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Štiri roke za tri otroke 
Berglezovima iz Celja so se po osmih letih pričakovanja rodili trojčki. Reportaža na strani 9. 

Našli smo 
Najdenika 

Šli smo po sledi akcije slovenskega 
Rdečega križa in razkrili podobo s 

fotografije - Blaž in Elizabeta v reportaži 
na strani 25. 

Ne tunkajte... 
predsednika 

Po čem si bomo zapomnili september? 
Kronika meseca na strani 24. 

Ena in ena je tri 
Pogovor z direktorjem kranjskega Merkurja 

Jakobom Piskernikom na strani 7. 

Pika v filmskem 
svetu 

8. Pikin festival v Velenju je obiskalo 
približno 60 tisoč otrok in spremljevalcev. 

Reportaža na strani 8. 

Srečko delil krivico, kartone in točke 
Sodnik Kandare pokvaril lokalni derbi med Protonavtom 

Publikumom in Rudarjem. Stran 16. 

Pregladki ponaredki 
Kriminalisti prijeli razpečevalce ponarejenih lir. 

Stran 32. 

Nikoli ne priznaj poraza 
t̂ervju z Leslie Caron, filmsko zvezdo iz zlatih hollywoodskih 

časov, ki je prejšnji teden obiskala Velenje. Stran 34. 

betici še reportaže, ugankarstvo, nasveti, avtomobilizem, 
glasba, humor... Strani 33-48. 

Foto: Gregor Katic 

Patricija, Jure in Rok so prinesli staršema srečo, ki blaži drobne in velike skrbi. 
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Bodo Emovo posodo spot 
proizvajali? 

Celjski župan Jože Zimšek je na ponedeljkovi novi
narski konferenci dejal, da si Mestna občina Celje 
prizadeva za ponovni zagon proizvodnje Emove poso
de. 

Naročila iz tujine zanjo še vedno prihajajo, je dejal, 
proizvodnja pa že več mesecev stoji. Zato si občina želi 
proizvodnjo zagnati, dati delo približno 200 delavcem in 
postaviti vodstveno ekipo, ki bi podjetje oživila, nato bi jim 
občina dala možnost da ga odkupijo, če ti tega ne bi hoteli, 
pa bi podjetje ponudili najboljšemu ponudniku. Razvojni 
sklad bi lahko bil pri delu ažurnejši, meni Zimšek ter 
dodaja, da je občina že sklenila pogodbo z njim za odkup 
Emo Energetike, zainteresirani so tudi za nakup zemljišč, 
vključno s štadionom Olimp, ter bivših Emovih stanovanj. 
Precej bodo morali postoriti na področju urejanja infra
strukture, je dejal, saj jo je dosedanji upravitelj močno 
zanemaril. 

Celjski župan si veliko obeta od obiska ministra za 
gospodarske dejavnosti Metoda Dragonje v Celju, ta naj bi 
bil še ta teden, od teh pogovorov pa naj bi bila odvisna tudi 
nadaljnja usoda Ema. 

Pogovor z dr. Tinetom Hribarjem 
Celjski Rotarv klub pripravlja v ponedeljek, 6. oktobra, 

prvi za javnost odprti debatni večer, katerega gost bo dr. 
Tine Hribar. 

Znani slovenski filozof in sociolog bo spregovoril o sloven
ski državotvornosti v tem trenutku. Rotarijanci na pogovor, ki 
se bo pričel ob 20. uri v Celjskem domu, vabijo predvsem 
razmišljajoče someščane. TZ 

Slatinami opozarjajo 
Predstavniki vlade v Rogaški Slatini obljubili pomoč 

Med ponedeljkovim obi
skom predstavnikov vlade v 
Rogaški Slatini so posvetili 
največ pozornosti resnim 
težavam zdravilišča, ste
klarne in Korsa. Podpred
sednik vlade Marjan Podob
nik, minister za ekonomske 
odnose in razvoj dr. Marjan 
Senjur ter drugi sodelavci 
so obljubili pomoč. 

Med pogovorom s pred
stavniki slatinske občine ter 
direktorji tamkajšnjih podje
tij so se strinjali, da so težave 
zdravilišča ter steklarne neu
pravičene, saj gre za pers
pektivni dejavnosti. Kljub re
snim težavam ustvarijo Sla
tinčani še vedno največ slo
venskih zdraviliških nočitev, 
zlasti tujih. Težko pričakova
nih rešitev iz Sklada za raz
voj, ki je imel v Rogaški Slati
ni veliko besedo, pa sploh ni 
bilo. Direktor zdraviliške 
družbe ZHT dr. Florjan Zo-

rin je ponovil večkrat izreče
no dejstvo, da so od sklada 
dobili predvsem obljube. Kot 
je povedal Zorin so v Zdravi
lišču v zadnjih treh letih izgu
bili 15 milijonov mark na ra
čun zamudnih obresti (7 
bank ima v lasti 8 hotelov). 

Podobnik je dejal, da je s 
polpreteklostjo v Zdravilišču 
zelo dobro seznanjen. V pri
hodnjih dneh naj bi prišlo do 
srečanja Slatinčanov z novim 
vodstvom Slovenske razvoj
ne družbe. Sicer pa je pred
sednik njenega nadzornega 
odbora, državni sekretar iz 
ministrstva za gospodarske 
dejavnosti Boris Šuštar v Ro
gaški Slatini dejal, da bodo 
najprej poiskali korenine 
Skladovih nepravilnih odloči
tev, to pa zato da ne bo več 
ponavljanja napak. Tudi v 
vladi so naklonjeni krepitvi 
osnovnega jedra Zdravilišča, 
kljub večim lastnikom. 

Direktor steklarne Davo
rin Škrinjarič je povedal, da 

beležijo v letošnjih prvih os
mih mesecih (po pretekli hu
di izgubi) nad 200 milijonov 
tolarjev profita. To so dosegli 
zaradi povišanja tečaja dolar
ja ter izjemnega, 14 odstot
nega povečanja učinkovito
sti. Med pomembnimi aktiv
nostmi steklarne je kadrov
ska prenova podjetja, pred
pogoj vsega pa je ureditev 
odnosov z razvojno družbo. 
Pri tem gre za razrešitev 
problema višine dolga ste
klarne do Sklada za razvoj. 
Boris Šuštar je obljubil po
moč pri reševanju pereče te
žave, Marjan Podobnik pa je 
poudaril veliki pomen firme 
s 1700 zaposlenimi na demo
grafsko ogroženem področ
ju, ki ima dovolj trga ter z 
lastno blagovno znamko ce
lo promovira Slovenijo. 

Z resnimi težavami se ote
pajo tudi tekstilci v Korsu. 
Direktor Korsa Franc Mla
kar je povedal, da so morali v 
zadnjih petih letih odpustiti 

40 odstotkov zapo si e .1 
ne bo pričakovanih J 
pa bodo v dveh letih nre 

vili še sedanjo število \ 
proda pod lastno bU 
znamko le še desetino 
zvodnje, vse preostalo SJ 
posli, pri čemer se na™ 
preusmerjajo v države s 

ceni delovno silo. p0(j 
sednik vlade je omenil^ 
v vladi problema teksti 
dobro zavedajo. 

Minister Senjur je ^ 
vil gospodarstvenikom p, 
vsem vključevanje v h 
sko unijo, slatinski ^ 
mag. Branko Kidrič P i 

prisotne seznanil, da so s 
gosti, na ločenih pogov0 

pogovarjali tudi o slatij 
čistilni napravi ter o ^ 
pričakovanem mejnem i 
hodu Rajnkovac. Gre zaj 
hod na robu mesta, pri] 
mer so medržavni spod 
v hrvaškem saboru že ra 
cirali. 
mmmmm B R A N E JERAN 

Razmislek o stimulacijah 
V torek bi morali člani Ob

činskega sveta Mestne obči
ne Celje v okviru prvega je
senskega zasedanja razprav
ljati tudi o »Predlogu uredi
tve razmerij med Celjskim 
sejmom d.d. in Mestno obči
no Celje«. Pa niso, saj je 
predlagatelj, v tem primeru 
župan Jože Zimšek, razpra
vo umaknil z dnevnega reda 
zasedanja. 

Med celjskimi svetniki je bi
lo v preteklosti že več pobud, 
da bi v okviru svojih zasedanj 
samostojno točko namenili 
celoviti obravnavi razmerij 
med podjetjem in mestno ob
čino. Pred poletnimi počitni
cami, konec julija, so svetniki 
s tem v zvezi tudi sprejeli 
sklep, da o odnosih med pod
jetjem in občino razpravljajo 
na prvem jesenskem zaseda
nju - tako pa je bilo zapisano 
tudi v vabilu na 33. sejo sveta 
Mestne občine Celje. 

Župan Mestne občine Celje 
Jože Zimšek, ki se torkovega 
zasedanja občinskega sveta ni 
udeležil, je za umik točke z 
dnevnega reda pooblastil tajni
ka Mestne občine Celje Aleša 
Vrečka. Svetniki zvečine s tak
šno odločitvijo niso bili zado
voljni, spraševali pa so se, za
kaj odgovorni v občinski upra
vi zahtevanega gradiva ne pri
pravijo in kako dolgo bodo še 
čakali na izpolnitev svojih skle
pov oziroma zahtev. Še pred 
sprejemom celotnega dnevne
ga reda - poleg točke o urejanju 
razmerij med Celjskim sej
mom d.d. in Mestno občino 
Celje je bila umaknjena tudi 
odobritev sklenitve pogodbe 
med podjetjem Posest in Mest
no občino Celje o obdobnem 
odkupu javnih parkirnih mest 
v poslovno-garažnem objektu 
Glazija - so tako svetniki podpr
li predlog Janeza Lampreta 
(SKD), naj komisija za man
datna vprašanja, volitve, ime
novanja, priznanja in nagrade 

razmisli o možnosti odvzema 
stimulacije za september in ok
tober vsem odgovornim, ki so 
bili zadolženi za pripravo gra
diva, pa le-tega niso storili ozi
roma so predlagali umik za 
jesen napovedanih točk. 

V imenu Nadzornega od
bora Mestne občine Celje je 
svetnike predsednik odbora 
Zdenko Podlesnik seznanil s 
stališči odbora, katerega člani 
se zavzemajo, da je »v dobro 
Celjanov potrebno obstoječe 
razmere med obema pravni
ma osebama čimprej urediti«. 
Svetnikom je tako predlagal, 
naj Mestna občina Celje kot 
največji delničar zahteva čim
prejšnji sklic prve skupščine 
Celjskega sejma d.d., hkrati 
pa je Nadzorni odbor še mne

nja, da je sodelovanjem med 
mestno občino in podjetjem v 
največji meri odvisno tudi od 
sestave nadzornega sveta te 
delniške družbe. »Glede na 
lastninski delež bi si Mestna 
občina Celje morala zagotovi
ti vsaj dva člana v nadzornem 
svetu, od katerih bi lahko bil 
en predsednik nadzornega 
sveta. Glede na interese Celja 
in našo zastopanost v držav
nem zboru predlagamo, da 
Občinski svet Mestne občine 
Celje predlaga državnim skla
dom, da za svojega predstav
nika v nadzorni svet predla
gajo našega občana oziroma 
občanko,« so še zapisali v 
svoja stališča člani Nadzorne
ga odbora Mestne občine Ce
lje. I. STAMEJČIČ 

Je nova pot v šolo res (ne)varna! 
Svet staršev OŠ Marjana Nemca iz Radeč zahteva prestavitev avtobusnega postajali 

na staro lokacijo j 

Okrog 200 učencev radeške 
osnovne šole je teden dni ho
dilo v šolo z nove avtobusne 
postaje, ki so jo uredili na nek
danjem Petrolovem bencin
skem servisu. 

Odločitev vodstva občine Ra
deče o prestavitvi avtobusnega 
postajališča iz centra mesta na 
nekdanji bencinski servis je 
med starši otrok vozačev pov
zročila nemalo razburjanja. Me
nijo namreč, da je nova lokacija 
premalo varna in da samo pre
hod za pešce ne zagotavlja do
volj varne poti v šolo. Novemu 

avtobusnemu postajališču so 
člani sveta staršev namenili 
osrednjo pozornost tudi na po
nedeljkovem sestanku, kjer so 
soglasno sprejeli sklep o presta
vitvi avtobusne postaje na staro 
lokacijo. Kljub temu, da tudi ta 
ni najbolj varna, so starši prepri
čani, da vozniki v centru mesta 
vsaj nekoliko zmanjšajo hitrost. 
Svet staršev je namreč razoča
ran nad odločitvijo občine o 
prestavitvi postajališča na vrat 
na nos, saj so učenci dobili ob
vestilo le dan pred tem, presta
vitev pa je bila po njihovem 
preuranjena. 

»S prestavitvijo postaje se ne 
moremo strinjati, vse dokler ne 
bo poskrbljeno za dovolj varno 
pot v šolo. Prehod za pešce ni 
dovolj, če bo občina, kot je bilo 
sprva predvideno uredila tudi 
pločnik in ležeče policaje, se 
tudi starši ne bomo več pritože
vali«, je povedala članica sveta 
staršev, ki ne želi biti imenova
na. Po novem hodijo otroci v 
šolo zdaj čez pokopališče, kar 
se jim zdi tudi neprimerno, po
leg tega pa se sprašujejo, kdo, 
če sploh, je izdal dovoljenje za 
prestavitev. 

Od včeraj otroci ponovno ho
dijo v šolo s stare avtobusne 
postaje, saj je občina ugodila 
prošnji sveta staršev, da se avto
busna postaja začasno, do ure
ditve varne poti v šolo, prestavi 
na staro lokacijo. Po besedah 
vodje občinskega oddelka za 
gospodarstvo in finance Franci
ja Žoharja bo občina v najkraj
šem času poskušala zagotoviti 
varno pot v šolo ter urediti ploč
nik in pot mimo pokopališča na 
šolsko igrišče, poleg tega pa se 
bo z republiško Direkcijo za 
ceste poskušala dogovoriti o 
prestavitvi svetlobnega biča pri 
stari železniški postaji, ki zdaj 

ne služi več svojemu nara 
na novo avtobusno postajo. 

Šolski avtobus tako od vil 
ustavlja na starih lokacijah, 
kratkem pa bo o predlogi i 
ta staršev razpravljal tudi s 
za preventivo in varnost v a 
nem prometu. »Glede na tq 
morajo otroci tudi zdaj prefl 
regionalno cesto menim, $ 
di (do) sedanja pot v šolo 
najbolj varna,« je povedal Za 
in dodal, da bo nova obvozi 
dosedanjo regionalno cesM 
sam center močno razbremi 
la in bo nova avtobusna p» 
na nekdanjem bencinskem' 
visu dobila svoj pomen. 

Hotele so 
prodali 

Slovenska investicij* 
banka ter Zdravilišče K 
gaška Slatina sta podpi* 
la pogodbo o nakupu S 
rih slatinskih hotel« 
zdaj pa se pripravljaj0' 
ustanovitev skupne dfl> 
be za upravljanje ter 
razpis za upravitelja-
naj bi storili novemt>ra 

Zdravilišče je tako z » 
ko opravilo pobotanje sWr 

terjatev. Objekti so bili P 
hipoteko, zdravilišče P*' 
bremenile zamudne m 
sti. Gre za slatinske h°l 

Stvria, Strossmaverjev dj 
Zdraviliški dom in zg*1 

nadstropje hotela P*1*', 
starinski hoteli so dottf) 
ter potrebni celovite P r^ 
ve. Hotele naj bi obnavJ 
hkrati z gradnjo slatins 
kopaliških Term, ki P& 
nutno temeljijo. Tam j e ™ 
ni investitor podjetje S 
Slovenske Bistrice. 

Klavir v prenovljeni dvorani 
V torek dopoldne so v prenovljeno dvorano celjskega Narodnega doma postavili nov 

klavir. 
Čeprav prenovitvena dela v veliki dvorani celjskega Narodnega doma še niso zaključena -

postopoma naj bi v dvorano nameščali novo opremo še vse do konca leta, odvisno pač od priliva 
sponzorskega denarja - pa so v torek dopoldne v dvorano prinesli nov klavir. Glede na težo in 
velikost instrumenta so se delavci z nameščanjem klavirja na nov oder, predvsem pa z nošnjo po 
stopnicah v prvo nadstropje Narodnega doma, kar precej namučili. IS, Foto: SHERPA 
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Ko pridela izgubo šola 
T^izguba v II. osnovni 
Jločitev Vrhovnega so-
, z Vezi z imenovanjem 

rj aOKP in delitev pre-
•a nekdanje občine. To 

j,e, ki so prejšnji teden 
oDčinski svet Rogaške 

tako da se je seja 
i ( 3 v nočne ure. 

JJgvi v zvezi s pokriva-
|Lube v slatinski II. osnov
al Iti znaša po nekaterih 
^ i,9 milijona tolarjev, so 
0blizu tri ure. Za izgubo 
v̂edelo maja letos, ko so 

jjj oporekali imenovanju 
Ljjice Karle Škrinjarič, ki 
:55olskimi financami rav-
jjeracionalno. Zato so ji 
-aložili program sanacije 

k Pri vsem skupaj ravnate-
L,eni, da ni kriva za tisti del 
L ki se nanaša na nepokri
te materialne stroške ter 

za stroške nekaterih pedagoš
kih programov pristojnega mi
nistrstva. 

Svetniki so se na koncu odloči
li, da bodo šolsko izgubo pokrili 
iz proračuna (iz rebalansa ali za 

leto 1998). Pri tem so nekateri 
menili, da je to nepravično do 
drugih šol, kjer so se držali zapi
sanih meril, drugi pa so jim spet 
oporekali, da so prestrogi. 

Veliko pozornosti svetnikov 
je vzbudila tudi avgustovska 
sodba Vrhovnega sodišča. To je 
po tožbi Vlada Hustiča razvelja
vilo odločitev nekdanjega šmar-
skega izvršnega sveta, ki je pred 
blizu tremi leti imenovalo za 

direktorja javnega podjetja OKP 
Zlatka Kvesiča. Ker pa je zasto
panje komunalnega podjetja 
nujno, je občina Rogaška Slatina 
(v soglasju s štirimi občinami 
soustanoviteljicami) svetnikom 

zdaj predlagala, naj postane se
danji direktor Kvesič vršilec 
dolžnosti. Po živahni razpravi so 
se svetniki s tem strinjali. 

Občinski svet je po prvi 
obravnavi sprejel tudi predlog 
za delitev šolskih, upravnih in 
zdravstvenih stanovanj bivše 
skupne občine. Na področju 
počitniških zmogljivosti pa sta
novanja na Rogli še ne bo mo
goče prodati, saj se bo treba 

pogovoriti še z delavci v sindi
katu šmarske upravne enote. 

Na seji je župan Kidrič pove
dal, da so aktivnosti v zvezi s 
projektom Poslovno trgovske
ga centra ter bencinske črpal
ke v Tržišču začasno ustavili, 
saj pridobivajo nadaljnje listi

ne. Svetniki so se seznanili tudi 
z zahtevanimi dopolnitvami 
poročila OKP o lanskih nalož
bah ter sprejeli delovno gradi
vo odloka o ustanovitvi tega 
javnega podjetja petih občin. 

BRANE JERANKO 

Slatinski svetniki so sprejeli delovno gradivo odloka o 
obveznem odvažanju komunalnih odpadkov, po hitrem po
stopku pa odločitev o plačilu povračila za izkoriščanje rudnin. 
Pri tem so imeli v mislih izkoriščanje Ingradovega kamnolo
ma v Zagaju ter resne načrte za izkoriščanje rudnin v 
Zgornjem Sečovem. 

Med dolgotrajno sejo so 
sprejeli ustanovitvene akte sla-
tinske Glasbene šole, ki bo 
služila štirim občinam (brez 
Kozjega). Med šolskimi zade
vami so Majdi Ungar, ki kandi
dira za ravnateljico III. osnov
ne šole (s prilagojenim progra
mom), dali ugodno mnenje. 

Ob vojniskent prazniku 
[jutrišnjo slavnostno sejo občinskega sveta v Zdraviliš-
idomu na Dobrni se nadaljujejo prireditve ob prazniku 
ne Vojnik, ki so se pričele minuli petek. 
iidi osrednja slovesnost ob praznovanju občinskega 
Diika bo v dvorani zdraviliškega doma, pričela se bo 
[ob 18. uri. 
bebej veselo pa bo v soboto, 4. oktobra, ki je razglašen za 
liiik občine. Tako bo vso soboto v centru Vojnika tržni dan, 
piško turistično društvo pa bo poskrbelo tudi za okrasitev 
^cvetlicami. V soboto ob 16. uri se bo folklorno-turistična 
fditev pričela tudi na dvorišču Oš Nova Cerkev, ob 19. uri 
ko v kulturnem domu v Vojniku nastopil Franci Zeme s 
6m ansamblom in gosti. 
jovesnosti ob praznovanju vojniške občine se bodo zaklju-
vnedeljo, 5. oktobra, ko bo v cerkvi Sv. Lenarta v Novi 
h/i koncert mešanega cerkvenega pevskega zbora. NMS 

Jezero kot vzor 
V Ljubljani je bil prejšnji 

teden sestanek, ki so se ga 
udeležili predstavniki mini
strstva za kmetijstvo, goz
darstvo in prehrano ter šent
jurske občine. Med drugim 
so omenjali šentjurski nad
voz pri Zikošku (za potrebe 
južnega Kozjanskega) ter 
Slivniško jezero. 

Med pogovorom o razvrstitvi 
in rabi zemljišč v šentjurski obči
ni so govorili o zaraščanju neka
terih neobdelanih površin z goz
dom, pa tudi o odstopu zemljišč 

v lasti sklada kmetijskih zemljišč 
za potrebe bodočega šentjur
skega nadvoza nad železniško 
progo. Tako so za potrebe nad
voza za celotno južno Kozjan
sko zasebna zemljišča že odkup
ljena, skladova pa je potrebno 
odmeriti, oceniti ter odkupiti. Na 
sestanku so Šentjurčani dobili 
potrebna soglasja. 

V drugem delu, ki se ga je 
udeležil tudi predsednik občin
skega odbora za sanacijo Sliv-
niškega jezera, dr. Ivo Moser, so 
omenjali lastništvo jezera ter 
pristojnosti. Obe strani sta ugo
tavljali, da je področje pravne 
ureditve v zvezi z umetnimi 
jezeri v Sloveniji neurejeno. Ta
ko se je, na primer zgodilo, da 
smučar Girardelli svoje naložbe 
v Blaguško jezero v Slovenskih 
Goricah ni mogel udejaniti. Na 
Slivniškem jezeru pa je leta 1974 
odkupila zemljišča takratna že
lezarna, ki je z Nivojem ustano
vila podjetje RTG. Nivo se je 
olastninil, RTG ne, Slovenske 
železarne so v državni lasti. Ta
ko so za kmetijske površine 
jezera pristojni v kmetijskem 
ministrstvu, za vodne v mini
strstvu za okolje in prostor, Slo
venske železarne pa spadajo v 
okvir ministrstva za ekonom
ske odnose in razvoj. 

Šentjurčani si želijo, da bi 
postalo Slivniško jezero vzorč
ni primer celovitega pravnega 
urejanja področja slovenskih 
umetnih jezer. 

B.J. 

Neekonomičen hmelj 
e)šnji teden je minister 
^etijstvo in gozdarstvo 
^n'je Ciril Smerkolj v 
^ obiskal hmeljarje. V 
Jvoru je sodelovala ce-
Ij j^upina, ki jo je imeno-
^Upščina hmeljarskega 
^ j a Slovenije, 
û stra so seznanili z izred-
L^vnim stanjem v hme-
^ Prvič po letu 1945 je 
Ln eProdana določena ko-
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"h Podatkih pa bo tudi 

letošnji pridelek zelo težko 
prodati. Cena hmelju vsako le
to pada in je daleč pod stroški 
pridelave. Minister Smerkolj je 
obljubil, da bo ministrstvo po
magalo prebroditi krizno ob
dobje s subvencijami za hmelj, 
ki jih bodo v naslednjih dneh še 
uskladili. Celotna podpora 
hmeljarstvu bo vključena v 
proračun, ki je še vedno v raz
pravi. 

Ministrov obisk pa je bil na
menjen tudi Andražanom, ki 

glede na hribovito področje v 
kmetijstvu v klasičnem pome
nu nimajo posebne prihodno
sti. Prav zaradi tega se želijo 
vključiti v projekt celostnega 
razvoja podeželja, ki ga razpi
suje ministrstvo za kmetijstvo 
in gozdarstvo. Minister Smer
kolj je tudi njim obljubil pomoč 
pri vključevanju v ta projekt. 
Tako hmeljarji kot Andražana 
pričakujejo, da bodo ministro
ve obljube tudi izpolnjene. 

T. TAVČAR 

Rister Ciril Smerkolj v pogovoru s predsednikom sveta KS Andraž Antonom Mešičem 
in kmeti. V soboto 

srečanje na 
Čreti 

V soboto ob desetih dopold
ne se bo na Čreti nad Dobrov-
ljami pričelo tradicionalno je
sensko srečanje borcev. 

Gre za srečanje, med kate
rim člani Združenja zveze bor
cev in udeležencev NOB ter 
domicilni odbor II. grupe odre
dov vsako leto počastijo spo
min na leto 1941, ko so se 
partizani na Čreti prvič spo
padli z okupatorjem. NMS 

POSVETU 
P o t r e s p r i z a d e l 

I t a l i j o 

Osrednjo Italijo sta priza
dela dva huda potresa, ki ji
ma je sledilo še več kot 400 
popotresnih sunkov. Pod ru
ševinami je umrlo najmanj 
11 ljudi. 

Moč hujšega potresa je bila 
skoraj šest stopenj po Richterje-
vi lestvici, njegov epicenter pa je 
bil na območju med deželama 
Umbria in Marche. Potres je 
gmotno najhuje prizadel Assisi, 
enega najbolj znanih italijanskih 
turističnih krajev, rojstnega me
sta svetnika in ustanovitelja re
da frančiškanov Frančiška Asiš-
kega. Poškodovani so številni 
kulturni in zgodovinski spome
niki neprecenljive vrednosti. 
Potres je precej uničil znameni
to baziliko Svetega Frančiška iz 
13. stoletja, ki se ji je porušil 
strop. V njej so freske slikarja 
Giotta in dela znamenitih slikar
jev kot so Cimabue, Martini in 
Lorenzetti. V kripti bazilike je 
tudi svetnikov grob, ki je po vsej 
verjetnosti ostal nepoškodo
van. Bazilika je bila obnovljena 
pred 27 leti, freske pa so bile 
poškodovane že ob potresu leta 
1982. Tega leta, ko je Assisi praz
noval 800 - letnico rojstva Fran
čiška Asiškega, je mesto s pet 
tisoč prebivalci preplavilo kar 
pet milijonov turistov in verni
kov. Apenini sicer ležijo na pre
lomnici afriške in evroazijske 
plošče, zato so tu potresi pogo
sti. Najhujši potres v zgodovini 
Italije je leta 1908 prizadel Kala-
brijo in Sicilijo. Meril je sedem 
stopenj po Richterju, terjal pa je 
življenja okoli 100 tisoč ljudi. 
Hujši potres - 7,6 stopenj po 
Richterjevi lestvici - je bil leta 
1954 z epicentrom v Tirenskem 
morju, vendar je povzročil le 
gmotno škodo. V potresu, ki je 
leta 1915 stresel območje 
Abruzzov in osrednje Italije, je 
umrlo več kot 32 tisoč ljudi. 
Zadnji hujši je prizadel jug Italije 
pred 17 leti. Umrlo je tri tisoč 
ljudi. 

L e t a l s k a n e s r e č a : 

2 3 4 m r t v i h 

Na otoku Sumatra je str
moglavilo letalo indonezij
ske letalske družbe Garuda. 
Nihče ni preživel nihče iz
med 234 potnikov in članov 
posadke. 

Gre za najhujšo letalsko ne
srečo v Indoneziji - doslej je za 
to veljala tista iz leta 1992, ko je 
letalo vrste Hercules C-130 
padlo na predmestje Džakar
te, nesreča pa je terjala 134 
življenj. Tokratna nesreča se je 
zgodila tik pred pristankom v 
mestu Medan na Sumatri. Le
talo je izgubilo zvezo s kon
trolnim stolpom kakih 15 mi
nut pred predvidenim pristan
kom. Letališke oblasti so zato 
na gorato območje na severo
zahodu Sumatre nemudoma 
poslale reševalne ekipe. Te so 
ruševine letala našle v neki 
globeli, le kakih 45 kilometrov 
stran od letališča. Reševalce je 
pričakal srhljiv prizor - na de
setine ožganih trupel pomeša
nih z razbitinami. Nek novi
nar, ki je med prvimi prišel na 
prizorišče nesreče, je za agen
cijo Reuter povedal, da je leta
lo ob strmoglavi j en ju prepolo
vilo. Vzrok nesreče je najver

jetneje slaba vidljivost, ki jo je 
povzročil gost dim gozdnih 
požarov. 

S m o g d u š i A z i j c e 

Jugovzhodno Azijo pesti 
velika onesnaženost, ki so jo 
povzročili številni gozdni 
požari v Indoneziji. Zaradi 
njih je predsednik Suharto v 
državi razglasil izredne raz
mere. 

Podatki se sicer spreminjajo 
iz dneva v dan, vendar je ogenj 
zagotovo že zajel od 800 do 900 
tisoč hektarov gozdov. Požare 
so povzročila gozdna podjetja 
in lastniki plantaž, ki so ogenj 
najprej namerno zanetili, da bi 
s krčenjem gozda in grmovja 
pridobili več rodovitne zemlje 
(zaenkrat tega vlada še ni pre
povedala). Vendar pa so jim 
ognjeni zublji ušli izpod nadzo
ra in ogenj se je ob suhem 
vremenu hitro začel širiti. Veli
ka onesnaženost z dimom oz. 
smogom je zato zajela milijone 
ljudi od Malezije do Filipinov. 
Prebivalci Kuala Lumpurja, 
Singapurja, Bornea, Brunejev 
in nekaterih malezijskih držav 
si na cesto ne upajo brez zaščit
nih mask. V številnih mestih je 
ohromljeno vsakdanje življe
nje - šole so zaprte, ravno tako 
letališča, bolnišnice so polne 
ljudi, ki imajo težave na dihalih 
ter vnete kožo in oči. Življenje 
so izgubile najmanj tri osebe. 
Naravovarstveniki opozarjajo, 
da so požari ogrozili več vrst 
živali in da bo škoda vidna še 
več let. Odrešitev sedanjemu 
stanju bo prineslo monsunsko 
deževje, ki pa letos precej za
muja. 

Z d r u ž i t e v A t l a n t i s a 

i n M i r a 

Po številnih težavah sta se 
v vesolju združila ameriški 
raketoplan Atlantis in ruska 
orbitalna postaja Mir. 

Gre za sedmo srečanje, 
Američani pa so na Mir pripe
ljali več kot dve toni različne 
opreme, med drugim še pose
bej pomemben nov računal
nik, s katerim bodo poskušali 
odpraviti okvare na enajst let 
stari vesoljski postaji. Atlantis 
in Mir bosta skupaj krožila 
okrog zemlje nekaj dni, posad
ki pa naj bi opravili tudi spre
hod po vesolju. Še dan pred 
poletom se ni vedelo, ali bo z 
Atlantisom poletel tudi ameriš
ki strokovnjak David Wolf, ki 
naj bi na ruski postaji ostal do 
januarja. Ameriški kongresniki 
namreč vse bolj nasprotujejo 
tesnejšemu rusko-ameriške-
mu sodelovanju v vesolju. Na
posled so dr. VVolfu odobrili 
odhod, med štirimesečnim bi
vanjem v vesolju (toliko časa se 
je nanj pripravljal tudi v Zvezd
nem mesecu pri Moskvi) pa 
naj bi na Miru izvedel 25 znans
tvenih poskusov s šestih po
dročij biologije in medicine. 
Ruski Mir je edina orbitalna 
postaja na svetu, zato (v času 
hladne vojne sovražno) ame
riško NASO oskrbuje s številni
mi pomembnimi podatki, ta pa 
v zameno finančno podpre do
ločene projekte. Plod dobrega 
sodelovanja med državama pa 
naj bi postala kmalu ustanov
ljena mednarodna vesoljska 
postaja Alfa. 

Damjan Kosec, POP tv 
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Krekova 
banka v Celju 
Včeraj, v sredo, je v mestu 

ob Savinji odprla vrata še 
ena bančna hiša, tokrat Kre
kova banka d.d. iz Maribora. 

Enota ima svoje prostore v 
Prešernovi ulici, v stavbi Mo
horjeve družbe, direktorica 
celjske poslovne enote je 
Matilda Kočar. Krekova ban
ka d.d. deluje pet let, samo 
lani so bilančno vsoto v pri
merjavi z letom 1995 poveča
li za 39,6 odstotkov. Produk
tivnost dela, merjena z bi
lančno vsoto na zaposlenega 
v banki, pa po njihovih po
datkih za 50 odstotkov pre
sega povprečno produktiv
nost bank v Sloveniji. V ban
ki poleg vseh drugih uslug 
komitentom ponujajo tudi 
rentno varčevanje', izdali so 
že 1. emisijo obveznic. 

Uradna otvoritev poslovne 
enote Krekove banke d.d. v 
Celju bo ob božiču, v torek pa 
so v hotelu Merx organizirali 
srečanje s poslovnimi part
nerji. Zbralo se je približno 
70 ljudi, udeležence pa sta že 
pred vhodom poleg vodilnih 
banke pričakali dekleti v slo
venskih narodnih nošah in 
gostom ob zvokih citer ponu
dili šampanjec z jagodami. 

Celjska enota je že deseta 
enota Krekove banke d.d., 
samo letos bodo v Sloveniji 
odprli skupno 3 enote. Pred
sednik uprave Anton Guzej 
je ob otvoritvi povedal, da v 
Celje prihajajo na začetku s 
celotno ponudbo storitev za 
pravne osebe, fizičnim ose
bam pa na začetku omogoča
jo predvsem potrošniške in 
gotovinske kredite. Predvi
doma ob božiču, ko bodo še 
nekoliko razširili sedanje 
prostore, bodo fizičnim ose
bam namenili tudi celotno 
paleto njihovih uslug, to po
meni še zbiranje hranilnih 
tolarskih in deviznih vlog, 
kreditiranje, izdajanje kartic 
in podobno. V imenu Mestne 
občine Celje je Krekovi banki 
d.d. v Celju zaželel dobro
došlico predsednik občin
skega sveta Alojz Oset. 

IRENA JELEN BAŠA 

N i k a r p o p r a v l j a t i m e j a ! 
V Celju končno pripravljen statutarni sklep o ustanovitvi četrtnih in krajevnih skupnosti 

Po novi zakonodaji o lokal
ni samoupravi bi morale vse 
krajevne skupnosti v Slove
niji ugasniti s 1. januarjem 
leta 1996, z odločitvijo ustav
nega sodišča so jim takrat 
podaljšali življenjsko dobo -
vendar ne v nedogled, se za
vedajo tudi v Mestni občini 
Celje, kjer so po dobrem letu 
priprav in razprav občinski 
svetniki v torek v prvem bra
nju z nekaj pripombami 
sprejeli statutarni sklep o us
tanovitvi četrtnih in krajev
nih skupnosti v Mestni obči
ni Celje ter določitvi njihovih 
območij, organov in pristoj
nosti. 

S statutarnim sklepom - gle
de na nedorečenosti v zakono
daji s področja lokalne samou
prave je odlok o ustanovitvi 
četrtnih in krajevnih skupno
sti praktično nemogoče spre
jeti - želijo v Celju na novo 
organizirati lokalno samou
pravo na krajevni ravni, cilj v 
pripravi krajevne organizira
nosti pa je bil predvsem v tem, 
kako čim bolj racionalno in 
učinkovito urediti to področje. 

Vse četrtne in krajevne 
skupnosti v Mestni občini Ce
lje bodo pravne osebe, Mestna 
občina Celje pa bo skladno z 
veljavno zakonodajo nanje 
prenesla del pristojnosti in od
govornosti. Po novem naj bi 
tako v celjski občini imeli pet 
mestnih četrti in devet krajev
nih skupnosti. Območja pa 
naj bi bila razdeljena v: I. 
mestna četrt (območje dose

danje KS Center), II. mestna 
četrt (območje dosedanje KS 
Dolgo polje), III. mestna četrt 
(območja dosedanjih KS Karel 
Destovnik-Kajuh, Slavko Šlan-

der, Savinja in del KS Med-
l o g ) , IV. mestna četrt (ob
močje dosedanjih KS Lava, 
Dečkovo naselje in Nova vas) 
in V. mestna četrt (območje 
dosedanjih KS Hudinja, Ga-

berje in dela KS Aljažev hrib) 
ter KS Ostrožno, Šmartno v 
Rožni dolini, Škofja vas, Lju-
bečna, Trnovlje, Teharje in 
Pod gradom (s povsem nes
premenjenimi mejami glede 
na dosedanje KS) ter KS Alja
žev hrib in Medlog, ki sta 
glede na obstoječe meje KS 
nekoliko manjši. 

Svetniki so ta predlog zveči
ne podprli - slišati je bilo le 
nekaj predlogov za spreminja
nje meja, predvsem pa so pou
darjali nujo po racionalni orga
niziranosti krajevne samou

prave. Tajnik Mestne občine 
Celje Aleš Vrečko, ki je tudi 
podrobneje predstavil pripravo 
predloga, je svetnikom poja
snil, da so v novi organizirano
sti zasledovali predvsem logič
no žaokroženje posameznih 
območij, priporočil pa jim je, 
da v nadaljnji obravnavi čim 
manj posegajo v spreminjanje 
obstoječih meja, saj bi to znalo 
sprejemanje statutarnega skle
pa in s tem vzpostavitev novih 
četrtnih in krajevnih skupnosti 
časovno zavleči v nedogled. 

»Že v preteklosti se je izka
zalo, da Hudinja in Gaberje 
ne sodita skupaj - delim 
mnenje z našimi krajani, da 
bi bilo bolje, če bi Hudinja 
ostala samostojna, oziroma 
razširjena do Dečkove ceste, 
Gaberje pa prav tako samo
stojno oziroma v sklopu I. 
mestne četrti. Gre za specifi-
ko okolij, Hudinja je zaokro
ženo primestno naselje, Ga
berje pa bolj sodi v mesto,« je 
v razpravi opozarjal Bernard 
Krivec, ki je še dodal, da si 
preprosto ne zna predstavlja
ti, kako bi Hudinjčane oziro
ma sedež njihove sedanje KS 
lahko prestavili v Gaberje ali 
pa obratno. Pa pri določitvi 
novih četrtnih in krajevnih 
skupnosti ne gre za »prestav
ljanje« obstoječih območij, 
ampak za vzpostavitev po
vsem nove organiziranosti, 
je pojasnjeval tajnik MOC 
Aleš Vrečko, ki je še dodal, 
da bodo ob določanju sede
žev novih skupnosti imeli 
pred najemniškimi prostori 
prednost tisti, ki so že vknji-
ženi kot premoženje KS ozi
roma občine. 

Š o š t a n j s k e z a h t e v e 
V torek popoldne so se na 

slavnostni seji ob prazniku 
občine Šoštanj zbrali občin
ski svetniki, ki so priznanje 
občine izročili Matjažu Nate-
ku, medtem ko priznanja 
častnega občana, v skladu s 
sprejetim sklepom na četrt
kovi seji, niso podelili. Slav
nostna torkova seja se je na
daljevala z odprtjem novih 
prostorov vrtca v nekdanjih 
prostorih Ljubljanske banke. 

Svetniki so pretekli četrtek 
na seji sprejeli predlog župana 
dr. Bogdana Meniha, da čast
nega občana ne proglasijo, saj 
gre za mlado občino, in da bi s 
podarjanjem nagrad te raz
vrednotili. . 

Sicer so ob občinskem praz
niku Šoštanjčani veliko pozor
nosti namenili Družmirju in 
svojemu mestu. Nasploh so v 
Šoštanju prepričani, da je nji
hovo mesto zaradi rudarjenja 
in pridobivanja električne 
energije nekako prezrto ali ce
lo odpisano. Pod Šoštanjem se 

je namreč na veliko kopalo, 
koplje se še sedaj, na ta račun 
pa izgubljajo življenjski pro
stor. Njihov razvoj je omejen, 
na eni strani z vodo in jezeri, 
na drugi z elektrarno, na tretji 
z odpiranjem jame Šoštanj, 
zemljišč pa ni. V Šoštanju in 
seveda okolici želijo predvsem, 
da država spozna, da jim je 
bila storjena velika krivica, ter 
da se ne bo zgodilo kot z Druž-
mirjem, eno šoštanjskih vasi, 
ki je kar preprosto izginila. 

Vse te zahteve so Šoštanjča-
ni posredovali na okrogli mizi 
z naslovom Beseda o prezrtem 
mestu,, ki so jo ob občinskem 
prazniku pripravili v petek ter 
na razstavi Nekoč je bila vas 
Družmirje, ki so jo postavili v 
avli kulturnega doma v Šošta
nju. Kasneje so pripravili še 
družabno srečanje vseh obča
nov dobre volje, za popestri
tev programa pa je poskrbel 
pihalni orkester Zarja Šoštanj 
s promenadnim koncertom. 

US 
Delovno v Mozirju 

V mozirski občini v tem času opravljajo kar precej manjših 
del. Tako bodo prihodnji teden slovesno odprli prenovljen 700 
metrov dolg cestni odsek na Gneču. Hkrati dokončujejo ureja
nje parkirišča v središču Mozirja, prihodnji teden pa bodo 
začeli sanirati plaz v Poljanah in razširjati kuhinjo v mozirskem 
vrtcu. US 

Ni prostora za knjige 
Velenjska knjižnica potrebuje večje prostore že deset let 

V Knjižnici Velenje se že 
deset let srečujejo s perečo 
prostorsko stisko, obenem pa 
poslušajo obljube o novih in 
večjih prostorih. Knjižnica, 
zgradili so jo pred petindvaj-
stimi leti in takrat predvideli, 
da bo vzdržala približno 10 
tisoč knjig, je že pred deseti
mi leti imela 80 tisoč knjig. 
Danes šteje njen knjižni fond 
kakšnih 100 tisoč knjig. O 
nujnosti nove mestne knjiž
nice so v torek razpravljali 
tudi velenjski svetniki. 

Možnosti za razrešitev pro
storske problematike jim je 
predstavil Vlado Vrbič, ravna
telj Kulturnega centra Ivana 
Napotnika, in povedal, da še 
isti dan poteče rok za prijavo 
na redni razpis ministrstva za 
kulturo, pri katerem bi lahko 
računali na 50-odstotni delež 

pri financiranju gradnje ali 
preureditve knjižnice. »Tehtali 
smo možnost, da bi za knjižni
co uporabili eno od velenjskih 
osnovnih šol, ki naj bi v bližnji 
prihodnosti ostala prazna. To 
bi bila cenejša možnost od 
novogradnje, vendar nihče ne 
ve, kdaj bodo eno izmed sed
mih šol zaprli,« je dejal Vrbič. 
Velenjski župan Srečko Meh 
je nato pojasnil, da imajo da
nes v Velenju v vseh šolah 145 
oddelkov, vendar vse kaže, da 
jih bo v šestih letih ostalo le še 
90. Po županovem predlogu bi 
lahko prostorsko stisko zača
sno rešili tako, da bi knjižnico 
preselili v objekt na Šaleški 19, 
s tem da bi bila knjižnica ne
kaj časa na dveh lokacijah. 
Strinjal se je, da se morajo 
udeležiti razpisa, nato pa 
skrbno pretehtati rešitve. 

Med možnimi rešitvami je 
po mnenju ravnatelja Vrbiča 

najustreznejša ta, da bi bila 
mestna knjižnica v zdajšnji 
poslovni zgradbi Elektroteh-
ne: »Prostore bi bilo treba od
kupiti od Gorenja, Projektiv
nega biroja in Elektrotehne, o 
ceni za kvadratni meter pa bi 
se bilo treba še pogajati. Ta 
zgradba ponuja tako zaradi le
ge v središču mesta kot zaradi 
arhitekturne zasnove optimal
no rešitev za preureditev v 
knjižnico. Obenem je to najhi
trejša možna rešitev.« Po prvih 
ocenah bi bila naložba vredna 
več kot 500 milijonov tolarjev, 
saj bi morali samo za nakup 
prostorov odšteti skoraj 320 
milijonov tolarjev. Naslednja, 
najverjetneje najdražja in naj-
dolgotrajnejša možnost je, da 
bi se lotili novogradnje. Prej 
kot v treh ali štirih letih pa 
nove knjižnice najbrž ne bi 
uspeli zgaditi. 
m 11 ni ii ii i mi mm ii mim kl 

O t r o c i s o p r i k r a j š a n i 
Šmarski svetniki o premoženju ter vrtcu 

Šmarski svetniki, ki so v 
ponedeljek med drugim 
obravnavali delitev dela pre
moženja nekdanje skupne 
občine, so imeli pri tem vrsto 
pripomb. Tako je prišlo do 
ustanovitve posebne komisi
je, ki bo v bližnji prihodnosti 
preučila podrobnosti. 

Najprej je svetnike v delov
nem gradivu motila delitev 
premoženja komunalnega 
podjetja petih občin OKP. Po 
predlogu županov bi infra-
strukturne objekte za distri
bucijo vode razdelili med no
ve občine po porabi vode. V 
Šmarju menijo, da takšen kri
terij ni najboljši, motijo pa jih 
še nekatere podrobnosti, ki se 
jih bo lotila omenjena komisi
ja. Z delitvijo denarja od skup
nih šolskih, upravnih in 
zdravstvenih stanovanj so se 
strinjali, več pomislekov pa so 
imeli spet v zvezi z delitvijo 
šolskih obmorskih počitniških 
stanovanj. Delovnemu gradi
vu o ustanovitvi skupnega jav
nega podjetja OKP so bili na

klonjeni, vendar jih je zmotil 
člen, ki zadeva delitveno bi
lanco. 

Sicer pa so namenili veliko 
pozornost preutesnjenosti 
šmarskega otroškega vrtca. V 
njihovi stavbi je le 6 igralnic, 
zato morajo gostovati v prosto
rih centralne šole. V rednih 
oddelkih vrtca je letos 223 
otrok, to je 40 odstotkov vseh 
malčkov, za razliko od sloven
skega povprečja, ki je pri 57 
odstotkih. Število vpisanih 
otrok se je letos povečalo, v 
vrtcu pa zaradi pomanjkanja 
prostora zahtevanih normati
vov ne morejo upoštevati. Svet
niki so potrdili predlagano si
stematizacijo delovnih mest, ki 
zadeva omenjana dejstva, pa 
tudi povišane cene otroškega 
varstva. Tako stane odslej 
dnevni program za otroka od 1. 
do 3. leta 38 tisoč tolarjev, za 
starejše pa 33 tisoč. 

Občinski svet so prav tako 
seznanili z gradnjo telovadni
ce šmarske centralne osnovne 
šole. Slovesno odprtje bo 10. 
oktobra. 

BRANE JERANKO 

PO DRŽAj 
P r o t e s t n i S | J 

LJUBLJANA, 24. s \ 
bra (Delo) - Na Trgu M 
ke j e Sindikat k o v i J I 
elektroindustrije (SKp,!I 
pravil protestni shod i j 
c e v , ki so zahtevali urP j 
n j e pravic iz panožne y t 
tivne pogodbe i n n a s n r > \ 
li krčenju socialnih J 
Na shodu je bilo p 0 

policije 2.500 ljudi, n0 i 
n j u organizatorjev {i 
10.000 udeležencev. | 

D v e t r e t j i n i o d l j 

LJUBLJANA, 24. SepJ 
bra (Delo) - Po p 0 ( y 
Davčne uprave RS je bj]J 
19. septembra \ZA 
733.953 odločb o o o W 
hodnine, kar je 66 odstofl 
do konca maja prejetih, 
hodninskih napovedi 
nulo leto. 

C e p l j e n j e sredi 

o k t o b r a 

LJUBLJANA, 24. septd 
bra (Delo) - Čeprav v Sla 
niji za zdaj še niso zazj 
epidemije gripe ali vsaj i 
raščanja števila oboleliH 
bo cepljenje proti tej bok 
pričelo predvidoma v sred 
prihodnjega meseca. 

M i n i s t e r d r . Frle 

LJUBLJANA, 25. septe 
bra (Dnevnik) - Drža 
zbor j e s 57 glasovi zaia 
proti imenoval dr. Borisa 
leča za novega zunari 
ministra. Dr. Frlec bo gi 
temeljnih vprašanj iskal 
glasje v parlamentu, m 
nostna naloga pa je vklja 
t e v v EU. 

M e r m a l m e n e d i i 

l e t a 

OTOČEC, 25. septemb 
(Dnevnik) - Letošnje pria 
n j e menedžer leta je pi? 
Jože Mermal, predsedc 
uprave BTC d.d. ter 1* 
podpredsednik društva o 
nomistov Ljubljana in p" 
sednik košarkarskega kld 
Olimpija. 

U s t a v n o s o d i š č e 

p o č i v a l i š č i h 

LJUBLJANA, 25. septe' 
bra (Dnevnik) - Ustavno! 
dišče j e razsodilo, naj 
daljuje razpis za oddajo! 
vršin ob avtocesti, v Pr* 
pa j e š e vedno zahtevâ  
sodišče v e s razpis razw 
i n že od začetka d a v* 
udeležencem enake mô  
sti. Odločitve še ni, v 
za avtoceste pa so p° s e 

daljevali i n s ponudnik1 

že podpisali pogodbe. 

P r o t e s t v p o r M 

LJUBLJANA, 25. sepj 
bra (Dnevnik) - V ljul 
s k i h študentskih d o m < ^ 
premalo postelj, zato]e.^ 
dentska organizacija Un 

ze v Ljubljani pripravi^ 
testni shod, k i se je k o n 
parku pred parlam^ 
Protestnike je sprejel P 
sednik državnega zt*01^ 
Janez Podobnik, več ^ 
kretnem reševanju tez3 

b o z n a n o v sredo. 

N T J R C 
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V slogi 
je moč 

,-nji teden so se v Šent-
^eStali predstavniki tri-
' 0bČin celjske regije, 
se pogovarjali o svojem 
Lvanju ter skupnem 
spanju v Ljubljani, 
tunika sestanka v Ipavče-
\ sta bila prof. dr. Janko 
iZ mariborske ekonomske 
j.ete, sicer rojak iz Gubne-
jjLesičnem ter šentjurski 

j n poslanec Jurij Malo-
pp sestanka je prišlo zara-
jlje, d a bi se občine s Celj-
. v prihodnje zaradi skup-
L v o j n i h potreb bolj pove
jo saj to zakon o lokalni 
o p r a v i dopušča. Posamez-, 
pbčina je namreč včasih, 
jpogovori s predstavniki dr-
jj, organov, premalo upo-
jdja vreden sogovornik, 
tpe bi zato pri posameznih 
jujnih projektih pred držav-
•organi nastopile skupno, 
[sestanku je prof. dr. Be-
loudaril razvojno strategi-
dlcrajinskega povezovanja, 
osebej upoštevanje demo
ne ogroženosti, gospo-
ikega prestrukturiranja ter 
roja malih in srednjeveli-
podjetij po evropskih me-
V tem okviru b i prišlo 

ido ustanovitve lokalnega 
i centra, nosilca takšnega 
loja. 
Ipogovoru so se odločili za 
kovanje potrebne pravne 
bge bodočega združenja 
in,kamor se jih mora vklju-
isaj pet. 

B.J. 

I n v e n t u r a š e n t j u r s k e o b č i n e 
Opozorili so na zaslužne občane ter zgledne šolarje 

Sobotno osrednje prazno
vanje šentjurskega praznika 
je bilo v znamenju odprtja 
vodovoda iz Hrastja, začelo 
pa se je s koncertom domače 
pihalne godbe ter slavnostno 
sejo občinskega sveta. Tam so 
podelili letošnja občinska 
priznanja. 

Na slavnostni seji občinske
ga sveta je govornica, pred
sednica Tatjana Oset, opozo
rila na socialno negotovost 
ljudi v sedanjem času, še zla
sti v južnem delu šentjurske 
občine. Eden od obeh govor
nikov, župan Jurij Malovrh, 
pa je dejal da so svetniki, 
kljub strankarskemu delova
nju, pri pomembnih zadevah 
našli skupni jezik. 

Med dijaki kmetijske šole 
so nagradili Vido Špegelj z 
Dobrne. 

Tako je med drugim opozo
ril na številne naložbe, zlasti 
na nov vodovod iz Hrastja, ki 

bo služil za potrebe večih KS. 
Gre za naložbo v vrednosti 
150 milijonov tolarjev, od ko
der je voda, kot je povedal, 
izjemno kakovostna. V občini 
so dokončali vodovod v Dram-
ljah, začeli pa bodo še v Slivni
ci. Prav tako so zaključli s I. 

fazo železniškega podvoza v 
Hruševec, še letos pa bi tam 
nadaljevali, je obljubil župan. 
Med izredno pomembnimi 
pridobitvami so najsodobnej
ša telefonija na področju ce
lotne občine, z izjemo dela 
Dramelj, ter nemotena grad
nja doma upokojencev. Sicer 
pa so povsod potrebe večje kot 
zmožnosti, pri čemer sta za 
Šentjur posebej boleči gospo
darska nerazvitost ter rekord
na brezposelnost. 

Med slavnostjo so podelili 
občinska priznanja. Letos je 
prejel najvišje, Plaketo občine, 
šentjurski vrhunski alpinist 
Aco Pepevnik. Ta je letos kot 
sedmi Slovenec, v posebno 
zahtevnih pogojih, osvojil še 
najvišjo goro na svetu. Pepev
nik je med zahvalo povedal, 
da je svet lep, po vrnitvi na 
Kozjansko pa še posebej ceniš 
lepoto tukajšnje pokrajine. 
Priznanja občine so podelili 
Rihardu Stopinšku (predsed
niku PGD Planina, ki je obno
vil večino voznega parka, us
pešno vodi gasilske mladinske 
desetine, gasilci uprizarjajo na 
gradu odmevne igre, bil pa je 
tudi pobudnik gasilskega ok
teta), kmetu Martinu Pevcu 
iz Slatine pri Ponikvi (z naj
večjo proizvodnjo v občini, saj 
pridela letno 102 tisoč litrov 
mleka ter 18 tisoč ton piščanč-
jega mesa), župniku Milanu 
Zdolšku iz Dobja (za uspešno 
obnovo kulturnih spomeni
kov ter za prispevek k razvoju 
na številnih drugih področjih) 
ter Vzgojnovarstvenem zavo

du Šentjur (ki je praznoval 
30-letnico dela ter ima pred

šolsko vzgojo na zavidljivi rav
ni). 

V kulturnem programu slav
nostne seje je nastopil moški 
pevski zbor Dramlje, sobotno 
praznovanje pa so zaključili v 
Hruševcu, kjer so odprli prvo 
razstavo simbolov slovenskih 
občin. Na razstavi pod pokrovi
teljstvom ministrstva za lokalno 
samoupravo so predstavili zu
nanja znamenja dobre tretjine 
od obstoječih 147 občin. 

BRANE JERANKO 

Po številnih prireditvah 
občinskega praznika in Ipav-
čevih kulturnih dni bo v sre
do, 8. oktobra, v šentjurski 
Ipavčevi hiši še odprtje med
narodne otroške likovne raz
stave. 

Za občinski praznik so po
delili tudi priznanja zgled
nim šolarjem. Med učenci 
osnovnih šol so jih prejeli 
Klemen Žibret iz šole Dobje, 
Ana Golež iz Dramelj, Zlatka 
Lipovšek iz Hruševca, Anja 
Hvale s Planine, Klemen 
Zdolšek s Ponikve, Andrej 
Salobir iz Slivnice ter Nika 
Leskovšek iz šentjurske šole 
Franja Malgaja. 

T r a t « namesto Kontiča 
Prejšnji teden so na seji savinjsko-šaleškega Pokrajinske

ga odbora ZLSD imenovali novo vodstvo. 
Dosedanjega predsednika Bojana Kontiča je zamenjal 

Franci Tratar, ki je obenem predsednik območne organizacije 
ZLSD Žalec. Podpredsednica je postala mag. Danica Povh. 

KL 

Zelena luč za nove občine 
favnozborski poslanci 
tonec minulega tedna, na 
dnem sklicu zasedanja v 
•tnjih sobotnih jutranjih 
k uzakonili tudi mož-
'za ustanavljanje novih 
iin oziroma popravke me : 

tonočij obstoječih občin, 
b besedah štorskega župa-
franca Jazbeca, ki je kot 
a%)zborski poslanec tudi 
"komisije za lokalno sa-
"Pravo, so s tem vsi prete
ka podani predlogi vlože-
Nno proceduro državne
ga. »Gre za ustanavlja-
R°vih občin, popravke me-
""nočij oziroma pobude za 

premestitve posameznih na
selij med obstoječimi občina
mi. Služba za lokalno samou
pravo bo o tem seznanila ob
činske svete tistih občin, kjer 
so predlagane spremembe, na 
osnovi njihovih sicer neobve-
zujočih mnenj pa bomo spre
membe lokalne samouprave 
ponovno obravnavali v držav
nem zboru,« pravi Jazbec in 
dodaja, da bo na tistih območ
jih, za katera bodo poslanci 
sprejeli pozitivna stališča, po
trebno izvesti še referendume. 

»Povsem realno lahko priča
kujemo, da bi se z lokalnimi 
volitvami v decembru leta 

1998 lahko izvedle tudi volitve 
v nove občine, vse nove obči
ne pa bodo dejansko zaživele 
s 1. januarjem leta 1999.« V 
predlogu sprememb lokalne 
samouprave, za katerega so 
poslanci prižgali zeleno luč 
konec minulega tedna, je tudi 
nekaj območij s širšega celj
skega območja. V vladnem 
predlogu za ustanovitev 22 
novih slovenskih občin pa jih 
je tudi 5 iz našega območja -
Braslovče, Polzela, Prebold in 
Vransko iz zdajšnje žalske ob
čine in Solčava iz obstoječe 
občine Luče. 

IS 

Grožnje iz Slivnice 
Regionalna cesta je v katastrofalnem stanju 

Ali bodo krajani iz KS Sliv
nica, iz južnega dela šentjur
ske občine, resnično pripravi
li protestni shod? Zanj so se 
odločili na sestanku sveta nji
hove KS, ki so ga pripravili 11. 
septembra, zdaj pa so obve
stili še medije. Kaj jih muči? 

Skupina občanov podpisni
kov javne zahteve, ki zahteva 
času primerne cestne povezave 
ter jo vodi gospodarstvenik in 
politik Jožef Artnak, je namreč 
julija prejela odgovor republiš
ke Direkcije za ceste. Sporočajo, 
da rešujejo cestno omrežje v 
šentjurski občini fazno ter na
meravajo tako tudi nadaljevati. 
Krajane je namreč posebej zani
malo, kdaj konkretno lahko pri
čakujejo izgradnjo šentjurskega 
železniškega nadvoza ter ploč
nik do Črnolice, popravilo odse

ka med Črnolico in Gorico pri 
Slivnici ter tudi asfaltiranje re-
gionalke med Prevorjem ter ob
čino Kozje. 

»Kot smo vam je sporočili, je 
Direkcija za leto 1997 predvi
dela most in nadvoz v Šentjur
ju - tehnična dokumentacija je 
že v izdelavi - ter nadaljevanje 
modernizacije ceste Črnolica-
Lesično,« so sporočili v šentjur
sko občino z ljubljanske Tržaš
ke ceste. Pri tem odgovarjajo, 
da lahko ukrepajo le tako, kot 
jim s proračunom naloži dr
žavni zbor. V proračunu jim 
podrobno določijo višino sred
stev za gradnjo, vzdrževanje in 
obnavljanje državnih cest. 

Kot sporočajo iz Slivnice, je 
njihov svet KS temeljito preučil 
odgovor s podpisom direktorja 
Direkcije, Antona Šajne. V 
Slivnici so ugotovili, da sta 
šentjurski most in nadvoz za 
južno Kozjansko, pa tudi asfal
tiranje regionalke v občino 
Kozje sicer predvidena, odseka 
Črnolica-Gorica pri Slivnici pa 
niti ni v nobenem planu. Zato 
svet KS Slivnica ter skupina 
petstotih občanov, podpisni
kov javne zahteve, opozarjata 
na izjemno slabo stanje regio
nalne ceste Črnolica- Slivnica, 
kjer so pred kratkim le popra
vili dva lesena mostova. Asfal
tirano cestišče je ponekod po
vsem uničeno ter nevarno, za
to terjajo celovito obnovo. 

Slivničani ter drugi uporab
niki ceste pričakujejo, da bo 
državni zbor v proračunu za 
letos ter prihodnje leto upošte
val tudi njihove potrebe, zato 
so ga obvestili o pripravah na 
protestni shod v Gorici pri 
Slivnici, ki ga napovedujejo za 
23. november. Pravijo, da bo 
uresničitev oziroma način 
protesta odvisen od odgovo
rov, ki jih še pričakujejo. 
vmmmam B R A N E J E R A N K O 

Ukrepi niso priljubljeni, toda.. . 
Podpredsednik vlade Marjan Podobnik med celjskimi gospodarstveniki 

>odarstvo širšega celj-
j>a območja zadnja leta 
Ŝe, kaj bi morale sto
t i n e , država in tudi 

(

3 Podjetja, da bi se raz-
robrnile na bolje? 

L ' e bilo vprašanje, na ka-
LJ9 s o poskušali najti od-
Jna srečanju Kluba pod-
^ 0 v Zlatorog minuli te-
|jVProstorih celjskega ho-
L t v ropa . Na pogovor so 
^'Povabili tudi podpred-C? Vlade M a r) a n a Po" 
j3a' Celjski gospodars-
F j » predstavniki števil-

stitucij in vodja pogovo

ra Jože Volfand so uvodoma 
nizali podatke, ki kažejo do
kaj črno gospodarsko sliko. 
Lani je bil v primerjavi z le
tom poprej nekoliko boljši sa
mo dobiček, povečale pa so 
se izgube, za 10 odstotkov 
ima širše celjsko območje 
nižjo produktivnost v primer
javi z državo, povečujejo se 
izgube, učinkovitost poslova
nja se je zmanjšala za polovi
co. Medtem ko se v Sloveniji 
nekoliko umirja rast brezpo
selnosti, se število ljudi brez 
zaposlitve na našem območju 
še vedno povečuje. Predvsem 
pa skrbi podatek, da imamo 
na Celjskem blizu 500 podje

tij, kjer imajo blokiran žiro 
račun več kot eno leto. Ta 
podjetja bodo v trenutku zaš
la v stečaj, če bo začel veljati 
zakon o stečaju. 

Da so razmere resnično pe
reče, dokazuje izjemno veliko 
število gospodarstvenikov in 
tudi nekaterih županov na to
kratnem srečanju. Marjan Po
dobnik jim je dejal, da vseh 
mogočih projektov v državi ne 
bomo mogli speljati naenkrat, 
saj bi to pomenilo dodatno 
zadolževanje. Čeprav admini
strativni ukrepi niso priljub
ljeni, je po Podobnikovi oceni 
dobro, da je vlada banke v 
sanaciji prisilila k zmanjšanju 

obrestnih mer za odstotno toč
ko. Obenem je zagotovil, da 
vlada v primeru železarn in 
Litostroja ne bo dovolila pono
vitve scenarija iz mariborske
ga Tarna. Celjski, šaleški, mo-
zirski in številni drugi gospo
darstveniki so podpredsedni
ka vlade opozorili tudi na 
dejstvo, da se Slovenija preveč 
centralizira in da se vse dogaja 
samo v Ljubljani. Marjan Po
dobnik se s takšnimi trditvami 
ni povsem strinjal, menil je, 
da v parlamentu obstoja kar 
močan lobi županov, zaradi 
česar tudi občine dobivajo vse 
več pristojnosti. 

PO DRŽAVI 
Z a v s t o p v N a t o 

LJUBLJANA. 26. septem
bra (Delo) - Poslanci v dr
žavnem zboru so sprejeli tri 
sklepe, ki nalagajo vladi, naj 
do konca leta pripravi strate
gijo za vstop Slovenije v Nato 
in načrt za izpolnitev meril. 
Slovenija bo severnoatlant-
ski skupščini predlagala or
ganizacijo letnega srečanja 
spomladi leta 2000. 

S a n M a r t i n s e 

v r a č a 

LJUBLJANA, 26. septem
bra (Delo) - Doprsni kip ar
gentinskemu generalu San 
Martinu, ki ga je argentinsko 
veleposlaništvo podarilo 
Ljubljani, da bi ga postavili v 
Argentinskem parku, se bo 
po vsej verjetnosti vrnil na 
Dunaj. 

P o s l a n c i v n o č i 

LJUBLJANA, 27. septem
bra (Nedelo) - Izredno zase
danje državnega zbora se je 
zavleklo pozno v noč. Po 12 
urah razprav je do 3. ure 
zjutraj prišlo na vrsto vseh 
60 ugovorov in 26 razprav
ljavcev, nato pa je državni 
zbor zavrnil ugotovitve, ki 
jih je predlagala SDS, hkrati 
predlagateljica interpelacije. 
Ob koncu so poslanci spreje
li še ugotovitveni sklep o iz
vedbi postopka za ustanovi
tev občin in spremembo ob
močij nekaterih obstoječih, 
po katerem naj bi, po pred
hodnem vladnem mnenju, 
oblikovali 22 novih občin. 

P r i z n a n j e z a 

S l o v e n i j o 

LJUBLJANA, 28. septem
bra (Dnevnik) - Slovenija se 
bo pridružila še 25 drugim 
državam v programu posku
sne odprave vizumov za 
ZDA. Ameriška odločitev je, 
po mnenju zunanjega mini
strstva, izredno' priznanje 
naši državi, vendar pa hkrati 
opozarjajo, da programa še 
niso začeli izvajati in da bo 
veljal samo za turistične vi
zume, prej BI in B2. 

D o g o v o r s r e d i 

m e s e c a 

GROSUPLJE, SEMIČ, 28. 
septembra (Dnevnik) - Do 
sredine oktobra se morajo 
župani dogovoriti, kako bo
do rešili romsko afero, ki je 
izbruhnila zaradi prazne hi
še in romske družine iz Gro
supljega, ki je za približno 
20 tisoč mark kupila nekoč 
največjo kmetijo v Malinah. 

M i s i j a n a o b i s k u 

LJUBLJANA, 29. septem
bra (Delo) - Redna štiričlan
ska misija Mednarodnega 
denarnega sklada je s pogo
vori v Banki Slovenije, kjer 
jim je guverner dr. France 
Arhar pojasnil razmere v 
monetarni politiki in banč
nem sektorju, začela približ
no dvotedenski obisk v naši 
državi. Misija bo poleg cen
tralne banke obiskala še ne
katera druga ministrstva in 
se z njimi pogovarjala o izva
janju ekonomskih politik. 
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Clarinsova nova skrivnost 
Predstavitev novosti celjskega podjetja G Trade v Brezovici pri Ljubljani 

Celjsko zasebno podjetje G Trade, vodi ga Uroš Godec, je 
zastopnik svetovno priznanih blagovnih znamk s področja 
kozmetike in pijač, med drugim je to uspešno podjetje tudi 
generalni zastopnik Clarinsa v Sloveniji. V laboratorijih tega 
francoskega proizvajalca kozmetike so izdelali posebno vrsto 
šminke, ki naj bi pomenila revolucionarni preobrat v svetu 
kozmetike, novost pa so predstavili na novinarski konferenci 
v Brezovici pri Ljubljani. 

Podjetje Clarins je bilo usta
novljeno leta 1954 v Franciji, 
danes je delniška družba s 3000 
zaposlenimi in letnim prome
tom 500 milijonov ameriških 
dolarjev. Njihov proizvodni 
program obsega proizvode za 
nego kože, make up in parfu
me, Clarins ustvarja preko 80 
odstotkov prometa izven 
Francije in danes izvaža v 125 
držav sveta. Njihovi proizvodi 
se prodajajo na 12.500 prodaj
nih mestih, Clarins pa je tudi 

lastnik podružnic v številnih 
državah sveta. Francoski Cla
rins je danes na prvem mestu v 
Evropi v programu nega kože 
in pokriva 14,9 odstotka celot
nega tržnega deleža, vodilno 
mesto pri prodaji dosegajo v 
Franciji, Veliki Britaniji in Švici, 
njihovi proizvodi se uvrščajo v 
vrh prodajnih lestvic tudi po 
številnih drugih državah sveta. 
Letno izdelajo v tem franco
skem velikanu kar 5000 ton 
različnih proizvodov. 

V Brezovci pri Ljubljani je 
podjetje G Trade v sodelovanju 
s Clarinsovim strokovnjakom 
Olivierom Hessem predstavilo 
novo šminko z imenom Secret 
de Rouge. Clarinsovi strokov
njaki so namreč razvili edins
tven proizvodni proces, s kate
rim so dosegli, da sta prvič v 
enem proizvodu združena 
dva: eden za nego in eden za 
poudarjanje ustnic. Dolgo časa 
obstojna šminka se tudi na po
gled razlikuje od običajnih, saj 
je sestavljena iz dveh delov: 
barvne prevleke, ki ovija vlaž
no jedro. Clarinsova nova 
skrivnost za ustnice je na pro
dajnih policah na voljo v 12 
odtenkih v treh barvnih har
monijah. Poznavalci trdijo, da 
je v svet kozmetike prinesla 
pravo malo revolucijo. 
mmmm i r e n a j e l e n b a š a 

Secrer de Rouge in smernice Učenja je predstavil Clarinsov 
mednarodno priznani vizazist Olivier Hesse. Njegov model je 
bila Celjanka Bojana Komplet. Bojana se je letos uvrstila v 
finale izbora miss Slovenije, med drugim je tudi manekenka 

Modno revialnega teatra Vladimire Skale. 

NOVO NA BORZI 
September v številkah 

Prvi jesenski mesec je v pri
merjavi z zadnjim poletnim 
prinesel precej zatišja. Devizni 
tečaji so narasli manj kot avgu
sta, tečaji delnic in njihov pro
met na borzi je tudi manjši. 
Opazno je porasla le inflacija. 

Rast drobnoprodajnih cen je 
bila 0,9%, kar je kar trikrat več 
kot mesec prej. V zadnjih deve
tih mesecih so drobnoprodajne 
cene višje za 7,7%. Ne glede na 
to, se je srednji tečaj BS za nemš
ko marko okrepil za 1,09%. Tako 
se na letni ravni počasi zmanjšu
je zaostajanje deviznega tečaja 
za inflacijo. Ob koncu septem
bra je srednji tečaj DEM zaostajal 
5,4%. Glede na to, da je Banka 
Slovenije zmanjšala svoje aktiv
nosti za vzdrževanje tečaja, se bo 
do konca leta razlika med infla
cijo in deviznim tečajem poveča
la v prid inflaciji. Menjalniški 
tečaj DEM je višji za enak odsto
tek kot srednji BS. Podjetniški 
tečaj za DEM se je v septembru 
povzpel za 0,96%. Približno ena
ko rast je imel tudi tečaj italijan
ske lire, ki je višji za 1,1%. Vsem 
omenjenim tečajem je skupno, 
da so se od začetka leta dvignili 
za 34%. 

Za podrobnejše informaci
je o odkupnih cenah delnic, 
ki jih odkupujemo, vključno 
s kuponi Telekoma, nas po
kličite ali obiščite v Celju ali 
Velenju. 

Ameriški dolar, kot navadno, 
odstopa, tokrat v negativno 
smer. Od omenjenih valut je 
edino tečaj USD padel in sicer 
za 0,67%. Seveda ima iz prete
klih mesecev toliko rezerve, da 
je še vedno vreden 16,6% več 
kot ob začetku leta. Njegova 
moč je v septembru opešala 
tudi do nemške marke, znižala 
se je od 1,819 na 1,763 DEM za 
ameriški dolar. 

Slovenski borzni indeks je 
30. septembra pristal na višini 
1498,25. To je za približno 3% 
nižje od najnižjega v avgustu. 
Po ponovnem trgovanju z del
nicami družbe LEK bomo vide
li ali bo uspel preseči čarobno 
mejo 1500. 

Ves mesec smo bili borzni 
posredniki v pričakovanju pol
letnih rezultatov pomembnej
ših delniških družb in začetka 
trgovanja z delnicami Aero
droma Ljubljana. Slednjega ni
smo dočakali. Oktober bo pri
nesel tudi razplet v vrhu Mer-
katorja , kjer se spet nekaj 
plete. O vsem tem in o začetku 
trgovanja z obveznicami Ban
ke Koper vas bomo obveščali 
oktobra. 

Piše: ZDENKO PODLESNIK 

Klic na pomoč državi 
Stečaj Up Pohištva bi pomenil dokončen zlom konjiškega gospodarstva 

V konjiškem Lip Pohištvo 
še vedno ni dokončno zna
no, če bo mogoče izvesti pri
silno poravnavo. Predlog za
njo je bil podan celjskemu 
sodišču že julija, s prisilno 
poravnavo pa naj bi zagoto
vili finančno sanacijo, dose
gli sporazum z zaposlenimi 
in ohranili 250 delovnih 
mest. 
mmmmmmmmmmmMammmimmamm 

Dogovori z upniki, ki mora
jo odobriti postopek prisilne 
poravnave, še vedno poteka
jo. Banka Celje, ki ji pripada 
tretjina vseh terjatev, je nače
loma pristala na prisilno po
ravnavo, toda pod pogojem, 
če bo rešen tudi delež upnika 
Komercialne banke Triglav. 
Območni odbor svobodnega 
sindikata lesarstva vidi mož
nost za prevzem tega deleža 

terjatev s strani Slovenske 
razvojne družbe, država pa 
naj bi zagotovila nepovratna 
sredstva in poroštva za obra
tovalna sredstva ter izplačilo 
plač. Odbor lesarstva je zato 
pred dnevi na slovensko vla
do naslovil pismo, v njem 
opozarjajo, da bi uvedba ste
čajnega postopka v tem pod
jetju pomenila dokončen 
zlom konjiškega gospodars
tva. Lip Pohištvo je namreč 
edino večje industrijsko druž
beno podjetje, ki je še ostalo v 
konjiški občini. Člani posebne 
delovne skupine pa so na gos
podarsko ministrstvo in mini
strstvo za delo, družino in 
socialne zadeve naslovili zah
tevo, da se ministrstvi vključi
ta v reševanje podjetja s fi
nančnim vložkom v višini 50 
milijonov tolarjev. V Sloven
skih Konjicah si bodo priza

devali tudi za pospešitev po
stopka prisilne poravnave ter 
se dogovorili za primernega 
prisilnega upravitelja. 
mmmmmmmmm iiiiiiinini i j b 

V prid 
znanosti 

V Inštitutu za ekološke ra
ziskave ERICo Velenje so 
prejšnji petek uvedli delo z 
novo opremo, namenjeno 
pripravi in analizi vzorcev, s 
katero bodo odslej kos zah
tevnejšemu raziskovalnemu 
delu. Za atomski absorber 
SIMAA 6000 in mikrovalov
ni sistem MSP 1000 so od
šteli več kot 27 milijonov 
tolarjev. 

Naložbo, ki je v prid boljšim 
raziskovalnim metodam inšti
tuta, so skupaj zmogli ERICo, 
Termoelektrarna Šoštanj, Mi
nistrstvo za znanost in tehno
logijo ter Premogovnik Vele
nje. Obe aparaturi omogočata 
izvedbo celotnega postopka 
kemijske analize, od priprave 
vzorca do merjenja koncen
tracij. Raziskovanje bo na
tančnejše in hitrejše, pred
vsem pa bo omogočilo izved
bo novih raziskovalnih pro
jektov. Z novim mikrovalov
nim sistemom, ki omogoča 
hitrejše razklope zemlje, vod
nih, rastlinskih in živalskih 
vzorcev ob bistveno manjši 
porabi kemikalij, bo delo tudi 
bolj varno. Atomski absorber, 
opremljen je z računalnikom, 
pa z grafitno tehniko omogo
ča nižje meje zaznavnosti. Ra
ziskovalci bodo lahko analizi
rali tudi težke kovine. 

Z novo raziskovalno opre
mo bodo odslej v ERICU, kjer 
je zaposlenih 26 uslužbencev, 
med njimi 17 raziskovalcev, 
bolj konkurenčni pri kandidi
ranju na javnih razpisih slo
venskih in mednarodnih pro
jektov. KL 

ISO 9001 podjetju Wravor 
Podjetje Wravor s Stranic je pred kratkim 

prejelo certifikat kakovosti ISO 9001. Prevzel 
ga je Vladimir VVravor, ki je tako kot prvi 
zasebni podjetnik iz konjiške upravne enote 
pridobil tovrstno mednarodno potrdilo. 

Podjetje VVravor izhaja iz obrtne delavnice in 
se danes uvršča med srednje velika slovenska 
podjetja. Ukvarja se s proizvodnjo horizontalnih 
tračnih žag za razrez hlodovine, tako imenovani 
vzdolžnimi žamarji ter pripadajočo opremo. Na 
tuja tržišča prodajo 80 odstotkov svoje proi
zvodnje, največ v sosednje evropske države ter v 
države nekdanje Jugoslavije. V kratkem bo 
podjetje svojo dejavnost preselilo v prostore 
nekdanjega Konusa, v prihodnjih letih pa načr
tujejo povečan obseg proizvodnje in dodatno 
zaposlovanje. 

»Izkušnje pri delu z lesom in žaganju ter 
hkratno pomanjkanje teh strojev na sloven
skem tržišču so nas privedli do tega, da smo 
pričeli s proizvodnjo horizontalnih tračnih žag 
in vzdolžnih žamarjev, ki so rezultat dolgoletne
ga razvoja in znanja. Lani smo se odločili, da 
poleg ostalih novosti in izboljšav uvedemo še 
standard kakovosti ISO 9001. S precej truda, 
volje in trdega dela nam je uspelo. Proces 
kakovosti pa s podelitvijo certifikata ni končan, 
nadaljevati se mora tudi v prihodnje,« je ob 
podelitvi povedal Vladimir VVravor. 

IJB, Foto: MIŠO 

Vladimir Wravor je certifikat kakovosti ISO 
9001 prejel v Celjanki v času letošnjega Med

narodnega obrtnega sejma. 

BAROMElt 
P o s o j i l a d o 1$| 

Z mesecem sep t e ] 

P B a n k a Celje P o ? J 
odplačilno dobo z a r] 
vanjska posojila z | 
let. Odplačilna doba 
sna od namena posoi! 
znaša za adaptacijo i n J? 
lo lastne udeležbe prj 
dobit vi stanovanjske ^ 
ce za dobo 5 let, z a ^1 
strukcijo stanovanjske 
ali nakup komunalno! 
j enega stavbnega, 
za dobo 10 let, posojii0 

novogradnjo ter nakupij 
ali stanovanja pa je m0o 
najeti za dobo 15 . 
Obrestna mera je T+8 
stotkov, če fizična ospĥ . 
ze depozit v višini 23 
stotkov od zneska posoil 
sicer znaša obrestna J 
T+10 odstotkov. 

S o d o b n a 

e l e k t r o n i k a 
V ponedeljek, 6. oktol 

se bo na Gospodarska 
razstavišču začel 44. me 
narodni sejem Sodolš 
elektronika. Do petka, j 
oktobra, se bo na 8OO0ki 
dratnih metrih razstavo 
površin predstavilo 250n 
posrednih razstavljavcev 
Slovenije, Avstrije, Fina 
Francije, Hrvaške, Itall 
Madžarske, Nemčije, Švi 
in Velike Britanije. Prekoa 
stopnikov bo na sejmu i 
delovalo še 325 tujih ind 
mačih podjetij. Osnoj 
program letošnjega sejn 
so telekomunikacije, avl 
matizacija, komponente 1 
AV tehnika, dobro zastoj 
so programi elektroinsta) 
cij, računalništva in ini 
matike. Odrasli bodo i 
vstopnico plačali 750, dijal 
študenti in upokojenci | 
500 tolarjev. 

U s p e š n a 

V o l k s b a n k -

L j u d s k a b a n k a 
Volksbank-Ljudskabaa' 

je v letošnjih prvih šesl 
mesecih poslovanja dosej 
bilančno vsoto v višini 1. 
milijarde tolarjev, kar [ 
meni 29-odstotno povei 

nje glede na stanje P' 
enim letom. Jamstveni ka 
tal banke se je v tem obu< 
ju povečal za nadaljnje 
odstotke in znaša 5,1 mi| 
de tolarjev, junija letos p3 

banka izkazovala dobič& 
višini 103,3 milijona toM 
Kapitalska ustreznost znj 
50,6 odstotka, kar za več' 
42 odstotnih točk preSf 

zakonsko določeno m^ 
odstotkov. Ob tem je V[ 
upoštevati dejstvo, dar 
bančna hiša med prvimi2 

žala obrestne mere zap° 
jila v svoji centralni en" 
Ljubljani, enotah v Kopn 

Celju ter v agencijah v S ' 
jurjuinTepanju. 
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Ena in ena je tri 
gZ naložb na domačem tržišču lahko izgubimo boj s tujo konkurenco,« je odločen generalni direktor kranjskega 

Merkurja Jakob Piskernik 

dišita družba Merkur je 
geniji eno največjih tr
pi podjetij z železnirio, 
lenimi in izolacijskimi 
M, izdelki za široko po-
n j 0 ter izdelki črne in 
Lte metalurgije. Je tudi 
,tistih podjetij, ki se od-
i Q postavlja ob bok kon
ici, dve desetletji, če od-

tri ministrska leta, 
j na direktorskem stolu 
ilovek. Jakob Piskernik. 

êž delniške družbe 
jlair je v Kranju, pa ven-
,je to podjetje na svojevr-
j način povezano s celj-
jd območjem. Ne zgolj za-
I trgovine v Levcu, v me-
,ob Savinji segajo tudi 
$ korenine. 
les je. Merkur je bil v lasti v 
ju živečega Kranjčana Pe-
Majdiča, ki je ustanovil 
(ružnično trgovino Mer-
[VKranju. Po naših podat-
iseje to zgodilo leta 1896. 
ijetudi, da je ta podružni-
?predvojnem obdobju de-
i zelo kvalitetno, delno se 
potem menjalo lastništvo, 
vojni je bilo zaposlenih 32 
I Začetki Merkurja segajo 
JRjšnje stoletje, ves razvoj 
(kurja, ki danes zaposluje 
10 ljudi, pa je bil dosežen 
letu 1945. 
Se preskočiva vsa ta leta 
tvoja, kakšne poslovne re-
late pa beležite v letoš-
ta letu? 
'sedmih mesecih smo do-
2̂5 milijard 119 milijonov 

krjev čistega prihodka, kar 
'odstotkov več kot v ena-
1 lanskem obdobju. Ek-

^3 prodaja znaša 28 mili-
"934 milijonov tolarjev, to 
^ni 8-odstotno poveča-
.Eksterna in interna pro-
fpa znašata skupaj 33,4 
jarde tolarjev. Celoten do-
!pje v tem obdobju znašal 
I bilijonov tolarjev, čisti 
Jlfek pa 477 milijonov to-
™- Rezultati so ugodnejši 
L lani. Razloga sta Sva: lan-
,,.^demmesečno obdobje 
J ' 0 nekoliko slabše, smo 
Mjše rezultate beležili ob 

J** leta, drugi razlog pa je 
l^0 zmanjševanje stroš-
J Stroški so v letošnjih 
l,S m e sec ih višji samo za 
k°dstotka. Fizično pa se 
Id,)e prodaja povečala za 5 
^ odstotkov. 
^ t os se v Merkurju odlo-
k.tudi za številne naložbe, 

n ' so konkretni načrti? 

Trenutno se lotevamo iz
gradnje večih centrov, za na
ložbe smo v tem obdobju na
menili milijardo 659 milijonov 
tolarjev. To kaže tudi na našo 
poslovno politiko v prihod
nje. Intenzivno se dogovarja
mo, da bi še letos zaključili 
pomemben delež dokapitali-
zacije delno domačih, delno 
tujih podjetij. Konec julija je 
znašala Merkurjeva knjižna 
vrednost kapitala 14 milijard 
415 milijonov tolarjev. 

Dokapitalizacijo Merkurja 
pripravljate v sodelovanju z 
Evropsko banko za obnovo 
in razvoj. Kaj si v Merkurju 
obetate od te dokapitalizaci-

Če hočemo imeti v Mer
kurju primat na slovenskem 
tržišču, je nujno, da stopamo 
v korak z naložbami, ki jih 
načrtujejo tudi tujci. Odločili 
smo se za pospešeno grad
njo, ob tem pa je seveda zelo 

dobrodošlo, če lahko prido
bimo sovlagatelje. Bolje so
vlagatelji kot krediti. Nas je 
Evropska banka za obnovo 
in razvoj v letu dni kar dobro 
prečesala in ugotovila, da je 
delniška družba za njih zelo 
zanimiva. Ponudili so delež v 
višini 25 milijonov mark, tudi 
predpogodbe so pripravlje
ne'. Po naših predpisih imajo 
dosedanji delničarji pred
nostno pravico pri nakupu 
delnic, mi pa nismo pričako
vali tako velikega zanimanja 
in zaupanja domačih delni
čarjev v Merkur. Zato smo 
številko za dokapitalizacijo 
povečali na 34 milijonov 
mark, dokapitalizacijo pa bo
mo izpeljali še letos. 

Čemu konkretno boste na
menili sredstva, zbrana z do
kapitalizacijo? 

V obdobju do leta 2000 na
črtujemo gradnjo dveh cen
trov v Mariboru, prvega že 
gradimo. Dva centra, enega 
tudi že gradimo, bosta zrasla 
v Ljubljani, tretji center bomo 

zgradili v Ljubljani po letu 
2000. Ne gre zgolj za nove 
lokacije, z dvema centroma 
na novih lokacijah bomo v 
bistvu nadomestili dve seda
nji prodajalni. Poleg tega je za 
nas pomembna odločitev, da 
v Sloveniji iščemo partnerje v 
okviru firm, ki se ukvarjajo z 
našo dejavnostjo ali kot sami 
pravimo so to Merkur skupi
na. Tako imamo večinske de
leže v Novotehni in v Soči, s 
tema partnerjema gradimo 
velik center v Novem mestu 
in v Kopru. Interes Merkurja 
pri kupovanju večinskih dele
žev ni v tem, da bi zmanjševa
li konkurenco temveč da bi s 
skupnimi interesi oplemeniti
li dejavnost. Držimo se nače
la: ena in ena naj ne bo dve, 
ampak tri. 

Kako komentirate prihod 
tujih trgovskih verig in kaj 
po vaši oceni to pomeni za 
Slovenijo? 

Vsaka konkurenca po eni 
strani prisili nas, da skušamo 
proučiti, kje so naše slabosti in 
da se tej konkurenci postavi
mo ob bok. Po storitveni plati 
nismo prav nič slabši od tuj
cev, na določenih področjih si 
upam trditi, da so naši ljudje 
kvalitetnejši prodajalci v pri
merjavi s tujci. Morda je blago, 
pripeljano iz tujine, za naše 
kupce včasih pač bolj zanimi
vo. Morda pa se Slovenci pre
malo zavedamo, da tujci v 
glavnem pripeljejo s seboj ve
činoma tuje blago. To pa je 
največji udarec naši proizvod

nji. Merkur ima v svojih trgovi
nah približno 80 odstotkov iz
delkov slovenskega porekla, 
tuje konkurenčne trgovine 
imajo po informacijah, objav
ljenih v javnosti, 80 odstotkov 
uvoženega in samo 20 odstot
kov slovenskega Naša pred
nost je tudi kvaliteta. Merkur 
ima certifikat kakovosti ISO 
9002, letos smo pridobili še 
certifikat ISO 9001. Vztrajamo 
pri tem, da kupca ne zavaja
mo s kvaliteto. Lahko sta si 
izdelka na videz podobna, po
membno pa je, kje je izdelek 
narejen. Mi ugotavljamo, da je 
prvi boom pri konkurenci 
izredno velik, se pa po zelo 
kratkem času veliko kupcev 
vrne v naše trgovine. 

Bi morala slovenska država 
po vaši oceni bolj zaščititi do
mačo trgovino in s tem tudi 
proizvodnjo ter na kakšen na
čin, da pa z ukrepi ne bi ovira
la normalne konkurence? 

Država bi morala doseči sa
mo enakovredne pogoje za 
obe strani. Če k nam prihajajo 
tujci, potem bi tudi nam pod 
enakimi pogoji morala biti 

odprta vrata na njihovih tleh. 
V Avstriji mora ob prihodu 
vsakega tujega podjetja izdati 
soglasje njihova gospodarska 
zbornica. Tudi pri nas to ne bi 
bilo odveč. Res pa je, da vča
sih pozabljamo eno stvar. Tr
govina je bila 50 let nebodiga-
treba, doživljali smo obdobja, 
ko so bile marže določene z 
zakoni. Zaradi tega slovenska 
trgovina nima veliko lastnih 
sredstev in je prisiljena, da se 
zadolžuje za normalno poslo
vanje. Zmanjka pa denarja za 
naložbe. Z dokapitalizacijami 
in znanimi lastniki se razme
re spreminjajo, toda tujci ima

jo prednost. Tuje trgovine so 
si lahko z normalnim kapita
lom ustvarjale premoženje in 
normalno poslovale, zato 
imajo veliko večjo investicij
sko moč. Če bi nam zdajle 
nekdo rekel, naj naredimo 
močno invazijo v tujino, bi 
Slovencem hitro sape zmanj
kalo. Merkur ima sicer v tujini 
sedem podjetij, ki poslovnim 
partnerjem ponujajo naš ce
loten prodajni program. 

Merkur dobro poznajo tu
di kupci na širšem celjskem 
območju, kako ste zadovolj
ni s poslovanjem v Levcu? 

Osebno sem z ljudmi, ki 
delajo v Levcu, zadovoljen. 

Obseg prodaje so v zadnjih 
letih podvojili, na tem po
dročju prodamo za 5 do 6 
milijard tolarjev blaga. Naša 
posebnost je v tem, da drži
mo besedo, nismo navajeni 
kupčkanja, naše cene so ja
sne, skrbimo za dostavo in 
nudimo dobre plačilne pogo
je. Skratka, kazalci v Levcu 
gredo navzgor in zaenkrat so 
rezultati zadovoljivi. 

Načrtujete v prihodnje na 
Celjskem še kakšne naložbe? 

Za nas je zanimivo vsako 
področje. Slovenijo obravna
vamo kot celoto, včasih je trž
ni utrip bolj živahen na enem, 

drugič na drugem območju. 
To je odvisno tudi od poslo
vanja drugih podjetij. Če so 
firme uspešne, je tudi za nas 
dobro leto, če firme ne more
jo delati, tudi mi nimamo ko
mu prodajati.« 

Kakšne načrte pa imate v 
Merkurju za prihodnje leto? 

Na mizi že imam osnutek 
gospodarskega načrta za pri
hodnje leto. V strategiji razvo
ja smo opredelili zahtevne 
naloge. Računamo na 5-od-
stotno realno letno rast in ta 
cilj bomo vsekakor poskušali 
doseči. 

IRENA JELEN BAŠA 
Foto: GREGOR KATIC 

Merkur Kranj je bil v sodni register vpisan kot delniška 
•žba že 11. novembra 1994. V celoti so se odločili za 
tanji odkup, ki ga bodo zaključili prihodnje leto in 
"Jt bodo Merkurjeve delnice začele kotirati tudi na 
»11. septembra letos je bila lastniška struktura nasled-
'kapitalski sklad ima 13,6 odstotka, odškodninski sklad 
'odstotka, Atena2 3,4 odstotka, Nacionalna finančna 
b̂a 13,5 odstotka, Nika 0,7 odstotka, upravičenci iz 

s'ova denacionalizacije 5 odstotkov, zaposleni 31,7 od-
*ta in ostali delničarji, to so predvsem bivši zaposleni in 
gojenci, 16 odstotkov. Zadnji obrok delnic iz notranjega 
*ipa bodo plačali prihodnje leto, dotlej ima Sklad za 
N 6,5 odstotka. 

Življenjska pot generalnega direktorja-predsednika upra
ve Merkur d.d. Kranj Jakoba Piskernika se začenja na 
Jezerskem. Petnajstletnega fantiča so dali v uk za električar-
ja, kot elektroinstalater je delal 7 let. Potem je nadaljeval 
šolanje na srednji tehnični šoli, končal prvo stopnjo študija 
na elektrotehnični fakulteti, na drugi stopnji se je odločil za 
ekonomijo. Nekaj časa je moral odslužiti štipendijo pri 
železnici, do leta 1967 je delal v Iskri, bil zatem tehnični 
direktor in nato direktor v elektrotehničnem podjetju, v 
Merkur je kot direktor prišel leta 1977. Vmes je bil Jakob 
Piskernik 3 leta in 7 mesecev minister za energetiko, v 
zadnjem času so ga snubili za kranjskega župana. A Jakob 
Piskernik v svojem odločnem slogu pravi:«To me ne zanima 
in tega mi, res ni treba.« 

Peter Majdič, ustanovitelj veleželeznine Merkur, velja 
med sodobniki za enega najuspešnejših slovenskih podjet
nikov. Rojen je bil v Kranju, umrl je leta 1930 v Celju. 
Veletrgovino z železnino je ustanovil ob koncu 19. stoletja. 
Leta 1888 je kupil mlin ob Spodnji Hudinji v Celju in ga v 
desetih letih preuredil v sodoben parni mlin. Svojo dejav
nost je kmalu začel širiti. Leta 1896 je ustanovil prvo 
podružnico v Škofji vasi. Veletrgovina z železnino Peter 
Majdič-Merkur je imela sedež in skladišče v Spodnji Hudi
nji pri Celju, lokal pa je bil na tedanji Graški cesti 12 v Celju. 
Njen arhiv naj bi bil uničen v požaru mlinskega poslopja in 
družinske hiše v Spodnji Hudinji na začetku druge svetov
ne vojne. Že v prvih letih delovanja je Merkur odprl 
poslovalnico v Kranju, rojstnem mestu Petra Majdiča. Vse 
do smrti leta 1930 je Peter Majdič sam vodil vsa svoja 
podjetja: trgovino z železnino v Celju in Kranju, trgovino s 
čebelami in čebelarskim orodjem pri Višnji Gori, mlina na 
Spodnji Hudinji in pri Škofji vasi. Ko sta mlina po prvi vojni 
prenehala delati, je tistega pri Škofji vasi preoblikoval v 
tovarno volnenih odej, v drugem je bilo skladišče z železni
no. V dvajsetih letih je ustanovil še tovarni samotne opeke v 
Štorah in Mladenovcu. Se sprašujete, od kod ime Merkur? 
Merkur je bil grški bog, zaščitnik trgovcev. 

»Če so firme uspešne, je tudi za nas dobro leto, če firme ne 
morejo delati, tudi mi nimamo komu prodajati,« pravi prvi 

mož kranjskega Merkurja Jakob Piskernik. 

Bela tehnika ni več samo bela 
Na svetovnem trgu so se pričeli pojavljati barvni gospodinjski aparati in tudi v Gorenjevem 

programu pralno-pomivalni aparati so pripravili razširitev proizvodnega programa s petimi 
barvami. 

Pralni stroji so po novem v črni, rumeni, rdeči, turkizni in modri barvi. Barve so izbrali 
Gorenjevi oblikovalci, vzorce pa so lakirali v ročni prototipni delavnici, saj so za redno 
proizvodnjo sedanje serije še premajhne. Že pred kolektivnim dopustom so dvema pomem
bnima nemškima kupcema poslali vzorce. S popestritvijo programa si obetajo več novih naročil 
in razširitev proizvodnje. Izdelke bo možno naročiti v najmanjši količini 500 aparatov, kajpada 
po višji prodajni ceni spričo višjih stroškov. Sodeč po odzivih so belim gospodinjskim aparatom 
šteti dnevi. HINKOJERČIČ 
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Pika v filmskem svetu 
8. Pikin festival v Velenju je obiskalo približno 60 tisoč otrok in spremljevalcev - Zbrali so več tisoč knjig za otroke v 

slovenskih bolnišnicah 

Velenje je bolj kot prvi je
senski teden obarval 8. Pikin 
festival, ki si ga je tako kot 
lani v sedmih dneh ogledalo 
približno 60 tisoč obiskoval
cev, večinoma otrok. Sloven
ski šolarji so se na veliko 
prizorišče igre, veselja in us
tvarjalnosti pripeljali kar v 
sto avtobusih, predšolske 
otroke pa so na festival pos
premili starši. Osrednja te
ma letošnjega Pikinega igri
vega učenja je bila film. 

»Festival je izjemno uspel, 
saj smo ga vsebinsko precej 
razširili. Otroci so ustvarjali 
kar v 53 delavnicah, ob boga
tem dogajanju na ulici pa so se 
zvrstile številne dobre gleda
liške in plesne predstave. Za
dovoljni smo tudi z obiskom 
častne pokroviteljice letošnje
ga festivala, znane filmske 
igralke Leslie Caron,« je strnil 
dogajanje Vlado Vrbič, ravna
telj velenjskega Kulturnega 
centra Ivana Napotnika. 

V Pikini humanitarni akciji, 
imenovani Novo sonce, so 
zbirali stare in nove otroške 
knjige. Že prvi dan so jih obi
skovalci podarili 800, do kon
ca pa so v posebnem kotičku v 
Rdeči dvorani zbrali več tisoč 
knjig, namenjenih otrokom v 

slovenskih bolnišnicah. Lani 
so obiskovalci festivala zbrali 
ogromno igrač za otroke v Bo
sni in Hercegovini. Letošnjo 
prireditev je zato obiskalo 45 
osnovnošolcev iz Bosne in 
Hercegovine, ki so se domov 
odpravili sila navdušeni z že
ljo, da bi podoben festival or
ganizirali tudi v Sarajevu. 

Otroci so v Rdeči dvorani, 
kjer je bila večina prizorišč, 
zgradili pod mentorstvom Ro-
bija Klančnika pravo filmsko 
mesto, ki se je razprostiralo na 
približno 200 kvadratnih me
trih, sestavljale pa so ga tudi do 
8 metrov visoke zgradbe. Gra
dili so s stiroporom, ki so ga 
domiselno poslikali. Filmske 

tematike so se lotili tako zavze
to, da jim je uspelo posneti 
celo 10-minutni predstavitveni 
film o Pikinem festivalu. Sami 
so napisali scenarij, film režira-
li in v njem igrali. Pri tem sta jih 
usmerjala režiser Igor Prod
nik in scenaristka Metka De-
dakovič. V filmskih delavni
cah so otrokom približali pisa
nje scenarijev, scenografijo, 
kostumografijo, maskerstvo, 
nastajanje filmske glasbe, ra
čunalniško animacijo, fotogra
firanje, tehnike snemanja... V 
filmski dvorani pa je bil dvod
nevni filmski maraton. Za 
najmlajše, ki še niso kos sedmi 
umetnosti, so pripravili prav
ljični, lutkovni, igralni in Cici
banov kotiček. Delavnice so 
razširili tudi na otroško igrišče 

ob Rdeči dvorani, kjer je bil še 
posebej zanimiv kotiček tabor
nikov rodu Jezerskega zmaja. 

Letošnji Pikin festival je pris
peval dve novi knjigi. Izdali so 
namreč prvi prevod knjige As-
trid Lindgren Pobegnimo s Pi
ko Nogavičko, druga knjiga pa 
nosi naslov Tako pa jaz eno 
zakuham. Slednjo so napisali 
otroci, saj so izmed zgodb, 
prispelih na letošnji natečaj, 
izbrali in objavili 40 najboljših. 
Pikina žirija, v kateri je bilo 9 
otrok, starih 9 let, je podelila 
Zlato Piko za najboljšo zgod
bo, najboljši plakat in najbolj 
pikasto predstavo. Na Velenj
skem gradu so organizatorji 
pripravili razstavo v počastitev 
90-letnice Astrid Lindgren, v 
Galeriji Velenje razstavo Film
ski obrazi moje mladosti, v Eri 
Velma pa so bili na ogled mo
delčki stare železnice. 

Zaključek sedemdnevnega 
dogajanja, ki so ga izpolnili 
tudi posrečeni planinski, eko
loški in zgodovinski izleti, je 
bil sobotni Pikin dan. Za zaba
vo pred Rdečo dvorano, kjer so 
imeli priložnost nastopiti tudi 
mladi pevci in plesalci, so po
skrbeli Čuki. Pašo za oči je 

ponudila Pikina parada, vkat 
ri je po mestnih ulicah korak 
lo kakšnih 300 udeležen« 
na čelu s Šoštanj skimi maa 
retkami in pihalno godbo Zj 
ja. Sodelovali so velenjski k 
njeniki, taborniki kot zastav 
noše, lutke iz Zvezdice & 
panke, Martin Krpan, akrob« 
ska skupina Flip iz Piran 
dramska šola Barice Blenki 
Pekarna Miš maš, Direndaji 
lenje z medvedjo skupino,01 
timer bus iz Slovenskih Konj 
gledališče Ane Monro... Nai 
pu povorke so bile Pike iz vi 
ga sveta, Pikina družina in; 
veda Pika na belem konj« 
črnimi pikami. Nagajiva gi 
podična se je v Rdečo dvora 
pripeljala v belem športa 
avtomobilu z odprto stra 
Letos je bila filmska zvezi 
drugo leto, razmišljajo orgaj 
zatorji festivala, pa se bo ra 
da prelevila v športnico. 

KSENIJA LEw 
Foto: GREGOR KATI 

V Rdeči dvorani, kjer je bila večina delavnic, je otroška domišljija zgradila pravo filmsko 
mesto na približno 200 kvadratnih metrih. Domiselno poslikane stavbe iz stiropora so merile 

tudi več metrov. 

Martin Krpanje bil le eden izmed udeležencev PikinezcM 
ne povorke, ki je štela kakšnih 300 udeležencev. Predstav^ 

se junaki iz mladinske literature, filmov in gledališč. 

Pika Nogavička, letos se je v njen lik odlično vživela Velenj-
čanka Tanja Postružnik, je bila na nogah od jutra do večera. 

Otroci so z njo rajali in se veselili. 

Kviz o hrani 
Letošnji 6. Mednarodi 

knjižni kviz, ki je bil posve 
čen hrani, so zasnovali' 
Sloveniji, likovno ga je obi 
koval akademski slikal 
Alojz Zorman Fojž, kviz P 
so reševali v skoraj vsel 
evropskih državah. 

Tokratna vprašanja o $ 
menu zdrave prehrane I1 

spremljal seznam ter razstf 
va leposlovnih in pou^ 
knjig v občinskih in šolski1 

knjižnicah, kviz pa so reše 
vali otroci na nižji in razr<*j 
ni stopnji. Kviz so, ob so* 
lovanju s šolskimi knjižni« 
mi, organizirale vse slove» 
ske osrednje splošne knjî  
ce, 

V Zgornji Savinjski dol" 
je na vprašanja v kvizu f 
vilno odgovorilo 311 otrokj 
vseh osnovnih šol s podfUi 

nicami, za nagrado pa so$ 
reševalce povabili v Moẑ j 
kjer so spremljali kon#J 
skupine Napoleon. Tokr ,̂ 
glavno nagrado izžrebal'-
sicer bo v Ljubljano P 0 * 0 ! 
Rebeka Žerovnik iz 0$ * 
ža Ar niča Luče. j 

Zbrane otroke je v Mo^ 
pozdravil mozirski P°~\j 
pan Anton Venek, ki je 
daril pomen branja in 
osnovnošolce, naj v svoJe 

ste pritegnejo tudi ® 
učence. a 
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Štiri r o k e z a t r i o t r o k e 
Berglezovima iz Celja so se po osmih letih pričakovanja rodili trojčki 

.Hikaj je, na levi... Na desni je drugi... Trije so, gospa 
ttlez,« je na prvem ultrazvočnem pregledu ugotovil gine-
m. »Bila sem presenečena in presrečna obenem. V meni 
je tisti trenutek prebudil materinski čut in takoj sem 
Uela, da hočem in želim roditi vse tri,« je dejala Andreja 
rclez, ki je postala 25. avgusta mamica dveh sinov in 
Krke. Družina je zdaj že doma. Privajajo se drug druge-
11 starša pa spontano odkrivata pravi red za nego in 
»nje svojih zdravih in lepih trojčkov. 

Andreja in Srečko sta si vrsto 
močno želela otroka, ven-
iga ni in ni bilo. Čas je hitro 
neval, ona sta še vedno upa-
Andreja se je zdravila osem 
I prestala številne preiska-
ter operacije. Naposled sta 
z možem odločila za umet-
i oploditev, čeprav sta bila 
Jk zase zdrava in sposobna 
tti otroka. Verjetnost, da bi z 
Mno oploditvijo imela trojč-
|je bila ena proti tisoč. 

S k u p a j 5 2 5 0 

g r a m o v 

Med nosečnostjo se je bodo-
mamica dobro počutila, 
n̂o so jo nadzorovali v tr-

Ve'jski ginekološki bolnišni-
kjer je bila od osemindvaj

setega tedna nosečnosti dalje. 
»Hvaležna sem jim za vso skrb, 
saj so v treh tednih opravili tri 
ultrazvoke, vsako jutro so me 
pregledali in dvakrat na dan 
opravili še CTG,« pravi Andre
ja, ki so jo nato v dvaintridese-
tem tednu nosečnosti, bilo je v 
četrtek, 20. avgusta, prepeljali 
v ljubljansko porodnišnico, 
kjer naj bi rodila. Po zdravniš
kih izračunih je bila noseča 
dvaintrideset tednov in štiri 
dni, ko je ponoči dobila popad
ke. Trojčki so hoteli na svet. 
»Prav nič me ni bilo strah poro
da,« meni, »ko sem že toliko 
prestala. Želela sem se samo 
prepričati, da so zdravi in jih 
stisniti v svoje naročje...« 

Rodili so se s carskim rezom 
v ponedeljek, 25. avgusta na

vsezgodaj zjutraj, s skupno 
porodno težo 5250 gramov. 
Ob 1.04 se je rodila Patricija. 
Tehtala je 1590 gramov, velika 
je bila 43 centimetrov. Ob 1.05 
se je rodil Jure. Tehtal je 2110 
gramov, velik je bil 46 centi
metrov. Ob 1.06 se je rodil 
Rok. Tehtal je 1550 gramov, 
velik je bil 45 centimetrov. 

»Vsi trije so bili na intenziv
ni enoti, s tem da je moral Rok 
še za nekaj dni v inkubator. 
Tisti trenutek, ko sem jih do
bila k sebi, ko sem jih prvič 
pobožala in občutila, sem bila 
nepopisno srečna,« se spomi
nja Andreja dneva, ki ga ne bo 
nikdar pozabila. »Niti se mi 
niso zdeli tako drobni, še po
sebej potem ne, ko sem videla 
deklico, ki se je rodila s 570 
grami in je preživela...« Starša 
sta jih prvič videla drugi dan 
po rojstvu. »Bilo je nepozab
no,« je dejal Srečko. 

Dvaindvajset dni jih je ma
mica obiskovala na intenzivni 
enoti, jih hranila, se učila pra
vilne nege. Roka, ki je bil v 
inkubatorju, je vsak dan po 
eno uro kengurujčkala. Gole
ga otročička položijo mami na 

gole prsi. Telesni stik je na
mreč za vsakega novorojenč
ka nadvse pomemben. Pomir
ja, tolaži in obljublja ljubezen. 

»V ljubljanski porodnišnici so 
bili z nami vsi izjemno prijazni, 
od dr. Zorna, profesorja Toma-
ževiča dr. Blejčeve in dr. Kavči
čeve do sestre Nadje, ki mi je 
zelo veliko pomagala in prihra
nila marsikakšno skrb,« pravi 
Andreja Berglez, ki je tudi sama 
medicinska sestra. 

T r o j č k i d o m a 

Prejšnji teden, 23. septem
bra, so trojčki skupaj z mamo 
lahko odšli iz porodnišnice, 
kar je bil poseben dogodek 
tudi za bolniško osebje. »Pos
premili so nas in nam zaželeli 
srečno pot. Dojenčke smo na
mestili v košare in odšli do
mov,« se spominja očka, ki se 
je moral čez noč privaditi šte
vilnim novim dolžnostim. 
Medtem ko Andreja doji, on 
pripravlja dodatno hrano. Po
maga ji pri kopanju in ostali 
negi, saj sama za zdaj ne bi 
zmogla, čeprav so otroci zelo 
pridni. »Lačni so vsake tri 
ure,« pojasnjuje mamica. »Ta
krat poprimeva oba z možem 
in skupaj porabiva skoraj dve 
uri, da jih nahraniva in previ-
jeva. Tudi ponoči želijo jesti 
na tri ure.« Starša sta včasih 
zelo utrujena, a v teh trenut
kih se spomnita, kako dolgo 
sta si želela otroke. Samo ta 
teden sta še oba doma, potem 
pa bo moral Srečko v službo. 

Družini Berglez lahko olaj
šate življenje. Veseli bodo ta
ko otroških oblačil kot denar
ne pomoči. Njihov naslov: 
Družina Berglez, Kidričeva 4 , 
3000 Celje. Vsem, ki so jim že 
pomagali, se Andreja in Sreč
ko iskreno zahvaljujeta, še 
posebej trboveljski in ljub
ljanski porodnišnici za po
moč pri rojstvu njunih otrok. 

Edina temna senca, ki visi 
nad Berlezovo družino, je nji
hov zaskrbljujoč socialni polo
žaj. Srečko Berglez, dvaintride
setletni strugar, je že od maja 

brez dohodkov, čeprav je zapo
slen v Ključavničarju Celje. 
Petčlanska družina ima le en 
dohodek, porodniško nadome
stilo, ki ga prejema Andreja, 
medicinska sestra v celjski bol
nišnici na oddelku za kirurgijo 
roke in plastike. V bolnišnici so 
jima ob trojnem rojstvu podari
li 100 tisoč tolarjev in obljubili 
še primeren voziček, trgovina 
Najdihojca pa jim je poslala 
darilni paket. Na celjskem cen
tru za socialno delo jima bodo 
pomagali z začasnim denar
nim dodatkom in z denarno 
pomočjo pri plačilu najemnine 
za stanovanje. Kljub skromno
sti, ki sta je Berglezova vajena, 
bosta težko živela z vsoto, ki jo 
imata ta čas na voljo. Samo za 
plenice in hrano bosta morala 
na mesec odšteti skoraj 40 ti

soč tolarjev. Kajpak otrok ne 
preživi le s hrano in plenicami. 

Drugi njihov problem je sta
novanje. Družina živi na 45 
kvadratnih metrih v enosob-
nem podnajemniškem stanova
nju v zelo stari hiši na Kidričevi. 
V stanovanju ni centralne kur
jave. Starša skrbita, da je soba, v 
kateri so dojenčki, vedno dovolj 
topla in prijetna. Zadovoljna sta 
s tem, kar imajo, hkrati pa ju 
razjeda vprašanje, kako bi sča
soma dobila večje stanovanje. 
Že tri postelje druga ob drugi 
zavzamejo veliko prostora. 

Andreja si najbolj želi, da bi 
Srečko dobil pri delu, ki ga 
opravlja, tudi redni mesečni do
hodek. Potem bi bilo za druži
no lažje. 

KSENIJA LEKIČ, 
Foto: GREGOR KATIC 

j, oba starša je bil dan, ko sta prvič vzela v naročje svoje trojčke, nepoza
ben in nepopisno lep. 

Sestrica in dva bratca: Patricija, Jure in Rok. V petek, ko smo jih obiskali, so bili v domači oskrbi četrti dan. 
Stari so bili natanko mesec dni in en dan. Tele lepe štručke se menda med seboj pogovarjajo. 

^no Rok je moral po zgodnjem rojstvu v inkubator. Minil je mesec dni in že kaže, da bo 
imel izmed trojčkov najbolj živahen značaj. 
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S v a l j e so os ta l i s a m i 
Obiskali smo Delejeva v Pustem Polju, ki sta praznovala zlato poroko 

»Nič nisva vedela o kak
šnem praznovanju. Samo ob
lekla sva se,vse drugo pa so 
uredili otroci,« sta se smejala 
avgustovskim spominom 
Marica in Ciril Deleja iz Pu
stega Polja. Takrat sta namreč 
slavila zlato poroko. 

Pusto Polje je kraj v bližini 
Nazarij in hkrati kraj, kjer sta 
zlatoporočenca preživela 
skupno življenje. Mož je doma
čin, Marica pa je Spodnjesa-
vinjčanka. »V službi sem bila v 
Žalcu, živeli smo v Petrovčah, 
rodila pa sem se v Šempetru,« 
je prve postojanke svojega živ
ljenja opisala Marica, ki je nato 
opravljala delo pri zobozdrav
nikih še na Ljubnem, v Gor
njem Gradu in v Mozirju. »Še 
sreča, da sem ostala v službi, 
čeprav me je nekajkrat mikalo, 
da bi jo pustila. Pot v službo je 
bila naporna in dolga, imela sva 
probleme ž varstvom otrok... 

No, pa se je vse skupaj lepo 
končalo.« 

Cirilovo življenje je bilo po
vezano z domačo kmetijo, z 
gozdovi in spravilom lesa, zna 
pa obuditi tudi spomin na voj
ne čase... »Včasih je bilo kar 
hudo garanje in trpljenje. Les 
smo na primer ročno nalagali 
in ga potem prevažali s konji,« 
je pripovedoval Ciril, ki mu je 
trdo življenje pustilo zdravs
tvene težave. Zlatoporočenca 
sta se spoznala še med vojno 
vihro v Novem Celju, poročila 
pa sta se 29. avgusta 1947. Naj
prej sta si večno zvestobo ob
ljubila v Mozirju, cerkveno 
zaobljubo pa sta kronala na 
Brezjah. Potem so pri Metodu 
pripravili poročno slavje, s ka
terega sta mladoporočenca 
odšla med prvimi. »Skoraj vse 
svate sva kar tam pustila,« se je 
prešerno nasmejala Marica. 

Po pol stoletja so poročni 
obred pripravili njuni trije 
otroci, Cvetka, Nevenka in Na-

ni. Tokrat so civilno poroko 
pripravili v Nazarjah, cerkveno 
na Rečici, ohcet pa je bila, kot 
pred pol stoletja, pri Metodu. 
Delejeva družina je že kar veli
ka, saj zlatoporočenca rada 
omenita svojih 7 vnukov in 4 
pravnuke, najstarejša vnuka pa 
sta bila tudi poročni priči. 

Delejeva sedaj preživljata mir
no jesen. Kljub temu, da so se 
otroci raztepli po svetu, ju pogo
sto obiskujejo, sama pa veliko 
časa namenita branju različnih 
časopisov, včasih pa preživita ne
kaj časa tudi ob televiziji. Marica 
se še vedno rada poda na potep 
po Spodnji Savinjski dolini, sicer 
pa oba pravita, da sta se kar 
navadila samotnega življenja. Ve
sela sta, ker imata telefon, da se 
lahko pogovorita z otroki. Skrat
ka, čisto drugačno je življenje 
Delejevih zlatoporočencev kot 
pred leti, ko sta se vzela. In 
želimo jima, da bi skupaj preži
vela še veliko mirnih let. 
mmmmm- U R Š K A S E L I Š N I K 

V cerkvi na Rečici. Poleg zlatoporočencev, Cirila in Marice, stojita najstarejša vnuka Nevenka 
in Milan, v ozadju pa otroci, Cvetka, Nani in Lenka. 

Znameniti preloški stolp 
Izvozni stolp premoga na 

premogovnikovem območju 
Starih Prelog postaja prava 
krajevna znamenitost, ki pa 
je zaradi nevarnosti nedo
stopna. 

Stolp, ki je bil visok 55 metrov, 
se vedno bolj nagiba proti seve
ru in pogreza, hkrati pa ga zali
va pepelova brozga iz šoštanj-
ske termoelektrarne. Premo
govniški jašek na Starih Prelo-
gah so začeli kopati leta 1947, 
pozneje pa so zgradili še izvozni 
stolp in klasirnico. Stolp je služil 
za izvažanje premoga in tudi za 
zračenje jamskih delovišč. Vsi 
omenjeni objekti so delovali 34 
let, dokler niso leta 1990 rudar
jenja na Starih Prelogah opusti
li in jašek varnostno zalili z 
ilovico in betonom ter ga pre
pustili usodi, s katero gospoda
ri zob časa. Težko je trditi, ali se 
stolp hitreje ugreza ali pa ga 
hitreje zaliva pepelova brozga 
iz termoelektrarne. Predvide
vamo lahko, da so znamenite
mu stolpu preostala še kakšna 
tri leta, potem pa bo za veko
maj izginil. 

LOJZE OJSTERŠEK 
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Z a ducat najboljših 
yporočni dvorani v Celju 

v ponedeljek ob 12. uri 
spravili sprejem za ducat 
jboljših maturantov, dija-
|Vvseh treh celjskih gim-
UJj, ki so v spomladan-
jm delu mature dosegli 
j kot 30 točk in se tako 
[Stili v sam vrh sloven-
iih maturantov. 
Župan Mestne občine Celje 
fcZimšek je skupaj s sode

lavci pripravil sprejem za matu
rante I. Gimnazije v Celju, Gim
nazije Celje-Center ter Splošne 
in strokovne gimnazije Lava iz 
Šolskega centra Celje. Ducat 
najboljših maturantov je župan 
pozdravil z Gidejevo mislijo: »V 
vsakem človeku so čudovite 
možnosti - prepričaj se o svoji 
moči. Nauči se nenehno ponav
ljati sam sebi: le od mene je 
odvisno.« In kdo sodi v ducat 

najboljših celjskih maturantov? 
Darja Arh (na sliki ji priznanje 
MOC izroča župan Jože Zim-
šek), Tomaž Bratkovič, Gregor 
Gerželj, Maja Jazbec, Miha 
Mežnar, Matija Milanič, Blaž 
Ogorevc, Marija Sedmak, Nad-
ja Sovine, Lea Školnik, Katja 
Vizjak in Miha Weis so bili tisti, 
ki so v spomladanskem delu 
mature dosegli več kot 30 točk. 

IS, Foto: SHERPA 

Novi najemniki 
Celjske koče 

Celjsko kočo, priljubljeno 
izletniško točko športnikov, 
rekreativcev in drugih ljubi
teljev narave, sta minulo 
sredo prevzela nova najem
nika, Franc Sinko in njego
va žena Helena. 

Delovni čas ostaja enak; 
koča je vsak dan, razen ob 
ponedeljkih, odprta od 8. do 
22. ure, v sredo pa je začela 
ponovno obratovati tudi ku
hinja, ki bo popestrena še z 
dodatno ponudbo. 

Nova najemnika sta se že 
lotila obnove strehe na koči, 
kmalu pa bodo ob vlečnici 
zgradili tudi igrišče za mali 
nogomet, ki ga bo pozimi 
mogoče spremeniti v drsališ
če, je povedal novi najemnik. 

Trgatev je naznanjena 
Ni je rastline, ki bi bila v 

(1> dneh po vsem svetu toli-
'opevana, kakor je vinska 
1a Tako je v slavnostnih 
^dah ob naznanitvi trga-
e številnim Konjičanom v 
*oto dejal vinski svetnik 
rago Medved. Prireditev, ki 
^ jo že tretje leto zapored 
javila domače vinograd-
jško vinarsko društvo in 
îna, je prijetno popestri-
sobotni mestni utrip na 

mm trgu. 
V vinogradu je vinogradnik 
storil vse, kar je treba, klo-
* t c i so odpeli in napočil je 
as- ko se vinogradnik veseli 
vJega pridelka. Vsi drugi pa 
¥> saj vemo, da ga bomo 

L "> z njim. In v Čast temu 
plju so se v soboto ob pri

ložnostno postavljeni brajdi 
sredi trga zvrstili številni na
stopajoči z odličnimi Štajer
skih sedem na čelu. Predsed
nik vinogradnikov Jože To-
minšek je ob obilici smeha v 
branje povabil svoje člane, pr
vi grozd pa je odrezala prva 
dama vinogradništva na Ko
njiškem, kmetijska svetoval
ka Ivica Podkrajšek. 

Dogodku primerna je bila 
tudi javna predstavitev ko
njiškega kataloga Vinske ce
ste, v katerem se predstavlja 
sedemnajst vinogradnikov, 
vinotočev in kmečkih turiz-
mov. Gre za eno prvih tovrst
nih publikacij v Sloveniji, za
ložila pa jo je občina Sloven
ske Konjice. 

B. Z., Foto: TT 

tozdje je letos sladko kot že dolgo ne. Medtem ko so ga ljudje 
hajd večinoma že obrali, pa v velikih vinogradih s trgatvi

jo šele pričenjajo. 

Nagrada def ektologin ji s 
Celjskih zaporov 

r* 10. srečanju defektologov Slovenije minuli petek v 
L r' D°ru, je plaketo Antona Skale prejela tudi Brigita 
'tout, defektologinja, zaposlena v Celjskih zaporih. 

za najvišje državno priznanje za delo na področju 
J^tologije, ki ga je ob njej prejelo še pet defektologov, 

p°slenih po raznih zavodih v Sloveniji. NMS 

Sreča na štirih kolesih 
Na sobotnem velikem na

gradnem žrebanju pred Cen
trom Interspar Celje, ki so ga 
pripravili ob zaključku praz
novanja drugega rojstnega 
dne trgovskega središča v me
stu ob Savinji in odprtju no
vega dela centra, se je sreča 
nasmehnila Radojki Kragelj 
iz Laške vasi nad Štorami. 

Avta Polo 60, ki sta ga v 
nagradni sklad prispevala 
podjetje Spektra Orbit A2S in 
Center Interspar, seje Radojka 

Kragelj resnično razveselila. 
Sobotnega žrebanja se sicer ni 
udeležila, a so jo na slovesnost 
vendarle pripeljali še pred za
ključkom praznovanja. Na
smejana je sedla v avtomobil 
in se zahvalila za nagrado, naj
bolj zaslužna za to, da je Polo 
60 dobila prav Radojka Kra
gelj, pa je bila lanska dobitnica 
osebnega vozila polo, ki je le
tos žrebala glavno nagrado ve
likega žrebanja Centra Inters
par. 

Sicer pa so na sobotni prire
ditvi - za množico ljudi so jo 
prijetno popestrili in razgibali 
Vili Resnik ter člani Hmeljar
skega instrumentalnega kvin
teta - so podelili še 34 drugih 
nagrad, ki so jih v nagradni 
sklad prispevali partnerji Cen
tra Interspar v Celju. Nagrajen
ce so izžrebali izmed okoli 200 
tisoč nagradnih kupončkov, ki 
so se po 1. avgustu nabrali za 
veliko nagradno žrebanje Cen
tra Interspar. IS; Foto: GK 

Dnevi športne medicine v Celjan ki 
Jutri, v petek, se bodo v dvorani Celjanke pričeli Dnevi 

športne medicine Slovenije, ki jih Slovensko zdravniško 
društvo v sodelovanju z organizacijami, ki se ukvarjajo z 
medicino dela in športa, letos organizira že sedmič. 

V okviru dva dni trajajoče prireditve, ki jo bo jutri ob pol 
treh slovesno odprl minister za šolstvo Slavko Gaber, bodo 
zbranim zdravnikom, zdravstvenim sodelavcem in trener
jem predavali številni priznani strokovnjaki, ki se ukvarjajo 
s športno medicino, naslovi posvetov, seminarjev in delav
nic, organiziranih v okviru prireditve pa obetajo, da bo le ta 
na visoki strokovni ravni. 

Petek, bo posvečen predvsem predavanjem na temo 
medicine športa, v soboto pa se bodo udeleženci posvetili 
praktičnemu delu v različnih delavnicah, govorili bodo o 
organizaciji zdravstvene službe na prireditvah in o nekate
rih boleznih, ki so jim še posebej izpostavljeni vrhunski 
športniki. NMS 

Na gori 
tovarištva in 

spominov 
Številni planinci iz Šaleš

ke doline in okolice so prejš
njo soboto želeli prehoditi 
pot na Graško goro in vsaj 
delček tistih poti, po katerih 
je pred več kot pol stoletja 
stopala XIV. divizija. 

Na Graški gori so se pridru
žili šaleškim borcem na prosla
vi, s katero so obudili spomin 
na boj XIV. divizije in obletnico 
ustanovitve I. Štajerskega bata
ljona na bližnji Grmadi oktobra 
1941. Srečanja, ki sta ga letos 
pripravila Območna skupnost 
zveze borcev Velenje in Planin
sko društvo Velenje, sta se 
udeležila tudi dva od štirih še 
živečih borcev, navzočih ob us
tanovitvi I. Štajerskega bataljo
na. To sta bila Ludvik Zupanc-
Ivo iz Celja in Jože Pusovnik iz 
Šoštanja. Udeležence sta ob tej 
priložnosti nagovorila tudi Jo
že Povše, predsednik Območ
ne skupnosti zveze borcev in 
udeležencev NOB Velenje, ter 
Andrej Brvar, predsednik Pla
ninske zveze Slovenije. M.H. 

Srečanje 
starostnikov 

V občini Štore pripravlja
jo jutri, v petek 3. oktobra ob 
16. uri, tradicionalno sreča
nje starostnikov. 

Starostniki, pričakujejo 
okoli 200 ljudi starejših od 70 
let, se bodo zbrali v prostorih 
Osnovne šole Štore, letošnje 
srečanje pa bo že 31. po vrsti. 
Zbranim bo spregovoril žu
pan Franc Jazbec, ob pogo
stitvi pa pripravljajo zanje 
štorski šolarji in domača 
društva tudi kratek kulturni 
program. IS 

Sprejem za krvodajalce 
Pretekli petek je županja občine Ljubno Anka Rakun pripravila sprejem za vse krvodajal

ce v občini, ki so kri darovali 20 ali večkrat. 
Sprejema se je udeležila velika večina od 26 povabljenih krvodajalcev, županja pa je vsem 

podarila fotomonografijo Ljubno ob Savinji-750 let. Rakunova je med drugim poudarila nesebičnost 
in pogum krvodajalcev. Ker se sama ne more udeleževati krvodajalskih akcij, je sekretarki 
zgornjesavinjskega RK Marji Janžovnik izročila denarni prispevek, ki ga bodo porabili za reševanje 
težav na Ljubnem. V pogovoru so krvodajalci omenjali težave, ki jih imajo zaradi svoje 
človekoljubne dejavnosti v službah, kjer včasih naletijo tudi na podcenjujoč odnos. US 

Liubenski krvodajalci, ki so največkrat darovali kri, z županjo Anko Rakun. 
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Solze izginule vasi 
Razstava in videofilm o Družmirju, vasi, ki je ni več 

Ob praznovanju občine Šo
štanj so tekle solze. Te sta 
izvabila čudovita, čustvena in 
vrhunska razstava fotografij 
ter projekcija filma Nekoč je 
bila vas Družmirje. Tudi film 
je vzbujal veliko čustev, saj 
človek ob vsej nostalgiji in 
grenkobi sploh ni mogel os
tati ravnodušen. 

Razstavo, ki jo je pripravil 
Tone Ravnikar, strokovnjak iz 
Kulturnega centra Ivan Napot-
nik Velenje, odprli pa so jo 
pretekli petek v Kulturnem do
mu Šoštanj, si je prišlo ogledat 
toliko ljudi, kot jih v tem Šo
štanj skem hramu kulture že 
dolgo ni bilo. Predvsem so bili 
to krajani nekdanje vasi Druž
mirje, razseljeni po celi Šaleški 
dolini in drugod, mnogo pa je 
bilo tudi domačinov. 

Razstava fotografij Nekoč je 
bila vas Družmirje je pokazala, 
kako je nekdanja vas v treh 
desetletjih potonila v nedrje ve
lenjskega premogovnika. Stro
kovne reprodukcije amater
skih fotografij, ki sta jih ohrani
la velenjski premogovnik in 
Muzej Velenje, so v avli šoštanj-
skega kulturnega doma priča
rale mnoge idilične trenutke 

nekdanje podeželske vasi, žal 
pa tudi grenke spomine mno
gim, ki so jim dom, kmetija in 
rodni kraj izginili v brezno 
spodkopanega črnega zlata. 
Lignit kot energetski vir je bil 
dragocenejši od stoterih usod 
tamkajšnjih ljudi in več deset 
gospodarskih poslopij ter og
njišč. 

In prav to žalost so občutili 
ljudje, ki so si ogledali razsta
vo. To je odprl šoštanjski žu
pan dr. Bogdan Menih z av
torjem Tonetom Ravnikarjem, 
slovesnost pa so popestrili 
mladi glasbeniki in gledališčni-
ka Lia Modrijan ter Andrej 
Hoffer iz Šmartnega ob Paki. 
Po odprtju razstave, kjer so 
vsem obiskovalcem razdelili 
barvne zloženke, so si ogledali 
še videofilm Toma Čonkaša in 
Damjana Kljajiča o izginulem 
kraju, skozi oči avtohtonega 
domačina, ki je doživel usodo 
podiranja in izselitve iz lastne
ga doma. Aplavz v nagrado 
avtorjema je hitro zamrl, če
prav je bilo vsem jasno, da sta 
avtorja iz nostalgije potegnila 
mojstrovino, kruto usodo ne
kega doma, ki ga ni več. Kot ni 
več najlepše vasi v Šaleški doli
ni - Družmirja. 

• » M I H I H JOŽE MIKLAVC 
Skupaj z Družmirjem je izginila tudi bela cerkev na robu 

Šoštanja. 

Kmalu nov Petrolov servis 
Ob Celjski cesti v Trebušah, ki jo vsak dan prevozi kakšnih 

9 tisoč vozil, gradi Vegrad Velenje veliko samopostrežno 
Petrolovo bencinsko črpalko. 

Imela bo kar osem polnilnih mest in trgovino z najnujnejši
mi rezervnimi deli ter čistilnimi sredstvi. Načrtujejo tudi 
parkirne prostore. Predvidevajo, da bodo novi bencinski 
servis, četrti na območju Velenja, odprli že v prvih dneh 
decembra. L. OJSTERŠEK 

V pomoč invalidom 
V torek, 7. oktobra ob 19.30 uri, bo v dvorani Kulturnega 

centra v Laškem dobrodelni koncert, katerega izkupiček bo 
namenjen v pomoč invalidni mladini, ki se zdravi v bolnišnici 
Stara gora, oddelku SB Šempeter pri Novi Gorici. 

Koncert dveh mladih glasbenic - violinistke Maje Marvin in 
pianistke Ulrike Mai, obe sta redni študentki 4. letnika Visoke 
šole za glasbo in gledališče v nemškem Rostocku - pripravlja 
Center za glasbeno izobraževanje Celje-Ljubljana, častno pokro
viteljstvo nad prireditvijo, ki jo je sicer omogočil Kulturni center 
Laško, pa je prevzel predsednik RS Milan Kučan. IS 

Prijetno s koristnim 
V Gimnaziji Celje-Center so v 

okviru obveznih izbirnih vse
bin, ki so del gimnazijskega 
predmetnika, v tem tednu pri
pravili vrsto zanimivih in pri
vlačnih dejavnosti, učenci pa 
so lahko resnično izbrali tiste 
vsebine, ki so jim najbližje. 

V prvih treh razredih obse
gajo obvezne izbirne vsebine 
96 ur, v četrtem pa 32 ur. V 
Gimnaziji Celje-Center jih izva
jajo tako, da dvakrat letno pre
kinejo pouk, učenci pa se pos
vetijo tem dejavnostim. Prvič v 
letošnjem šolskem letu so to 
storili ta teden, učenci pa so 
lahko izbirali med naravoslov

nim taborom v Fiesi, geograf
skim taborom na Javorniškem 
Rovtu, ekskurzijami v Amster
dam, Benetke, slovensko Pri-
morje, Volčji potok in Brdo pri 
Lukovici, ogledom jedrske 
elektrarne v Krškem, raftin-
gom na Soči, spustom s kanuji 
po Krki, ob tem pa so jim s 
športnega področja ponudili še 
tečaj jahanja, športno plezanje, 
jadralno plezanje in dvodnevni 
izlet v visokogorje. 

Po besedah koordinatorice 
obšolskih dejavnosti prof. Ire
ne Benedičič so gimnazijci 
pokazali veliko zanimanja tudi 
za programe s področja umet
nosti, omeniti velja teme Film 
skozi čas, Slikanje na steklo in 
svilo, Gledališka delavnica in 
Umetniška fotografija, prav ta
ko pa tudi za naravoslovje (Lo
gika, Zgodovina matematike, 
program Računalnik pri uče
nju - izdelava aplikacij). Skupaj 
so učencem ponudili 19 različ
nih dejavnosti, glede na lastne 
interese in želje pa se je vanje 
vključilo vseh 405 učencev pr
vih in drugih razredov gimna
zijskega programa. Glavnino 
programa so pripravili profe

sorji, v izvedbo programa pa 
so vključili tudi 6 zunanjih 
mentorjev. 

V tem tednu so tretješolci 
vključeni v tečaja cestnopro-
metnih predpisov in Rdečega 
križa, četrtošolci pa so na ma
turantskih ekskurzijah v Špani
ji in Grčiji. V Gimnaziji Celje-
Center tudi sicer med šolskim 
letom skrbijo za razvejane in
teresne dejavnosti, ki jim na
menjajo po dve uri tedensko. 
Letos se učenci ob pouku lah
ko vključujejo kar v 15 različ
nih, zanje pa se je odločilo 289 
mladih. IS 

Gobja enolončnica v Hramšah 
Člani Društva novinarjev Slovenije - Aktiv Celje in Gobarskega društva Bisernica so se v petek 

zbrali na tradicionalnem gobarskem pikniku na kmečkem turizmu Lešnik v Hramšah pri Dobrni. 
Medtem ko so novinarji srečanje izkoristili za občni zbor društva, na katerem so sprejeli z novo 

zakonodajo usklajen statut društva in opravili še vsa ostala opravili, ki jih zakon nalaga, so gobarji 
poskrbeli za zanimivo razstavo gob. Manjši del razstavljenih gobjih lepotcev so prispevali tudi 
novinarji. Člani obeh društev pa so skupaj okušali slastne gobje jedi in izmenjali gobarske in druge 
izkušnje. Foto: GREGOR KATIC 

N A D A N A Š N J I D A N 

3. OKTOBER 
1897 - Rodil se je francoski 

književnik, nadrealist Louis 
Aragon, eden najpomembnej
ših francoskih pesnikov 20. 
stoletja in član Akademije Gon-
court od leta 1967, avtor pesmi 
(Ves Elzin), romanov (Komu
nisti, Veliki teden) in esejev. 
Sodeloval je v španski držav
ljanski vojni in v odporniškem 
gibanju med drugo svetovno 
vojno (umrl leta 1982). 

1922 - Rodil se je slovenski 
književnik, filmski režiser in 
scenarist (Kopiji pod brezo, 
Dobri stari pianino, Lucija) 
France Kosmač, ki se je v svo
jem literarnem delu izrazno 
opiral na Prešerna, moderno in 
Kosovela (umrl leta 1980). 

1951 - V Litiji je umrl sloven
ski skladatelj Peter Jereb. Nje
gove številne zborovske pesmi 
so še danes priljubljene zaradi 
prijetne in iskreno doživete 
melodike (rojen leta 1868). 
mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

4. OKTOBER 
1700 - V Mengšu se je rodil 

slovenski slikar Franc Jelov-
šek, vodilni slovenski stropni 
iluzionist. Uveljavil se je zlasti 
kot freskant iluzionistične 
smeri (Sladka gora in Groblje), 
a je našel svoj izraz - iz začetne 
monumentalistične meri je 
prešel v živahno realistično pri-
povednost in dekorativnost 
(umrl leta 1764). 

1874 - Rodil se je slovenski 
kipar v obdobju moderne 
Franc Berneker, avtor Trubar
jevega spomenika v Ljubljani 
(umrl leta 1932). 

1895 - Rodil se je ameriški 
filmski igralec, režiser in scena
rist Buster Keaton s pravim 
imenom Joseph Francis, eden 
najbolj znanih komikov neme
ga filma (Naša gostoljubnost, 
Navigator, General), »človek, 
ki se ni nikoli smejal« (umrl leta 
1966). 

1895 - Rodil se je Richard 
Sorge, eden najbolj sposobnih 
vohunov v drugi svetovni vojni. 
Oktobra leta 1944 so Japonci 
odkrili njegovo mrežo, njega 
pa aretirali in obesili. 

5. OKTOBER 
1713 - Rodil se je francoski 

filozof, pisatelj, vodilni razsvet
ljenec Denis Diderot, inspira-
tor in urednik velike francoske 
Enciklopedije, povzetka vsega 
takratnega znanja, znanilec 
francoske revolucije (umrl leta 
1784). 

1864 - Rodil se je francoski 
fotograf in izumitelj filmske 
kamere Louis Lumiere, z bra
tom Augustom izumitelj danes 
uveljavljenega principa snema
nja in projekcije filmov; 
28.12.1895 sta organizirala v Pa
rizu prvo javno kinematograf
sko predstavo na svetu - Politi 
žalivalec rož (umrl leta 1948). 

1881 - Rodil se je sloviti špan
ski slikar, grafik in kipar Ruiz y 
Pablo Picasso; njegova največja 
ekspresionistična mojstrovina 
je Guernica iz leta 1937 (umrl 
leta 1973). 

6. OKTOBER 
mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmtmmmmmmsm 

1851 - Rodil se je slovenski 
slikar nazarenske smeri Simon 
Ogrin, sodelavec Janeza VVolfa. 
Znanje je dopolnjeval na Duna
ju in v Italiji. S freskami je 
poslikal mnogo cerkva (fran

čiškanska cerkev v No V e | 
stu) in zapustil številne M 
vsem oltarne slike (umn^ i 
1930). f |V 

7. OKTOBER ^ 
1849 Umrl je anK^ v 

snik (Krokar) m pisatelj (u 
v ulici Morgue) Edg a r $ 
Poe. Njegova poezija je P JJ 
s skrivnostnostjo, ki 0 ^ 
osebnost in smrt. S svojimi 
njem je prerasel romantik? 
napovedal bolj skladno, sl * 
nostno in hermetično ur? 
nost (rojen leta 1809). 51 

1885- Rodil se je danskif« 
Niels Bohr, Nobelov naga, 
nec za raziskave na porjJ 
jedrske fizike leta 1922. p r eJ 
val je sestavo atomov in mol 
kul. V letih 1943-45 sodeloval! 
Los Alamosu (ZDA) pri razvoj 
atomske bombe, leta 1955̂  
Ženevi organiziral prvo konfe 
renco Atomi za mir (umrlk 
1962). 

1959 - V starosti komaj 38k 
je v Rimu umrl sloviti ameri| 
tenorist italijanskega roduMa-
rio Lanza s pravim imenom 
Alfred Arnold Cocozza. 

8. OKTOBER 
mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm^ 

1826 - Rodil se je slovenski 
pisatelj, jezikoslovec in politi 
Luka Svetec. Po njegovih pred 
logih smo Slovenci poenoti 
knjižni jezik (umrl leta 1921). 

1864 - V Čabru na Hrvaškei 
se je rodil dr. Edo Šlajmer.ute 
meljitelj moderne kirurg) 
(asepse) na Slovenskem; p 
njegovih zamislih prva boli 
šnica v Ljubljani (umrl leti 
1935). 

1917 - V Šentjanžu na Dolen-
skem je umrl slovenski teolo 
in politik, začetnik krščansk 
ga socializma na Slovenskem 
Janez Evangelist Krek. Za km 
te je ustanovil demokratični ti i 
zadružništva, za delavce kr 
čansko sindikalno organiza 
jo, oba sloja pa pritegnil vso-
vensko klerikalno stranko, a 
se je tako močno okrepila ( 
jen leta 1865). 
mmmmimmmmmmmmmmmmmmmmmmt^k 

9. OKTOBER 
i i i i i i i M i i — m m m mmmIIIMIIIIII mirni m i « « - " " * 

1547-Rodil se je veliki špa 
ski pesnik (Pot na Parnas),]«' 
satelj in dramatik (kratke za 
bavne medigre Budni stražn 
Dva jezičneža) Miguel de Saa-
vedra Cervantes. Ustvarjalni 
vrh je dosegel v proznih delih-
novelah (Zgledne novele) '* 
zlasti romanu Veleumni ple,nlC 

Don Kihot iz Manče, sati* 
nem prikazu tedanje družb«; 
ki velja tudi za prvi evrops13 

novoveški roman (umrl 
1616). , 

1835 - Rodil se je franco* 
skladatelj Camille Saint-Sae^ 
eden najbolj slavij enih fraflc0 

skih pianistov in skladate!) 
proti koncu prejšnjega stolni | 
znan predvsem po operi S* 
son in Dalila (umrl leta 192D-

1908-Rodil se je znani frj 
coski filmski igralec in rez'5 

Jacques Tati s pravim im^n , 
Tatischeff, eden največjih flj 
strov komedije: Praznik, " j 
pod Hulot na počitnicah, 
stric (umrl leta 1982). 

1940 - Rodil se je brit*»jl 
pop glasbenik, eden od u 
noviteljev legendarnih " ^ 
lov, kasneje tudi pisatelj.r 

ser in založnik John Leni 
(ubit decembra 1980 v N 
Yorku). 
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Od priznanj do gasilcev 
t niki občine Šmartno 

'paki s 0 s e n a zadnji seji 
L j j , da bo grb občine 
jel Drago Šabec iz Šmart-

e' plaketi občine Ivan Je-
„jk iz Paske vasi ter Od-

j f invalidov občine Šmart-
0b Paki, priznanji župa-

j p a bosta prejela šmarški 
njk Ivan Napret in pred

nik Lovske družine Olj-

j j c e r so se svetniki še odlo-
Imorajo stanovalci v blokih 
Jirtno 80 in 84 odstraniti 
jraže, ki stojijo na parkirnem 
0Storu pred tamkajšnjim 
^vstvenim domom. Stano

valci so namreč želeli, da bi 
svetniki legalizirali nekaj ga
raž, ki že stojijo, ter dovolili 
postavitev novih, vendar je to 
v nasprotju z zakonom in do
ločili, ki so jih sprejeli v šmarš-
kem svetu. Svetniki so sveto
vali, naj stanovalci sami poiš
čejo primerno zemljišče za po
stavitev novih garaž, pri tem 
pa naj jim pomaga župan Ivan 
Rakun. 

Šmarški svetniki se bodo 
ponovno sestali danes, saj so 
se v ponedeljek pričele aktiv
nosti, povezane s postopki za 
izvedbo lokalnih volitev. 
Hkrati bodo na današnji seji 

govorili še o izvedbi progra
ma ob občinskem prazniku 
ter obravnavali vlogo gasil
skega društva Šmartno ob 
Paki za pomoč pri odpravi 
škode, ki je nastala v požaru. 
Zagorelo je namreč v uti, ki jo 
gasilci uporabljajo za shranje
vanje opreme za prireditve in 
za skladišče orodja. Ogenj je v 
celoti uničil vso opremo, oce
na škode pa je približno 2,5 
milijona tolarjev. Gasilci so se 
s prošnjo za pomoč obrnili 
tudi na šmarški svet, o njiho
vih težavah pa bodo, kot že 
rečeno, svetniki razpravljali 
danes. US 

I Slavje v Jurkloštru 
V nedeljo, 5. oktobra, bodo slavili v Jurkloštru. Ob 11. 

uri bodo na prostorih kartuzije člani domačega prosto
voljnega gasilskega društva prevzeli novo gasilsko vozilo 
znamke Mercedes, vredno preko 60 tisoč mark. 
Denar zanj so prispevali krajani in Gasilska zveza Laško. 

Isti dan bodo slovesno odprli tudi letos asfaltirani cesti: 
ihov Graben-Jepihovca v dolžini 1000 metrov in Blatni 
ffrli-meja KS Dobje v dolžini 700 metrov. Za cesti so 
prispevali denar krajani, krajevna skupnost Jurklošter in 
občina Laško. MB 

Razstava o zasvojenosti 
Do torka, 7. oktobra, je v prostorih Srednje ekonomske 
ole Celje na ogled gostujoča razstava o zasvojenosti, ki so 
o predstavili na mednarodni konferenci Odvisnost v Evro-

Razstavo so za ogled v Celju skupaj pripravili Koordinacija 
centrov za preprečevanje in zdravljenje odvisnosti pri mini
strstvu za zdravstvo, Zavod za zdravstveno varstvo Celje in 
Srednja ekonomska šola Celje, vse do torka pa bo poskrbljeno 
p organizirane oglede razstavljenega gradiva osnovnošolcev 
lin srednješolcev. IS 

Podzemni 
policaji 

V Zgornji Savinjski dolini 
povzroča pravo razburjenje 
na večih mestih prerezana 
glavna cesta, ki vodi proti 
Ljubnemu. 

Prerezi v širini približno 30 
centimetrov so seveda kar huda 
ovira za voznike in avtomobile, 
zaradi nenadnega zmanjševa
nja hitrosti, ki se pojavlja kljub 
oznakam, pa so tudi nevarni za 
udeležence v prometu. Cesta 
od Mozirja proti Ljubnemu ni v 
občinski pristojnosti, spada na
mreč v kategorijo republiških 
cest, kjer so se zaradi pomanj
kanja sredstev odločili, da bodo 
preplastili samo popravila naj
bolj potrebne krajše odseke. 

Tako so cesto prerezali in jo 
s tem pripravili za preplastitev 
na dveh krajših odsekih pred 
Cirikarno, pri podjetju MGA v 
Nazarjah in v Spodnji Rečici. 
Kdaj bodo dokončali preplasti-
tve, pa niti v mozirski občini ni 
točno znano. Vsi skupaj le upa
jo, da bo to čimprej, in da bodo 
s ceste izginile prisilne cestne 
ovire, ki jih nekateri Zgornjesa-
vinjčani imenujejo »podzemni 
policaji«. US 

Na obisku pri Slovakih 
Med Osnovno šolo Ob Dra

žji v Slovenskih Konjicah 
nHlohovcem na Slovaškem 
tise prve vezi stkale že pred 
tirimi leti. Takrat se je ko-
njiška šola Ob Dravinji 
Mjučila kot pridružena čla-

]ica v mrežo Unescovih 
knjižnic. 
Knižnjičar Primož Krivec, 

11 ima za to največ zaslug, 
pavi, da so stike s Hlahov-
:em navezali še isto leto.Trd-
leJše vezi med mestoma so 
* stkale dve leti kasneje, ko 
50 na šoli Ob Dravinji pripra
vi projekt Literati s Konjiške-
^in ga obogatili z deli ilu-
ilf3torke iz domačih logov, 
zarije Prelog. »To razstavo 

ponudili knjižnici v Hlo-
tovcu, ki jo je tudi sprejela,« 
^Povedal Primož. Z medse-
3°iriimi obiski je sodelovanje 

šolo in mestno knjižnico 
zraslo v sodelovanje med 
^toma tudi na ravni obči
ne. 

prejšnji pe ek so na pot zo-
?et krenili konjiški otroci, to-
, r a t na povabilo tamkajšnje 
ruge osnovne šole. V Hlo-
0Vcu, ki je oddaljen približ-

j° °semdeset kilometrov od 
rahslave, so doživeli topel 

^jem in spoznavali njiho-
_° ž i vljenje in kulturo. Obo-
J e n i z množico vtisov so se 
J^deljo zvečer učenci poslo-
^ 1 °d svojih gostiteljev in 

enili na dolgo pot proti do-
Č' C e je bil njihov prihod v 

2rianj k r aj prežet z negoto-
p r

s t)°. pa je bil odhod pos-
j^ l jen s solzami slovesa. 

'k°vne pregrade so bile že 

zdavnaj zrušene, stkale so se 
nove prijateljske vezi, zgradil 
se je nov most razumevanja 
med mladimi. 

Že naslednje leto bodo 
učenci iz Hlohovca vrnili 
obisk svojim prijateljem v Ko
njicah. J.H 

Konjičani podprli 6 I Z 
Drugačna urejenost Loč in konjiškega hotela Dravinja 

Konjiški svetniki so se na 
prvi popočitniški seji lotili 
nekaterih prostorskih spre
memb v občini. 

V Ločah je predvidena ure
ditev kompleksa z osmimi 
stanovanjskimi objekti, pro
stor za avtobusno postajo in 
morda tudi za obrtno cono, 
na prostoru, kjer je sedaj no
gometno igrišče pa je predvi
dena zasnova trga. Pripomb 
na omenjeni predlog ni bilo, 
zato je pričakovati, da bo od
lok dokončno sprejet na 
enem od prihodnjih zasedanj. 
Na osnovi sprejetega odloka 
pa je prižgana zelena luč tudi 
za spremembe in dopolnitve 
zazidalnega načrta, ki se na
naša na namembnost in pro
storsko urejenost hotela Dra
vinja v Slovenskih Konjicah. 

Predsednik občinskega od
bora za finance in premože
nje Božidar Punčuh je svet
nike seznanil s polletnim pro

računskim poročilom, pri če
mer je poudaril, da dosedanje 
občinsko gospodarjenje pote
ka tako, kot je bilo načrtova
no. 

Na julijskem zasedanju je 
svet že sprejel sklep o najetju 
kredita za ureditev in asfalti
ranje cestnih odsekov Jernej-
Ličenca ter Konjiška vas-Tol-
sti Vrh, na tokratnem zaseda
nju pa so svetniki sklenili, da 
v omenjeno posojilno pogod
bo vključijo tudi financiranje 
modernizacije ceste v Škalce, 
v znesku 28 milijonov tolar
jev. Dela na tej cesti so že 
stekla, dokončana pa bodo 
prihodnje leto. 

Pred časom je bil občinske
mu svetu predstavljen tudi 
osnutek strategije razvoja tu
rizma v občini. Ob tem pa se 
je pojavila potreba po formal
ni organiziranosti vseh tistih, 
ki so s turizmom tako ali dru
gače povezani, je poudaril ko

njiški župan Janez Jazbec in 
dodal, da bo takšni potrebi 
zadostilo tako imenovano 
gospodarsko interesno zdru
ženje Dravinjske doline 
(GIZ). Člani združenja bi pla
čevali mesečno članarino, za 
dejavnost GIZ pa bi namen
sko vlagala tudi občina. De
javnost GIZ naj bi bila usmer
jena predvsem k organizira
nju skupnega nastopa in 
predstavljanje članov na tujih 
in domačem trgu, trženju 
projektov, povezanih z raz
vojnimi usmeritvami Sloven
skih Konjic, promociji konjiš
kega turizma, kulture in gos
podarstva ter drugo. Razpis 
za direktorja GIZ je bil že 
objavljen, nanj pa se je že 
prijavilo nekaj kandidatov iz 
Maribora, Celja, Poljčan in iz 
tukajšnjih krajev. Svetniki so 
podprli ustanovitev tega 
združenja. 

B. F. 

P r e z r t i Š o š t a n j 

Okrogla miza, ki so jo Šo-
štanjčani pretekli petek na
menili odgovornim v slo
venski državi in v Šaleški 
dolini ter nedvomno tudi 
upravljavcem velenjskega 
premogovnika in Termoe
lektrarne Šoštanj, ni dosegla 
svojega cilja. 

Razprave v vili Široko se 
namreč niso udeležili povab
ljeni iz slovenske vlade in po
slanci, saj je v petek popoldne 
zasedal slovenski parlament. 
Kljub temu so pripravili pre
cej poglobljenih pogovorov, 
problematiko Šoštanja, prezr
tega mesta, pa je predstavil 
župan dr. Bogdan Menih. 
Razprave so se udeležili dr
žavni sekretar za energetiko 
Alojz Kovše, direktor premo

govnika dr. Franc Žerdin, di
rektor TEŠ Jaro Vrtačnik, di
rektor instituta Erico Velenje 
mag. Franc Avberšek in direk
tor Direkcije za rudna bogas
tva RS dr. Boris Salobir; skrat
ka tisti, ki že poznajo proble
matiko Šoštanja in so za kraj 
in občino že veliko storili. 

JOŽE MIKLAVC 

Darujte 
kri! 

Rdeči križ Slovenije vabi 
na oktobrske krvodajalske 
akcije. V Mestinju je mogo
če darovati kri danes, v če
trtek, 2. oktobra, v Lučah 
12., na Planini pri Sevnici 
23. ter v Ravnah nad Šošta
njem 30. oktobra. 

Š P O R T N I K M E S E C A Z A 

Š P O R T N I K A L E T A 

Ponovno tesno 
V vseh kategorijah, torej med športnicami, športniki in 

ekipami, so bile odločitve v prejšnjem krogu zelo tesne. 
Med najboljšimi športniki sta največ glasov zbrala Marko 

Šamanič (6) in Iztok Puc (7), slednji pa bo najbrž tudi 
najuspešnejši zbiralec glasov ob koncu leta. Med športnicami 
je bilo še bolj negotovo. Jera Grobelnik in Katarina Srebotnik 
(obe po 5) pa sta bili uspešnejši od Vanje Doler (4). Med 
ekipami vas je očitno najbolj navdušil KK Kovinotehna Savinj
ska Polzela (5), sledijo pa NK Protonavto Publikum (4), RK 
Celje Pivovarna Laško (3) in KK Pivovarna Laško (2). 

Med nominiranci za naslednji krog so Mileta Lisica, ki je bil 
najboljši posameznik na košarkarskem lokalnem derbiju, kjer 
je slavila Pivovarna Laško proti Kovinotehni Savinjski Polzeli. 
KK Pivovarna Laško je še neporažena v DP in igra dobro v 
evropskem pokalu, med športnicami pa je vsekakor potrebno 
ponovno opozoriti na Katarino Srebotnik, ki ji gre kot po 
maslu na turnirjih na sosednjem Hrvaškem. 

Kot vedno, bomo na vaše kupone čakali do ponedeljka, po 
končanem septembrskem ciklusu pa bomo ponovno izžrebali 
nekoga, ki bo prejel nagrado - športno trenirko. 

Območno tekmovanje gasilcev 
Na območnem tekmovanju v gasilskih veščinah Savinjsko-šaleške regije, ki je bilo v 

nedeljo dopoldan na prostoru Juteksa Ložnica na Ložnici pri Žalcu, je nastopilo več kot 
štiristo gasilcev in gasilk. 

Člani in članice v skupini A in B so se pomerili v hitri mokri vaji, raznoterostih in razvrščanju. 
V skupini pri članih A je zmagala desetina iz Letuša pred Velenjem in Šeščami, v skupini B 
desetina Grajske vasi pred Rudnikom lignita Velenje in Šeščami, pri članicah v skupini A 
desetina Lokovice, Velenja in Gaberk, v skupini B desetina Grajske vasi, Gomilskega in Škal, pri 
veterankah je zmagala desetina iz Bevč, druga je bila iz Šmartnega ob Paki in tretje Pobrežje, 
pri veteranih pa desetina Bevč pred Šalekom in Šmartnim ob Paki. Pri članih A poklicne enote 
pa je zmagalo Gorenje iz Velenja. T. TAVČAR 
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Košarkarski derbi napolnil dvorano 
Na obračunu Laščanov in Polzelanov 1500 gledalcev - B. ligaša poražena na gostovanju, Ingrad doma 

Najzanimivejši obračun 3. 
kroga državnega košarkar
skega prvenstva v 1. A ligi je 
upravičil pričakovanja. Več 
zbranosti je bilo v vrstah Pi
vovarne Laško, ki je vsesko
zi, predvsem po zaslugi raz
položenega Lisice, nadzirala 
rezultat. 
• » • » • • • • • H i 

Pri Polzelanih ni šlo Horva
tu, tako da sta glavno breme 
nosila Šamanič in Rituper. 
Laščani so brez težav dobili 
tudi skok. KSP se je povsem 
ob koncu nevarno približala, 
nakar je Jagodnik izgubil žo
go v napadu in derbi je bil 
odločen. 

Kemoplast je bil v Zagorju 
visoko poražen, čeprav so bi

le napovedi pred srečanjem 
drugačne. Razen začetnih 0:2 
so bili Zagorjani, ki so prvič 
zaigrali v novi dvorani, stalno 
v prednosti, ki je le naraščala 
do končnih 87:55. Negativno 
presenečenje je pripravil tudi 
konjiški Comet, ki ga je nadi-
gral novinec v ligi Radenska. 
Konjičani so vodili večji del 
prvega polčasa, potem pa so 
pobudo prevzeli domači in 
zanesljivo zmagali. 

Košarkarice Ingrada Celja 
so v obračun z mladimi Mari
borčankami stopile preveč la
godno. Po zaostanku v pr
vem delu so si v nadaljevanju 
že priigrale 10 točk naskoka, 
nato pa popustile in zmaga je 
odšla v štajersko prestolnico. 
mmmtmsmmmmaa^MM p š 

Junak tekme v Laškem je bil center Pivovarjev, Mileta 
Lisica. 

Polzelani slavili na Češkem, 
Pivovar ji poraženi v Franciji 

V 3. krogu Evropskega 
pokala so naša moštva ime
la polovičen uspeh. Novo 
evropsko zmago so si nad 
USK Prago priborili košar
karji KSP, ki so »topovsko 
hrano« v tej skupini prema
gali z 79:75 (43:41). 

KSP je že na začetku po-
vedla z 18:4, Čehi so se s 
trojkami nekajkrat nevarno 
približali, v zadnji minuti pr
vega dela pa celo izenačili. 
Drugi polčas so bili Polzela
ni stalno v vodstvu, na kon
cu pa bi skoraj ponovili na

pako z Nizozemske. Strelci: 
Jagodnik 24, Horvat 16, Ko-
bale in Šamanič 13. Z novo 
zmago so v svoji skupini na 
vrhu lestvice in že lahko 
realno računajo na uvrstitev 
med prvo četverico in na-
daljne tekmovanje. 

Pivovarna Laško je izgubila 
proti francoskemu Le Mansu 
68:77 (28:38). Razen začetnih 
3:2 so bili Laščani vseskozi v 
podrejenem položaju, saj so 
domači pred 4 tisoč gledalci 
pokazali več želje po zmagi. 
Pri PIL se je odlikoval Lisica z 
22 točkami. V zadnji minuti 
srečanja se je PIL močno prib
ližala, toda možnosti za preo
brat ni bilo. 

PRIMOŽ ŠKERL 

Lokostrelci z naslovi 
V soboto se je v Poreču na Hrvaškem končalo prvo 

Evropsko prvenstvo lokostrelcev v disciplini 3D. Barve 
Slovenije so odlično zastopali tekmovalci TVD Partizan 
Polzela, ki so v disciplini compound osvojili 3 zlate in 
eno srebrno medaljo. 

Pri članicah je slavila Jožica Emeršič in postavila tudi nov 
evropski rekord, pri mladincih je bil najboljši Grega Emer
šič, takoj za njim pa Sašo Emeršič, ki je bil tudi član ekipe, ki 
je slavila v moštveni konkurenci. 

Takoj po končanem evropskem prvenstvu so organiza
torji priredili še Odprto prvenstvo Poreča, kjer je bil Grega 
Emeršič v absolutni konkurenci daleč najboljši. PŠ 

Veterana 
ugnala 

konkurenco 
V Atomskih toplicah je 

bil drugi športno rekrea
cijski tek, ki se ga je udele
žilo 160 tekmovalcev. 

Navdušila sta veterana 
Marjan Krempl in Slavica 
Poznič, ki sta odnesla zmagi 
tudi v absolutni konkurenci. 
Rezultati - 1000 m: ml. dečki 
1. Andrej Murn (OŠ Roga
tec) - ml. deklice: 1. Anita 
Jerič (OŠ Rogatec) - st. deč
ki: 1. Jaka Zupančič (Trgoh-
lad) - st. deklice: 1. Nataša 
Oset (Trgohlad) - 6000 m 
člani: 1. Tone Ojsteršek (Tr
gohlad) - članice: 1. Tatjana 
Kampuš (Trgohlad) - vete
rani: 1. Marjan Krempl (Polj-
čane) - veteranke: Slavica 
Poznič (Velenje). JT 

Na memorialu v Celju 
najboljši Ljubljančani 

Celjski Judo klub Ivo Reva je priredil že 34. spominski 
turnir na svojega prvega učitelja in nosilca črnega pasu v 
Sloveniji mag. Ivo Revo. 

Tekmovali so v članski in mladinski kategoriji za moške in 
ženske. Sodelovalo je blizu 100 judoistov iz 16 klubov. Največ 
uspeha v moštveni konkurenci so imeli člani JK Bežigrad 
(skupaj 11 točk), za njimi pa sta se uvrstila celjska kluba 
Sankako (8) in Ivo Reva (6). Rezultati: ženske do 48 kg: 1. 
Lamut (Bežigrad), do 52 kg: 1. Nareks (Sankako), do 56 kg: 
Vidmar (Krmelj), do 61 kg: Žolnir (Sankako), do 66 kg: 1. Sraka 
(Bežigrad), 2. Jerneje (Sankako), 3. Prosenjak in Preradovič 
(Slov. Konjice), do 72 kg: 1. Dečman (Bežigrad), 2. Šuster 
(Sankako), nad 72 kg: 1. Rozman (Olimpija), 2. Frece (Sanka
ko). Mladinci 71 kg: 1. Ferjan (Ivo Reva), do 78 kg: 1. Kamničar 
(Železničar), do 86 kg: 1. Škerbih (Impol), do 95 kg: 1. Rembel 
(Šiška), 2. Lupše (Sankako), nad 95 kg: 1. Kramberger (Drava), 
3. Ratej (Slov. Konjice). JK 

N A K R A T K O 

Braslovče: Ob 91. obletnici 
športa v tem kraju so priredili 
strelsko tekmovanje z vojaš
ko puško. V ekipni konkuren
ci je slavil Moriš iz Kočevske 
Reke, drugi so bili Celjani 
(Frece 171 krogov, Jeram 169, 
Zdovc 166), tretje pa Braslov
če (Kralj in Polajžar 168, Turn-
šek 154). Vrstni red posa
mezno: 1. Janez Mrkun (Mo
riš), 4. Slavko Frece (Celje), 5. 
Jože Jeram (Celje), 6. Rok Po
lajžar (Braslovče). 

Braslovče: Zaradi pomanj
kanja denarja so organizatorji 
odpovedali povratni šahovski 
dvoboj reprezentanc Savinj
ske in Šaleške doline, ki bi 
moral biti ob Braslovškem je
zeru. 

Most na Soči: Na 6. držav
nem prvenstvu za lokostrelce 
sta se v disciplini compound 
izkazala Mozirjana Bernarda 
Zemljak in Dušan Perhač, ki sta 
pri članicah oz. članih osvojila 
naslova državnih prvakov. 

Vrbje: Izbirno šahovsko 
tekmovanje invalidov za na
stop na DP. Vrstni red: 1. Ve
lenje, 2. Žalec 1, 4. Žalec 2, 5. 
Celje 

Griže: Na turnirju v pospe
šenem šahu je nastopilo 16 
tekmovalcev. Rezultati: 1. 
Matko 8 točk, 2. Rajkovič 7,5 
(oba Velenje), 3. Vombek 
(Griže) 6,5. 

Gorenje z neznanci iz Baltika 
Tudi rokometaše velenj

skega Gorenja čaka start v 
evropskem tekmovanju. Že 
v petek se bodo v prvem kro
gu Pokala pokalnih zmago
valcev pomerili z Šiauliai-
jem iz Litve, povratno sreča
nje pa bo v Rdeči dvorani že 
v nedeljo. 

Litovski rokometaši so za 
Velenjčane precejšnja neznan
ka. So nekakšna kombinacija 
mladosti (v ekipi igra kar 7 
osemnajstletnikov) in izku
šenj (najnevarnejša sta repre-

zentanta Algirdas Gedvidas -
25 let, 196 cm - in Ciedrius 
Černiauskas - 28,182). Ta eki
pa se je lani odpovedala nasto
pu v Evropi, v preteklih dveh 
sezonah pa je vselej izpadla v 
prvem krogu. 

Gorenje bo igralo brez poš
kodovanega Bedekoviča, vsi 
ostali rokometaši so nared. 
Po besedah kapetana Boruta 
Plaskana je igralcem prav pri
šel 14 dnevni odmor v pr
venstvu, ki so ga izkoristili za 
celjenje poškodb in nastop na 

turnirju v Veliki Nedelji, kjer 
so zmagali. 

V velenjskem taboru so si
cer enotnega mnenja, da je 
uvrstitev v drugi krog PPZ 
povsem realna. V dosedanjih 
evropskih nastopih je Gore
nje vedno izpadlo proti ka
snejšim zmagovalcem oziro
ma finalistom (lani v četrtfi-
nalu s prvakom EHF nemš
kim Flensburgom, leto prej 
pa v PPZ proti nemškemu 
Lemgu v 1. krogu). 
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P A N O R A M A 

NOGOMET 
l.SNL 

9. krog: Protonavto Publi-
kum-Rudar (V) 2:2 (0:2) Somali
ja (62) in Kamberovič (76) za PA 
Publikum, Kosič (3) in Caushlla-
ri (21) za Rudar. Vrstni red: 
Primorje 19, HIT Gorica in Mura 
18, Maribor Teatanic, SCT Olim
pija in Protonavto Publikum 13, 
Korotan 11, Potrošnik 10, Rudar 
9, SET Vevče 4. 

2. SNL 
8. krog: Triglav TeleTV-Šent-

jur 4:1 (1:0) Poštrak (50), Eso-
tech Šmartno-BST Domžale 1:2 
(0:1) Spasojevič (55). Vrstni 
red: Triglav TeleTV 22, Koper 
21, Železničar 19, BST Domžale 
15, Dravograd 12, Nafta 11, Elan 
10, Drava in Rudar 9, Esotech 
Šmartno, Aluminij in Šentjur 9, 
Goriške opekarne in Jadran Še-
pič 7, Factor Črnuče 6, Zagorje 5. 

3. SNL vzhod 
6. krog: Unior-Bakovci 0:2 

(0:1), Paloma Šega-Dravinja 3:1 
(0:0), Usnjar-Kovinar 1:1 (0:0) 
Vrstni red: Odranci 15, Pohorje 
in Črenšovci 13, Bakovci in Go-
ričanka 10, Pobrežje in Unior 8, 
Dravinja, Usnjar in Paloma 7, 
Turnišče 5, Kungota 4 in Variš 4, 
Kovinar 3. 

MALI NOGOMET 
Občinska liga, 20. krog: Avto 

Friggs-Cosmos 3:12, Prima-Ma-
rinero 6:5, Klateži-Šmartno 6:2, 
Ščurek-Kevvin 0:0, Celjski grof-
Veflon 5:1, Viva la musica-Peli-
kani 3:10. Vrstni red: Pelikani 54, 
Cosmos 40, C. grof 39, Klateži 
36, Marinero 29, Prima in Kewin 
27, Šmartno in Veflon 25, Šču
rek 24, Viva la musica 9, Avto 
Friggs 6. 

KOŠARKA 
1. A liga (M) 

3. krog: PIL-KSP 93: 90 
(45:42) Lisica 31, Goljovič 18, 
Tovornik 16, Dragšič 14, Bečiro-
vič 6, Jurak in Šoštarič 4 za PIL, 
Šamanič 18, Rituper 17, Kobale 
13, Jeklin 12, Jagodnik 10, Hor
vat in Cizej 9, Udrih 2 za KSP. 
Vrstni red: PIL, Slovan in Idrija 
6, Union Olimpija in Helios 5, 
Krka, Maribor Ovni, KSP, Po
stojna in Kraški Zidar 4, Krško in 
MB Branik 3. 

1. B liga (M) 
1. krog Zagorje-Kemoplast 

87:55 (50:25) Gajšek 15, Urbani-
ja 12, Gostenčnik in Kočar 8, 
Madžarac 6, Maček 4, Škornik 
2. Radenska-Comet 89:79 
(45:41) Novak 30, Ravnikar 15, 
Pavlin 12, Železnikar 9, Lušenc 
8, Kožar 7, Jesenek, Keblič in 
Sivka 3. 

1. SKL (Ž) 
2. krog: Ingrad Celje-ŽKD 

Maribor 62:67 (25:29) Grobelnik 
27, Jurše 16, Germ 9, A. Vodopi-
vec 6, Groleger 4. Vrstni red: 
Jezica in Maribor 4, Ingrad Ce
lje, Odeja Marmor, Ilirija in BTC 
Terminal Sežana 3, Pomurje in 
Jezica ml. 0. 

Pokal Slovenije 
Osmina finala: Elektra-Kraš-

ki Zidar 77:82, Gorica-Kemo-
plast 79:74 

ROKOMET 
Miga (Ž) 

3. krog: Juteks Žaleče, 
Olimpija 20:21 (9:13) R <3 
Volk 5, Zidar, Derčar in V.rull 
3, T. Dolar 1. Belki Viola-Ve II 
Velenje 28:19 (14:9) Rodič^ 
jinovič 5, Krajnc 3, K n e ^ H 
Madžarič 2 Zlodej 1. Vrstni 
Krim Electa 6, Juteks, M-dJ 
Robit Olimpija, Bella Vi0ia 

Kočevje 4, Ajdovščina, Ve« 
in Izola 0. 

ODBOJKA 
' " ' -" 'J t , 

1. A liga (M) 
Krka-Šoštanj Topolšica j 

(13:15,14:16,12:15) 

1. B liga (Ž) 
Meltal-Kajuh Šoštanj j 

(15:9,6:15,15:10,15:10),Gostišč, 
Štorman-Šentvid 2:3 [ \ ^ 

16:14,11:15,15:8,12:15) 

KEGLJANJE 
1. liga (M) 

2. krog: CP Celje-Proteus 53 
(5176:5083) Salobir 914, Lešnik 
895, Sivka 867, Cene 857, Vod* 
834, Mileč 809. 3. krog: Elefe 
Dravograd-CP Celje y 
(5338:5150) Salobir 895, Lesni 
884, Sivka 874, Vodeb 849, Mili 
838, Cene 810. 

1. liga (Ž) 
2. krog: Miroteks-Proteus 8:1 

(2497:2127) Zupane 434, Tkalčii 
422, Šeško in Petak 416, Razi:; 
407, Grobelnik 402.3. krog:Ba; 
mico-Miroteks 1:7 (2366:2556] 
Petak 449, Šeško 442, Tkala 
436, Kardinar 433, Zupane 41 
Grobelnik 378. 

2. liga (Ž) 
2. krog: Miklavž-Miroteks 

2:6 (2368:2400) 

BALINANJE ^ 
1. liga 

17. krog: Javor Pivka-Velenje 
14:1Q 18. krog Velenje-Virtus 
20:4 Končni vrstni red: Huje42, 
Železničar 38, Jesenice 36, Ja
dran HK 34, Gorica 28, Velenje 
21, Hrast 19, Jadran I 18, Virtus 
13, Javor Pivka 12. 

2. liga 
17. krog: Megrad-Zarja 144 

18. krog: Bistrica-Megrad H? 
Končni vrstni red: Bistrica $ 
Plešivica 41, Center 31, Primsk̂  
vo 28, Alpetour 27, Svoboda P 
Fužine 20, Tržič 19, Megrad 18 
Zarja 10. 

Jurišna Roglo 
Ob zaključku kolesarska 

sezone bo KK Rogla prire 

dil kolesarsko dirko »J111^ 
na Roglo«. 

Tekmovanje bo v počasi'' 
tev 10. obletnice mesta l& 
če. Start bo v nedeljo ob 
uri pred Turistom v Zrečah-
skupna dolžina proge je lj 
km, višinska razlika pa M 
km. Zaradi prireditve bo & 
sta na Roglo ta dan zapr'a 

med 10. in 11. uro. 

Srebotnikova najboljša v Zadfl> 
Velenjska teniška igralka Katarina Srebotnik je zmagoval^ 

turnirja Jadranska Riviera v Zadru. V finalu je premagala Hrva 
Kostaničevo z 2:1 (4:6, 6:4, 6:4). Srebotnikovo zdaj čaka 
na Otočcu, kjer so se v ponedeljek že pričele kvalifikacij' 
povabilom pa je mlada Velenjčanka dobila mesto v glavnem Ž# 
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»Uspehe želimo deliti!« 
Celjske rokomefaše čaka v soboto prva evropska preizkušnja v novi sezoni - Polna dvorana je osmi igralec 

\ 51. letu delovanja kluba 
Ls, da se temeljiteje popi-
L tudi evropske strani si-
L odmevnih uspehov v 
jadrijih letih. Najvišje do se-
L so rokometaši Celja Pi
sarne Laško prišli lani, ko 
10 proti španskim prvakom 
i Barcelone klonili na pra-
jii finala. 

Poprej se dvakrat niso uvr-
irjli v Ligo prvakov - predlani 
ph je izločil madžarski Fotex 
leszprem, leto prej hrvaški 
Badel Zagreb, v sezoni 1993/ 
Upa v svoji skupini Evrop-
ie lige prvakov niso osvojili 

ki bi jih vodilo V na-
Bjnje tekmovanje. V letošnji 
ivropski ligi ni slabih nas-
ptnikov, zato se z razpore-
iom v skupini pri CPL ne 
Aremenjujejo - vse sile so 
»merjene v izločitev šved-
tega prvaka. 

V današnji številki, ki je 
adnja pred pričetkom na-
fopov rokometašev Celja 
tovarne Laško v evrop-
fem pokalu, začenjamo 
odstavitev »pogona« tega 
črtnega kolektiva in nji-
tovih evropskih ciljev. 
Ustavitev bomo nadalje-

in zaključili v prihodnji 
sevilki. 

Rokomet živi in domuje v 
m, tako je bilo in tako bo 
W v prihodnje. Zato je prav, 
4 slednje s široko podporo 
Oljskim rokometašem doka-
P tudi gledalci. Mesto Celje 
Mkoli ni imelo evropskega 
ŝkega prvaka. Z bodre-

1 |er ri potisnimo naše roko-
t̂aše na vrh in bodimo nji-

°v igralec, na katerega se 
pj lahko zanesejo. 
I Beno Lapajne (vratar - 24 

cm/95 kg): »Moje 
::'-'ije so vsekakor takšne, 

0 1 S o ekipne. Želim si zmag 
, uPam, da bom pri tem imel 
>̂čen delež. Gbteborg je 

lo

v* ren z vseh položajev, za-
. b o obramba nadvse po-

ernbna, kot tudi hiter proti-
Lf3**, skratka, tako lahko 
'^ujemo.« 

enato Vugrinec (desni 
Jlanji 22/195/101): »Prvi 
J l e seveda Liga prvakov. 
^ . D a bi želel čim več igrati, 
Qrn dokazati ter dati 
e V r

 v^čji delež ekipi na 
D^Pskem pohodu. Moja mi-
ifrie ^ ° odvisna od forme, 

8a dela na treningu in te

ga, kako se bom vklopil v si
stem igre.« 

Uroš Šerbec - kapetan (de
sni zunanji - 29/187/90): 
»Naša pričakovanja so vsem 
jasna. Zavedamo se, da sta 
tekmi proti Goteborgu najpo
membnejši to jesen, morda 
tudi v tej sezoni. Komaj čaka
mo, da se tekmovanje začne, 
vzdušje v ekipi je dobro in 
švedski prvak mora biti pora
žen.« 

Vladimir Jelčič (levo krilo 
- 29/188/84): »Moje ambicije 
so iste, kot lani. Nasprotnik v 
predkrogu je težak, toda mo
ramo ponoviti lanski uspeh in 
nato narediti še korak naprej. 
Upam na dobro predstavo ce
lotnega moštva. Že v minuli 
sezoni smo pokazali, da lah
ko zmagujemo, zlasti če igra
mo vsi - tako rokometaši na 
igrišču, kot tudi klop. Glede 
navijanja s tribun pa pričaku
jem, da bo na najvišji možni 
ravni.« 

Tomaž Tomšič (krožni -
25/191/100): »Na reprezen
tančni tekmi je naneslo tako, 
da sem bil mož odločitve. 
Takšnega položaja si želi 

vsak, zlasti če ga uspešno iz
koristi. Upam, da bo tudi v 
Evropi tako. Goteborg je po 
mojem najbolj ranljiv v 
obrambi, zato jih moramo z 
dolgimi napadi prisiliti k na
pakam, tako da bomo do za
detkov lahko prihajali z boč
nih položajev.« 

Jani Likavec (srednji - 29/ 
188/85): »Pričakujem čim 
boljšo igro, da bom pokazal 
tisto, kar trener od mene pri
čakuje. Nadvse si želim uvr
stitve v Evropsko ligo, kajti 
tudi sam bi rad doživel obču
tek, ko si na evropskem vrhu. 
Do prve tekme v Celju bomo 
igro švedskih prvakov dobro 
analizirali in poiskali njihove 
šibke točke.« 

Zdravko Zovko, trener RK 
CPL: »Obe tekmi s švedkimi 
prvaki sta po mojem mnenju 
enako pomembni. Na prvi 
tekmi v Celju moramo pred
vsem igrati močno obrambo, 
ta pa mora prinesti kvalitetno 
igro, predvsem v protinapa
dih. Vsega po prvem srečanju 
ne bo možno videti, zato se z 
razliko v golih ne obremenju
jem, zame je pomembna do

bra igra. Če nam to uspe na 
obeh tekmah, potem ni bo
jazni. Po podatkih, ki jih ima
mo, so naši nasprotniki zelo 
močni, imajo nekaj reprezen-
tantov. Do sobote bom neka
tere glavne igralce spočil, 
prav gotovo bo med njimi 
Uroš Šerbec, Aleš Pajovič pa 
zaradi poškodbe najbrž ne bo 
igral. V tem času se bom odlo
čil, katerega od rezervnih ro
kometašev bom na prvi tek
mi uporabil.« 

Miro Požun, pomočnik 
trenerja RK CPL: »Naša želja 
je Evropska liga in če tega ne 
dosežemo, potem nismo na
redili nič, kar bi bilo nekorist
no tako za naš klub kot za 
celoten slovenski rokomet. 
Naši igralci potrebujejo nene
hen stik z evropskim roko
metom. Naš nasprotnik v 
predkrogu je spoštovanja 
vreden, kar za nas pomeni 
višjo stopnjo mobilizacije in 
zmaga proti takšnemu nas
protniku je slajša. Vsi računa
mo na uspeh in menim, da 
nas nič ne more zaustaviti.« 

Tone Turnšek, predsednik 
RK CPL: »Občutek imam, da 

bo sezona vendarle uspešna. 
Ekipa je maksimalno priprav
ljena. Me pa zelo moti nelo
gičnost tekmovalnega sistme-
ma, saj se kot lanski polfinali-
sti Lige prvakov moramo v 
prekrogu pomeriti z Redberg-
slidsom, klubom iz države 
svetovnih prvakov. Menim, 
da si oboji zaslužimo mesto v 
Evropski ligi, toda eden se bo 
moral posloviti. Da do tak
šnih nesmislov ne bi več pri
hajalo, imamo pripravljen 
predlog "za nov sistem tekmo
vanja, želimo ga še uskladiti s 
podobnimi evropskimi klubi, 
torej tistimi, ki imajo velike 
načrte, pa po moči relativno 
slabo državno prvenstvo - v 
mislih imam Hrvate, Italijane, 
Avstrijce in Madžare. Liga bi 
se lahko igrala po sistemu 
2x8, sicer bodo veliki evrop
ski centri težko zdržali, tu je 
vendarle še interes vlagate
ljev. No, sistem je zaenkrat 
pač takšen, kakršen je in mi 
razmišljamo le o uvrstitvi v 
Ligo prvakov, vse drugo bi 
bila katastrofa. Švedski nas
protniki so približno enako 
močni, kot so bili pred leti, ko 

smo jih s takrat bistveno slab
šim moštvom uspeli izločiti, 
zato menim, da smo objektiv
no močnejši.« 

Vlado Privšek, direktor 
RK CPL: »Razpolagamo z do
volj materiala, da lahko anali
ziramo igro švedskih prva
kov. Po strokovni plati je za
gotovljeno vse, da se za prvo 
tekmo maksimalno pripravi
mo. Upam, da bo dvorana 
tako polna, kot v pretekli se
zoni, da bodo gledalci videli 
lepe rokometne predstave in 
da bomo v ligi prvakov na 
koncu vsaj tam, kot lani. Če 
Švede preskočimo, nas v ligi 
čaka težko delo. Žreb na Du
naju bo že v torek, takoj po 
povratnih tekmah. Od naših 
rokometašev pričakujem 
maksimum in rad bi, da na 
koncu vsi ugotovimo, da smo 
dosegli lep rezultat, tudi po 
finančni plati in tako pokrili 
vložek našega sponzorja Pi
vovarne Laško. Skratka že
lim, da se na koncu vsi veseli
mo.« 

Andrej Šušterič, predsed
nik upravnega odbora RK 
CPL: »Na prvem srečanju v 
soboto najbrž ne bo tolikšne 
gneče, kot v lanskem polfinalu 
proti Barceloni, vseeno pa pri
čakujem polno dvorano. Ta to 
smo priredili poseben zabavni 
program z Alfijem Nipičem, ki 
se bo pričel dobri dve uri pred 
pričetkom srečanja.« 

Marko Jugovič, predsed
nik gospodarske komisije 
RK CPL: »Letos so cilji visoko 
zastavljeni. Najmanj, kar mo
ramo, je ponovitev lanske se
zone, če bo priložnost, pa na
skok na vrh. Že proti Gotebor
gu bomo morali pokazati vse, 
kar znamo, kajti to je ekipa iz 
dežele svetovnih prvakov. Po 
tej strani upam, da se bo po
novila zgodba izpred nekaj let, 
ko smo to moštvo že prema
gali in potem tudi dosegli rela
tivno visoko mesto. Gospo
darska komisija je vse cilje 
podredila Evropi. Klub smo v 
finančnem smislu pripravili ta
ko, da so cilji realni. Igralci 
morajo cilje doseči, mi pa jih 
bomo finančno izkoristili.« 

Rado Petru, tehnični vod
ja RK CPL: »Pripravljali smo 
se dobro, tako da lahko upra
vičeno pričakujemo, da bodo 
odpravili švedsko oviro pred 
Ligo prvakov. Ko ovira enkrat 
pade, je nadaljevanje lažje, 
kajti predkrog se igra po izlo
čilnem sistemu, v ligi pa bi 
imeli možnost tudi za po
pravni izpit, če bi doživeli 
kakšen nenačrtovan poraz.« 

Rudi Čajevec, zdravnik 
RK CPL: »Trenutno je poško
dovan le Aleš Pajovič. Praktič
no pa so vsi ostali v takšnem 
procesu treninga, da ne priča
kujem poškodb, zatorej je 
ekipa za Evropo po zdravs
tveni plati pripravljena.« 

Beno Lapajne Renato Vugrinec Uroš Šerbec Vladimir Jelčič Tomaž Tomšič Jani Likavec 

Tone Turnšek Vlado Privšek Andrej Šušteršič Zdravko Zovko 

Miro Požun Marko Jugovič Rado Petru Rudi Čajevec 
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Srečko delil krivico, kartone in - točke! 
Lokalni derbi med Protonavtom Publikumom in Rudarjem v znamenju sodnika Kandareta 

»Srečko Kandare je obču
dovanja vreden sodnik. Ali 
ste videli, kako zna pritegniti 
množice?« Takšni in podobni 
ironični komentarji so bili 
minulo nedeljo na Skalni 
kleti zelo pogosti. Prihajali 
so iz ust celjskih nogomet
nih privržencev, ki pa so bili, 
če ponovno uporabimo kan
ček ironije, silno zadovoljni. 
Zakaj? 

Zato ker za tisoč tolarjev 
nikjer ni mogoče videti štirih 
golov, devetih kartonov toli
ko tragi-komičnih vložkov, 
ob koncu tekme pa še >kram-
ljanje< s sodnikom, ki je po 
srečanju res pritegnil množi
co. Najpomembnejša po
stranska stvar na svetu je bila 
žal v nedeljo predvsem - po
stranska! 

Celjski ljubitelji nogometa so 
se bolj ubadali s sojenjem in se 
niso mogli sprijazniti z nekate
rimi odločitvami ljubljanskega 
delilca pravice. Še posebej očit
na je bila napaka na začetku 
srečanja, ko je dosodil 11-me-
trovko v korist gostov, potem, 

ko naj bi Gregor Blatnik igral z 
roko pred svojimi vrati. »Žoga 
me je zadela v bok. Ne duha, ne 
sluha o roki! Med obema pol
časoma sem izgubil živce in 
užalil sodnika, za kar mi je 
resnično žal, vendar sojenje je 
bilo katastrofalno,« je po sreča
nju pripovedoval celjski prosti 
branilec, ki je bil izključen, za 

kar ga bo vodstvo kluba kaz
novalo, čeprav bi mu tokrat 
lahko celo pogledali skozi pr
ste. Tudi vodilne može je na 
trenutke nekoliko zaneslo. Iz
gubili so živce in izgubil jih je 
tudi Blatnik. Končno smo bili 
priče vsaj delnemu pritisku na 
sodnika, ki ga je v celjskih vr
stah premalo prav zaradi viso

kih kazni, ki so jih deležni no
gometaši zaradi morebitnih 
kartonov. Kot kaže je tudi Stan
ko Poklepovič podobnega 
mnenja. »Ne morem dojeti, ka
ko mirno so moji nogometaši 
sprejeli krivico. Prav zaradi te
ga sem jezen nanje, toda česti
tam jim za fanatično borbe

nost in nepopustljivost,« je pri
povedoval >Špaco<, ki so mu po 
srečanju popustile zavore: »Na 
žalost je sodnik uničil tekmo. 
To ni sojenje, to ni igra, to ni 
nogomet! Pri NZS naj se zami
slijo,« je vidno razjarjen in žalo
sten pripovedoval strateg ru-
meno-modrih. 

Le-ti so ves drugi polčas igrali 
z nogometašem manj in kljub 
vsemu izid izenačili po zadet
kih Somalie in gospoda Faika 
Kamberoviča. Bosanski vele
mojster je tekmo najprej 
spremljal s klopi, potem pa je 
vstopil v drugem delu ter dose
gel svoj 50. gol v prvenstvenih 
tekmah I. SNL. 

V velenjskem taboru je bilo 
po srečanju precej bolj mirno. 

Živci so popuščali le funkcio
narjem. Miloš Šoškič spet ni 
prišel na tiskovno konferenco, 
po njej pa je pripovedoval: »Ne 
vem zakaj toliko dvignjenega 
prahu okoli sojenja. Vsi zadetki 
so bili povsem regularni, bilo 
pa je ogromno ostrine in gro
bosti. Moji igralci niso želeli 
incidenta...« Mnoge je začudila 
tudi taktika Rudarja. Potem ko 
so gostje povedli z 2:0 in imeli v 
drugem polčasu igralca več, so 
se zaprli. Velenjska stroka pra
vi, da temu ni bilo tako, Peter 

Breznik, ki je bil hud boj z 
Andrejem Gorškom pa je poja
snil, da so jih Celjani stisnili 
pred Dabanovičev gol in da se 
pritiska niso mogli otresti. Z 
igralcem več?! Bo že držalo. 
Toda, Velenjčani so imeli nas
protnika na kolenih. Namesto 
visoke zmage so se zadovolji-
li(!) s točko. Nerazumljivo, še 
posebej če se spomnimo raz
položenih Breziča, Kokola in 
Caushlarija ter solidnega Daba-
noviča. Ampak v Rudarju očit
no nekaj ne>štima<. 

Drugi lokalni derbi prihaja ob 
nepravem času. Strasti se verjet

no do nedelje ne bodo p(w 
oboji pa računajo na zrna«? 
velenjskem taboru so bili*' 
povedih previdni in so pre(vj 
izpostavljali željo po korew! 
vzdušju in lepi nogometni n! 
stavi. Le Peter Breznik je p0Jj 
kakšni so cilji: »Iz dveh dvota 
s Celjani smo si želeli štirihjj 
Eno že imamo, torej je potr̂  
osvojiti še tri.« Aljoša Sivko 
odgovarja: Po krivici, ki sm0 

doživeli na svojem igrišču 
bomo >knapom< poskusili \^ 
čevati in zmagati Ob j e z e r i 

Upam, da nam bo uspelo!« 
Vsi, ki so tako ali drugam 

povezani z nogometom, M 
sebej celjski navijači, pa si želj 
pravega nogometa z dobri 
sojenjem, brez ozadja. San 
da ne bomo ponovno doživi 
sojenja v >slogu Kandare.) 
obetamo si lahko lepotico. 

TOMAŽ LUK;j 

Na žrebu četrtfinalnih pa
rov slovenskega pokala je 
imel največ sreče celjski pr-
voligaš, ki se bo pomeril z 
Elanom, katerega trener je Al-
jošin oče Milenko Sivko. Os
tali pari: Rudar-SET Vevče, 
Primorje-SCT Olimpija in 
Mura-Maribor Tetanic. Prve 
tekme 22 oktobra, povratne 5. 
novembra. 

Na Skalni kleti se mudi 28-
letni A reprezentant Irana 
Naim Sadavi, ki je na preiz
kušnji v Celju in naj bi okre
pil rumeno-modre. Gre za iz
jemno hitrega bočnega igral
ca, ki je s Persepolisom dva
krat osvojil iransko prvens
tvo. Upravi obeh klubov se 
dogovarjata še o finančnih 
>malenkostih<. 

Srečko Kandare (v sredini) je lokalni derbi v Celju sodil 
katastrofalno. 

Skakalci tudi poleti 
V nedeljo je bilo na 67 

metrski skakalnici v Mo-
stecu pri Ljubljani polet
no državno prvenstvo za 
mladince do 16 let. Velenj-
čan Uroš Kočnik si je pri-
skakal srebrno medaljo, 
slavil pa je Triglavan Mar
ko Simič. 

Dan prej je bilo na 62 m 
skakalnici v Kranju letno pr
venstvo za dečke do 15 let. 
Zmaga je pripadla domačinu 
Gašperju Gauloviču, Marko 
Perše (Velenje) pa je bil 26. 

Isti dan so velenjski skakalci 
tekmovali v Beljaku v Avstriji na 
90 m napravi. Pri članih je slavil 
Švicar Bruno Reuteler, Jure Jer
man je bil 13, pri mladincih je bil 
najboljši Avstrijec Roland VVollk-
man, Marko Zorko je zasedel 
19. mesto, Bojan Hriberšek 20. 
in Luka Ograjenšek 23. 

Nadaljuje pa se serija tekem 
Štajersko-Koroške regije za 
mlajše kategorije. Tokrat so se 
pomerili v Šmartnem na Po
horju, kjer je pri dečkih do 9 let 
največ pokazal domačin Žiga 

Mandl, takoj za njim sta bila 
Velenjčana Klemen Zaje in Blaž 
Založnik. V kategoriji do 11 let 
je zmagal Aljoša Čutuk (Vele
nje) pred Mislinjčanom Seba-
stijanom Likarjem in Ljuben-
čanom Sašom Tadičem. 

Ta vikend bo v skakalnem 
centru na Velenjskem gradu 
najprej tekma za Alpski pokal, 
v nedeljo pa še letno prvenstvo 
za člane in mladince, kjer pri
čakujejo udeležbo našega šam-
piona Primoža Peterke. 

PRIMOŽ ŠKERL 

Juteksu zmanjkalo časa 
Rokometašice žalskega Juteksa se v derbiju 3. kroga državnega rokometnega prvenstva proti 

Robitu Olimpiji niso izkazale. 
Slaba in raztrgana igra, zlasti na začetku, ko kar 8 minut niso zatresle mreže Ljubljančank, je 

precej zbegala igralke, ki so vse prevečkrat grešile pri podajah, zlasti pa v protinapadih. Najboljša pri 
domačih je bila vratarka Biljana Lakič, pri gostjah pa so prednjačile Mežkova, Verbinčeva in 
Frešerjeva. Velik zaostanek (tudi 7 zadetkov) je Juteks uspel izničiti na začetku zadnje minute, 
priložnost za izenačenje pa je Vanja Dolar zastreljala nekaj sekund pred iztekom. 

V prihodnjem krogu bo regionalni derbi v Velenju proti Vegradu, ki je tokrat klonil v Mariboru 
proti Belli Violi in je po treh krogih še brez točk. PŠ 

Žalske rokometašice so klonile proti Ljubljančankam. 

Mlade rokometašice se kalijo 
Ekipa najmlajših rokometašic športne šole iz Celja je pod 

vodstvom trenerja Martina Goršiča zasedla odlično tretje 
mesto v kategoriji do 11 let na 2. Odprtem prvenstvu Hrvaške v 
mini rokometu. Turnir je bil od 12. do 14. septembra v Umagu. 

Že prvi dan so najmlajše celjske rokometašice odigrale dve 
tekmi. Domačinke iz Umaga so se po začetni tremi ujele in 
premagale, ekipa iz Reke pa je bila zanje pretrd oreh. Naslednji 
dan so dopoldne premagale ekipi iz Opatije in Rovinja ter 
popoldan klonile proti fizično močnejši ekipi iz Kaštelirja. Tako 
so se uvrstile v finale za tretje mesto, kjer so po razburljivi tekmi 
in podpori staršev s tribun, premagale ekipo Mladost iz Umaga. 
Zanje je to velik uspeh, saj trenirajo šele leto dni. Ista ekipa je letos 
januarja zasedla 1. mesto na največjem slovenskem turnirju v 
mini rokometu v Celju. Povedati je še treba, da je bila to zanje 
prva mednarodna izkušnja in dober uvod v državno prvenstvo, ki 
se bo začelo 18. oktobra v Celju, ko bodo igrale proti vrstnicam iz 
Zagorja in Ormoža. ZM 

Stojijo: trener Goršič, Ipšek, Majoranc, Novak, Mirnik, 
Skutnik. Čepijo: Nenič, Majcen, Zumberi, Soršak, Zorko. 

š p o r t n i ; 

K O L E D A R 

PETEK, 3.10. ^ 
Rokomet 

Pokal pokalnih zmagoval] 
cev (M), 1. krog - Velenje 
Gorenje-Šiauliai Litva (19). ' 

SOBOTA, 4.10. 
Košarka 

l.A liga (M), 4. krog - Pola 
la: KSP-Helios (19,30), No« 
Mesto: Krka-PIL (20). 

l.B liga (M), 2. krog - Šent
jur: Kemoplast-Union Olimpi
ja (19), Slovenske Konjiča: 
Comet-Triglav (19). 

l.SKL (Ž), 3. krog-Ljublja
na: Ilirija-Ingrad Celje (17). J 

Nooomot 
2. SNL, 9. krog - Šentjur: 

Šentjur-Nafta, Zagorje: Zagor-
je-Esotech Šmartno (obe ot 
15,30). 

3. SNL, 7. krog - Maribor 
Tezno: Kovinar-Unior, Sloven 
ske Konjice: Dravinja-Poh 
je, ČrenŠovci: Črenšovci-1 

njar (vse ob 15,30). 
Rokomet 

Evropska liga prvakov, k 
lifikacije - Celje: CPL-Redbe 
slids Goeteborg (18). 

l.liga (Ž),4.krog-Velen 
Vegrad-Juteks (17). 

Ocfcojka 
1.A liga (M) , 2. krog-Ma 

bor: Gradis-Šoštanj Topoli 
1.B liga (Ž) , 2. krog - 1 

stanj: Kajuh Šoštanj-GostiS 
Prebold. 

Kegljanje 
2. liga (Ž) , 3. krog - Cel 

Miroteks II-Sremič (10), M« 
bor: Konstruktor-Šoštanj (M 

NEDELJA, 28.9^ 
Nooomet 

1. SNL, 10. krog - Vele« 
Rudar-Protonavto Public 
(15,30) 

Rokomet 
Pokal pokalnih zmagaj1 

cev (M) , 1. krog (povratno JJ 
čanje) - Velenje: Šiauliai l 
tva)-Gorenje (10). 
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S t o l e t t r d n j a v e s l o v e n s t v a 
f v čast 100-letnice celj-
% arodnega doma, ki je 
l\ • dočakal nekoliko ob-
'ijen. Nov je oder v glavni 
ini.n0V Je t U ( ** klavir, ki 

° r

t edni uglasil mojster z 
Lke. Za vse to so poleg 

občine Celje veliko 
Lvali sponzorji, med 
Cimi sta Cestno podjetje 
Jjein OMV Istrabenz. 

Lednja slovesnost bo v 
^ 10. oktobra, že včeraj, 
j reio ob 17. uri, pa so v 
godnem domu odprli raz-
1 o njegovi stoletnici, ki 
sjo pripravila Muzej novej-
(zgodovine in Osrednja 
ličnica Celje. V okvir praz-
Lnj sodi tudi mednarodni 
„pozij zgodovinarjev o 
[ščanstvu v habsburški 
onarhiji, ki se je pričel pol 
tpo otvoritvi razstave, 
jubileju je posvečen tudi 
jski zbornik, ki ga bodo 
rdstavili v torek ob 18. uri. 
[ot so zapisali v zloženki 
i jubileju, je Narodni dom 
nbol slovenstva. Zgrajen je 

bil v času narodnostnega pre
bujanja in zaostrenega boja 
proti ponemčevanju. Zgradila 
ga je Celjska posojilnica po 
načrtih kranjskega deželnega 
arhitekta Ivana Vladimirja 
Hraskega med leti 1895 in 
1897. Slavnostna otvoritev je 
bila 7. in 8. avgusta 1897, 
združena z blagoslovom so-
kolske zastave, pri čemer so 
Nemci na vse načine ovirali 
slovensko narodno slavje. 
Slovenci so z Narodnim do
mom dobili stavbo, ki je ime
la poleg gospodarske tudi ve
lik kulturni in politični vpliv. 
Pod njeno streho so delovala 
vsa takratna narodna druš
tva, na odru so se vrstile slo
venske gledališke in operne 
predstave, koncerti, zabavne 
prireditve, zborovanja in poli
tični shodi. Vrstile so se ple
sne prireditve, v gostilniških 
prostorih pa so se zbirali na
rodnjaki ob kozarčku. Števil
ne slovenske trgovine v Na
rodnem domu so bile močna 
konkurenca nemškim. 

V njem je bila tudi Narodna 
čitalnica - najstarejša sloven
ska javna knjižnica v Celju, ki 

je leta 1906 ponujala brezplač
no izposojo vsem, ki so to 
želeli. V letih pred prvo sve
tovno vojno so vse dejavnosti 
pomenile močno sredstvo 
proti germanizaciji. Kasneje ni 
imel več tako pomembne vlo
ge, med drugo svetovno vojno 
pa mu je okupator odvzel tudi 
slovenski zunanji videz in no
tranji pomen. 

Po vojni so ga preimenovali 
v Dom ljudske prosvete, nudil 
je prostor za ustvarjanje lite
rarnih in dramskih sekcij, za

metkom lokalnega časopisja 
in osnovo za bodočo knjižni
co. Svoj sedež je do leta 1965 
imel v njem Okrajni ljudski 
odbor Celje-okolica. Kasneje 
ga je v upravljanje dobila celj
ska občinska skupščina, od 1. 
januarja 1995 pa je sedež 
Mestne občine Celje in Uprav
ne enote Celje. Dvorana je 
vseskozi služila različnim de
javnostim, od političnega do
gajanja do številnih kulturnih 
prireditev. 
•HMHHMNMMHHMHI TC 

L y d o n o v e k o m p o z i c i j e 

V celjski galeriji Keleia so 
v ponedeljek zaprli razstavo 
slik in risb, ki jih je naredil 
Tommv Lvdon. 

Avtor je bil rojen leta 1955 v 
Glasgowu, kjer je v sedemde
setih letih tudi študiral sli
karstvo na Glasgovv School of 
Art, opravil pa je tudi podi
plomski študij slikarstva. Po 
študiju se je ukvarjal s perfor-
mancem, videom, instalacija
mi, od leta 1992 pa tudi sode

luje z galerijo Keleia in njenim 
programom. Pripravil je že 
več samostojnih razstav, so
deloval pa je tudi na mnogih 
skupinskih predstavitvah. 

Na razstavi v Celju je 
Tommv Lvdon predstavil slike 
in risbe, ki jih je naredil v ob
dobju med letoma 1992 in 1997. 
V teh delih gre za preplet različ
nih vsebinskih plasti, saj je pri
soten tako abstrakten model 
kot tudi motiv portreta. Kom
pozicije so namreč sestavljene 
iz niza barvitih potez, ki sestav
ljajo dinamično, razgibano po
vršino. Slikar se v kompozici
jah večkrat odloča za sveže in 
drugačne pristope pri nanaša
nju barve na ploskev, bodisi, 
da gre za širše in mehkejše 
poteze, oziroma za tanjše črte, 
ponekod pa obe omenjeni 
strukturi spoji v enovito celoto. 
Med omenjenimi barvnimi na
nosi pa se odkrivajo tudi pote
ze različnih portretov, ki jih je 
Lvdon vključil v kompozicije. S 
tem se odkriva dodatna raz
sežnost njegovih del in tudi 
večpomenskost, katero lahko 
vsak posamezen gledalec na 
svoj način dojema. 

V prostorih galerije Keleia 
pa bo naslednji petek otvori
tev pregledne razstave Celjski 
mednarodni slikarski tedni 
1988-1997, razstavljena bodo 
dela, ki so nastala v tem času, 
na otvoritvi pa bodo prisotni 
tudi slikarji, avtorji razstavlje
nih del. 

BORIS GORUPIČ 

Umetnost brez meja 
Velik uspeh Plesnega foruma na festivalu Eurotreff 97 v Singenu 

'ilni vtisov in prijetnih 
^utkov doživetega uspeha 
Me 26 članski ansambel 
'jSenega foruma Celje vr-
!. i z Singena v Nemčiji, 
JerJe kot edini predstavnik 
Junije sodeloval na de-
?tnaJstem mednarodno 

?r'Znanem glasbenem festi-
; a l u »Eurotreff 9 7 « . 

J êh intenzivno preživetih 
Bh se je na festivalu zvrsti-

trideset skupin različnih 
?°enih in plesnih področij iz 
J^jstih evropskih držav, ki 
•Ji. prizoriščih peli, plesali 
\ &ali ter ustvarjali magično 
k % prave združene Evro-

umetnikov, 
uj l e rn so bili uresničeni tudi 
kf°Vrii cilji tega priljubljene-

bivala, ki ni tekmovalne-
i^čaja. Gre za idejo kultur-
Jr Ječanja mladih ustvar
i l v . različnih zvrsti glasbe, 
^ i n plesa, spodbujanje vi-
E kakovosti nastopanja in 

Vsem omogočanje pred

stavitve mladih umetnikov iz 
različnih evropskih držav, ka
terih prelet ustvarjalnih moči 
sporoča le eno - umetnost ne 
pozna meja! 

Mesto Singen, ki leži v sredi
ni vulkanske dežele Hegau ob 
zahodnem delu Bodenskega 
jezera," se je izkazalo kot izje
men gostitelj tega festivala. Od
lična organizacija, prijaznost in 
prisrčnost ljudi, ki so ves čas 
skrbeli za dobro počutje sode
lujočih tako v uradnem, kot 
tudi v neuradnem delu festiva
la ter izredno zanimanje obča
nov za prireditev, ki so bile več 
kot odlično obiskane, so dajale 
vtis, da celo mesto utripa in živi 
s festivalom za festival. 

Ob tej priložnosti so bile 
odprte vse trgovine in lokali, 
postavljeni so bili številni zu
nanji odri, okrog katerih je 
kar mrgolelo ljudi. Pesem in 
glasbo je bilo slišati vsepo
vsod. Singen se je spremenil v 
en sam velik oder. 

V takšnem vzdušju se je s 
samostojnim večerom v tam

kajšnjem teatru GEMS, v nabi
to polni dvorani predstavil Ple
sni forum Celje, ki je v dveur-
nem programu odlomkov iz 
celovečernih predstav »Zrcal
ne podobe Roze Mlakar«, 
»Vrata brez vrat« in »Rockere-
ta« dvignil občinstvo na noge. 
Navdušenih ovacij kar ni in ni 
bilo konec. Skratka sprejem, 
kakršnega tudi plesalci ne 
pomnijo. 

Gostovanje Plesnega foru
ma v Singenu so omogočili 
Rafael d.o.o., Unior, Celjski 
sejem, Ceflex, Cetis, Kovino-
tehna, Alpeks, Bass, Ze-er, 
Vodovod-kanalizacija, LB 
Nova banka, Emo, Profas, 
STC Celje, Scala Zarja, Izlet
nik, Werinox-Stec, Ministrs
tvo za kulturo in Občina Ce-
jje. 

Plesni forum se je vrnil iz 
pobratenega mesta Singena, 
obogaten z nepozabnimi do
živetji in novimi motivacijami 
za nadaljnje ustvarjanje. 

Gostoljubni domačini so plesalcem Plesnega foruma Celje razkazali tudi bližnji Konstanz. 

Z A P I S O V A N J A 

F u k l j i c a 

J a, pod pričujočim naslo
vom se nam odpira nov sloven
ski roman. Pravzaprav nič kaj 
takega, kar bi si zaslužilo večjo 
in širšo pozornost. Vsaj navi
dez. Ker že res, da na Sloven
skem izide več kot en roman 
letno, da si večina njih niti ne 
zasluži, da bi jih obravnavali 
oziroma vsaj omenjali še kje 
drugje kot zgolj v rubrikah, ki 
so namenjene novim knjižnim 
izidom, da gre večina njih že 
precej po predstavitveni tiskov
ni konferenci na hitro v pozabo 
in na tiste kupe, ki so namenje
ni uničenju, pa vendar; Fuklji
ca je povsem običajen slovenski 
roman v pisemski obliki, ki ga 
je spisalo več ženskih avtoric. 
Kar pa najbrž še vedno ne bode 
prav nič v oči. Zanimivo je 
namreč nekaj drugega; Fuklji
ca je prvi slovenski erotični ro
man, ki je nastal izpod peresa 
bitij, ki kadar lulajo, pridno 
počepnejo. Kar ne pomeni nič 
drugega kot to, da so Fukljico 
spisale ženske. In da si v njej, 
kot se za pisemski roman pač 
spodobi, dopisujejo ženske. 
Pravzaprav dve, ki se skozi 
pisma, skozi pripovedi o sek
sualnosti in seksualnih užitkih 
(to dvoje je namreč treba stro
go ločevati, še posebej, kadar 
gre za ženske!) spominjata 
svojih avantur: z duhovniki, 
profesorji, bivšimi možmi, štu
denti... 

Ja, Fukljico boste kajpak 
potem, ko jo boste prebrali, 
umestili na tisto knjižno poli
co, kjer prevladujejo žgečkljive 
knjižice. Kar pa je tudi vse. 
Kakšne posebne literarne 
vrednosti roman ne nosi, prej 
obratno, toda zanimiv je s 
sociološkega vidika in z dejs
tva, da gre za prvi erotični 
roman na Slovenskem, ki ga 
je spisala ženska roka. Ja, to 
je zanimivo. In nič drugega. 
In na tem mestu se poraja eno 
samo vprašanje: zakaj? 

Zakaj šele v letu 1997 ro
man z erotično in delno celo 
pornografsko vsebino z žen
skim avtorskim podpisom? 
Odgovorov je seveda več. Toda 
menim, da je najbolj zanimiv 
tisti, ki strogo ločuje žensko 

seksualnost in ženski seksual
ni užitek. In, ki je družbeno 
pogojen. Hja, še pomnite vro
če debate o splavu? Točno to. 
Ženska seksualnost je zvedena 
zgolj na reprodukcijsko raven. 
Ženska lahko seksa le takrat, 
kadar ima namen roditi. 
Njen užitek je postranskega 
pomena. In to se je - hočeš 
nočeš - zalezlo tudi v slovensko 
literaturo. Ki je bila le v red
kih primerih sposobna preseči 
slovensko majhnost. In zadr-
tost. Ki je v skladu z Levstiko
vimi načeli opisovala sebe v 
ogledalu. Mimogrede, prav le
po nagrado dam tistemu bral
cu, ki mi pove en sam prizor 
iz slovenske literature, v kate
rem je ženska v seksualnosti 
uživala. Ne, ženskega užitka 
ni, je le ženska seksualnost. 
Vsaj v literaturi. Vsaj v tistem, 
kar presega medijsko bom
bardiranje. Ja, res je. Ženski 
seksualni užitek obstaja zgolj 
v pralnicah tipa David Letter-
mann Show. Če hočete, odda
ja Seks s..., ki jo lahko gleda
mo ob koncih tedna na eni 
izmed komercialnih televizij, 
je le enkrat gostila žensko. Le 
enkrat samkrat je o svojih sek
sualnih podvigih govorila 
ženska. In to zelo zadržano. 
Kot, da bi ji bilo nerodno. Ne 
le pred javnostjo, tudi pred 
voditeljico. In pred samo sa
bo. Kar ne pomeni nič druge
ga kot, da je ženska seksual
nost nekaj dobrega, nekaj kar 
zadeva vse nas, hja, koga bri
ga moška seksualnost, drža
vo, cerkev, Boga, ženski sek
sualni užitek pa je stvar po
stranskega pomena. Ta ne za
nima nikogar. Niti ženske sa
me ne. 

Piše: TADEJ ČATER 

Prepletanje mita in resničnosti 
V razstavišču Gorenja Ser

vis v Velenju bodo do 24. ok
tobra na ogled kiparska dela 
Alojza Jerčiča, ki že dvajset 
let živi na Japonskem. 

»Od leta 1974 do 1978 je prav 
s pomočjo Gorenja nastalo ne
kaj njegovih monumentalnih 
del in prav Krik iz teme mu je 
odprl pot na Japonsko,« je ob 
odprtju razstave varjenih 
skulptur Alojza Jerčiča dejal 
Vojko Zupane. »Danes razgri
nja pred nami nekaj novih del 
in doživljamo jih na enak na
čin, kajti iskrenost in nepo
srednost sta avtorjevi odliki. 
Obiskovalcem razstave odkri
va deželo, ki mu je omogočila, 
da se je razvil v odličnega ki
parja,« je med drugim pove
dala Milena Zlatar iz Galerije 
likovnih umetnosti v Slovenj 
Gradcu. Opozorila je še na več 
podrobnosti v zadnjih Jerčiče-

vih delih, od ljubezni do giba
nja in kinetike do prepletanja 
mita in resničnosti. Med gosti 

ob odprtju razstave prejšnji 
torek je bil tudi slikar Jože 
Tisnikar (na sliki). H.J. 
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Z g o d o v i n a r j i v N a r o d n e m d o m u 

Včeraj se je v celjskem Narodnem domu pričelo peto 
mednarodno študijsko posvetovanje o meščanstvu v habs
burški monarhiji po letu 1918, ki se ga udeležujejo zgodovi
narji iz Slovenije, Hrvaške, Madžarske, Češke, Slovaške in 
Avstrije. S simpozijem prispevajo tudi delček k praznovanju 
100-letnice Narodnega doma, kjer so včeraj ob 17. uri, pol 
ure pred pričetkom posveta, odprli razstavo ob visokem 
jubileju. 

Uvodna referata medna
rodnega srečanja sta imela 
Branko Goropevšek (Oris 
zgodovine Celja) in Ernst 
Bruckmiiller (Meščanskost v 

Srednji Evropi po letu 1918). 
Goste sta pozdravila minister 
za kulturo Jožef Školč in celj
ski župan Jože Zimšek. 

Posvetovanje se bo nadalje
valo danes, v četrtek, ob 9. uri. 
Jurij Perovšek se bo predsta
vil s temo Idejni, socialni in 
narodnopolitični pogledi slo
venskega meščanstva med 
obema vojnama, nadaljeval 
pa Janez Cvirn, ki bo na pri
meru Celja govoril o meščan-
skosti v malih in srednje veli
kih mestih Slovenije med leti 
1900 do 1930. Lubomir Liptak 

bo nato govoril o spremem
bah v vrednotenju meščans
tva po letu 1918, Zoltan T6th 
pa o meščanstvu na Madžar
skem med obema vojnama. 
Popoldanski del simpozija bo 
ob 15. uri začel Mario Strecha 
s predstavitvijo meščanstva na 
Hrvaškem, nadaljevala Elena 
Mannova s prikazom obrav
navanega obdobja na Slovaš
kem in Alena Miškova s češ
kim vidikom. Margret Frie-
drich in Gunda Barth-Scal-
mani bosta govorili o meš
čanstvu na konkretnem pri
meru dveh družin: prva na 
primeru družine Kupehvieser, 
druga pa na primeru družine 
Peter iz St.VVolfganga. 

V petek dopoldne se bodo 
zvrstila predavanja Jelke Pir-
kovič (Arhitekturni trg v slo
venskih mestih med obema 
vojnama), Andreja Studena 
(Ljubljanski stavbni podjetnik 
Matko Curk (1885-1953) in 

njegova družina), Žarka Laza-
reviča (Vzpon in zaton podjet
niškega meščanstva v Sloveni
ji med obema vojnama) in Pe
tra Eignerja (Bankirji in indu-
strialci. Segment avstrijske 
gospodarske zgodovine med 
obema vojnama). O ženskah 
in zgodovinski znanosti v prvi 
polovici 20. stoletja bo govori
la Brigitte Mazohl-VVallnig, 
Juliane Mikoletzkv pa o so
cialnem profilu študirajočih na 
Tehniški visoki šoli na Dunaju. 
Pred zaključkom tretjega dne 
bosta predstavila svoje pris
pevke še Peter Melichar 
(Uradniki in oblast) in Hans 
Heiss (o nastanku in delova
nju novih srednjih slojev v se
verovzhodnem delu Italije od 
leta 1960 dalje). 

V soboto bodo udeleženci 
posvetovanja preživeli nekaj 
prijetnih ur na ekskurziji v 
Rogaško Slatino in na Ptuj. 
mtmmmmmmmammmm t c 

Odprimo 
vrata upanju 
V nedeljo, 5. oktobra ob 

20. uri, bo v Gallusovi dvora
ni Cankarjevega doma v 
Ljubljani dobrodelni gala 
koncert Odprimo vrata upa
nju. 

Izkupiček koncerta, ki je 
pod častnim pokroviteljs
tvom Štefke Kučan, bo v ce
loti namenjem za pomoč 
zasvojenim, natančneje za 
nakup stanovanja ali hiše, ki 
bi bila primerna za domsko 
skupnost. 

Organizator dobrodelne 
prireditve je UP, društvo za 
pomoč zasvojenim mladost
nikom in njihovim svojcem, 
ki zasvojenim pri njihovi od
ločitvi za zdravljenje, pri sa
mem zdravljenju in njihovi 
ponovni vključitvi v družbo 
ne more pomagati zgolj z 
denarjem, ki ga prispeva dr
žava. V Sloveniji je po neu
radnih podatkih društva UP 
najmanj 10 tisoč zasvojenih z 
drogo. Vsak od njih zmami v 
odvisnost še vsaj deset no
vih. Cilj društva, ki šteje da
nes prek 400 članov, je usta
novitev terapevtske skupno
sti za zdravljenje zasvojeno
sti v Sloveniji in domske 
skupnosti za tiste zasvojen
ce, ki so že opravili program 
zdravljenja in potrebujejo 
oporo za ponovno vključe
vanje v življenje brez droge. 

Na koncertu bodo nastopili 
številni vrhunski glasbeniki, 
pesniki, plesalci in ljudje do
bre volje, ki želijo pomagati 
zasvojenim z drogo. Od 4. do 
10. oktobra lahko prek tele
fonske linije številka 090 90 
99 nakažete svoje prispevke. 
Pomagate lahko tudi z naku
pom vstopnic za koncert, ki 
so med drugim na voljo pri 
blagajni Cankarjevega doma. 

KL 

Znani filmski obrazi 
Razstava iz najlepše dobe hollywoodskega filma 

V Galeriji Velenje bo do 15. 
oktobra na ogled razstava 
Filmski obrazi moje mladosti, 
ki so jo odprli v času 8. Pikine-
ga festivala. Razstavljene so 
originalne fotografije nekda
njih filmskih zvezd z avtogra-
mi, posvetili in pismi ter nek
danji filmski sporedi domačih 
kinodistributerjev, filmska pe
riodika, revialni tisk in mono
grafije s filmsko tematiko. 

Avtor razstave in lastnik zbir
ke je Marjan Marinšek, ki se 
podrobno spominja zlatih 
hollywoodskih časov, z njimi 
vred tudi svoje mladosti v Koz
jem: »Otroci nismo hodili na 
morje, od železniške postaje 
smo bili oddaljeni 21 kilome
trov, tudi tovarniških dimnikov 
nismo poznali. Zato pa smo 
radi brali knjige in z bujno fan
tazijo igrali osebe iz prebranih 
knjig. Leta 1952, star sem bil 
deset let, je prišel v moj rojstni 
kraj kino in odprlo se nam je 
okno v svet. Naenkrat smo ve
deli, kakšna je afriška džungla, 
kako izgledajo viteški dvoboji 
in kakšne so v resnici divje 
vode Colorada.« V kozjanski 
kinodvorani je bil samo en pro
jektor, zato je bilo treba med 
predstavo menjavati filmske 
kolute. Tako so med predvaja

njem nastali štirje odmori, ta
krat pa so mladi gledalci tekli 
po bonbone k Cukrčku, bližnji 
pa domov po kruh, namazan z 
marmelado. Kinooperater je 
bil domači frizer in brivec Kar-
lek, ki je bil tudi vodovodar, 
električar, športnik, dedek 
Mraz, gasilec, partizan, vodja 
pustnega karnevala, humorist, 
skratka eden najbolj priljublje
nih Kozjanov. 

Prvi film, ki so si ga v Koz
jem lahko ogledali, bilo je v 
sredo, 22. decembra 1952, je 
bil domači film Barba Žvane, 
čeprav so otroci pričakovali 
Kekca ali En dan življenja. Te
den dni pred predvajanjem 
vsakega filma so bili pri blagaj
niškem okencu na voljo film
ski lističi o prihodnjem filmu, 
ki jih je izdajal distributer Ve
sna film. »Že takrat sem film

ske sporede skrbno hranil in 
jih v kasnejših letih zbral do 
številke 960,« je povedal Ma
rinšek. Celotne zbirke film
skih sporedov menda nima 
nihče v državi, niti Vesna film 
ne. V gimnazijskih letih je pri
čel zbirati tudi fotografije zna
nih filmskih igralcev. Prva, ki 
jo je prejel, je prispela od Joh
na VVavna v kavboj ski opremi. 
»Zbral sem približno 350 raz
ličnih fotografij, med njimi tu
di fotografij igralcev, ki so 
kmalu zatem umrli, denimo 
Humphrev Bogart, Errol 
Flynn, Clark Gable, Gerard 
Phillipe,« pravi avtor razstave 
in ugotavlja, da je zlata doba 
hollywoodskega filma prene
hala že v šestdesetih letih, z 
njo pa tudi odgovarjanje 
zvezdnikov na pisma. 

Nonel praznuje 
Devet medicinskih sester iz regijskega Društva medi

cinskih sester in zdravstvenih tehnikov, ki prepevajo pod 
imenom Vokalna skupina Cvet, praznuje peto obletnico 
delovanja. 

Za jubilejno pevsko sezono 1997-98 pripravlja nonet, ki ga 
vodi Olga Nezman, več nastopov, tudi v prihodnjih dneh. 
Tako bo danes, v četrtek 2. oktobra (ob 19.30), njihov 
koncert pod znamenitim celjskim stropom, v dvorani Po
krajinskega muzeja v Celju. Naslednji koncert bo v nedeljo, 
5. oktobra (po 10. uri), v okviru slovesnosti v cerkvi Sv. 
Marije Roženvenske v Črešnjicah. 

Zborovodkinja noneta, ki ga v Celju dobro poznajo, je 
Vida Bukovac, na citrah pa jih spremlja Peter Napret. 
Vokalna skupina Cvet je doslej izdala samostojno kaseto z 
naslovom Slovenka sem ter notni zvezek veselih ljudskih 
pesmi, ki jih je priredil Jože Leskovar. B.J. 

Ustvarjalno druženje na Dobrni 
V dneh od 26. do 28. septembra je na 

Dobrni, v organizaciji Toplic Dobrna, 
potekal slikarski ex-tempore, tokrat že 
šestnajstič zapovrstjo. 

Letošnjega slikarskega srečanja se je 
udeležilo 13 umetnikov, ki so prišli na 
Dobrno z vseh koncev Slovenije, v slikovi
tem naravnem okolju pa so ustvarjali na 
enotno temo Dobrna z okolico. Tako je v 
času ex-tempora nastalo 19 likovnih del, ki 
so zdaj na ogled v avli hotela Dobrna. 

»Razstavljena dela slovenskih ustvar
jalcev, tako šolanih kot ljubiteljskih, so 
odraz umetnosti 20. stoletja v Evropi, ki 
stilsko zajema čas od realizma do moder
nizma tega stoletja. Tako nastali zapisi iz 
narave imajo v Sloveniji že sedemindvaj
setletno tradicijo,« je na nedeljski otvori
tvi razstave med drugim poudaril prof. dr. 
Lojze Zavolovšek, predsednik strokovne 
žirije, ki je ocenjevala nastala dela. Orga
nizatorju ex-tempora se je ob tej prilož
nosti zahvalil Stane Petrovič-Čonči, 
»dolgoletna gonilna sila teh srečanj na 
Dobrni« in (poleg likovne kritičarke Mar-
len Premšakove) tudi član ocenjevalne 
komisije. Direktor Toplic Dobrna Darko 

Urbancl, se je v pozdravnem nagovoru 
zahvalil sponzorjem, ki so omogočili le
tošnje slikarsko srečanje ter umetnikom 
izročil priznanja za sodelovanje in nagra
de trem, ki so po oceni žirije ustvarili 
najboljša dela: tretjenagrajenemu Juretu 

Godcu, drugonagrajenemu prof. 
zetu Zavolovšku in dobitniku prve n 
de Arpadu Šalamonu. Zanimivo je> j 
vsi trije nagrajenci člani Društva § a l 

likovnih umetnikov. r 

Član strokovne žirije Stane Petrovič-Čonči nazdravlja prvonagrajencu Arpa 

Šalamonu. 

P R I R E D I T V E 

GLEDALIŠČE 
V Slovenskem ljudskem 

gledališču v Celju bodo jutri 
ob 19. uri za Abonma štu
dentski večerni in izven, v so
boto ob 17. uri pa za Abonma 
sobota popoldan in izven 
uprizorili predstavo Pigma-
lion, v režiji Francija Križaja. 

RAZSTAVE 
V pritličju Stare grofije na 

Muzejskem trgu so na ogled 
dela arhitekta Aladarja Vladi
mira Baranvaia. 

V Muzeju novejše zgodo
vine v Celju je na ogled raz
stava Oj, ta vojaški boben, ki 
predstavlja vojaške uniforme 
iz privatne zbirke. 

V knjižnici Šentjur je na 
ogled postavitev slik Ane 
Cajnko. 

V galeriji Keleia Muzeja 
novejše zgodovine je do 7. 
oktobra na ogled razstava 
slik in risb Tommvja Lvdona. 

V galeriji sodobne umet
nosti je na ogled razstava ki
parskih del Vojka Štuhca iz 
Maribora. 

V razstavišču Lapidarij 
Pokrajinskega muzeja je do 
konca leta na ogled razstava 
Libojske keramike. 

V Ekopoolu razstavlja do 5. 
oktobra tihožitja Božena Go-
bec-Boža. 

V salonu pohištva Žane 
Žalec si lahko ogledate med
narodno razstavo likovnih 

del otrok, ki jo j e pTJ 
Limit Štore. 

V pivnici v Rogaški si 
si lahko do 17. oktobra

 h 

date dela Vladimirja rJJ 
Vera. 

V Celjskem domu ra> 
lja do 15. oktobra Stane p1* 
vič. • * 

V butiku Steklar do 15 
tobra razstavlja Maks [J 
nija. 

OSTALO 
V prostorih knjižnî " 

Šentjurju bo nocoj ob ig 
večer s slovenskim pisatelj, 
Bogdanom Novakom. 

V Narodnem domu v Cel 
bo v torek ob 18. uri prom0 

ja Celjskega zbornika-na 
mo 100-letnice Narodne 

doma Celje. 
V Občinski matični M 

niči v Žalcu bo jutri ob 18,( 
prvič v slovenščini predstj 
tev knjige avstralskega avti 
ja in karikaturista Andro 
Matthewsa z naslovom Bo 
srečen. 

V okviru Univerze zal 
življenjsko obdobje bovj 
nedelj ek ogled Sorževej 
mlina v Novi Cerkvi, pod sin 
kovnim vodstvom Jožo 
Samca. Odhod z rednim avt 
busom z nove avtobusne p 
staje bo ob 13.25. 

KINO 
Union od 2. do 8.10. ob! 

uri risani film Dama in pot 
puh, ob 18.30 in 21. uri< 
ameriški film Peti elema 
Mali Union od 2. do 5.10.1 
18. in 20.30 uri in od6.do8.1 
ob 20. uri slovenski film Hi 
zog; Metropol od 2. do 8.1 
ob 16.30, 19. in 21.30 ameriS 
film Letalo prekletih, 4.10.1 
10. uri Dama in potepuhi 
ob polnoči predstava za p 
nočnjake Letalo prekletih. 

Kino Žalec 3., 4. in 5.10.1 
18. in 20. uri ameriški 1 
Možje v črnem. 

Kino Dobrna 4. ob m 
5.10. ob 17. uri ameriški fl 
Izgubljeni svet. 
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Klavir in film, dve 
veliki strasti 

Klemen Golner iz Celja odhaja na izpopolnjevanje v Budimpešto 

JTJJlen Golner je začel 
rtti klavir pri devetih letih v 
L glasbeni šoli. »Potem 

s e vpisal v srednjo glas
bo šolo v Ljubljani, nada-
Lj s študijem na akademi-
Icjer me je klavir poučeval 

^ gertoncelj. Trenutno ho-
000 delam v Srednji glas
bi šoli v Celju in se priprav
ama izpopolnjevanje v Bu-
jjnpešti,« je začel pripovedo-

hja akademijo ga vežejo za-
jmivi spomini, sploh na iska-
jfStanovanja, veliko jih je bilo 
jmreč, ki za podnajemnika 
jso hoteli človeka, ki bi ure in 
ie tolkel po klavirju. Nazad
nje dobil sobo, ki je imela 
snda res 30-centimetrske zi-
ove, saj se lastnik ni pritožil 
iti enkrat. 
»Pred koncertom in tekmo-
ujem vedno vadim 5 do 6 ur, 
ar je sicer nenavadno, saj si 
[liki mojstri glasbe navadno 
zamejo dan pred koncertom 
losto ali so pri tipkah le z 
•ni. Še vedno pravim, da je 
laliteta odigranega programa 
drisna od pripravljenosti in ne 
snutne sreče. Če se doma ved-
mstavljaš pri eni in isti noti ali 
u, se bo taista napaka pono-
1 tudi na odru. Je pa seveda 
fa igrati sam ali z orke-
tom. Pri recitalu si sam z 
ffi, ko igraš z orkestrom, pa 
hko marsikatero napako za

maskiraš,« je z mirnim tonom 
nadaljeval Klemen, ki je nasto
pal že marsikje po Sloveniji, pa 
v Italiji, Avstriji, Švici, Poljski in 
Nemčiji. Na republiškem tek
movanju je enkrat osvojil prvo 
nagrado in večkrat zasedel tret
je mesto. Najbolj ponosen je na 
to, da je v Švici s svetovnim 
mladinskim orkestrom nastopil 
že dvakrat, kar je mogoče uspe
lo samo še petim slovenskim 
glasbenim ustvarjalcem. »Pona
vadi mi rečejo prijatelji, da se na 

odru ne znam obnašati, da sem 
neroden. Že po naravi in misel
no sem proti pretiravanju. Po 
zunanjem izgledu in obnašanju 
na odru sicer ne gre ocenjevati, 
vendar lahko tudi ta pritegneta 
ali odtegneta poslušalstvo,« je 
razlagal. 

Občutki pred 
Budimpešto in cilji 
»Madžari so zelo znani po 

kvaliteti glasbe in tradiciji, da 
omenim samo Franza Lizsta. 

Za razliko od drugih glasbe
nih mest po Evropi v Budim
pešti sploh ni takšnega navala 
glasbenikov. Nadejam se, da 
se bom v Budimpešti napo-
slušal glasbene smetane, ki v 
Ljubljano ne pride,« je pripo
vedoval Klemen in nadaljeval 
s svojimi cilji: »Rad bi še tek
moval kje v tujini, opravil 
kakšen tečaj iz klavirja in mo
goče kdaj naredil magisterij. 
Nasploh je pianistov v Slove
niji dovolj in se morajo tako 
nekateri sicer dobri glasbeni
ki zadovoljiti z nižje nivoj-
skim koncertiranjem ali iskati 
zaposlitev kje zunaj svoje 
specifične izobrazbe. 

Moji vzorniki so pravkar 
umrli Svjatoslav Richter, Mau-
rizio Pollini in Arturo Benedet-
ti Michelangeli. Občudujem 
njihov stil igranja in interpreta
cijo glasbenih del. Sam najrajši 
igram Beethovna, Schuberta 

in Schumanna. Moja velika 
strast so tudi filmi in v zad
njem času sem užival pri lju
bezenski drami Portret of a 
lady, sicer pa mi je bil zelo všeč 
film Skrivnosti in laži. Berem 
tudi zelo rad, predvsem roma
ne Knuta Hamsuna. Žal pa je s 
prostim časom tako, da ga 
vedno manjka,« je zaključil 
Klemen Golner in pridal še 
eno misel, ki pa je najbrž ena
ka vsem glasbenikom: »Brez 
vaje talent ne pomeni čisto nič. 
Klavirja se nasploh ni težko 
naučiti, lažje kot na primer 
flavto, težje pa je izpiliti tehni
ko in igrati mojstrsko.« 

Klemen Golner, ki gaje fotografiral brat v nekem studiu, ko je obiskoval še tretji letnik 
glasbene akademije. 

Bežne pripombe k 
nemški knjigi o Celju 

\'saka knjiga o preteklosti 
Nega mesta zbuja Celjanu 
!nimanje, knjiga, ki jo je 
'Pisal tujec, pa še posebej 
Nevednost: kako neki je 
°<i zunaj« videl dogajanje 
Nas. Taka knjiga je Cilli, 

i e alte steirische Stadt an 
e r Sann, ki jo je napisal 
7>olf Pertassek (Graz 
•596). 
frvi vtis ob ogledu je prija-

^ Čedna oprema, med tek-
^ veliko slik raznolike 
*bjne, nekaj tudi takih, ki 
™ iz dosedanjih objav ne 
ĵ namo (portreti nekaterih 
V°elju delujočih mož). V 
J^apisih pa je nekaj spo-

rslJajev in nepravilnosti: Sa-
Jkov spomenik na Gleda
j e trgu (str. 154) ni spo-
*n'k revolucije, ampak 

?'ne in miru«; na posnetku 
^r°bnika Ane VVambrecht-
? e r manjka bistveni spod-
L ^1 z napisom pisateljici 
» 1 r e l i e f n i nagrobnik v 
5^grajski cerkvi (str. 174) 
^Predstavlja škofa Kacija-
l v

, a- ampak vojskovodjo 
p a Kacijanarja. 
ne

relet vsebine kaže korist-
c, slVan. Za nemškega bral-
n̂J temu je knjiga namenje-

' b ° dobrodošel opis spre

hoda po mestu in prikaz širše 
okolice. Uporabna so poglav
ja v dodatku, zlasti kronološ
ki pregled dogodkov, pa tudi 
seznam županov, nekdanja in 
sedanja ulična imena, nemš-
ko-slovenski in slovensko-
nemški seznam krajev. Bilo bi 
pa prav, da avtor v tekstu ne 
bi uporabljal samo nemških 
poimenovanj, ampak bi nave
del tudi slovenska imena, vsaj 
za lažjo orientacijo bralcev. 
Nekatere napake v sloven
skih imenih so pač tiskarske 
(sičniki, šumnik), vse pa naj
brž ne in utegnejo zavajati 
(tako se npr. gimnazijski pro
fesor ni pisal Suhačer, ampak 
Suhač, ravnatelj nemško-slo-
venske nižje gimnazije pa ni 
bil Končik, ampak Končnik). 

Pri branju, resda bolj bež
nem, sem bila bolj pozorna 
na tisto, kar je v zvezi z kultu
ro. Pri opisovanju kulturnega, 
zlasti glasbenega življenja v 
mestu, se avtor omejuje na 
nemški delež, skoraj popol
noma pa prezre slovenskega. 
Izbor pomembnih Celjanov 
in okoličanov je neenoten, s 
poudarkom na Nemcih. Za
sledila sem nekaj napak: Tru
bar ni bil župnik v Škofji Loki 
(Bischoflack), ampak v Loki 

pri Zidanem Mostu; Slomšek 
ni bil celjski kaplan, ampak 
opat; roman pisatelja Bartsc-
ha Das deutsche Leid (Nemš
ka bol) se ne dogaja v Celju, 
ampak v mariborski okolici, v 
Slovenskih goricah. 

Kot nekdanja »soseda« srb
ske pravoslavne cerkve sem 
se zaustavila ob njeni usodi: 
pod sliko (str. 220) avtor na
vaja pravilno letnico njenega 
konca - 1942, poprej (str. 154) 
pa zapiše letnico 1942, iz tek
sta na str. 22 o pa človek ne 
more prav razbrati, ali se na
naša podatek, da so cerkev 
porušili partizani leta 1946, 
na evangeličansko ali na pra
voslavno cerkev. Ne eno ne 
drugo seveda ne drži: evan
geličansko cerkev so podrli 
kasneje, srbsko pravoslavno 
cerkev pa nemški okupatorji 
v pozni pomladi leta 1941. 

Kakor opravičilo za nemški 
napad leta 1941 zveni trditev, 
da je bil povod zanj »zatiranje 
Nemcev v nekdanji Spodnji 
Štajerski...« S tem lahko pisec 
zavaja nemškega bralca. 

Toda to sega že na področje 
zgodovine. O tem bodo v zve
zi s knjigo spregovorili sloven
ski zgodovinarji. Če bodo. 

BOŽENA OROŽEN 

I Z G U T E N B E R G O V E 

G A L A K S I J E 

Rada pleše, rada ima glasbo 
Kadar vzamete v roke knji

go ameriške pisateljice Marv 
Higgins Clark, pričakujte, da 
se bo sem ter tja pocedila 
kapljica krvi s snežno belih 
listov - vkolikor, seveda, dobi
te svežo, novo knjigo. V nas
protnem primeru bo kri že 
strjena. 

Ne, saj zgodbe niso tako 
srhljive, niti krvave. Zlahka 
boste zaspali, čeprav vam bo 
včasih malo tesnobno pri sr
cu. Romani Higginsove nosi
jo večinoma prijetne, prijaz
ne naslove, ki ponavadi skri
vajo za seboj nenavadne što-
rije. Tako je tudi s pisateljiči-
nim zadnjim prevodom v 
slovenščino - Rada pleše, ra
da ima glasbo. Po naslovu 
sodeč bi šlo za glasbeno-ro-
mantično zmes. Izkaže pa 
se, da gre za prvo vrstico 
oglasa v lokalnem časopisu 
sredi New Yorka. Dve prijate
ljici, Erin in Darcy, odgovarja
ta na ženitne oglase, da bi 
pomagali kolegici Noni, ki 
pripravlja TV anketo o uspe
šnosti oglasov. 

FBI novinarko Nono opo
zori na nevarnosti, ki se do
gajajo pri oglaševanju, saj se 
v nekaterih primerih skriva
jo za povsem nedolžnimi 
oglasi tudi spolni iztirjenci. 
Erin in Darcy se domenita, 
da bosta odgovarjali na iste 
oglase in primerjali podatke 
o moških, s katerimi se bo
sta srečevali. Obe sta navdu
šeni plesalki, Erin je celo 
obiskovala baletno šolo, za
to odgovarjata na oglase, ki 
omenjajo ples. Nekega veče
ra se Erin ne vrne z zmenka. 
Darcy kmalu obvesti policijo 
o izginotju svoje prijateljice, 
vendar je iskanje precej časa 
neuspešno. 

Na velikem gradbišču naj
dejo truplo mlade ženske. 
Nenavadno je, ker ima žen
ska na eni nogi obut športni 
copat, na drugi pa srebrn ple
sni čevelj. Po raziskavi in pri
merjavi podatkov FBI ugoto
vi, da so se podobni umori že 
dogajali. Prva žrtev pred pet
najstimi leti je bila mlada Nan 
Sheridan. 

Agent FBI, Vince D'Ambro-
sio sumi, da gre za serijskega 
morilca, ki vabi svoje žrtve na 

oglas: Rada pleše, rada ima 
glasbo... 

Istočasno policija prepozna 
zadnjo umorjeno žensko, 
Erin Kelley. Darcy je globoko 
užaloščena in prizadeta, ven
dar nadaljuje z zmenki. Pre
pričana je, da ji bo le na ta 
način uspelo najti Erininega 
morilca. 

Vince D'Ambrosio se stri
nja z Darcy, kljub vsemu pa jo 
opozori na stalno nevarnost 
in ji ponudi policijsko zaščito. 

Skrben družinski mož in 
oče Doug Fields vedno težje 
najde izgovore za svoje dolge 
večerne izostanke od doma. 
Njegova žena postaja zaskrb
ljena, ker je bil Doug pred 
mnogimi leti zaslišan zaradi 
umora dekleta s plesnimi čev
lji. Fields se namreč srečuje z 
ženskami preko oglasov. Tu
di z Darcy, kateri pa je nena
vadno uglajen možakar sum
ljiv in ga prijavi policiji. 

Prijaznemu in zanesljive
mu psihiatru Michaelu Nashu 
popolnoma zaupa, ker razu
mevajoče in spoštljivo poslu
ša njeno pripoved o izgublje
ni prijateljici. Darcy večkrat 
obišče njegovo oddaljeno po
sestvo sredi zelenega pode
želja. 

Vse do večera, ki bi bil uso
den tudi zanjo, če ne bi spo
sobni agent FBI Vince še pra
vočasno sprožil bliskovite ak
cije... 

Nikar ne dovolite, da bi vas 
zgornje vrstice prestrašile. 
Konec koncev je le roman, ki 
se povrhu vsega dogaja v dalj
nem New Yorku, v še bolj 
oddaljeni Ameriki. 

V Sloveniji so menda oglasi 
in ženitne ponudbe dokaj var
na stvar, ki jo je potrebno 
sprejeti z dobro voljo in pred
vsem z dobršno mero potr
pežljivosti in humorja. Torej, 
le korajža velja! 

Piše: JELKA BRVAR 

T R I D E S E T A L E T A N A C E L J S K E M 

Patriarh Varnava v Celju 
Prihod srbskega patriarha Varnave in 

posvetitev pravoslavne cerkve je bil v mestu 
ob Savinji pravi medijski dogodek, z veliko 
blišča. 

Takratni kronisti poročajo, da je bilo Celje 18. 
in 19. junija odeto v državne trobojnice, cvetje 
in zelenje. Množice, ki so prišle tudi iz okolice 
Celja, so navdušeno pozdravljale njegovo sve
tost patriarha Varnavo, ki je v spremstvu 
najrazličnejše gospode in vladne delegacije 
prispel iz Beograda. »Ko je vozil vlak na 
postajo, so zagrmeli z Miklavškega hriba streli 
iz topičev, vojaška godba pa je zaigrala korač
nico.« Na postaji so ga sprejeli divizijski gene
ral Ilič, podban Dravske banovine dr. Pirkma-
jer, sreska načelnika dr. Hubad iz Celja in 
Pinkava iz Laškega, župan mesta Celja dr. 
Goričan z občinskimi odborniki in vrsta dru
gih imenitnežev. Z železniške postaje se je 

nato patriarh s spremstvom odpeljal proti 
Vrazovem trgu skozi »špalir«, ki so mu ga 
napravili obiskovalci in vojska ter si ogledal 
novo pravoslavno cerkev. Popoldne je v apart
maju hotela Union v Celjskem domu, kot se je 
spodobilo za tako visokega gosta, sprejemal 
številne »poklonitve zastopnikov oblastev, ura
dov, korporacij in društev.« Naslednji dan, na 
pravoslavno binkoštno nedeljo, je patriarh v 
prisotnosti »nepreglednih množic« domačinov 
in gostov posvetil nov celjski sakralni objekt. 
Slovenosti se je teg« dne udeležil tudi sam ban 
dr. Drago Marušič. Po slavnostnem banketu v 
Narodnem domu in koncertu Celjskega pev
skega društva v Celjskem domu se je patriarh 
odpeljal v Ljubljano, kjer je naslednji dan pri
sostvoval polaganju temeljnega kamna za ljub
ljansko pravoslavno cerkev sv. Cirila in Meto
da. BRANKO GOROPEVŠEK 
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Življenjska 
linija za ostarele 

V celjskem Domu upokojencev ob 25. obletnici ustanovitve odpirajo Center za pomoč 
na domu, namenjen ostarelim, ki živijo sami 

Letos mineva 25 let, kar je 
vrata prvim oskrbovancem 
odprla prva, sedaj starejša 
zgradba celjskega doma 
upokojencev. Ta je v imela v 
začetku 124 postelj, od ta
krat pa, ko je ob stari nastala 
še nova zgradba, je celjskim 
upokojencem na voljo 241 
postelj, ki pa so, pravi Marija 
Muck, direktorica doma, ves 
čas zasedene. 

»Na čakalni listi za sprejem 
v dom je vselej vsaj 200 upo
kojencev oziroma starejših 
ljudi, ki na jesen življenja osta
nejo sami, ponavadi pa se jih 
loti še kakšna bolezen,« pravi 

Muckova in doda, da je največ 
zanimanja za bivanje v domu 
ravno med težje bolnimi - in
validnimi oziroma nepokret-
nimi. »Glede na to, da je ne
mogoče zagotoviti toliko pro
stih postelj kakor je potreb in 
pa, ker je življenjska doba 
vedno daljša, bi bilo nujno po

trebno uvesti nekakšno vme
sno postajo med odpustom iz 
bolnišnice in sprejemom v 
dom. Pri ministrstvu RS za 
dom, družino in socialno var
nost sicer razmišljajo o usta
novitvi nekakšne negovalne 
bolnišnice, vendar bi bili stroš
ki zanjo tako visoki, da bi jih 
oskrbovanci zelo težko pokri
vali sami,« meni Muckova. 

Ker torej dolgoročne rešitve 
še ni videti, so se v Domu 
upokojencev Celje odločili, da 
bodo v ponedeljek, 6. oktobra, 
ob praznovanju 25. obletnice, 
odprli Informacijsko-koordi-
nacijski center za pomoč na 
domu, v okviru katerega se 
bodo lahko naročniki oziroma 
najemniki priključili na poseb
no telefonsko centralo, imeno
vano Lifeline (Življenjska lini
ja) . »V okviru tega centra bomo 
izvajali predvsem projekt, ime
novan Halo, pomoč, ki bo na
jemnikom omogočala, da 24 ur 
na dan prikličejo našega opera
terja, ki bo, klicatelju pomagal s 
pogovorom ali priklicom us
trezne nujne pomoči na dom,« 
je povedala Marjana Čater, ki 
bo delo centra vodila. 

Center za pomoč na domu 
bo povezan z reševalci, polici
jo, gasilci in tudi drugimi izva
jalci pomoči na domu, pose
ben telefon pa bo najemni
kom linije omogočal, da pri
dejo v stik s centralo takoj, ko 
pritisnejo na gumb sprožilca, 
ki ga lahko imajo ves čas pri 

sebi, kar pomeni, da jim ni 
potrebno klicati s telefona,« je 
povedala Čatrova. 

Začetne priprave za delova
nje centra, ki bo izvajal pro
grame po vzoru iz tujih držav, 
je finančno podprlo ministrs
tvo za delo, družino in social
no varnost, nekaj bodo mora
li prispevati najemniki sami, 
sredstva, potrebna za nemo
teno delovanje centra, pa bo
do skušali v domu upokojen
cev pridobiti v občinah celj
ske regije, v okviru katerih bo 
center deloval. 

Slavnostna prireditev ob 
25. obletnici Doma upoko
jencev Celje se bo pričela v 
ponedeljek, 6. oktobra ob 11. 
uri, ves teden pa bodo vrata 
Doma odprta tudi za vse ti
ste, ki jih zanima, kakšno je 
življenje v domu. 

Ob celodnevnem varova
nju, ki ga bo starejšim, bol
nim in invalidnim osebam 
omogočala priključitev na Li
feline, pa bodo v okviru cen
tra za pomoč na domu vsem, 
ki se bodo nanje obrnili, nudi
li razne servisne informacije, 
tistim, ki živijo sami, pa bodo 
pomagali tudi z dostavo kosil 
na dom, za kar je, predvsem 
med tistimi, ki so že nekaj 
časa vpisani na čakalno listo 
celjskega doma upokojencev, 
že sedaj veliko zanimanje. 

NINA M. SE9LAR 

Cena enomesečne oskrbni
ne v Domu upokojencev Celje 
je okoli 54.000 SIT za pokret-
nega oskrbovanca, ki biva v 
enoposteljni sobi, nepokretni 
pa plačajo še okoli 26.000 to
larjev posebnega dodatka za 
nego. Po besedah Marinke 
Muck si oskrbnino večina os
tarelih plačuje sama; le 7% je 
takšnih, ki jim pomaga država. 

Celjani na berlinskem maratonu 
V nedeljo, 28. septembra, je bil v Berlinu 24. 

tradicionalni maratonski tek, na katerem se je 
pomerilo blizu 20 tisoč tekačev iz 74 držav, 
med njimi tudi peščica s celjskega območja. 

Udeležbo naši tekačev na največjem marato
nu v Evropi je organiziral Tekaški klub Gaberje 
iz Celja. V ekipi so bili Anica Gašparuš Slap-
nik, Peter Malovič, Dušan Fister, Andrej Ko
renjak, Damjan Jeriček, Danilo Stalekar, Voj
ko Antlej in Higin Kukovič. 

Z uspešno opravljeno preizkušnjo so bili vsi 
zadovoljni, neizbrisne vtise pa jim je zapustilo 
tudi ostalo dogajanje ob berlinskem maratonu. 
Maratonska proga je bila speljana po ulicah 

velemesta, ob njej pa so v lepem sončnem 
vremenu tekače bučno vzpodbujali desettisoči 
gledalcev. V večmilijonskem Berlinu so celjske 
tekače toplo sprejeli tudi slovenski zdomci, 
posnela pa jih je tudi tamkajšnja regionalna 
televizija, ki bo omogočila ogled posnetka tudi 
na celjski kabelski televiziji. 

Poleg Celjanov so se na berlinskem mara
tonu predstavili in imenitno promovirali Slo
venijo tudi maratonci v organizaciji MTS Go
renje. Udeležili so se tudi takoimenovanega 
"breakfast run", sedemkilometrskega teka 
dan pred maratonom, namenjenega druženju 
in spoznavanju tekačev. AG 

Izvir za izvirne 
Letošnje poletje je skupina 

mladih iz Nove Cerkve, Socke 
in Vitanja z namenom zdru
ževanja mladine, ki si priza
deva prebiti čimveč časa v na
ravi in živeti v sožitju z njo, 
ustanovila društvo za aktivno 
in zdravo življenje Izvir. 

»Naše društvo izhaja iz mla
dinskega odseka planinskega 
društva Vitanje, kamor nas je 
vključenih več kot polovica ti
stih, ki smo ustanovili Izvir. Ker 
pa smo si dejavnosti zastavili 
preširoko, smo se odločili za 
novo društvo, v katerem bi 
sami krojili svojo usodo in se
daj smo tukaj,« je povedal 
Franci Kropeč, eden od dese
terice mladih. »Združili smo se 
mladi, ki želimo preživeti čim
več prostega časa v naravi, 
obenem pa spodbuditi tudi os
tale, ki se zadržujejo v gostil
nah, ponočujejo v diskotekah, 
uživajo cigarete in alkohol ipd, 
da bi prišli v drugačno družbo 
in uvideli, da je to tista prava 
pot,« je dejala Barbara Kajzba. 
»Prav v ta namen bomo organi
zirali različne športne aktivno
sti, kot so kolesarjenje, vzdrž-
ljivostni teki, pohodi, izleti v 
gore in pa predavanja znanih 
Slovencev, avanturistov, popot
nikov, fotografov in drugih. Po
vabili bi radi Jureta Šterka, Zvo-
neta Šerugo, Toma Križnarja in 
še koga. Eden od ciljev, ki smo 
si jih zadali, je tudi organizirati 
čistilne akcije v naši okolici, in 
sicer vsaj pet na leto. » 

Dela bo dovolj 
»Prva večja čistilna akcija bo 

že to soboto, 4. oktobra, ob 9. 
uri na bregovih Hudinje v oko
lici Sorževe domačije v Novi 
Cerkvi. Zbirališče bo ob 8.40 
pred Bistrojem Stolec, zažele
na pa je primerna obleka in 
obutev. Izvirovci želimo, da bi 
se v akcijo vključila širša jav
nost, naš poglavitni namen pa 
je skrb za okolje ter združeva
nje ljudi, zlasti priseljencev, ki 
včasih še lastnih sosedov ne 
poznajo,« je pripovedovala 
Barbara. Ker vsaka dejavnost 
nekaj stane in sami finančnega 
bremena tudi ne bodo zmogli, 
Izvirovci upajo, da jim bo kdaj 
pa kdaj priskočila na pomoč 
tudi občina. 

Sicer pa je Izvir v celoti ne-
profitno društvo, katerega 
glavni iniciatorji so: Lucija in 
Rok Zlodej, Barbara Pačnik, 
Tomaž Ošlak, Uroš Stolec, Kle
men Kotnik, Franci Kropeč in 
Barbara Kajzba. Njihova po
sebnost je tudi v tem, da so vsi 

nekadilci, nealkoholiki, kot 
pravijo, bolj ali manj aktivni 
športniki, njihova starost pa 
se giblje med 19. in 23. leti. 

Kakšni so prvi 
odziv i 

Ko smo jih povprašali o od
l ivih mladine, so povedali, da 
se jim zdijo zanimivi. »O nas 
se že širi beseda in ljudje 
sprašujejo, kdo smo,« je deja
la Lucija. »Pri nas je vsakdo 
dobrodošel.« S tem bi radi 
dali mladim možnost, da se 
odvadijo slabih navad, da se 
pogovorijo o svojih težavah 
in se zabavajo tudi drugače. 
»Za razliko od drugih za nami 
ostane vedno čisto. Vzameš 
vrečko in pobereš odpadke, 
narediš dobro delo, pa še do
bro se počutiš,« je dejala Bar
bara, Franci pa dodal, da bi 
prav zato želeli ljudi opozoriti 
na vse slabši odnos večine do 
narave. »Naš namen ni vsilje

vati lastna mnenja, ampak ̂  
radi, da bi ljudje končno spte 

gledali. Na začetku se M 
smejijo in kažejo s prstorj 
nate, kot na posebneža, j 
kmalu ugotovijo, da v bil 
nisi nič drugačen. Skušamoli 
čimbolj zdravo živeti in nan 
diti kaj koristnega« je povedi 
la Barbara. 

V kratkem naj bi izdali tud 
svojo brošuro, na tihem p 
upajo, da jim bo uspelo izve 
sti tudi koncert Adija Smola 
ja. Dogovorili so se za kožu 
hanje pri Soržu, oktobra p 
sledi še nabiranje in peka ko 
stanja na Lindeškem gradu 
Idej jim torej ne manjka, če j 
bodo zanje navdušili še osti 
lo mladino, bo to še posebe 
razveseljivo. Le tako naprej!] 

Vsi, ki bi želeli sodeloval 
sobotni čistilni akciji, lati 
dobijo dodatne informacije! 
telefonu: 772-634 in 778-828. 

BOJANA JANČ1C 
Foto: F. KROPEČ 

»Skušamo živeti zdravo in narediti kaj koristnega,« pravijo člani društva Izvir. 

REČENO (ne)STORJENO 

Ste brali Piko nogavičko? 
Prosim otroke, da mi opro

stijo, da sem to knjigo posvetil 
odraslemu. Imam tehtno opra
vičilo: ta odrasli je moj najbolj
ši prijatelj na svetu. Imam še 
eno opravičilo: ta odrasli razu
me vse, celo knjige za otroke. 
Če ta opravičila ne zadoščajo, 
posvečam to zgodbo otroku, 
kar je ta odrasli nekdaj bil. 
Tako pričenja svojo knjigo pi
satelj, ki je napisal Malega 
princa, Antoine de Saint-
Exupery. Vsi odrasli smo bili 
najprej otroci, toda le redki se 
tega spominjamo. V vseh letih 
učenja, pripravljanja na odra
slo življenje, na bitko za prestiž 
in za denar, na vstop v svet 
zavidanja in še bolj škodoželj
nosti in nevoščljivosti počasi 
izgubljamo upanje in zaupa
nje v svojo prvinskost. Seveda 
je danes neumno govoriti o 
nekakšnem vračanju, kot je 
neumno razmišljati o tem, da 
bi se pri vsem tehničnem na
predku naenkrat pričeli vrača
ti k naravi. Toda kot je potreb
no za naravo skrbeti, v danih, 
novih razmerah pa je potreb
no »skrbeti« tudi za svoj »spo
min«. Za to, da bi postali »tre
petajoči trdi lok« svojega življe
nja moramo biti telesno in du
ševno v svojih dejanjih, a obe
nem moramo znati obviseti v 
zraku in se iz oddaljenih odra

slih višav ozreti na brega* 
svoje mladosti. Mladosti, vit 
teri smo razmišljali kot 0 
princ, ko je prišel h kralja® 
zazehal. »Zehati vpričo kra$ 
je v nasprotju z dvornimi p$ 
pisi,« je rekel kralj. »Prepon 
dujem ti kaj takega!« 
princ se mu je opravičil, čei® 
je dolga pot za njim. Na to 4 
je kralj ukazal, da mora ze^ 
ti. Morda nam odraslim # 
preostane drugega, kot daP 
dolgi prehojeni poti odraslo* 
še naprej zehamo v svoje sû  
parne vsakdanjosti: morda f 
se včasih za kakšen kratek M 
vendarle podamo v red$ 
umišljen svet Pike nogavic 
splezamo na votli hrast, W 
raste limonada in se prep^ 
mo pravljicam, ki so nattir 
šepetali v rani mladosti m 
mesto, da prižgemo telev^ 
in se jezimo ter razburjam0 

norostih naših politikov in P 
podarstvenikov, pa se ^ 
vsaj od časa podamo v " 
Čira-Čara, kjer lahko za tr& 
tek pozabimo na ponartt 
neumnosti odraslega sveto-
žalost bi večina ljudi na # 
sanje »Ali ste brali Piko 'l0> 
vičko?« najverjetneje odgoV° 
la: »Da, ampak od tega 
tako daleč, da se vsebine 
kor ne moremo več spom'1^, 

ZORAN PEVb 
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S M O 

n e p o v a b l j e n i 

v N a t o 

pdna seja državnega zbo-
^25.9.1997 je ponovno do-
ya, da je ljudstvo krivo, da 
% 0 ( država ostali nepo-
hlieni v demokratične med-
Lne integracije. Nismo os-
jzUnaj Nata zaradi nespo-
Le oblasti, temveč zaradi 
uplašenega. nevednega in 
t e d v Sem nepogumnega ljuds-
^ neveščega uporabe demo-
ptičnih pravic in dolžnosti, 
Ijjjj vsaj na državnozborskih 
„litvah 1996 zamenjalo oblast 
unesposobno opozicijo, ki je 
ipa je bila na oblasti in je tako 
ji drugače pripomogla k raz-
0 današnje postkomunistič-
joblasti v Sloveniji, 
posledica takšnih dogodkov, 

Id smo bili iz Demosovega 
ilaka zmetani, izvrženi in po
lteni pošteni in pravi demo-
Iptije državo zajel pravi vihar 
dičenja pravne, socialne in 
Uokratične varnosti večine 
državljanov, zato se ni čuditi, 
JaSlovenija gre na dolgi rok po 
poti Severne Koreje. 
Dokler bo moral slovenski na

rod trpeti le ideologijo oblastnih 
nedijev, zraven pa še nenado-
mestljive partijsko - partizanske 
bsluge za nesvobodo in stalno 
fonavljajoče samospeve sa
mohvale o osamosvojitvi Slove
nije in reinkarnacijo bivših partij-
iifunkcionarjev, je vsako upa
li, da bo Slovenija šla po poti 
fciokracije, odveč. Odveč pa je 
1 zato pričakovati pričakova
lo politično osveščanje držav-
pkin državljanov in nevzdrž
no bi bilo ravnanje mednarodne 
demokratične skupnosti, da bi si 
atiskala oči pred stanjem nede
mokratičnega »zdravja« večine 
feavljank in državljanov. Ne
moralno in neetično bi ravnala 
bnokratična skupnost, da bi 
*o državo pod partijsko ob-

io sprejela v družino demo
kratičnih narodov in držav, 
••fednarodna demokratična 
topnost Slovenije, pod to nede
mokratično oblastjo, ne more 
podpreti pri izvolitvi za nestalno 
^ico Varnostnega sveta OZN, 
a ) bi s tem dokončno zavrla 

>sti za demokratične re-
l0rnie v Sloveniji, ki so predpo
ni za uresničitev mednarodno 
•Prejetih norm o človekovih 
pravicah in svoboščinah. 

JOŽEF JARH, 
predsednik SED 

Protest ZLRP 
Slovenije 

Združenje lastnikov razlaš-
'^ega premoženja Slovenije 
J-̂ P Slovenije) v imenu 
c °000 slovenskih razlaščen-
J> njihovih dedičev oz. prav-
^ naslednikov, ki živijo v Slo-, 
^ n')i in na vseh kontinentih, 

s'avlja na slovenski politični 
i -Poslance Državnega zbora 
iracionalnega varuha človekov k . ° 
^ 1 1 1 pravic protestno noto 
2al< kršitve rokov izvajanja 
^K°na

 o denacionalizaciji 
^ .^N); kršitve oziroma nei-
f r t

 ,ariJa ZDEN z večletnimi na-
n0

 l r n i blokadami in vedno 
S K l l r i i in novimi poskusi neu-

n e ga in nezakonitega spre

minjanja ZDEN; kršitve najviš
jega akta države, to je sloven
ske ustave ter zakonov in pred
pisov, ki urejajo vračanje pre
moženja; kršitve pravnega re
da z ustvarjanjem nedopustne 
kategorizacije državljanov na 
podlagi selektivnosti, privilegi-
ranosti, neenakopravnosti in 
drugih nezakonitih kriterijev; 
kršitve načela poštenja pri iz
vajanju ZDEN in s tem v zvezi 
širjenjem lažnih, ponarejenih 
in zlonamernih razlag in ocen; 
kršitve demokratičnega po
stopka pri obravnavanju dena-
cionalizacijskih upravičencev z 
vnašanjem revolucionarnih in 
razrednosovražnih metod, s 
katerimi nasprotniki denacio
nalizacije presojajo, kdo bo do
bil vrnjeno premoženje; krši
tve objektivnega obveščanja 
javnosti ter kršitve spoštovanja 
pravnih in moralnih norm. 

Zaradi navedenih grobih kr
šitev človekovih pravic je ZLRP 
odločeno, da se bo z vsemi 
pravnimi sredstvi uprlo politič
nim dedičem propadlega ko
munističnega režima, ki na vse 
možne načine ovirajo vrnitev 
premoženja. Slovenski narod 
ne sme nikoli pozabiti, da so 
komunisti z odvzemom zaseb
ne lastnine, ki jo je ustavilo več 
rodov pridnih in varčnih Slo
vencev, vzeli mnogim celo nji
hova življenja, veliko pa jih za 
vedno pognali v emigracijo. 

Zato ZLRP Slovenije odločno 
protestira proti takemu spremi
njanju ZDEN, ki bi šest let po 
njegovem sprejetju povzročilo 
nedopustno razlikovanje dena
cionalizacij skih upravičencev. S 
tem bi bila grobo kršena načela 
pravne države, enakosti pred 
zakonom in pravice do zasebne 
lastnine. V javnem interesu je, 
da se postopki vračanja odvze
tega premoženja čimprej kon
čajo. Zaradi dolgotrajnih po
stopkov nastajajo dodatni viso
ki stroški državi, davkoplače
valcem in zavezancem, ki bodo 
morali na koncu postopkov po
ravnati škodo zaradi nemožno-
sti uporabe premoženja od 
sprejetja ZDEN naprej. 

ZLRP Slovenije zato od naj
višjih organov oblasti države 
Slovenije zahteva, da preneha
jo z omejevanjem pravic raz
laščencev pri gospodarjenju z 
zasebno lastnino razlaščencev. 
Z zavlačevanjem postopkov 
denacionalizacije načrtno 
omejujejo gospodarske pobu
de razlaščencev in jih odrivajo 
na rob gospodarskih aktivno
sti. To je groba kršitev ustavnih 
pravic državljanov. 

ZLRP Slovenije zahteva od 
predlagateljev predloga Zakona 
o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o denacionalizaciji, da 
umakne protiustavni predlog iz 
parlamentarnega postopka, saj 
se ZDEN po 6 letih veljavnosti 
vsebinsko ne more spreminjati 
za nazaj. ZLRP Slovenije zahte
va pospešeno izvajanje ZDEN, 
sicer bo ponovno obvestilo 
evropsko oz. svetovno javnost 
o dejstvih, da država Slovenija 
grobo krši človekove pravice in 
.ne zagotavlja pravega varstva 
svojim državljanom. 

FRANC IZGORŠEK, 
predsednik ZLRP Slovenije 

Javno pismo 
Z ozirom na poslovanje ob

činskih struktur v Laškem po
dajam krajevnim skupnostim 
predlog, ki je nastal predvsem 
zaradi suma zavajanja in zlora
be referendumskega progra
ma, ki bo služil zgolj za zapol

nitev občinskih financ in prido
bitve koristi za nekatere. 

Zato predlagam, da naj v kra
jevnih skupnostih ugotovijo 
poslovanje občinske uprave od 
leta 1994; nadalje poslovanje 
Komunale Laško od leta 1994 z 
novimi informacijami (kot po
rabnika družbenih sredstev) s 
poudarkom na individualni 
odgovornosti; ugotovijo naj 
realne možnosti izvedbe refe
rendumskega programa na os
novi še drugih možnosti in za
vajajočih informacij. 

Na osnovi teh točk naj zahte
vajo vrnitev sporno porablje
nih sredstev, oziroma vključi
tev donatorjev, ki so imeli kori
sti. Kot primer, podjetnici iz 
Laškega so omogočili korist 
Peter Hrastelj, Aleksander Sa-
bolčki in Jurij Klepec. Nadalje 
naj ugotovijo možnosti prido
bitve objekta, na osnovi tožbe 
in kot mogoči objekt za dom 
starejših občanov; občinska 
uprava pa naj poda izjavo, da je 
mogoče pridobiti sredstva re
publike za ta referendumski 
program (odgovor ministrstva 
je, da do leta 2005 niti slučajno 
ni sredstev). 

Nadalje naj z nevtralno ko
misijo ugotovijo finančni del 
programa; ustanovijo komisijo 
za pregled porabe dosedanjih 
sredstev; ugotovijo in vključijo 
v program vse dolžnike in ugo
tovijo pomen izdajanja konce
sij, z oziroma na nove izkaze. 

Ugotoviti je treba tudi nez
družljivost občinskih funkcij z 
upravnimi, vodstvenimi ali po
slovnimi funkcijami, s poudar
kom ugotavljanja o že pridob
ljenih koristih, bodisi na razpi
sih del, pri pridobivanju kredi
tov, na osnovi namenskih sred
stev za odpravo poplav, kredi
tov in drugih koristi. 

Iz gornjega in dokumentacije, 
ki jo pošiljam organom in na 
vpogled KS, obstaja sum, da 
realizacija referendumskega 
programa ne bo mogoča, ker so 
vprašljiva sredstva države in da 
izkazuje referendumski pro
gram zavajajoče težnje po za
polnitvi občinskega proračuna 
z referendumskimi sredstvi, 
ker ne dokazuje prisotnost 
sredstev iz državnega proraču
na in ne upošteva odtujena 
sredstva in sredstva donatorjev. 

Dokumentacijo sem poslal v 
vednost KS, MNZ-Upravi za si
stem in delovanje državne 
uprave, SLS, LDS, SKD, SDS in 
vladni služi za LS. 

AVGUST UMEK, Celje 

Lažna zavist 
Pišem, ker sem osebno in po 

pogovorih z veliko večino prija
teljev doživel namerna ogovar-^ 
janja, lažna besedičenja, dodat
na lažna ogovarjanja... To poč
nejo tisti, ki se skrivajo za svojo 
lažno poštenostjo in dvoličnost
jo, sprašujem pa se, zakaj? 

Nikoli mi ni bilo jasno, da se 
lahko neka tuja oseba tako 
zanima za nekoga, s katerim 
nima nobene zveze. Kaj nekdo 
kupuje, kje in kam gre, kdaj je v 
službi, s kom in kdo ga pelje z 
avtomobilom, koliko ima pla
če ali pokojnine... Takšne stva
ri marsikoga preveč zanimajo. 

Sprašujem ljudi, če jih ni sram? 
Kje imajo svojo vest in moralo, 
kje je nauk, da drugemu ne smeš 
želeti slabega? Moti me hinavska 
priliznjena osebarki te med sre
čanjem »lepo« ogovori, nato pa 
vpraša, če je res, kar je slišal... 

Ali nimate, spoštovani ljudje, 
dovolj skrbi in svojih težav, da 
veste vse še o nekom tretjem? 
Kdo vam daje. pravico, da se 
vmešavate v življenje drugih lju
di? To lahko mirno napišem in 

zagovarjam, ker je v moji okolici 
kar precej zavistnih ljudi. Včasih 
se zdi, da bi imel kdo za greh, če 
o sosedu ne bi imel povedati nič 
slabega. Vsem tem pametnim in 
vsevednim bi dal le poduk z 
dobronamernim H a s v e t o m : bri
gajte se zase in imeli boste celo 
življenje sami s sabo dovolj d e l a . 

Hkrati ne pozabite, da se tak
šne »besede« tudi uradno po 
zakonu kaznujejo, kazni za laž
no ogovarjanje pa niso nizke. 

Naslov v uredništvu 

Kolaboracija 
Gospa Tonča Grm je pred 

kratkim v javnih občilih opisala 
svoje videnje kolaboracije, gos
pod Žarko Žbogar pa ji je odgo
voril v svojem že znanem slogu. 
Vsekakor ima g. Žbogar, v novi 
demokratični družbeni ureditvi, 
pravico vsakomur oporekati, 
pojasnjevati in zagovarjati svojo 
resnico. Pa vendar me gospod iz 
Pirana in vrsta njegovih somišlje
nikov, vedno znova preseneča in 
navdaja s skrbjo. Zakaj? 

Pojem kolaboracije je sicer ja
sen, vendar ga posamezniki in 
stranke razumejo tako, kot jim 
trenutno najbolj ustreza. Gos
pod Žarko Žbogar razume kola-
boracijo drugače kot gospa 
Tončka Grm. Verjetno sta jo 
vsak na svoj način doživljala in 
drugače občutila na svoji koži. 
To ni nič narobe - hudo je, da g. 
Žbogarju nikoli ne uspe pojasniti 
svoje poglede na dostojanstven 
in kulturen način. Gospe Grmo-
vi ne dovoljuje izraziti njenega 
mnenja, očita ji, da vsiljuje neke 
pamflete in že davno prepoz
navne floskule, da je polemika z 
njo nemogoča in nesmiselna... 

Spominjam se, kako je g. 
Žbogar žalil že preminulega g. 

Staneta Knapiča in ga od dru
gače mislečega sodržavljana 
preimenoval v nemislečega 
nasprotnika; g. Ivana Glušiča 
okarakteriziral za psihičnega 
deformiranca; jaz, po njego
vem mnenju, pišem godlje in 
tako naprej. 

To je tisto, ki me vznemirja in 
žalosti. Še vedno je med nami 
veliko takih, ki v njih tli želja po 
ukazovanju, enostranskem 
poučevanju in pojasnjevanju. 
Zaradi teh ustaljenih polstolet-
nih navad se ne morejo ali 
nočejo prilagoditi novim raz
meram. V sedmem letu življe
nja v samostojni in demokra
tični državi bi človek pričako
val, tudi od najbolj vnetih pri
stašev prejšnjega režima, da so 
časi »vsemogočnežev« minili. 
G. Žbogar vztrajno dopovedu
je vsej slovenski javnosti, da je 
o čem podobnem še preura-
njeno razmišljati. 

V medsebojnem komunici
ranju pogrešam več strpnosti, 
vedrine, razumevanja, več do-
bronamernosti. Redkokdaj vi
dim ali slišim kaj spodbudnega, 
ki bi kazalo na pomiritev in 
medsebojno zbližanje sprtih 
Slovencev. Skrb nas vseh (še 
posebej piscev) naj bi bila kul
turna in strpna izmenjava 
mnenj, saj ni nihče tako hudo 
pameten, da ve vse, drug pa 
ničesar. 

Če se Slovenci kot narod, zara
di še vedno nepriznanih in neo
čiščenih med in povojnih zgodo
vinskih napak, ne moremo ideo
loško zbližati, je že skrajni čas, 
da se vsaj naučimo živeti v različ
nosti. To nam omogoča nova 
demokratična ureditev. To zah
teva od nas Evropa. 

IVE A. STANIČ, 
Kočevska Reka 

P O H V A L E -

Z A H V A L E 

Zahvala 
Odbor društva taboriščnikov -

ukradenih otrok se v imenu vseh 
prisotnih na srečanju vi. osnovni 
šoli v Celju ob 55. obletnici naj
hujšega zločina, ki ga je okupa
tor zagrešil na naši zemlji, ko je 
trgal nas otroke iz naročij naših 
mater in nas pošiljal v potujčeva-
nje v koncentracijska taborišča 
v Nemčijo, iskreno zahvaljuje
mo Krajevni skupnosti Dolgo 
polje, ki tako požrtvovalno, ne
sebično in človeško že vrsto let 
obeležuje ta dogodek in organi
zira naša srečanja. 

Srečanje je vklj učeno v prazno
vanje krajevnega praznika, za to 
pa imata največ zaslug predsed
nik KS Dolgo polje Cvetko Roje in 
tajnik Božo Pungeršek, za kar si 
zaslužita posebno zahvalo. Ta na
ša srečanja so nepozabna in nam 
vsem zelo veliko pomenijo. 

Vso zahvalo si zaslužijo tudi 
sponzorji, ki finančno omogoča
jo srečanja, Gostinska šola Celje 
in njeno vodstvo za pogostitev in 
Center za interesne dejavnosti 
Celje, ki nam vsako leto nudi na 
razpolago svoje prostore. 

Zahvalo si tudi zaslužijo vsi na
stopajoči, govorniki za tople bese
de, Pihalna godba radeških papir-
ničarjev, mažoretke, padalci, an
sambel Jurnal in nadvse zabavni 
pevec Adi Smolar. Vsem, prav 
vsem, še enkrat iskrena hvala! 

Ob zaključku izražamo našo 
željo, da bi se srečanja po mož
nosti še prirejala, ker smo, koli
kor nas je še živečih, nastanjeni 
po vsej Sloveniji, smo pa zelo 
srečni, če se snidemo. 
Odbor društva taboriščnikov -

ukradenih otrok 
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OD 2. DO 8.10.1997 
Četrtek, 2.10.: 5.00 Z glasbo v 

novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 
Domača melodija tedna, 6.20 
Pregled dnevnega tiska, 6.45 
Horoskop, 7.00 Novice, 7.15 
Zimzelen, 7.30 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 Pri-
četek dopoldanskega progra-
ma,10.00, 11.00, 12.00 Novice, 
13.00 Poročila, 13.15 Za vola
nom, 14.00 Pričetek popoldan
skega sporeda, 14.15 Jack pot, 
15.00 Novice, 15.15 Podalpski 
biser, 15.30 Izpolnjujemo 7 
glasbenih želja, 17.00 Kronika, 
18.00 20 vročih, 20.00 Ročk 
blok, 22.00 Zaključek sporeda 
in priključitev RaSlo. 

Petek, 3.10.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 
Domača melodija tedna, 6.20 
Pregled dnevnega tiska, 6.45 
Horoskop, 7.00 Novice, 7.15 
Zimzelen, 7.30 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 Pri
četek dopoldanskega sporeda, 
9.30 Črna pika in drobni hva
la, 10.00, 11.00, 12.00 Novice, 
13.00 Poročila, 14.00 Pričetek 
popoldanskega sporeda, 14.15 
Jack pot, 15.00 Novice, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Izpolnju
jemo 7 glasbenih želja, 17.00 
Kronika, 18.00 Glavn' da je za-
bavn', 19.00 V petek zvečer, 
20.00 Izi kvizi bizi, 21.00 DJ 
tirne, 22.00 Zaključek progra
ma in priključitev RaSlo. 

Sobota, 4.10.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 
Domača melodija tedna, 6.20 
Pregled dnevnega tiska, 6.45 
Horoskop, 7.00 Novice, 7.15 
Zimzelen, 7.30 Tečajnica, 8.00 
Poročila/8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 Pri
četek dopoldanskega sporeda, 
9.30 Filmski sprehodi, iO.OO 
Novice, 11.00 Novice, 11.10 Vi 
sprašujete, policija odgovar
ja, 12.00, 13.00 Novice, 13.15 
Študentski servis, 14.00 Priče
tek popoldanskega sporeda, 
14.15 Jack pot, 15.00 Novice, 
15.15 Podalpski biser, 15.30 Če
stitke in pozdravi, 17.00 Kroni
ka, 19.00 Športno-glasbeni ve
čer, 22.00 Zaključek programa 
in priključitev RaSlo. 

Nedelja, 5.10.: 5.00 Z glasbo v, 
novo jutro, 6.10 Halo, AMZS, 
6.15 Domača melodija tedna, 
6.45 Horoskop, 7.00 Novice, 
7.15 Zimzelen, 8.00 Poročila, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 9.00 
Pričetek dopoldanskega spo
reda, 9.15 Luč sveti v temi, 
10.00, 11.00 Novice, 11.10 Do
mačih 5,12.00 Novice, 12.30 Iz 
domačih logov - oddaja Jureta 

Krašovca, 13.00 Čestitke in 
pozdravi, 19.30 Glasba je življe
nje, 20.00 Pod domačo lipo, 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev RaSlo. 

Ponedeljek, 6.10.: 5.00 Z 
glasbo v novo jutro, 6.00 Poro
čilo OKC Celje, 6.10 Halo, 
AMZS, 6.15 Domača melodija 
tedna, 6.20 Pregled dnevnega 
tiska, 6.45 Horoskop, 7.00 No
vice, 7.15 Zimzelen, 7.30 Tečaj
nica, 8.00 Poročila, 8.25 Poroči
lo OKC Celje, 8.40 Kam danes, 
9.00 Pričetek dopoldanskega 
programa, 10.00 Novice, 10.15 
Športno dopoldne, 11.00,12.00 
Novice, 14.15 Jack pot, 13.00 
Poročila, 13.15 Kako pa zdrav
je?, 14.00 Pričetek popoldan
skega sporeda, 14.15 Jack pot, 
15.00 Novice, 15.15 Podalpski 
biser, 15.30 Izpolnimo 7 glasbe
nih želja, 17.00 Kronika, 18.00 
Podalpski pop ročk, 20.00 Vr
tiljak polk in valčkov, 22.00 
Zaključek programa in priklju
čitev RaSlo. 

Torek, 7.10.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 
Domača melodija tedna, 6.20 
Pregled dnevnega tiska, 6.45 
Horoskop, 7.00 Novice, 7.15 
Zimzelen, 7.30 Tečajnica, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo OKC 
Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 Pri
četek dopoldanskega sporeda, 
10.00,10.15 Celjski zbornik -100 
letnica Narodnega doma, 11.00, 
12.00 Novice, 13.00 Poročila, 
14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda, 14.15 Jack pot, 15.00 
Novice, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Izpolnimo 7 glasbenih že
lja, 17.00 Kronika, 18.00 BBC 
top pop, 19.00 Zimzelen, 
19.30 Radi ste jih poslušali, 
20.30 Rezervirano za vedeže
vanje, 21.30 Nova pot, 22.00 
Zaključek programa in priklju
čitev RaSlo. 

Sreda, 8.10.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 Do
mača melodija tedna, 6.20 Pre
gled dnevnega tiska, 6.45 Horo
skop, 7.00 Novice, 7.15 Zimze
len, 7.30 Tečajnica, 8.00 Poroči
la, 8.25 Poročilo OKC Celje, 8.40 
Kam danes, 9.00 Pričetek do
poldanskega sporeda, 10.00, 
11.00,12.00 Novice, 13.00 Poro
čila, 13.15 Mali 0,14.00 Pričetek 
popoldanskega sporeda, 14.15 
Jack pot, 15.00 Novice, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Izpolni
mo 7 glasbenih želja, 16.15 Pop 
loto, 17.00 Kronika, 18.00 Full 
cool, 21.00 Glasbeni ex-press 
22.00 Zaključek programa in 
priključitev RaSlo. 

Radio Celje oddaja 
od 5.00 do 22.00 

ROJSTVA 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
19. 9.: Nejdijona MRAMOR 

iz Prožinske vasi - deklico, 
Marjanca JUR"KOVIČ iz Prebol
da - dečka, Nevenka GALUN iz 
Rogatca - dečka, Jasna GRČAR 
iz Celja - deklico in Mojca PA-
ŽON iz Rogaške Slatine - dekli
co; 

20. 9.: Anita URLEP iz Loč -
dečka in Mateja GOLAVŠEK iz 
Celja - dečka; 

21. 9.: Marija MLINARIC iz 
Buč - dečka, Darja JANŽIČ iz 
Slovenskih Konjic - deklico, 

Ilijana MARKOŠ-KRSTULOVIČ 
iz Velenja - dečka, Darinka KN
EZ iz Rogaške Slatine - deklico, 
Tanja DIVJAK iz Laškega - deč
ka, Carmen HRIBERŠEK iz Ce
lja - deklico, dvojčici in Zdenka 
RECKO iz Loke pri Žusmu -
dečka; 

22. 9.: Jelka ZIDANŠEK iz 
Šentjurja - deklico, Jasna VOVK 
iz Grobelnega - dečka, Nina 
SEŠLAR iz Celja - deklico, Hele
na OŠEP iz Solčave - deklico, 
Darinka ZABUKOVŠEK iz Slo
venskih Konjic - dečka, Marija 
BANFIČ iz Petrovč - deklico in 
Bernarda BREČKO iz Podplata 
- dečka; 

23. 9.: Mojca KOSTANJŠEK 
iz Celja - dečka, Marjeta ŠEPE-
GELJ iz Zreč - deklico, Nataša 
PERME-PEČOVNIK iz Nazarij -
dečka, Karmen LAMPRE iz Ce
lja - dečka, Milena STRNAD iz 
Slovenskih Konjic - dečka, Zlat-
ka HOSTNIK iz Buč - dečka, 
Liljana OJSTERŠEK iz Laškega 
- deklico, Petra KNEZ iz Celja -
deklico in Bojana PERC iz Ro
gaške Slatine - dečka; 

24. 9.: Brigita VRENKO iz 
Frankolovega - deklico, Bran
ka SELČAN iz Celja - dečka, 
Darja GUNZEK iz Laškega -
deklico, Breda AUDIČ iz Žalca 
- dečka, Blaženka TADINA iz 
Poljčan - deklico, Danica HOS-
TNIK-REMUS iz Celja - dečka, 
Petra GRAJŽL iz Podplata -
deklico, Marjana MALOVŠEK 
iz Prebolda - deklico in Irena 
KOS iz Buč - dečka; 
_ 25. 9.: Darja ACMAN iz 
Šmartna ob Dreti - dečka, Zofi
ja MOTOH iz Laškega - dekli
co, Nataša PEČOVNIK iz Zreč -
deklico, Vera POČIČ iz Loč -
dečka, Marija FIJAVŽ iz Stranic 
- deklico, Karmen SADEK-
PUČNIK iz Oplotnice - deklico, 
Jožica JEDLOVČNIK iz Šmart
na ob Paki - dečka, Saša HREN 
iz Zreč - deklico, Jožica TER-
ŠEK iz Laškega - dečka, Klavdi-
ja KOTNIK iz Celja - dečka, 
Martina AUBREHT iz Celja -
dečka in Lidija RAZBORŠEK iz 
Loč - dečka. 

POROKE 
Celje 
Poročila sta se 2 para in 

sicer Robert JUROVIČ iz 
Smrečja pri Vrhniki in Milena 
JAGER iz Vrbnega ter Franc 
ANTONČIČ in Jerneja JERŠIN, 
oba iz Celja. 

Šentjur pri Celju 
Poročili so se: Robert DO

LAR iz Planine pri Sevnici in 
Lidija ŠNEK iz Slatine pri Dob-
ju, Dejan GOLEŽ iz Maribora in 
Tatjana VOVK iz Hotunja, Bošt
jan HERNAVS in Barbara LES-
KOVŠEK, oba iz Celja ter Gabri
jel KUŠAR iz Tinske Gore in 
Anita LAUBIČ iz Luterij. 

Šmarje pri Jelšah 
Poročili so se: Janko RAJGL 

in Andreja BERGLEZ, oba iz 
Kozjega, Igor LIPNIK iz Rogaš
ke Slatine in Anita KUTERNIK 
iz Rogatca ter Dušan KOVAČ iz 
Zreč in Andreja ZAVRŠKI iz 
Donačke Gore. 

Velenje 
Poročili so se: Aleš HREN iz 

Slovenske Bistrice in Irena GR-
OS iz Velenja, Izidor ŠTIH in 
Anita MALEŠEV, oba iz Šošta
nja ter Boštjan JAN in Mateja 
GRUBER, oba iz Škal. 

Žalec 
Poročili so se: Karlo FLOR-

JANČIČ iz Škofje vasi in Moni-
ka MIKLAVC iz Sv. Lovrenca 
ter Miran DOLINŠEK iz Sv. Lo
vrenca in Vlasta KOSTANJŠEK 
iz Prebolda. 

SMRTI 
Celje 
Umrli so: Irma RANČIGAJ 

iz Celja, 70 let, Jožefa BLAŽIČ 
iz Celja, 61 let, Terezija OCVIRK 
iz Štor, 67 let, Ivan JERAM iz 
Celja, 88 let, Amalija KUNEJ iz 
Celja, 92 let, Alojzija ZUPANC iz 
Celja, 86 let, Rafaela KOP iz 
Šentjurja, 68 let, Rudolf GRUM 
iz Žalca, 62 let, Anton CEPIN iz 
Celja, 85 let, Franc KRAJNC iz 
Celja, 64 let iz Natalija TERZIČ 
iz Celja, 64 let. 

Šentjur pri Celju 
Umrla sta Franc SENIČAR iz 

Laz pri Dramljah, 57 let in Ed

vard LEVSTIK iz Cerovc^T 

Šmarje pri Jelšah 
Umrli so: Stanislav Veji 

ŠEK iz Svetega Štefana irf 
Jakob PREGRAD iz Trebp 
let, Angela GNUS iz V r e ' ] 
Gorce, 85 let, Ana cocpj1 
Svetega Štefana, 93 l e t 1 
ŠKET iz Bobova pri Šrna^, 
let, Ana KLAUŽAR iz Kozja ? 
let, Jožefa TACER iz Ir^ ' J 
Gorce, 57 let, Janez GAJŠEj/ 
Bodreža, 85 let in Francu? 
NOVAK iz Zg.Tinskega,76L 

Velenje 
Umrli so: Franc BERcĥ  ' 

iz Celja, 82 let, Ivan HRlrJ | 
ŠEK iz Trlična, 62 let, I V a3 
VIDMAR iz Velenja, 47 let,j?[ 
nez SKELA iz Velenja, 62 u1 

Ana GLUŠIČ iz Velenja, 65C1 
Antonija HRIBERŠEK izRavesi 
88 let iz Raven, Ana OPREš^ 
iz Velenja, 88 let, Bojana 
KON iz Čečovja, 40 let, Mafe 
OCEPEKin Velenja, 75 let, J 
rija GREGORIČ iz Ločice 0fc 
Savinji, 81 let in TomislavRO| 
DIČ iz Nazarij, 65 let. 

Žalec 
Umrli so: Elizabeta JAGODIC 

iz Celja, 75 let, Kristina BOL 
ČINA, iz Žalca, 74 let in Valenfe 
JAN iz Marija Reke, 60 let. | 

IZBORIZ SPOREDA 
Petek, 3.10. ob 19.00: V petek zvečer 
Oktober je tu, tudi študentje so sedli v študentske klopi in zopet je 

tu oddaja V petek zvečer, ki jo pripravljajo študentje Kluba študentov 
celjske regije. Prve oddaje so poskusno pripravljali junija. Treba je 
priznati, da so bile uspešne. Zato vam jih oktobra vračamo. 

Petek, 3.10. ob 9.30: 
Črna pika in drobni hvala 

Nekateri ste jo pogrešali, kajne? Črno piko, ki je odgovarjala na 
številna vprašanja in drobne tegobe, s katerimi se srečujete v 
vsakdanjem življenju. Oktobra vam jo vračamo. Že v petek lahko 
ob 9.30 pokličete na številki 441-510 in 441-310, da poveste, komu 
bi jo prilepili. Ker pa se v naših življenjih, na srečo, dogajajo tudi 
drobne stvari, ki nam polepšajo dan, ker so ljudje, ki jih je vredno 
tudi javno pohvaliti, bomo oddajo razširili tudi na to, svetlejšo plat 
življenja. V prvem delu bomo torej iskali odgovore na vprašanja 
poslušalcev, v drugem pa bomo dali pet minut možnost vsem 
tistim, ki bi želeli kogar koli javno pohvaliti. Oddajo bosta 
pripravljali Sergeja Mitičin Nataša Gerkeš. 

Sobota, 4.10. ob 11.10: 
V i sprašujete, policija odgovarja 

Imate kakšno vprašanje, za katerega menite, da bi vam nanj 
lahko odgovorili policisti? Če ste pokimali, potem prisluhnite 
oddaji Primoža Škerlaz gosti iz UNZ Celje. Ti so v studiu zato, da 
bi odgovarjali na vaša vprašanja. Zato pokličite: 441-510 ali 441-310! 

Nedelja, 5.10. ob 10.15: En hribček bom 
kupil, bom trto sadil... 

Oktober, vinotok, je čas trgatev. Tone Vrabl se je odpravil na 
eno in posnel reportažo, ki ji boste lahko prisluhnili v nedelj
skem dopoldnevu. * 

Ponedeljek, 6.10. ob 13.15: 
Kako pa zdravje? 

Kako pa zdravje, je vprašanje, ki si ga prijatelji pogosto 
zastavimo. Jesen je tu, čas prehladnih obolenj, grip, viroz in vseh 
ostalih tegob. Morda boste pomirjeni, če vam bo z nasvetom znal 
pomagati kateri od zdravnikov? Ti se bodo pred radijskim 
mikrofonom ob ponedeljkih, zgodaj popoldne, vrstili vse do 
poletja. Najrazličnejše specialiste bomo povabili, z njimi pa se bo 
pogovarjala Sergeja Mitič. 

Torek, 7.10. ob 10.15: Celjski zbornik ob 
100 letnici Narodnega doma 

V petek, 10. oktobra, bo osrednja slovesnost ob 100 letnici 
Narodnega doma v Celju. V torek bo izšel Celjski zbornik, 
posvečen temu častitljivemu jubileju stavbe, v kateri se je skozi 
stoletje na nek način pisala tudi zgodovina našega mesta. Mateja 
Podjed bo s sogovorniki podrobneje predstavila njegovo vsebino 
in orisala pomen Narodnega doma skozi čas. 

OBVESTILO STARŠEM O VPISU OTROK 
V OSNOVNO ŠOLO 

Osnovna šola Štore bo vpisovala otroke, ki so rojeni leta 1991 in v 
januarju in februarju leta 1992, v 1. razred za šolsko leto 1998/99. 
Vpis bo potekal od 6. do 17. oktobra 1997 v pisarni socialne 
delavke vsak dan od 8. do 12. ure. 

V osnovni šoli Štore poteka pouk samo v dopoldanskem času. 
Učenci imajo naslednje možnosti: 

-organiziran šolski prevoz v šolo 
-vključitev v podaljšano bivanje na razredni stopnji do 15. ure 
-v sodobno urejeni jedilnici možnost malice in kosila 
-pouk angleščine že v 3. in 4. razredu 
-vključitev v računalniške tečaje 
-sodelovanje pri različnih športnih in drugih interesnih raziskoval
nih dejavnostih 
-šola je sprejela razvojni program, ki vključuje tudi 9-letno osnovno 
šolo. 

Osnovna šola Štore p.o. 
Podjetje NT&RCd.o.o., 
direktor: Jože Cerovšek. 

Podjetje opravlja časopisno- ( založniško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost. Naslov: Prešernova 19,3000 Celje, telefon (063) 442-500, 442-201,442-223, fax: 441-032.. 
Novi tednik izhaja vsak četrtek. Cena 

izvoda je280 tolarjev 
Naročnine: Majda Klanšek, tel.:442-
500, int. 10. Mesečna naročnina jt J 
930 tolarjev. Za tujino je letna i 

naročnina 22.000 tolarjev. Številka 
žiro računa: 50700-603-31198.1 

Nenaročenih rokopisov in fotografj! 
ne vračamo. 1 

Tisk: Delo, Tisk časopisov in reviji 
d.d., Ljubljana, Dunajska 5, direktorl 

Alojz Zibelnik. 
Na podlagi mnenja Ministrstva za I 
informiranje z dne 23.6.1992 sodi j 
časopis Novi tednik med proizvodê  
informativnega značaja, za katerese j 

plačuje 5% davek od prometa 
proizvodov. 

N O V I T E D N I K 
Odgovorni urednik 
Branko Stamejčič. 

Urednica Novega tednika: 
Milena B. Poklic. 

Urednica Petice: Tatjana Cvira 
Uredništvo: Marjela Agrež, Irena 
Baša, Janja Intihar, Brane Jeranko. 
Ksenija Lekič, Gregor Katic, Urška 
Selišnik, Ivana Stamejčič. Željko 

Zule. ' 
Tajnica uredništva: Mojca Mar* 
Tehnični urednik: Franjo Bogadi, 
pomočnika: Robert Kojterer, Igor 

Sarlah. 
Oblikovanje: Minja Bajagič-

Direktor: Franček PungerČič. 
Odgovorna urednica: 
Nataša Gerkeš-Lednik. 

Pomočnik urednice: Mitja UrnniK 
Uredništvo: Simona Brglez, Vesna W* 
Sergeja Mitič, Mateja Podjed, Tone Vra» 

Glasbeni urednik: Stane Spegel 
Vodja tehnike: Bojan Pišek. Telefon studia: 441-310,441-51° 

A G E N C I J A 
Opravlja trženje oglasnega prostora 

Novem tedniku in Radiu Celje 
ter nudi ostale agencijske storitve-
Direktor Agencije: Rado Paritet 
Propaganda: Valter Leben, Voĵ  
Grabar, Zlatko Bobinac, Carine" 

Hriberšek, Vesna Matjažih 
tajnica:SuzanaRober. 

Telefon: 063/442-500, 442-201, 442-22* fax: 441-032, 443-511 ; 
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Novi prostori za nove dejavnosti 
Zavodu za zdravstveno varstvo Celje so septembra zaključili 
ftaio prizidka, kjer bo dovolj prostora za dodatne dejavnosti 
da- v naslednjih mesecih pa za okoli 300.000 ljudi širšega 

iskega območja in Posavja pripravljajo kar nekaj novosti. 

Jjiidek k poslovni zgradbi 
v ( ) ( j a za zdravstveno varstvo 
ievlpavčevi ulici 18 je načr
ti arhitekt Tomaž Streho-
C((jela pa so opravili v Obrtno 
ceneni podjetju Remont. 
0no 200 kvadratnih me-
,v novih poslovnih prostorov 
^oča zavodu odprtje so

dobne predavalnice, ki jo nujno 
potrebujejo za svojo izobraže
valno in preventivno-osvešče-
valno dejavnost, ponosni pa so 
tudi na strokovno knjižnico in 
čitalnico, ki jo vzpostavljajo v 
sodelovanju z Osrednjo knjižni
co Celje in katere bogato stro
kovno gradivo je, kljub temu, 

da bo knjižnica za javnost odpr
ta predvidoma novembra, pre
ko sodobnega računalniško in
formacijskega sistema Cobiss 
že dostopno uporabnikom. Ce
lotna naložba, vključno z opre
mo, za katero so ponudnike 
izbirali v ponedeljek, bo veljala 
okoli 45 milijonov tolarjev. 

Po besedah direktorja Zavo
da za zdravstveno varstvo Celje 
asist. mag. Ivana Eržena, dr. 
med. bodo do konca leta za
ključili še en projekt, vzpostavi
tev samodejnega telefonskega 

odzivnika za posredovanje in
formacij, ki bo v celoti zaživel 
januarja. »Ker gre za novost v 
našem delu, bomo v interaktiv
ni obliki izdelan sistem za po
sredovanje informacij o stanju 
onesnaženosti zraka, podatkov 
in navodil za preprečevanje do
ločenih nalezljivih bolezni, o 

tem, kako ravnati ob ugrizih 
živali, informacij o poslovnem 
času ambulante oddelka za epi
demiologijo in podobno javno
sti še podrobno predstavili. V 
vsako gospodinjstvo bi radi po
sredovali posebno zloženko, 
poskrbeli pa bomo tudi za ob
veščanje preko šol in sredstev 
javnega obveščanja,« napove
duje novost mag. Eržen. 

I. STAMEJČIČ, 
Foto: G. KATIC 

S 15. oktobrom bodo v am
bulanti Zavoda za zdravstveno 
varstvo Celje začeli z zaščit
nim cepljenjem proti gripi. La
ni so cepili približno 12 tisoč 
ljudi, kar predstavlja 8 odstot
kov populacije, iz leta v leto pa 
število ljudi, ki se odločajo za 
cepljenje, raste. Cena ceplje
nja za ljudi, starejše od 60 let, 
in za bolnike s kroničnimi bo
leznimi bo letos 500 SIT, za 
vse ostale pa 1.300 SIT. 

mradnja prizidka je v celoti spremenila podobo poslovne zgradbe Zavoda za zdravstveno 
varstvo Celje. 

Milijon 
kilogramov 

jabolk 
f začetku tedna so pri ko-
Ikem Zlatem griču začeli 
(obiranjem jabolk na svojih 
|etdeset hektarih nasadov, 
h ocenah naj bi letos na 
ijih v prihodnjih štirinaj
sti dneh natrgali milijon 
logramov jabolk. Večino
ma bodo to namizna jabolka 
frvega kakovostnega razre-
i nekaj pa jih bo tudi za 
redelavo. 
Zlati rič nima svoje hladil-

fe, zato mora ves pridelek 
Mati takoj. Večino ga bodo 
Vozili, saj v tujini dosegajo 
*'jše prodajne pogoje. Koli-

bodo z letošnjim pridel-
{ ^ dejansko zaslužili, pa še 
*vedo, saj je država obljubi-
'izvozne stimulacije, za ka-

I e r e še ni znano, kakšne bo-
Prav tako še niso bili do-

e*eni odkupni pogoji na do-
"tiem trgu. Direktor Zlatega 

lanko Lešnik je ocenil, 
^ je slovenski trg sadja po
ginoma neurejen in izrazil 
'zadovoljstvo nad delom 
^sPodarsko interesnega 
Teženja za sadjarstvo. Ne-
,°!'ko manj težav kot minula 
'ftaPa imajo letos pri Zlatem 
j . | U z obiralci. Na razpis za 
^'ožnostjo delo se je prvi 

a n odzvalo sedemdeset ljudi 
5i[Šega Celjskega, še vedno 
* b i jih lahko sprejeli naj-

"Jjj trideset. 
Minuli vikend je konjiška 

Javna enota izdala tudi do-
J , e n Je za začetek trgatve 
tJ°dPJih sort grozdja. Kljub 
t v j " u Pri Zlatem griču s trga-
dj0 verjetno ne bodo začeli 
o- Ponedeljka, saj so vre-
A n ?ta razmere ugodne za 
pj ) š anje kakovosti. Letos 
dihî trjejo v svojih vinogra-
v0 količinsko dobro in kako-
^ n o izjemno letino. A. N. 

Stolpnica v novi obleki 
Zgleden primer, kako je 

mogoče s skupnimi hotenji 
in močmi urediti in polepša
ti bivalno okolje, je skup
nost stanovalcev v stolpnici 
Na zelenici 8 v Celju. 

Minuli petek so etažni last
niki omenjene stolpnice prire
dili prijeten zaključek po uspe
šno končanih sanacijskih de
lih. Spomladi in deloma poleti 
je stolpnica dobila novo fasa
do, uredili pa so tudi vhod 
vanjo ter polepšali neposred
no okolico svojega bivališča. 

Na to praznovanje so etažni 
lastniki povabili vse stanoval
ce stolpnice in predstavnike 
etažnih lastnikov sosednjih 
stanovanjskih objektov, pred
stavnike izvajalcev vzdrževal
nih del na stolpnici ter uprav
nika vseh stanovanjskih hiš 
Na zelenici, Stanovanjsko za
drugo Atrij iz Celja. Med po
vabljenci je bil tudi predstav
nik izvajalca sanacijskih del na 
fasadi, podjetja Constructa iz 
Ljubljane. Navzoče je nagovo
ril predsednik etažnih lastni
kov na novo preoblečene 
stolpnice, gospod Edvard Vra-

njek, ki je, poleg hišnega sveta 
in gradbenega odbora, najbolj 
zaslužen za odlično organiza
cijo etažnih lastnikov in nemo
ten potek vzdrževalnih del. 

Sanacija fasade Na zelenici 8 
je na celjskem območju največ
je takšno skupno delo po spre
jetju nove stanovanjske zako
nodaje. Za to je bilo na stene 
vgrajenih kar 23 ton materialov, 
ki so ga izvajalci na alpinističnih 
vrveh dvigovali do mesta vgra
ditve. Takšen način se je, ob 
zbiranju različnih ponudb izva
jalcev, pokazal za približno tret
jino cenejši od klasičnega po
stavljanja fasadnih odrov. 

Na petkovem slavnost-
nem»pikniku« ob zaključku 
omenjenih del sta za pope
stritev razpoloženja poskrbe
la harmonikarja Ašiča, za je
dačo in pijačo pa Stanovanj
ska zadruga Atrij. 

Gasilci za memorial 
Matevža Haceta 

Gasilska zveza Celje je bila 
organizator območnega tek
movanja najboljših gasilskih 
enot za memorial Matevža 
Haceta. 

Pri gasilskem domu Cinkar
ne v Celju je nastopilo 94 dese
tin v desetih kategorijah od 
pionirjev do veteranov iz Gasil
skih zvez Celje, Šentjur, Šmar
je, Slovenske Konjice, Laško in 
Radeče. Največ uspeha so ime
li predstavniki Gasilske zveze 
Šmarje, saj so v desetih katego
rijah osvojili štiri prva mesta ter 
še več drugih in tretjih. Med 
pionirkami je zmagala deseti
na PGD Sv. Štefan pred Štorami 
in Frankolovim, med pionirji 
Sv. Štefan pred Mestinjem in 
Teharjem, med mladinkami 
Dobrna pred Šentjurjem in Voj-

nikom ter mladinci tudi Dobr
na pred Socko in Šentjurjem. 

Med članicami A so slavile 
predstavnice PGD Mestinje 
pred Škofjo vasjo in Kristan 
Vrhom, med člani A Steklarna 
Rogaška Slatina pred Sloven
skimi Konjicami in Mestinjem, 
članicami B Škofja vas pred 
Pristavo in Laško vasjo ter člani 
B Slovenske Konjice pred Ko
nusom in Novo Cerkvijo. Med 
veterankami je nastopila samo 
desetina Štor, med veterani pa 
deset desetin, zmagali pa so 
predstavniki Slovenskih Konjic 
pred Teharji in Konusom. Vse 
omenjene ekipe so se uvrstile 
na državno prvenstvo za me
morial Matevža Haceta, ki ga 
organizira Gasilska zveza Slo
venije. TV 

Le kri nadomesti kri 
Območna organizacija Rdečega križa Slovenske Konjice ter 

krajevne organizacije so v septembru priredile številne krvo
dajalske akcije. V Ločah je prišlo na odvzem 78 krvodajalcev, v 
Vitanju 81, v Slovenskih Konjicah 356 in v Zrečah 292. B. Z. 

Sodelovanje s 
Koroškimi partizani 

Ob 72. rojstnem dnevu so 
predstavniki Krajevne orga
nizacije Zveze borcev Vojnik 
s predsednikom Jurijem Bo-
janovičem in županom obči
ne Vojnik Benom Podergaj-
som obiskali Lipeja Kolenika 
v Pliberku, podpredsednika 
Zveze Koroških partizanov. 

Obisk so predstavniki voj-
niške občine izrabili za oživi
tev sodelovanja med Pliber-
kom in Vojnikom zlasti na po
dročju kulture in družabnega 
življenja. Prve niti sodelovanja 
segajo v konec 2. svetovne 
vojne, ko sta se skupaj borila 
Jurij Bojanovič in Lipej Kole-
nik, oba zavedna in pokončna 
Slovenca. Kasneje se je to so
delovanje okrepilo med bor
čevskima organizacijama, 
kmalu pa so se pridružili Še 
kulturniki, gasilci in drugi. Iz
menjevali so obiske in pri
pravljali različne prireditve. V 
sodelovanje so bili ob Vojniku 
vključeni tudi Celje, Žalec, Slo
venske Konjice in Izola. Pose
bej so bili zanimivi koncerti 

med tremi zbori iz Pliberka, 
Celja (bivši zbor Libele) in Izo
lo. 

Ob rojstvu samostojne Slo
venije je sodelovanje nekoliko 
zamrlo, v zadnjem obdobju 
pa se ponovno prebuja. Vojni-
čani sodelujejo na tradicional
nem pohodu, ki ga vsako leto 
pripravijo v Pliberku, koncem 
novembra pa bodo v Vojniku 
pripravili literarni večer, na ka
terem bodo nastopili ljudje s 
poezijo in prozo, ki so jo napi
sali v najhujših letih svojega 
življenja, med in takoj po 2. 
svetovni vojni. Lipej Kolenik 
bo decembra izdal knjigo spo
minov, ki jo bo predstavil tudi 
v Sloveniji. Jožko Hudi, učitelj 
na slovenski šoli na Komlju, 
predsednik slovenskega kul
turnega društva Edinost, je 
obljubil gostovanje dramske 
skupine in povabilo k otvoritvi 
novega kulturnega doma v Pli
berku, pri katerem s svojim 
deležem sodelujeta tudi drža
va Slovenija in občina Vojnik. 

T.VRABL 

Lipej Kolenik z vnukinjo Norino (peti z leve) in prijatelji iz Vojnika. 
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Ne tunkajte... predsednika 
September septembru september ali po čem bomo pomnili minuli mesec 

Uf, pa je minil še septem
ber, poln dogodkov. A da se 
nobenega ne spomniteT^o-
tem pa na hitro preletimo ne
kaj stvari, ki so ostale zapisa
ne v letošnjem septembru, in 
ki bodo verjetno tudi vam 
obudile marsikateri spomin. 
Je že tako, da se dnevi čisto 
prehitro spletejo v teden, ted
ni v mesec, in že je tu novo 
leto. 

No ja, ostanimo še malce v 
septembru, ki se je začel s 
smrtjo princese Diane. Novica 
o avtomobilski nesreči v Parizu 
je polnila časopisne strani, po
vsod smo prebirali, kako so 
med pogrebom Britanci za
stonj dobili robčke, pa tudi iz 
naših časopisov smo izvedeli 
vse, kar je bilo še (ne)znanega 
o Diani. Zaradi princese so bili 
malce nejevoljni v Savinjskem 
gaju, saj med razstavo Cvetje 
Evrope v soboto, ko je bil Dia-
nin pogreb, skoraj ni bilo obi
skovalcev. Slovenci pač radi 
uživamo v plemiških časteh, 
četudi gre za pogrebe in četudi 
sami nimamo toliko grofov in 
princes, da bi ponašali z njimi. 
Tako je malce v ozadju ostala 
tudi smrt dobrotnice, matere 
Terezije, ki je svetu storila veli
ko dobrega s svojim delom, 
umrla pa zaradi srčne kapi v 
starosti 87 let. 

Malce drugačno smrt pa si je 
zaslužil, kje drugje kot v Ame
riki, tamagoči, elektronska 
igračka, ki je obnorela svet. V 
neki družini se je razjezil štiri-
letnik in tamagočija lastnoroč
no potunkal v vodo, ker se 34-
letna mati ni več ukvarjala z 
družino, temveč samo z novo 
igračko, ki jo je pestovala, hra
nila in razvajala. Po neuradnih 
podatkih so si vsi oddahnili, ko 
je nadobudni malček potunkal 
hišnega ljubljenčka. 

Celjske pridobitve 
Lahko rečemo, da je tudi 

nova avtocesta med Arjo vasjo 
in Vranskim neke vrste hišni 
ljubljenček? Za nekatere zago
tovo, za druge, predvsem pre
bivalce Arje vasi, pa malo 
manj. Toda mnogi na Celj
skem smo nov avtocestni od
sek izredno nestrpno pričako
vali, pa čeprav bo tudi ta pri

dobitev še naprej, kot je že 
bila, slej kot prej povezana s 
problemi. 

Probleme, takšne in dru
gačne, so izpostavljali tudi na 
30. Mednarodnem obrtnem 
sejmu v Celju. Sejem je za 10 
dni spremenil življenje Celja
nov, zato ga še enkrat obnovi
mo v telegrafskem stilu: 10 
dni; 1.765 razstavljavcev iz 29 
držav; 315 različnih dogod
kov, od tega 101 vsebinski; 
strokovnih in podjetniških 
srečanj se je udeležilo 27.177 
ljudi; 214 je bilo vidnejših go
stov; okoli 240 tisoč obisko
valcev, in še 17.070 šolarjev, ki 
so se udeležili predstavitve 
obrtnih poklicev. Skupna 
ocena MOS: uspešno. Sicer pa 
so med sejemskim dogaja
njem med drugim ugotovili, 
da se na področju male obrti 
in podjetništva v dveh letih ni 
nič spremenilo, obrtniki še 
naprej zahtevajo finančni red 
in disciplino, rdeča nit vseh 
sejemsko-obrtniških doga
janj pa je ugotovitev, da je 
dolga pot od obljub do dejanj. 

Med sejemskimi nagrajenci 
je bilo tudi podjetje NT&RC za 
kvaliteten prispevek promociji 
Mednarodnega obrtnega sej
ma in vodenje Press centra, ki 
je ogledalo sejemske priredi
tve. Sicer pa bodo na celjskem 
sejmišču ponovno sejmarili že 
sredi oktobra, ko pripravljajo 
Domofin. 

Med sejemskimi dogajanji so 
45. rojstni dan praznovali tudi 
radijski sodelavci, ob rojstnem 
dnevu pa tednikova torta ni 
bila edina. Brez torte sta ostala 
bogova Merkur in Uran, ki sta 
se spopadla zaradi foušije, re
zultat pa je bil, da je na sejmu 
kar trikrat zagorelo. 

Torta velikanka pa je bila ena 
izmed značilnosti, s katero so 
popestrili odprtje drugega dela 
celjskega Centra Interspar. 
Fanfare celjskih rogistov so oz
načile, da se v centru združuje 
bogata celjska preteklost s so
dobnimi dosežki. In tako se 
Celje poslej ponaša z novimi 
trgovinami, z novim bencin
skim servisom OMV Istrabenz 
in novim krožiščem, ki pa... 

Dobri obeti 
September je tudi mesec, ko 

stisnejo zobe tisti od 7 do 18 let 

(približno), si nadenejo torbe 
in se odpravijo v bolj ali manj 
zasedene hrame učenosti. Le
tos na srečo in s pomočjo poli
cistov ni bilo hudih prometnih 
nesreč, tako značilnih za prve 
šolske dni. Se je pa zgodilo na 
Prevorju, da so, brez torb sicer, 
v hram učenosti namesto 
otrok prišli starši. Nič čudnega, 
ko pa se podružnična šola na 
Prevorju podira, ponekod so 
stropi podprti s podpornimi 
stebri... Le kdo bi pošiljal otro
ke v takšno šolo? Starši so 
zahtevali zagotovilo in ga dobi
li: s predstavniki občine in mi
nistrstva za šolstvo so podpisali 
pismo o nameri, v katerem 
črno na belem piše, da bodo 
začeli graditi šolo 16. marca 
prihodnje leto. Kako je že s 
potjo od obljub do dejanj? 

Obljube so se uresničile v 
najlepši šoli na visokem, v šoli 
na Paškem Kozjaku, ki jo obi
skuje 27 učencev. Ta šola prina
ša v kraj na 1065 metrih nad
morske višine srečo, življenje 
in dobre obete. Nekaj podob
nega prinašajo tudi novi pro
stori celjske bolnišnične inten
zivne terapije, kjer je poslej več 
prostora za bolnike. Ali pa da
rilo češkega barona Praška, ki 
je podaril celjski Medobčinski 
zvezi slepih in slabovidnih 5 
tisoč dolarjev. Ali pa elektrika 
pri Škrubejevih v ljubenski ob

čini, od koder se poslej vidi in 
sliši v trg. Ali pa pokojnine, ki 
so jih povišali za 0,8 odstotka... 
Kakor za koga, bi rekli. 

Od politike do naj 
Slovenska politična scena je 

bila zaznamovana s srečanjem 
premierov držav podpisnic 
sporazuma o prosti trgovini v 
Portorožu, ponovno obuditvijo 
mariborske orožarske afere iz
pred štirih let, saj so najdeno 
orožje podarili federaciji Bosne 
in Hercegovine, obeležitvi pol-
stoletnice priključitve Primor
ske matici in obljubi, da bomo 
Slovenci v Ameriki dobrodošli 
tudi brez vize. Vsa dogajanja pa 
so seveda zasenčile novembr
ske volitve, za katere še vedno 
iščejo ta pravega... Janez Po
dobnik ne bo kandidiral, to je že 
znano. In potem, kot je bilo 
duhovito zapisano v enem iz
med dnevnih časopisov, če si 
premisli še Milan Kučan ter se 
odpove volitvam, bomo no
vembra izbirali med samimi Kr-
javlji. Tomaž Pandur zavrača 
očitke o protipravni prilastitvi 
35 milijonov tolarjev, Stojan 
Auer je odkupil halo, Jelko Ka
cin pa sedel na zatožno klop.... 
Od vseh teh novic je navadne 
državljane še najbolj pretresel 
za 4 odstotke dražji bencin. 

Pri nas, v občinah na Celj
skem, pa so praznovali. Občin

ski in krajevni praznik, prizna
nja in nagrade... Žalec, Roga
tec, Mestna občina Velenje, Šo
štanj, Šentjur, kmalu še Vojnik 
in Šmartno ob Paki. Poleg priz
nanj in nagrad se v občinah 
ponašajo tudi z mnogimi do
sežki. Kot je na primer motoci-
klistični muzej na Vranskem, 
rekord velenjskih knapov, no
vo invalidsko podjetje v Rogaš
ki Slatini, urejeni vodovodni 
sistemi, novi telefonskimi pri
ključki in še marsikaj. 

V Rimskih Toplicah so sicer 
ugotovili že tretji finančni greh 
bivših krajevnih vodstev, nepra
vilnosti pa je računsko sodišče 
ugotavljalo tudi v občini Zreče. 
V Zgornji Savinjski dolini še ved
no ni povsem jasno, kdo bo 
vozil smeti, vsem občinam pa je 
skupno to, da jih še vedno ogro
ža Savinja s svojimi pritoki. 

Veste, kdo je naj? Najturistič-
ni kraj so, po mnenju Delovih 
bralcev, Atomske toplice, dru
go mesto pa so osvojile Terme 
Zreče z Roglo. Lepo, kajne? Naj 
je tudi Bernarda Podlesnik z 
Ljubnega, ki je na Zlati harmo
niki na Ljubečni osvojila plake
to Avgusta Stanka, naj pa so 
tudi družine, ki so zapele v 
Andražu nad Polzelo. Naj je 18-
letna Maja Šimec iz Črnomlja, 
ki je postala Miss Slovenije, za 
druge je naj Slavko Avsenik, ki 
se je podal na turnejo po Slove

niji, za tretje pa je naj šerj 
ski gostinec Zvone Štorih 
njegova družina. 

Za mnoge pa je seveda ' 
Pika Nogavička, ki je privJj1 

Velenje staro in mlado term 
gim omogočila, da so se p05 
spoznali s filmom in ustvari? 
različnih delavnicah. 

Z g o d b e , ki ostajaj 
Samo v Ameriki je mô  

da je za razvezo zakona poj 
letih bivša žena dobila200M 
jonov dolarjev. V Sloveniji se* 
da tega še ne bomo krnal 
dočakali, še več; pretepen 
ženske so brez zaščite pt( 

sedanjimi ali bivšimi sopio« 
Eden takšnih primerov je po, 
zet po življenjski zgodbiHel« 
ne iz Mozirja, ki ji ne pomaj 
niti ločitev niti policija nitij 
dišče - še vedno se sooča 
razbitim avtomobilom in po 
čečkano hišo. Pretresljiv 
zgodba, ki se verjetno skrivi 
mnogih slovenskih družina! 
Pretresljive so tudi štiri smrti 
Tekačevem, za kar je tu 
uradno obdolžen Kristjani 
menik. 

Še veliko drugih dogodkovi 
lahko obudili v septembru,tal 
na primer skoraj senzacionali 
zmago Kovinotehne Savinjsi 
Polzele nad košarkarji Uri 
Olimpije, zmagoslavje rokom 
tašev Celja Pivovarne Laško 
Franciji, študentski bron Ga 
gorja Cankarja, kar so bili™ 
nejši dosežki na športnem p| 
dročju, na kulturnem pa mesa 
monokomedije v Laškem zffl 
grajenim avtorjem Toneton 
Partljičem ali premiera Shawo 
vega Pigmaliona v SLG Celje... 

Takšen je bil, seveda zelo m 
hitro, september 1997. Sedali 
bliža čas odpadanja listov,! 
trgatev in pečenega kostaif 
skratka, odprite duri, prihajajf 
sen. Mirno, dobrodušno in I 
jazno jesen voščimo z vsaj toi 
sončnih žarkov, kot jih je pol 
september. In ne prehiteva 
predsednikovega vozila, kot« 
to privoščil Marjan Podobni 
Verjetno bo priložnosti kar p! 
cej, saj se bodo v predvolilni 
oktobru potencialni predsednic 
vozili naokrog in obljubljali'jj 
da, ne pozabite: od obljub* 
dejanj je dolga pot! 

•
URŠKA SELIŠJ 

Foto: GREGOR KAT* 

Slovenski vrtnarji in EHD Savinjski gaj so v Mozirju predstavili lepoto in bogastvo skoraj 
neštevilnih rož. 

30. Mednarodni obrtni sejem v Celju je bil res živ. Celjski Center Interspar postaja največji nakupovalni slovenski cente 
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Našli smo Najdenilca 
0io po sledi akcije slovenskega Rdečega križa in razkrili podobo s fotografije - Dvainsedemdesetletni Blaž je bil pri 

svojih kozah, njegova leto dni mlajša žena Elizabeta pa v bolnišnici 

tošnjo spomlad je slovenski Rdeči križ 
vno potrkal na vest in dobroto državlja-
jjiroko medijsko zasnovano humanitar-
akcil0 z naslovom Nikoli sami. Na posebni 
Lici ter v časopisih in na malih ekranih 

videli fotografijo ostarelih moškega in 
,ske in marsikdo se je najbrž takrat vprašal, 

s ( ata dva človeka, dva izmed mnogih, ki 
JotreDlu n a ^ e 8 a sočutja in pomoči. 

IJJ S 1 B O kasneje izvedeli, kdo sta ta dva 
,yeka in se te dni odpravili v zaselek Zvodno 
^lizu Celjske koče, visoko nad Štorami. Tik 
j Celjsko kočo smo avtomobil pustili ob 
L cesti in se peš odpravili po gozdni poti in 

občutek, da smo nekje v divjini, kjer bi se 
p srečali z divjo svinjo, lisico in podobno 
jjadjo. Da se bližamo človekovemu bivališču, 
ujekar kmalu opozoril pasji lajež in res smo 
pedali staro leseno kočuro, ob njej pa prav 

eno drvarnico in iz lesa zbito uto. Je 
da tukaj nekdo živi, smo se vprašali in 

ogledali majhnega in drobnega moškega, ki 
fc upognjene hoje, vračal iz hoste, otovorjen s 

zvrhanim trave in grmičevja. Podoba iz 
Biepravljice o možicljih, ki živijo v samoti in se 
[padajo z gozdnimi žiyalmi? Ja, prav takšno 
ijdobo smo si kot otroci us
tali, ko so nas pravljice pos-
temile v sladek sen. Ampak 
•toni pravljica. 

Pogovor s kozami 
Presenečen nad obiskom 
isdobrovoljno pozdravi in 
inanič proti, ko okrog njega 
ijocamo« s fotografskim 
matom. Naravnost v leseno 
lise odpravi, odloži koš in že 
slišimo veselo kozje meketa-
ie. Štiri odrasle koze in en 
Eji mladič se razveselijo 
'roka, mi pa smo priče svoje-
fflnemu pogovoru med člo-
tom in živalmi. »Ste lačne, 

kaj? Pa saj niste tako dolgo 
čakale. Pa kaj se tako prerivate, 
saj bo za vse dovolj!...« Ko to 
opravi, nas povabi v kočo, pra
vo temnico s sajastimi stenami, 
v kateri sta dva prostora. V 
vsakem je po ena postelja, 
omara, tam, kjer smo sedli za 
mizo, pa še star štedilnik na 
trdo gorivo. Nekaj nabožnih 
kipcev, posoda okrog štedilni
ka in povsod po prostoru po-
nošena oblačila in obuvala, od
ložena tu in tam. Nad mizo pa 
petrolejka. To je dom brez 
elektrike in brez vode. Zato tu 
ni radijskega in televizijskega 

sprejemnika, ni umivalnice in 
ne stranišča. One zadeve je 
treba opraviti zunaj: na majh
nem prostorčku, ograjenem z 
deskami in ob nekaj deset me
trov oddaljenem naravnem 
studencu z vodo, ki bi jo z 
veseljem pili celo angelci. Umi
vali pa se v njej ne bi, ker je 
premrzla. Zraven hiše je braj-
da, pa nasad fižola in kos zem
lje, na kateri zraste krompir in 
še skladovnica drv. 

Najdenček vsenu 
Po ženi vprašamo, pa nam 

pove, da je v bolnišnici, zaradi 
kile je bila spet nujna operaci
ja, izvemo. »Jutri jo grem obi
skat,« reče in se pogladi po 
poraščenem obrazu ter neje
voljno doda, da se bo treba 
spet lotiti britja. »Takle ven
dar ne morem k njej.« Ko ga 
vprašamo po imenu, pove, da 
je Blaž in da je ženi ime Eliza
beta, Betka. In priimek? Ko 
izvemo, da se piše Najdenik, 
nas zanima izvor tega priim
ka. Takole je pripovedoval: »V 
zgodnjem prejšnjem stoletju 
je bilo, ko sta moja ded in 
babica nekega večera vstopila 
v hlev in zaslišala otroški jok. 
Šla sta za glasom in v senu 
odkrila dojenčka. Vzela sta ga 
v roke, ga nesla v hišo in ker 
potem ni bilo ne duha ne 
sluha o njunih starših, sta ga 
obdržala in skrbela zanj kot 
za lastnega otroka. Tako kot 
za njuno pet let starejšo hčer. 
To je bilo v vasi Kanjuce na 
Svetini in takrat se je najdenč-
ka prijelo ime Najdenik. 
Odraslemu Najdeniku se je 
potem rodil sin Blaž Najdenik 
in to sem jaz. Mi je pa oče 
umrl, ko sem na Svetini še v 
šolo hodil. Od sedmega db 
dvanajstega leta starosti sem 
hodil v osnovno šolo in kon
čal tri razrede. Pa me v šoli 
niso naučili brati in pisati, ker 
sem velikokrat manjkal. Do
ma je bila huda revščina, ni 
bilo kaj obleči, pozimi pa je 
zapadel tako visok sneg, da 
nisem mogel priti do šole. 
Pisanja in branja sem se ka

sneje naučil sam. In včasih 
sem veliko bral, do enih po
noči sem pri petrolejki poži
ral knjige, zdaj pa preslabo 
vidim. Moja Betka pa še da
nes ne zna brati, še podpisati 
se ne zna. Ja, tako je to bilo, in 
še danes ni dosti bolje,« skle
ne ta del pogovora. 

K Belemu volu po 
nevesto 

Zanima nas, koliko je stara 
hiša, v kateri živi z ženo Betko 
in obenem izvemo, kje je srečal 
svojo bodočo življenjsko dru
žico. »Tole bajto sem si sam 
postavil leta 1948, potem ko 
sem prejšnjo, ki jo je skupaj 
spravil moj oče, podrl. Zrasla je 
v pičlih enaindvajsetih dneh, 
od spodaj sem jo malo pozidal, 
drugače pa je skoraj vsa iz lesa. 
Tu smo potem živeli: midva z 
Betko in dva otroka; hčerka, ki 
zdaj živi v bloku v Žalcu in sin, 
ki ima družino v Štorah. In smo 
iz leta v leto tolkli revščino. Če 
se dva reveža skupaj spravita, 

bogatije ne more biti. Pa veste, 
kako sem spoznal svojo Bet
ko? Moj oče nas je preživljal z 
žganjem oglja in nabiranjem 
tresk po hostah. Jaz sem očetu 
pomagal in vozil oglje in treske 
od naročnika do naročnika. 
Treske so kupovali tudi v go
stilni Beli vol v Celju, ki je že 
zelo dolgo ni več. In v Belem 
volu sem srečal Betko, ki je bila 
pomočnica v kuhinji, sicer pa 
je bila doma na Ponikvi pri 
Grobelnem.« 

Čakajoč na Matildo 
Blaž Najdenik si je kruh slu

žil v rudniku in v kamnolomu 
v Pečovniku, najdlje pa v cest
nem podjetju, vmes je mizaril 
in tesaril ter bil v partizanih. Iz 
naslova zaposlitev ima danes 
okoli 30 tisočakov pokojnine 
in še par tisočakov socialne 
podpore, »na knjigo«, ki jo je 
izstavil Rdeči križ, pa hodi 
Betka v najbližjo trgovino ku
povat živež: kruh, olje, moko, 
sol in še po kakšno malenkost 
v vrednosti do 5 tisoč tolarjev 

mesečno. Od Rdečega križa 
dobita občasno tudi rabljena 
oblačila. S kurjavo za zimo se 
oskrbita sama, saj je gozda 
naokoli v izobilju. »Včasih pri
de do hiše divja svinja in nama 
vso njivo s krompirjem razrije 
in potem krompir samo še 
pobereva. Lisice že zelo dolgo 
ni bilo blizu. Pogrešam pa ku
kavico, vse bolj poredko se 
oglaša, sove pa nič rad ne 
vidim, saj veste... Me včasih 
kdo vpraša, kako sploh lahko 
živiva v takem. In bivanje v 
domu nama je tudi že ponudi
la socialna, jaz pa od tod ne 
grem nikamor. Betka bi šla v 
dom, jaz pa bom kar tu poča
kal na Matildo,« pove s pritaje
nim nasmeškom na ustih in 
vzame v roke svoje orglice, ki 
potem zapojo tako, kot pojejo 
že najmanj pol stoletja. Dru
gačnega življenja Blaž Najde
nik sploh ne pozna in pravza
prav je čisto zadovoljen tam 
gori v srcu narave in daleč 
stran od ponorelega sveta. 

MARJELA AGREŽ 

Elizabeta in Blaž Najdenik, kot ju je na fotografiji zabeležil Celjan Vinko Skale, 
ko ju je predlani obiskal in se potem še večkrat srečal z njima. Ta fotografija je 
potem prepotovala vso Slovenijo in se za kratek čas naselila v domala vseh 

slovenskih domovih. 
Blaž Najdenik v siromašnem okolju svojega doma, ki ga ne 

namerava nikoli zapustiti. 

n smo se poslovili, nam je Blaž zaigral na orglice, ki jih 
zQ-me v roke takrat ko je dobre bolje in ko je žalosten. Pogovor s kozami... 
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Kameniku je bilo slabo 
okrajnem sodišču v 

a

enSkih Konjicah naj bi 
sredo, 24. septembra, 

!ijevalo junija začeto in 
^dvakrat preloženo so-

epetnajsterici, ki jih ob-
La bremeni vpletenosti 
ponarejanju, nakupih in 
Irodaji srednješolskih 
tval. Zaradi slabega 
raVstvenega počutja pr
eloženega so obravnavo 
eložili na 22. oktober. 

R o ^ ž e n i ^ v t e n T s o d -
, procesu je Kristjan Ka-
Wk v javnosti znan kot 
Ait ki bi naj marca letos 
0 štirikratni umor v Te-
jjevem in ki je od 29. aprila 
»riporu. 
poženi Kamenik se je 
L počutil že med prevo-
uiz Celja v Konjice. Kot so 
Ledali varnostniki, so se 
Lli ustaviti že v Franko-
U, ob prihodu na sodiš

če pa se mu stanje ni izbolj
šalo. Zaradi tega je Kameni-
kov zagovornik, odvetnik 
Daniel Planinšec, prosil za 
preložitev obravnave. Sodni
ca Lidija Pratnemer je po
tem odredila prevoz Kameni-
ka v konjiški zdravstveni 
dom, kjer ga je pregledal 
zdravnik dr. Jože Hlačer. Na 
osnovi njegove ocene se je 
sodnica odločila obravnavo 
nadaljevati, kar kmalu pa je 
Kristjan Kamenik zaprosil za 
kratko prekinitev, ker mu je 
bilo tako slabo, da je moral v 
sanitarije. Medtem je obto
žencev zagovornik zahteval 
dodaten zdravstveni pregled, 
saj so bile po njegovi oceni 
posredi začasne psihosomat-
ske motnje. Predlagal je, naj 
ga pregleda še specialist ne-
vropsihiater. Temu predlogu 
je sodnica Pratnemerjeva 
ugodila in sojenje preložila 
na 22. oktober. 

M.A. 

Prvoobtoženi Kristjan Kamenik na poti v konjiško sodno 
dvorano. Grozil z ubojem 

00 nevarnega incidenta je prišlo minulo soboto zvečer 
(gostinskem lokalu Vegas na Gosposki ulici v Celju. 
V lokal je tega večera vstopil vinjeni in napadalno nastro-
piilsmet L. (38) iz Celja. Najprej je začel zmerjati natakari-
% v nadaljevanju pa groziti lastniku lokala, 42-letnemu 
Esadu Č. Ismet je imel pri sebi pištolo, ki jo je med 
irepiranjem in prerivanjem usmeril v glavo Esada Č. Pri 
m mu je grozil, da ga bo ubil. Nevarnega napadalca je 
sstoik lokala (ob pomoči sina) uspel razorožiti in ga 
Madati ter zadržati do prihoda policistov. Ti so nevarne-
1 Ismetu zasegli orožje, ki ga je pridobil na nelegalen 
plin, ter ga odpeljali v policijske prostore, kjer so ga 
Bdržali do streznitve. Zoper nasilnika bodo podali tudi 
azensko ovadbo. M.A. 

Razočaranje na poti v 
obljubljeno deželo 

Patrulja mejne policijske 
Maje iz Rogaške Slatine je 
'septembra popoldne prije-
'Hdržavljanov Iraka, ki so v 
cenijo vstopili na ilegalen 
în. Mejo med Hrvaško in 
cenijo so prestopili med 
lovcem in Vidino. 
I skupini Iračanov je bilo 

Jr šest otrok, starih od 18 
lesecev do štirinajstih let. 
*|) policijskim postopkom 
kilo ugotovljeno, da so ime-
"egalci za sabo dolgo pot. Iz 

pa potem preko Grči-
1 Makedonije, Bosne in Hr

vaške jih je v Slovenijo pripe
ljal neznani voznik kombini
ranega vozila. Ob meji jih je 
odložil, jim pobral ves denar 
in potne liste ter jim naročil, 
naj se skrijejo v gozdu in tam 
počakajo nanj. V prepričanju, 
da jih bo neznani prevarant 
še istega dne peljal dalje proti 
obljubljeni deželi Nizozem
ski, so doživeli razočaranje, 
saj neznanca ni bilo nazaj. Po 
srečanju in opravljenem po
stopku z našimi policisti so jih 
le-ti izročili hrvaškim var
nostnim organom. M.A. 

GORELO JE 

Napaka na dimniku 
^Ponedeljek, 29. septembra nekaj minut po polnoči, je 
i § 0 relo na mizarski delavnici Cvetka J. v Zlatečah pri 
PUrju. 
gorelo je ostrešje ob dimniku, širitev ognja pa so s hitro 
,i e r v encijo preprečili gasilci iz Lokarij in Šentjurja. Do požara, 
lr^terem je nastalo za približno 100 tisoč tolarjev škode, je 

0 zaradi napake na dimniku. 

v Požar na vagonu 
^Ponedeljek, 29. septembra takoj po polnoči, je prišlo do 
, d r a na odjemniku elektrike na pogonskem vozu elektro
dne kompozicije, parkirane na tovornem delu želez-
•>e Postaje v Zidanem Mostu. 
I a r adi učinkovitega ukrepanja strojevodje se požar ni razši
ri9 Potniške vagone, dokončno pa so požar pogasili gasilci iz 
j e§a in Celja. Vzrok požara še raziskujejo, po prvih ocenah 
"tototna škoda znaša okoli milijon tolarjev. M.A. 

Radarji bodo... 
• v četrtek, 2. oktobra dopoldne na območju Žalca in Laške
ga, v popoldanskem času pa na območju Celja in Slovenskih 
Konjic, 
• v petek, 3. oktobra dopoldne na območju Velenja in 
popoldne na območju Žalca in Slovenskih Konjic, 
• v ponedeljek, 6. oktobra dopoldne na območju Celja in 
Šentjurja, popoldne pa na območju Šmarja, 
• v torek, 7. oktobra dopoldne na območju Velenja in popold
ne na območju Mozirja in Žalca, 
• v sredo, 8. oktobra dopoldne na območju Slovenskih 
Konjic, popoldne pa na območju Šentjurja. 
• v četrtek, 9. septembra dopoldne na območju Rogaške 
Slatine, v popoldanskem času pa na območju Celja. 

Padel z vlaka in umrl 
Na železniški postaji v Zi

danem Mostu se je 23. sep
tembra zjutraj pripetila nez
goda z najhujšimi posledi
cami. 

Josip T. (47) se je tega jutra 
pripeljal v Zidani Most s pot
niškim vlakom, ki vozi iz sev-
niške smeri. Pri sestopu z vla
ka, ki je bil najverjetneje že v 
gibanju, je padel s stopnic na 
peron in tam obležal s hudimi 
telesnimi poškodbami. Na 
kraju nesreče ga je našel dela

vec nadzorništva SVP Zidani 
Most in nemudoma poklical 
reševalno službo. Za življenje 
Josipa T. so se potem borili v 
celjski bolnišnici, a so bile 
poškodbe tako hude, da jim 
je v nedeljo podlegel. M.A. 

Izginilo 51 
potnik listov 

Med Celjani se je v mi
nulem tednu bliskovito 
razširila vest, da naj bi iz 
prostorov Upravne enote 
v Celju izginilo 51 potnih 
listov. 

Vest o tem so nam ka
sneje potrdili na Upravi za 
notranje zadeve Celje. Ker 
pa je kriminalistična prei
skava še v teku, nam o tej 
zadevi ni uspelo izvedeti 
nič konkretnega. 

Neuradno pa smo izve
deli, da naj bi zadeva s 
potnimi listi prišla na dan, 
ko so na nemško-avstrijski 
meji ustavili nekega slo
venskega državljana in 
med postopkom oziroma 
pri pregledu dokumentov 
ugotovili, da je njegov pot
ni list ponarejen. M.A. 

Poti v šolo so bile varne 
Akcija slovenske policije Varna pot v šolo je bila te dni 

formalno zaključena. Splošna ocena je, da je bila varnost 
naših otrok v prometu v prvih tednih novega šolskega leta 
ugodna. 

Policisti z UNZ Celje so v okviru akcije na območju regije 
obiskali 185 osnovnih šol in opravili 135 predavanj o varnosti v 
prometu. In še podatek: v akciji je sirom regije dnevno 
sodelovalo 106 policistov. Ti so, med drugim, preko prehodov 
za pešce in drugih prometnih površin varno prepeljali za 132 
razredov osnovnošolcev. M.A. 

PROMETNE NEZGODE 
V ovinku na levo 
Na magistralni cesti zunaj 

naselja Paka se je v petek, 
26. septembra popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri se 
je hudo telesno poškodoval 
voznik motornega kolesa. 
Gmotna škoda znaša milijon 
400 tisoč tolarjev. 

Borut K. (32) iz Velenja je 
vozil motorno kolo iz smeri 
Velenja proti Slovenj Gradcu. 
Zunaj naselja Paka je v bla
gem in preglednem levem 
ovinku zapeljal na levo stran 
vozišča, kjer je prišlo do op-
laženja z nasproti vozečim 
osebnim avtomobilom, ki ga 
je vozil 18-letni David Č. iz 
Slovenj Gradca. Pri tem je 
voznik motornega kolesa pa
del po vozišču in se huje ranil. 

Povozi l peško 
Na Ljubljanski cesti v Ce

lju se je v petek, 26. septem

bra popoldne, pripetila nez
goda, v kateri je hude tele
sne poškodbe utrpela peš
ka. 

Žiga V. (18) iz Trbovelj je 
vozil motorno kolo iz smeri 
Gregorčičeve proti Čopovi uli
ci. Med vožnjo po Ljubljanski 
cesti je trčil v 72-letno Elizabe
to B. iz Celja, ki je takrat 
prečkala vozišče v bližini zaz
namovanega prehoda za peš
ce. 

Podlegel po štirih 
dneh 

V petek, 26. septembra, je 
v bolnišnici v Celju poškod
bam podlegel 33-letni Stani
slav G. iz Celja. 

Pokojni je bil udeležen v 
prometni nesreči, ki se je zgo
dila 22. novembra zvečer na 
avtomobilski cesti zunaj na
selja Celje. 

Ar ja vas: dva mrtva 
V torek, 30. septembra ob 4.50 uri, se je na avtomobilski cesti v kraju Arja vas pripetila 

huda nesreča, ki je terjala dve človeški življenji. 
Ferid F. (36) iz Mengša je vozil tovorni avtomobil po avtomobilski cesti iz smeri Arje vasi proti 

Šempetru. Na ravnem delu ceste, kjer poteka promet po enem voznem pasu, je poskušal vozilo 
obrniti in zapeljati v nasprotno smer. Ko je polkrožno obračal, je za njim iz smeri Arje vasi pripeljal 
voznik osebnega avtomobila, 43-letni Miroslav K. iz Spodnje Nove vasi pri Slovenski Bistrici. Voznik 
Miroslav K. je, kljub zaviranju, silovito trčil v bok tovornjaka in se zagozdil med prednjo in zadnjo 
osjo. V trčenju je voznik osebnega avtomobila utrpel tako hude telesne poškodbe, da je bil na mestu 
mrtev. Sopotnika, 52-letnega Ivana K. iz Ljubljane, so iz zmečkane pločevine rešili celjski poklicni 
gasilci. Tudi sopotnik je bil tako hudo ranjen, da je umrl med prevozom v celjsko bolnišnico. 
Sopotnica na zadnjem sedežu osebnega vozila, 19-letna Anastazija Š. iz Dola pod Gojko, je v nesreči 
utrpela lahke telesne poškodbe. M.A.; Foto: SHERPA 
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Preveč mastni in pregladki ponaredit 
Prve dni septembra so policisti in kriminalisti ustavili dve skupini, ki sta se ukvarjali z razpečevanjem ponarejenih bankovcev za stotisoč italijanskih lir-Vrednost ponaredî  

znaša več kot poldrugi milijon tolarjev 

V zadnjem času so na območju UNZ Celje zabeležili več 
vnovčitev ponarejenih bankovcev po 100 tisoč italijanskih 
lir. Vsi bankovci so bili popolnoma enake kakovosti: bili so 
odlično ponarejeni, z obema varnostnima nitkama (vrisani
ma in ne vtkanima v papir) in vodnim žigom. Od originalov 
so se ločili le po tem, da so bili preveč gladki, na otip 
nekoliko mastni, pa tudi barva je bila manj izrazita. Torej je 
bilo več kot očitno, da gre za eno tiskarno teh ponaredkov. 
Akcija iskanja razpečevalcev teh ponaredkov je stekla. 

Tako so celjski policisti in 
kriminalisti 1. septembra, v so
delovanju s kolegi iz Sloven
skih Konjic in Maribora, pri 
razpečevanju ponarejenih 
bankovcev zalotili dva Celja
na, Zdenka T. in Stanka J. Pri 
nadaljnjem zbiranju obvestil 
pa so ugotovili, da sta Zdenko 
in Stanko (še) neznano kje 
prejela 52 ponaredkov v vred

nosti 5 milijonov 200 tisoč lir, 
do prijetja pa sta uspela vnov-
čiti 15 bankovcev, in to v različ
nih bankah in menjalnicah v 
Zrečah, Slovenskih Konjicah in 
Slovenski Bistrici. Preostale 
ponaredke v vrednosti 3 mili
jone 700 tisoč lir so jima ob 
prijetju zasegli in ju kasneje 
ovadili državnemu tožilstvu. 
Le dan kasneje so ustavili in 

legitimirali še Celjana Romana 
S., pri katerem so odkrili sum
ljiv bankovec za 100 ameriških 
dolarjev in prav tako ugotovili, 
da je ponarejen in da izvira iz 
iste grafično-računalniške de
lavnice. Pri nadaljnjem po
stopku in pregledu vozila Ro
mana S. so našli in zasegli še 
122 bankovcev po 100 tisoč 
italijanskih lir (12 milijonov 
iti), ponaredke, ki jih je imel 
pripravljene za razpečevanje. 
Celjski kriminalisti so tudi Ro
mana S. ovadili tožilstvu. Zdaj 
je treba odkriti le še delavnico, 
kjer so ponaredki nastajali. Vsi 
trije osumljenci, od katerih je 
eden izurjeni grafični delavec, 
so na prostosti. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: SHERPA Odlične ponaredke so izdale manjše, a bistvene pomanjkljivosti. 

MINI KRIMIČI 
Zmikavt na 

delovišču 
V noči na 23. september je 

neznani storilec vlomil v tri 
kontejnerje, ki so postavljeni 
na delovišču avtomobilske ce
ste v Ločici ob Savinji. Ukradel 
je agregat z bencinskim motor
jem in generatorjem, dve mo
torni žagi in dva električna po
daljška. Z dejanjem je podjetje 
Ingrad VNG iz Celja oškodoval 
za okoli 450 tisoč tolarjev. 

Firma brez faksa 
V času od 21. avgusta do 22. 

septembra je nekdo kradel v 
podjetju Merx Turist v Nazar
jah. V eni od pisarn je odklo
pil in nato neznano kam od
nesel telefaks napravo, vred
no 103 tisoč tolarjev. 

Iz odklenjenega 
pasata 

Na začetku minulega tedna 
je neznani storilec vstopil v 
nezaklenjeno vozilo VW pas-
sat in iz njega ukradel avtora-
dio kasetofon sonv. Vozilo je 
bilo parkirano na Dobrni, last
nik Gorazd P. iz Vojnika pa je 
oškodovan za 54 tisoč tolarjev. 

Dva v dveh 
spalnicah 

V sredo, 24. septembra do
poldne je neznani storilec vlo
mil v stanovanjsko hišo na Ga
silski ulici v Celju, last Eriha K. V 
hiši je dodobra prečesal vse 
prostore, iz predala omare v 
spalnici pa ukradel večjo količi
no zlatih predmetov in nakita. 

Istega dne je bilo vlomljeno 
v stanovanjsko hišo na Lopati 
v Celju, last Dominika P. V 
omari v spalnici je našel in 
odnesel 93 tisoč tolarjev goto
vine v tujih bankovcih. 

Neoviran vstop 
V sredo, 24. septembra po

poldne, je neznani storilec 
vstopil v odklenjeno stanova
nje, last Ane W., na Jenkovi 
ulici v Celju. V stanovanju je 
našel in pobral 4 srebrnike in 

30 tisoč tolarjev gotovine. 
Lastnico je oškodoval za do
brih 50 tisoč tolarjev. 

Oskrbel se je z 
okni 

V noči na 24. september je 
neznani storilec kradel na ne
dograjenem objektu, last 
Majde M., v Grušovljah. 
Ukradel je deset zastekljenih 
oken v skupni vrednosti 100 
tisoč tolarjev. 

Vlom v bistro 
V sredinih nočnih urah je 

bilo vlomljeno v bistro Tenis 
na Partizanski cesti v Celju. 
Storilec je iz lokala odnesel 
aparat za kavo, avtomat za 
sokove, glasbeni stolp z zvoč
nikom, mesoreznico in dve 
steklenici škotske nacionalne 
pijače. Lastnika Nenada V. je 
oškodoval za približno 200 
tisoč tolarjev. 

Okradeni Plonk 
bar 

V noči na 26. september je 
nekdo vlomil v gostinski lokal 
Plonk bar na Trgu mladosti v 
Velenju. Iz lokala je odnesel 
glasbeni stolp sonv in 2 tisoč 
tolarjev menjalnega denarja. 
S tem je lastnika Bojana Š. iz 
Velenja oškodoval za okoli 80 
tisoč tolarjev. 

Hitroroki tat 
Minuli petek popoldne se je 

med kupci v blagovnici T na 
Gubčevi ulici v Celju gibal tudi 
storilec, ki je izkoristil pravi 
trenutek. Na oddelku usnjene 
konfekcije podjetja Polis je z 
obešalnika potegnil usnjeno 
jakno in obšel blagajno. Last
nik je oškodovan za 52 tisoč 
tolarjev. 

Z balkona v hišo 
V noči na 27. september je 

neznani storilec vstopil v sta
novanjsko hišo Bojana M. v 
Rakovcu na tak način, da je 
najprej splezal na balkon in 
potem odprl balkonska vrata, 
ki niso bila zaklenjena. Ko je 

zapuščal hišo, otovorjen z 
barvnim televizijskim spre
jemnikom, si je vrata sam od
klenil. Ukradeni televizor je 
vreden 54 tisoč tolarjev. 

Manjka video 
rekorder 

V dneh od 13. do 27. septem
bra je neznani storilec vlomil v 
stanovanjsko hišo v kraju Lo
če pri Poljčanah. Lastnik Ivan 
J. je ugotovil, da v sobi manjka 
video rekorder, vreden približ
no 50 tisoč tolarjev. 

Osiromašeni 
Stržek 

V noči na 28. september je 
nekdo vlomil v bistro Stržek 
na Podjavorškovi ulici v Celju. 
Storilec je iz notranjosti lokala 
odnesel več dozatorjev za al
koholne in brezalkoholne pi
jače, veliko zgoščenk in ciga
ret ter manjšo vsoto menjalne
ga denarja. Podvig je zaključil 
tako, da je poškodoval elek
tronski števec za točenje pija
če in igralni avtomat. Lastnico 
Boženo P. je oškodoval za mi
lijon 200 tisoč tolarjev. 

Draga kuverta 
Koncem minulega tedna je 

nekdo vlomil v skladišče pro
dajalne Kapljica v Šaleku pri 
Velenju. Iz tamkajšnje pisar
ne je ukradel kuverto s 120 
tisoč tolarji gotovine. 

Potrjen sum 
Zaradi suma o nedovoljeni 

posesti orožja in na osnovi 
odredbe sodišča, so policisti 
iz Laškega opravili hišno prei
skavo pri 52-letnem Francu 
G., ki začasno prebiva na ob
močju upravne enote Laško. 
Njihov sum se je potrdil, ko 
so v nedeljo pri Francu našli 
in mu zasegli avtomat MP 40, 
dva nabojnika in 7 nabojev za 
omenjeno orožje. 

Odklenjeni 
bungalov 

V nedeljo, 28. septembra 
med 17. in 18. uro je nepridi
prav vstopil v nezaklenjen 
bungalov v zreških Termah. 
Izkoristil je odsotnost Mojce 
H. in Mateje O. ter jima ukra
del 60 tisoč tolarjev in 400 
nemških mark gotovine. 

Praznil skladišče 
V času od sobote do pone

deljka, 29. septembra, je nez
nani storilec kradel na območ
ju ograjenega skladišča podjet
ja Keros na Partizanski cesti v 
Rogaški Slatini. Tam zdaj po
grešajo okoli 300 kosov stekle
nih prizem, dve peči za central
no gretje, samokolnico in več 
salonitnih plošč. Omenjeno 
podjetje je s tatvino oškodova
no za okoli 450 tisoč tolarjev. 

Zmikavt v 
brunarici 

V noči na 29. september je 
neznani storilec vlomil v bru
narico Ludvika P, ki stoji ob 
tenis igrišču v kraju Podveza. 
Ukradel je več teniških lopar
jev, osem pletenih brezrokav
nikov, telefonski aparat in ne
kaj steklenic piva. Lastnika je 
oškodoval za okoli 70 tisoč 
tolarjev. 

Avtovlomi 
V noči na 23. september je 

neznani storilec vlomil v 
osebni avtomobil Audi 80, 
parkiran na Zoisovi ulici v Ce
lju. Storilec je iz vozila ukra
del prenosno napravo za od
čitavanje črtnih kod s pro
gramsko opremo vred in 
sončna očala police. Podjetje 
Antonio je oškodoval za okoli 
pol milijona tolarjev. 

V sredo, 24. septembra zju
traj, so šli v Konjice »na lov« 
trije Celjani: 18-letni David, 
22-letni Dejan in 20-letni Ivan. 
Na Slomškovi ulici so jih zani
mali predvsem tam parkirani 
avtomobili. Ko je David že 
uspel vlomiti v Zastavin yugo 
in iz njega pobrati avtoradio, 
je trojico nepridipravov s kra
ja pregnal eden izmed tam
kajšnjih stanovalcev. Konjiški 
policisti so Davida kmalu po 
dejanju prijeli, ostala dva pa 
sta jim ušla, a le za kratek čas. 

V noči na četrtek je nekdo 
vlomil v osebni avtomobil 
Fiat punto, parkiran na Goriš
ki cesti v Velenju. Iz vozila je 
ukradel avtoradio in sončna 
očala ter s tem lastnika Meto
da N. oškodoval za okoli 55 
tisoč tolarjev. M.A. 

Čigavo je kaj 
Policisti PP Celje so v zadnjem obdobju stopili na prste vrsti 

vlomilcev v vozila, ukradene predmete pa so jim ob prijetju 
zasegli. Te predmete zdaj hranijo in čakajo, da se oglasijo 
lastniki in jih (z ustreznimi podatki o lastništvu) odnesejo. Gre 
za: avtoradio kasetofon Pioneer; avtoradio kasetofon Blau-
punkt; avtoradio kasetofon Car technic; avtoradio kasetofon 
Blaupunkt; avtoradio kasetofon Kemvood; 2 zvočnika Pio
neer; 2 zvočnika Kenvvood; 2 zvočnika Fidelitv; 2 zvočnika Car 
technic; 1 zvočnik Bas Interconti in 1 etui za snemljivo glavo 
Pioneer. 

Zasežene (naštete) predmete si lahko ogledate na fotografiji. 

NOČNE 
CVETKE 

• Nekateri mladeniči se pi 
ne morejo sprijazniti s stati 
som bivšega. Takšno razoc 
ranje je v petek zvečer i 
lastni koži občutila Tanja, I 
jo je v lokalu Han oklofut 
njen bivši fant Janko, ki sel 
zaradi klofute srečal s sodu 
kom za prekrške. 
• Policiste je v petek zvei 
nekdo obvestil, da se v Are 
nu tepejo. Na eni strani i 
bila Branko T. in Gregor P.,n 
drugi pa solist Karel., ki sej 
glavnem branil. V postopk 
sta se Branko in Gregor m 
čedno obnašala, neubogljivi 
ga in srditega Gregorja pa 
na koncu predstave mo 
postave odpeljali na pol 
sko postajo in ga spustili 
tem, ko jim je bil voljan po 
zati svoj osebni dokument 
• V stanovanju na Milčins 
ga ulici je v soboto ob pol tre 
Stane voščil dobro jutro svo 
soprogi Ani. To je storil ta 
da jo je pretepel. 
• Od sobotnega jutra da 
ima Boštjan V. grd nos. De 

minut pred četrto ga je v I 
flvu narezal Gregor O. Boš 
nu se bo nos zacelil, Gre 
pa bo imel sitnosti s 
kom za prekrške. 
• Luka K. je prijavil, da so 
v nedeljo popoldne na Stare 
gradu pretepli trije najstnic 
nasilniki. Na kraju pretepa 
bil tudi očividec, ki je stor 
prepoznal in poskrbel, & 
ne bodo odnesli prav pod 
• V nedeljo zvečer je bila 

trebna intervencija na IrŠ1 

4. Boris B. je razbil vrata,1' 
živi Željko G., vstopil v st< 
vanje brez povabila ter 'lc 

in Tadeju P. grozil, da j u 

fental, če mu ne bosta vr 
dolga z obrestmi vred. 

N 



Varovale! pred 
boleznimi 

Čokolada za 
zaljubljene 

Napolnimo 
shrambe 

Dvokolesniki 
preplavljajo svet 
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v Sarajevu 

Modna jesen 
v XL proporcih 

Klobase 
in pivo 
Munchen ne vabi turistov le v času Oktoberfesta 

Kljub prometni gneči je bavarska prestol-
taeno najprijetnejših nemških mest, ki je 
ibivalo današnjo podobo skozi dolga stolet
no hudem opustošenju v II. svetovni vojni 
domačini mestu povrnili nekdanji sijaj, 
postavitvi »železne zavese« je Munchen 
'liko pridobil, saj je tako postal najpomem-
Bši industrijsko komercialni center na 
¥ Nemčije. Mnogi v Miinchenu iščejo le 
'°žnost za dober zaslužek, ki ga omogoča 
*ro razvita industrija. Toda mesto se pona-
iscelo paleto podob, med katerimi lahko 
^do najde tisto, ki mu je najbolj všeč. 

Mjonska prestolnica nudi obiskovalcem na 
>gate galerije, muzeje, gledališča, zbirko 

ičnih kipov in številne Čudovite zgradbe in 
Jllec koncev velike koncerte popularne glas-
hki se jih v vedno večjem številu udeležujejo 
•ft slovenski navdušenci. Munchen se ponaša 
îs številnimi vzdevki, ki pričajo o njegovi 

^embnosti: Atene ob reki Isar, Skrita pre
dnica Nemčije, Milijonska vas palač... 
spanje po mestu je dokaj preprosto, saj je 
predeno s podzemno železnico (U-Bahn), 
,tePripelje prav na vsak konec mesta. Največ 
'skovalcev se nameni v center mesta, v 

i0'ici železniške postaje, kjer je moč najti tudi 

številne hotele in restavracije s tipično bavarsko 
hrano. Komur le-ta ne ugaja, pa se lahko 
navdušuje nad grško, italijansko, špansko, me
hiško ali še kakšno bolj eksotično kuhinjo. 

Pred hitrim utripom življenja se lahko doma
čini umaknejo v številne parke ali še raje na 
bregove reke Isar, kjer je še posebno v poletnih 
mesecih vedno živahno. Mnogo možnosti za 
aktiven oddih pa nudi tudi bližnja okolica z 
jezeri in hribi. Blizu sta tudi Avstrija in Italija. Do 
Gardskega jezera in Verone ločita domačine le 
dobri dve uri vožnje. 

Na p ivn i ik ih v r tov ih 
V Miinchenu lahko ljubitelji piva potešijo 

svojo žejo tudi v eni največjih pivnic na svetu 
Mathaser, kjer vsak dan stočijo okoli 150.000 
litrov piva! Še lepše pa je preživeti večer v 
zavetju hladnih pivniških vrtov. Le kaj je lepše
ga, kot sesti pod košato drevo in si privoščiti 
kozarec dobrega, ravno prav ohlajenega piva. 
Pivniški vrtovi (bier garten) so še posebno 
priljubljeni med domačini. Tu se zbirajo stari in 
mladi vse od zgodnje pomladi, ko zapihajo prvi 
toplejši vetrovi in naznanijo sezono pivniških 
vrtov. Nekateri pridejo na klepet, drugi zaradi 
resnih debat, tretji pa kar tako za zabavo ali 
partijo kart s starimi prijatelji. Vrtovi so za 
nekatere pravcati drugi dom, kamor pripeljejo 

tudi svoje hišne ljubljenčke, zato*je potrebna 
previdnost, ko pretegujete noge pod mizo. 

Oktoberfestza milijone 
obiskovalcev 

Miinchen je za obiskovalce zanimiv ob vsa
kem letnem času, večina pa si ga najbolj zapom
ni v teh prvih oktobrskih dneh, ko nastopi 
tradicionalna pivniška prireditev Oktoberfest. 
Začetki Oktoberfesta segajo v začetek 19. stolet
ja. 12. oktobra 1810 sta se poročila bavarski 
prestolonaslednik Ludvik I. in Tereza Saška 
(Therese von Sachsen-Hildburghausen). Princ, 
ki je že takrat veljal za ekstravagantnega, si je 

omislil banket z ogromnimi količinami mesa, 
klobas in drugih dobrot, med katerimi seveda ni 
smelo manjkati svetlega in temnega piva. Poroč
no slavje so zaključili s konjskimi dirkami in vse 
skupaj je povabljence tako zelo navdušilo, da so 
sklenili veliko zabavo ponoviti tudi naslednje 
leto. Ponovno je sledil uspeh in z leti so prebivalci 
Miinchena v začetku oktobra željno pričakovali 
veliko prireditev z jedačo, pijačo, preprostimi 
vrtiljaki in raznimi stojnicami, kjer so se obisko
valci navduševali nad umetniki in zabavljači iz 
bližnjih in daljnih krajev. Zabava vladarjev se je 
sprevrgla v največjo javno prireditev na svetu, ki 
jo vsako leto obišče na milijone obiskovalcev. 
• • • • ^ • • • • • • • • • I H n l G O R FABJAN 

Munchen je zanimiv tudi zaradi številnih prelepih zgradb. 
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Nikoli ne priznaj poraza 
Leslie Caron, filmska zvezda iz zlatih hollywoodskih časov, je prejšnji teden obiskala Velenje 

Oblečena v eleganten ko
stim, ki razkriva lepe vitke 
noge, z živahno hojo in 
vzravnano držo odlično skri
va svojih šestinšestdeset let. 
Leslie Caron, pred več kot 
štirimi desetletji je zaslovela 
s filmom Amerikanec v Pari
zu, je prejšnji teden na prvi 
jesenski dan obiskala Velenje 
in Pikin festival kot častna 
pokroviteljica. Meni, da je 
skrb za razvijanje otroške us
tvarjalnosti odraz inteligen
ce. »Prihodnost si lahko 
vsakdo zamisli po svoje, ven
dar je življenje improvizacija 
od prvega do zadnjega trenut
ka,« verjame igralka, ki jo 
pozna ves svet. 

Po mami je Američanka, po 
očetu Francozinja. Ime je dobi
la po znanem ameriškem igral
cu Leslieju Howardu, ki je na
stopil v Vrtincu. Tudi njena ma
ma je bila umetnica, lepa in 
ranljiva baletka, ki si je v trenut
ku obupa vzela življenje. Leslie 
je odraščala pri starih starših v 
Parizu in si želela plesati. Res je 
postala baletka, vendar je že pri 
osemnajstih odšla v Hollywood 
in čez noč zaslovela s filmom 
Amerikanec v Parizu, ki ga je 
leta 1951 režiral Vincent Minnel-
li. Sledili so še uspešnejši filmi 
Lili, Stekleni čeveljčki, Gigi... V 
vlogi Gigi si je pridobila na mili
jone oboževalcev po vsem sve
tu. Ko je prestopila štirideseto 
leto, so pričele vodilne vloge 
usihati. Stara štiriinštirideset let 
se je vrnila v rojstni Pariz, sčaso
ma premagala krizo in pričela 
sprejemati vloge žensk sred
njih, pravzaprav svojih let. Zad
nji film (The Ring) je posnela 
pred dvema letoma s soigralko 
Nastassio Kinski. Veliko nasto
pa v gledališču, rada je z otroko
ma in vnuki, redno spremlja 
gledališke in filmske predstave 
ter vodi svoj majhen hotel v 
Burgundiji. 

Leslie Caron je živahna in 
pozorna sogovornica. Zvezda, 
ki pravi, da si ni želela priti na 
nebo. 

Kakšni so vaši spomini na 
otroštvo in mladost v Parizu? 

Odraščala sem v prijetni hiši 
ob reki, kjer sem bila zelo sreč
na, dokler ni izbruhnila vojna. 
Takrat smo občutili veliko po
manjkanje in lakoto. Kljub voj
ni, ki je bila zame huda preiz
kušnja, sem se začela učiti ba
leta. V meni je bila velika želja, 
da bi postala dobra balerina. 
Imela sem odlične učiteljice, 
priznane ruske balerine, od ka
terih sem se naučila ruske ba
letne tehnike. Začela sem se 
šolati tudi na baletnem konzer-
vatoriju, vendar sem ga kmalu 
zapustila in pričela plesati v 
pariškem Balles de Champs 
Elvsees. Premiero ene od mo
jih baletnih predstav si je ogle
dal tudi Gene Kellv, ki me je 
povabil k sodelovanju v filmu 
Amerikanec v Parizu. 

Takrat ste bili stari komaj 
devetnajst let. S tem filmom 
ste zasloveli in postali filmska 
zvezda. Zgolj po naključju? 

Zgolj po naključju, seveda. Ge
ne Kellv si je po naključju ogledal 
moj baletni nastop tistega večera 
in spomnil se je name dve leti 
kasneje, ko je iskal soigralko. 

Je vaš prvi film tudi vaš 
najljubši? 

Sploh ne! Prvič sem nastopi
la pred kamero, bila sem pre
strašena, štorasta in nesproš
čena. Niti besede angleško ni
sem znala. Šele kasneje, ko 
sem se naučila igralskih tehnik 
in angleškega jezika, mi je šlo 
bolje. Zadovoljna sem bila že s 
filmom Lili. 

Kateri film vam je torej po
sebej pri srcu? 

Ravno Lili morda. Ali Gigi. 
Sicer pa mi je po navadi najbolj 
všeč moj najnovejši film. Do
ber je bil Damage, film Louisa 
Malla, v katerem sem pridobila 
povsem nove izkušnje. Kljub 

precejšnji ekscentričnosti mi je 
bil všeč tudi Valentino. 

Ste kdaj sanjarili o tem, da 
boste dosegli svetovno film
sko slavo? 

Prav zares nikoli. Sploh si 
nisem želela postati igralka, kaj 
šele filmska zvezda. 

Kako ste doživljali Hollv-
vvood, mesto filmskega blišča 
in industrije? 

Snemanje filmov je" bilo za
me zelo vznemirljivo, obenem 
pa sem se kot mlado dekle 
morala spoprijeti s trdim in 
napornim delom. Moja pot do 
uspeha ni bila lahka. V Hollv-
woodu pa me je že od nekdaj 
motilo mrtvilo na področju 
kulture. Verjetno še posebej 
zato, ker sem pogrešala Pariz. 
Danes je drugače, saj filmski 
svet igralcem dopušča, da živi
jo kje drugje in jih ne veže na 
Hollvvvood. Zase vem, da želim 
živeti v velikem mestu, kjer si 
lahko ogledam dobre gledališ
ke predstave, filme... Ne boste 
verjeli, vendar v Hollywoodu 
predvajajo zelo malo filmov. 
Parižani, denimo, si lahko ogle
dajo približno 350 filmov na 
teden. Nadvse rada živim v 
mestu, kjer sem se rodila in 
kjer sem že od nekdaj najraje. 
Z veseljem sem živela več let 
tudi v Angliji, kjer sta rojena 
oba moja otroka. 

Igrali ste v štiridesetih fil
mih, poročili ste se trikrat, ste 
mama dveh otrok, imate tri 
vnuke... Kaj pravite, vam je 
bilo življenje do zdaj posebej 
naklonjeno? 

Zelo sem zadovoljna, pri tem 
pa moram povedati, da se nera
da oziram v preteklost. Pravza
prav tega ne počnem nikoli, 
ampak se raje lotevam novih 
načrtov in sprejemam nove iz
zive. Še vedno jih vidim pred 
seboj veliko. Morda je nenavad
no, a o sebi razmišljam kot o 
začetnici, saj se želim učiti in še 
veliko postoriti. V moji naravi 
je, da stremim za napredkom. 

Napisali ste knjigo o svo
jem življenju. Zakaj ste ji na
deli naslov Vengeance (Maš
čevanje)? 

To ni bila moja zamisel, am
pak so se tako odločili založni

ki. Knjigo sestavlja dvanajst 
kratkih zgodb, črtic iz mojega 
življenja. Nekatere so zelo is
krene... 

Igrali ste s številnimi zna
nimi igralci. Jih lahko nekaj 
naštejete? 

Fred Astair je bil prijazen, 
skromen in preprost človek. 
Rad je klepetal, kar je bila pri
srčna lastnost, predvsem pa je 
bil pravi gentleman. Gene Kellv 
je bil moj zelo dober prijatelj. 
Občudovala sem Carvja Gran-
ta, ki me je največ naučil o 
komediji. Tudi Warren Beatv je 
odličen igralec. Prav od vsake
ga soigralca sem se veliko nau
čila. 

Kako ste se sprijaznili s 
staranjem? 

Ni bilo lahko, saj je prijetne-
je biti mlad. Vendar so zrelejša 
leta velikokrat manj boleča. 
Mladost mi je poleg vsega le
pega prinašala tudi veliko skr
bi. Bremena slave ni prepro
sto nositi. Prišel je tudi čas, ko 
so me začele vloge naivnih 

zelo zelo prijaznih oseb kar 
nekako utrujati m dolgočasiti. 
V Valentinu sem zato odigrala 
hudobno žensko, pravo nas
protje mojih prejšnjih vlog. 
Več sem začela nastopati tudi 
v gledališču, kjer sem lahko 
dosegla vse tisto, kar sem po
grešala pri filmu. Šele po dol
goletnih igralskih izkušnjah 
sem začela uživati v občutku 
zaupanja v lastne sposobnosti. 
Izgubila sem strah pred kame
ro, pred zahtevami režiserjev 
in producentov, s čimer sem 
bila močno obremenjena v ča
su sedemletne pogodbe z 
MGM. 

Ste v zadnjem času zaposle
ni predvsem v gledališču? 

To pomlad sem nastopila v 
odrski predstavi o Georges 
Sandovi, v uprizoritvi ljubezen
skih pisem med to francosko 
pesnico in Chopinom. Še dva 
dni pred odhodom v Slovenijo 
sem bila v VVindsorju, kjer sem 
na glasbenem festivalu brala 
zgodbo o slončku Barbarju, ob 

spremljavi orkestra, ki je iz* 
jal glasbo Poulenca. To pomli 
bom nastopila v ZDA v odri 
uprizoritvi Gigi, v kateri bo 
tokrat igrala starejšo žensk 
Slednje me bo zelo zabavalo 

Niste le igralka, ampakt« 
poslovna ženska. Blizu Pa 
za imate svoj hotel, kajne! 

Ni ravno velik hotel, saj ii 
le štiri sobe. Je pa zelo priv 
čen zaradi svoje pristnosti.ll 
v tej hiši, ki izvira iz 13. stolej 
ima starinsko vrednost. Na 
vse lepa je. 

Ste bili v življenju velft 
krat depresivni in potrti? j 

Tega ne želim zanikati. 1 
zadnje me je zelo utrudila! 
nova in gradnja hotela, kisi 
se je lotila z vso zagnanosn 
Spominjam se tudi, da mi 
bilo zelo hudo v času, ko sd 
se učila igrati, nastopati. Navi 
zadnje sem vse zmogla: naufl 
sem se igrati, pisati knjigo,pk 
sati, slikati, govoriti dvatij 
jezika in voditi hotel. Z leti) 
človek notranje bogatejši.^ 
v zrelejših letih sem post« 
bolj dovzetna za življenje. 1* 
čela sem se zanimati za dflj 
ljudi in ne le zase. Tudi tegfl 
je treba naučiti 

Ne kažete svojih let. Kaj* 
storite zase? 

Predvsem se ne obremefl1 

jem s preteklostjo. Zelo^ 
disciplinirana tudi pri telovjj 
bi, saj iz časov, ko sem trenfl 
balet, dobro vem, da je tj 
vztrajati tudi takrat, ko siuj 
jen in četudi kdaj zelo bi 
Preprosto moraš. Vzam Ĵ 
veliko časa zase in za &\ 
interese. Življenje je vzneflBj 
vo, a včasih so ljudje, ki ZA 
najbolj uživati življenje, tj 
najbolj ranljivi. Zgodi sM 
omahnejo. Ko se je to zg°^ 
meni, sem vedno znala vi 
nove izzive. Podobno ko( 

krat, ko sem se za nast°P 
mjuziklu v Berlinu na vra 
nos naučila nemško. Nik°J1 

priznam poraza. Rada ^ 
prepreke in še raje jih P r e 

gujem. J 
•JHMHJ KSENIJA Lg 

Foto: l 0 ^ A J 

Leslie Caron je bila častna pokroviteljica 8. Pikinega festivala. O Piki Nogavički ni 
vedela prav ničesar, dokler je niso organizatorji festivala povabili v Velenje. Z 
zanimanjem sije ogledala večino prizorišč za otroke in dejala, da ji je Pikin festival še 

bolj všeč kot Disneyland. 

Največkrat je igrala naivne lepo^ 
Filma Amerikanec v Parizu in Gigj, 
katerih je Leslie Caron odigrala 

no žensko vlogo, sta dobila oska^ 

Leslie Caron s hčerko Jeninnifer. 
V filmu Očka dolgonogi, ki smo si ga lahko ogledali v nedeljo 

na Televiziji Slovenija, je plesala s Fredom Astairom. 

http://pristnosti.ll


p E T K A ZANIMIVOSTI - HUMOR 35 

Kako ravnajo z odpadki drugje 
potrošniške družbe se 
\o z velikimi količina-
iiadkov, kar skušajo re-
• na različne načine. Za 

''leksno odpravo tega 
Lma je potrebno spre-
jtj družbo in jo iz potro-
!|.ega preusmeriti v ne-
l̂ niški način razmišlja-

LakŠno preusmeritev vi-
Weno pot. Ta bi bila v 
piih določilih, da mora 
posameznik shranjevati 
Jjdke v svojem bivališču, 

I, to tako, da to ne moti 
j0v. Ko bi napolnil svoje 
ptete, bi moral prenehati 
Mi, pred tem pa bi od-

| moral izničiti. Takšen 
L]bi bil dober, ker bi prisi-
fcameznike - člane druž
ba bi razmislili o vsakem 
L ki ga bi storili, da le ne 
I tem nastalo kaj neupo-
Iga, saj bi to morali spra-
jjpod posteljo ali v dnevno 
Id, Pojavljati bi se začeli 
izvajalci dobrin, ki bi oseb-
jamčili za predelavo emba-
ein stranskih produktov... 
ieveda je ideja iz stališča 
oašnje družbe utopična, še 
sebej, če se ozremo na naš 
jjvni aparat, ki sam, ob 
iem razvoju računalništva, 
ii velike količine prvovrst-
f papirja, ob dejstvu, da 
zvezkov iz reciklažnega 
pirja pri nas skoraj ne da 

kupiti, da sosed vrže zajeten 
kup telefonskih imenikov v 
vsebnik za splošne odpadke, 
dva metra stran pa stoji vseb
nik za odpadni papir. 

Verjetno bodo razmere šle 
po poti, kakor poteka zdrav
ljenje odvisnikov od alkoho
la, drog, kjer zdravljenec pri
de do najnižje točke krivulje, 
šele potem je njegov um spo
soben dojeti, da je resnično v 
težavah, da se potem lahko 
začne njegov vzpon. Mnogo 
bi bilo potrebno narediti na 

področju izobraževanja, ki se 
mi zdi edina realna pot do 
drugačnega gledanja na to
vrstno dogajanje. 

No, nekaj lahko naredi dr
žava oziroma družbene 
skupnosti že prej: poskrbijo 
lahko za ponudbo odjemnih 
mest za sekundarne surovine 
in za ustanovitev gospodar
skih družb, ki bi te surovine 
predelovale. Tehnološki pro
ces predelave je namreč naj
dražji v fazi razvrščanja suro
vin na skupine, ki se jih s 
sedanjimi tehnološkimi mož
nosti da predelati v komer
cialne izdelke. 

Velika Britanija, kjer so te
žave zaradi večje količine od
padkov na enoto ustrezno 
večje kakor pri nas, namenja 

dohodek od zbranih sekun
darnih surovin skupinam, ki 
so potrebne družbene pomo
či, kot so na primer invalidi in 
revni. To dejstvo jasno napi
šejo na vsebnike za sekun
darne surovine, ki so razmeš
čeni sicer redkeje kakor v me
stu Celju, so pa posamezne 
surovine precizneje ločene. 

Ločitev stekla na belo, rja
vo, zeleno, plastike na pla
stenke od osvežilnih pijač in 
vrečke, ter pločevinke, zago
tavlja predelovalcem nižjo ce
no predelave in možnost vra
čanja deleža sredstev v hu
manitarne ustanove. Posle
dično pa to pomeni zmanjša
nje skupne količine odpad
kov za nekaj odstotkov, kar v 
absolutni vrednosti pomeni 
za velemesto na leto nepre
gleden kup smeti. 

Angleški zabojniki za steklo. 

ZNAMENJA NA 
PLANINSKIH POTEH 

Kapela sv. Lovrenca pri Arehu 
LJa obsežni livadi pred današnjo Ruško kočo (1246 m) je stala 
pna cerkev, zgrajena v romanskem slogu že po 1. 1146. 
odĵ njo romarsko cerkev sv. Areha, kar je pohorska narečna 
J k a za sv. Henrika, pa je pozidal Henrik Rogaški sredi 13. 
i j'današnjo obliko pa je dobila ob starem zvoniku in kapeli 
Ev

 e n c a v 17. stol., zadnjič pa je bila prenovljena 1. 1991; 
i zanimivost v cerkvi je sarkofag iz pohorskega marmor-
kj nJem je plošča s klesanim reliefom, ki predstavlja prvega 
[fkega vojvodo Otokarja IV. Traungavskega (1180-1192), 
[°Mihaela Pogačnika iz okoli 1. 1735. CIRIL VELKOVRH 

STRANKA SALJIVCEV 
Hinko Brečko, Jasmina Simler in Lili Soline 

iz Celja, Marinka Bukovič iz Rimskih Toplic 
in Justina Gostečnik so prispevali današnje 
šale, agencija Dober dan pa nagrado - izlet za 
šalo tedna, ki jo je poslala Lili Soline. Srečna 
nagrajenka med kuponi pa je Mira Bratuš iz 
Celja. 

Indijanci 
Lojzek je na vso moč jokal, zato je zanimalo 

dedka, kaj mu je. 
»Ati se noče igrati z mano Indijancev.« 
»Nič hudega. Se bom pa jaz igral s tabo.« 
»Ti se pa ne moreš, ker si že skalpiran.« 

Z a v a r o v a n a 
Rezka je prišla v banko prosit za kredit in 

uslužbenec jo na koncu vpraša: 
»Gospa, samo to mi še povejte, ste zavarova

ni? 
»No, ja. Mi je kar malce nerodno. No, mož 

uporablja kondome...« 

Edina ljubezen 
Vnuk zgroženo reče svoji babici, ki ga skrivo

ma »lučka«. 
»Draga moja babica. Mislim, da je ta 

steklenica viskija edina ljubezen v tvojem 
življenju.« 

»Ne, sploh ne. Imam še eno pod posteljo.« 

Na postaji 
Ko se je Slave vračal iz trgovine, se je podkre

pil še na železniški postaji. Naročil si je tudi 
zrezek, s katerim pa ni bil preveč zadovoljen, 
zato je poklical natakarja: 

»Poslušajte, zakaj so pa vaši zrezki tako 
majhni?« 

»Ker ste v restavraciji na železniški postaji. 
Če bi bili večji, bi potem potniki zamudili 
vlak.« 

Jesen 
Lojz je povabil Slavca na obiranje hrušk. 

Slave se je najprej malo podkrepil, nato pa se je 
zleknil v hladno senco rekoč: » Ne vem, zakaj 
toliko ceremonij okrog teh hrušk. Mi doma 
enostavno okrog drevesa pogrnemo folije in 
počakamo, da zapiha veter.« 

»In kaj, če ni nič vetra?« 
»Potem je pač slaba letina...« 

SALA TEDNA 
Darovalec 

Nemški turist je sredi Savinjske lani doži
vel hudo prometno nesrečo. Rešil ga je Tona, 
ki je kot darovalec redke krvne skupine zanj 
daroval kri. Bogati tujec se mu je hvaležno 
oddolžil z velikim mercedesom ob ponovnem 
obisku letošnje leto. In glej smolo: tudi letos je 
tujec doživel nesrečo in Tona je spet z veseljem 
daroval kri v pričakovanju novega darila. 
Le-to je tudi prišlo - tokrat za sina: avtomobil 
igračka. Tona je to hudo razjezilo in ženi je 
potožil: 

»Če se še enkrat to zgodi, mene ne bo več 
zraven. Očitno je v njem začela prevladovati 
naša kri.« 

Tretjino življenja 
prespimo 

Če se vam je že kdaj zgodi
lo, da se zjutraj niste mogli 
zares prebuditi in vreči v živ
ljenje novega dne, se prihod
njič, ko vas bodo zajeli takšni 
občutki, spomnite na to, da 
povprečen človek za spanje 
porabi kar tretjino življenja. 
In ob splošno veljavnih os
mih urah spanja za odrasle
ga človeka, so znani tudi zas
panci, ki spijo po deset, spet 
drugim pa je več kot dovolj 
že šest ur spanja. 

Ob teh, splošno veljavnih 
spalnih normah večine ljudi 
pa so znane tudi številne iz
jeme; med njimi predvsem 
Albert Einstein in pa Tho-
mas Alva Edison, ki sta jima, 
trdijo življenjepisa, popolno
ma zadostovali že dve uri 
spanja na noč. 

Soncniki pridnejši 
od deževnikov 

Med preizkusom, oprav
ljenim z dvema skupinama 
delavcev, med katerimi je 
ena delala samo v času, ko je 
deževalo, druga pa takrat, 
ko je nebo razsveUjevalo 
sonce, so se »deževniki« iz
kazali bistveno slabše, saj je 
med delom nastalo skoraj za 
50 odstotkov napak več, de
lo pa so opravili skoraj dva
krat počasneje kakor »sonc
niki«, ki jim je po enaki koli
čini opravljenega dela ostalo 
tudi več volje in energije, pa 
tudi utrujeni so bili dosti 
manj. 

Največ Zemljanov 
govori angleško 
Med vsemi 5300 uradno 

priznanimi jeziki, ki jih kot 
osnovno sredstvo komunici
ranja uporabljamo prebivalci 
tega planeta, je daleč najbolj 
razširjena angleščina, ki jo 
kot uradni jezik uporablja 
okoli 1.730 milijonov ljudi. 
Sledi ji na*Šim ušesom bistve
no bolj tuja kitajščina (okoli 
1.170 milijonov govorcev), na 
tretjem mestu pa je z okoli 
860 milijonov uporabnikov 
hindi, ki ga, razen v izvorni 
domovini Indiji v povezavi z 
jezikom urdu najpogosteje 
uporabljajo tudi v Pakistanu. 

Na lestvici svetovnih jezi
kov, ki jih govori vsaj 35 
milijonov ljudi, med evrop
skimi jeziki s prvim me
stom blesti francoski jezik, 
ki ga kot uradni jezik upo
rablja okoli 250 milijonov 
govorcev, sledita pa nemški 
(okoli sto) in pa italijanski 
jezik, ki ga kot uradni jezik 
uporablja okoli 65 milijo
nov uporabnikov. 

Otroci zahteval i 
odškodnino 

Trije otroci iz ameriške
ga Seattlea so na sodišču 
zahtevali od očeta velikan
sko odškodnino, ker je 
umoril njihovo mater, pa 
jim je to dolga leta prikri
val, češ da jih je mati zapu
stila. Ves ta čas je sam skr
bel zanje. Sinova in hči si
cer priznavajo, da je kot 
oče dobro skrbel zanje, da 
pa so imeli hude duševne 
težave, ker niso imeli ma
tere. Zdaj zahtevajo od 
očeta kar 15 milijonov do
larjev. Oče je že v zaporu, 
kjer bo moral sedeti 21 let. 
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112 v Sarajevu 
Bonu Voxu, vodji irske štiričlanske zasedbe, so se uresničile sarajevske sanje 

Prejšnji torek je bil v Sara
jevu največji ročk spektakel 
v zgodovini tega mesta. Sa
rajevo ali mesto odpuščanja, 
kot ga je poimenoval vodja 
U2, se je s 45.000 obiskoval
ci uvrstilo med svetovna 
ročk prizorišča. 

Na stadionu Koševo se je 
zbralo več kot 45 tisoč ljubite
ljev irskih glasbenikov iz vse 
BiH (Bosne in Hercegovine), 
Slovenije, Hrvaške, Republike 
Srbske, pa tudi iz Italije in 
Avstrije. Na stadionu so se že 
od treh popoldne zbirali ljudje 
vseh starosti, narodnosti in 
ver. Iz Slovenije je v glavno 
mesto BiH potovalo kar nekaj 
avtobusov, saj posebej za kon
cert tri dni ni bilo treba plačati 
viz, zato je bilo videti tudi 
veliko avtomobilov s sloven
skimi in drugimi tujimi regi
stracijami. 

Kot predskupine so se 
predstavili domačini Hor Ga
zi Husrefbegove medrese, 
Protest, Sikter in Howey B, 
ki so vsi precej navdušili ob
činstvo. 

Nekaj minut čez deveto zve
čer so se na ogromnem zaslo
nu na odru pojavili obrisi tež
ko pričakovanih Ircev. Bono je 
prišel zadnji, seveda z očali. 
Med prvo pesmijo, The Real 
Thing, je pevec pozdravil Sa
rajevo in povedal, kako vesel 
je, da je lahko prišel. Odziv 
poslušalcev je bil seveda ogro
men, vsi so ploskali in vzkli
kali, vsak po svoje se je Bonu 
zahvalil za prijazne besede. 

Prisotni so bili tudi vojaki, ki v 
BiH še skrbijo za mir in var
nost. Bono jih je pozval, naj še 
naprej varujejo Sarajevo. 

Zaigrali so nekaj bolj in 
manj znanih pesmi z albuma 
Pop (Discotheque, Please), pa 
tudi stare uspešnice: One, 
VVith Or Without You, New 
Years Dav, In The Name Of 
Love in druge. Jutujevci so 
občinstvo zelo razveselili, ko 
so prvič javno zapeli Sarajevu 
posvečeno pesem Miss Sara
jevo; Pavarottijev glas se je 
razlegal kar iz starinskega 
gramofona. 

Na velikanskem zaslonu so 
koncert U2 v okviru turneje 
PopMart lahko spremljali tudi 
najbolj oddaljeni navdušenci 
na Koševu. Veličastno ozadje, 
posrečeni posnetki in računal
niške grafike so pripomogli k 
čarobnosti septembrskega ve
čera. Ogromna svetleča limo
na, iz katere so sredi koncerta, 
ko smo se že bali, da so U2 z 
nastopom končali, izstopili 
priljubljeni Irci, je požela veli
ko navdušenja. Na žalost je 
Bonu zmanjkovalo glasu, zato 
je par pesmi namesto njega 
zapel kitarist The Edge, ki je 
nato Bonu pri višjih glasovih 
pomagal ves koncert. »Vaš 
glas je močnejši kot moj glas. 
Uporabite glasove in mi poma
gajte peti,« je prisotne popro
sil Bono. Še večkrat je občins
tvo pozval, naj uporabi svoj 
glas, kar se je nanašalo tudi na 
volitve v BiH. 

Prebivalci BiH so za vstopni
co odšteli 20 nemških mark, 
za vse druge pa je bila enotna 

cena 40 mark. S cenejšimi 
vstopnicami kot običajno so 
želeli U2 pritegniti in razvese
liti čimvečjo množico še ne
davno zaradi vojne trpečih lju
di, kar jim je tudi uspelo. Sara
jevski časnik Oslobodenje je 
zapisal, da skupini U2 tokrat 
očitno ne gre za to, da bi za
služila še kakšen milijon več. 
Po nekaterih ocenah naj bi 
irski bend s koncertom v Sara
jevu zaradi velikih stroškov iz
gubil okoli 2,5 milijona dolar
jev. S tem nastopom se je Bo
nu Voxu uresničila več kot leto 
in pol stara novoletna želja. 
Leto 1996 je vodja U2 namreč 
pričakal v glavnem mestu BiH 
in takrat si je zaželel, da bi 
lahko v svojem priljubljenem 
in napol porušenem mestu 
pripravil koncert. 

Člani U2 so se poslovili z 
obljubo, da bodo v Sarajevo 
še prišli, in ljudi poprosili, naj 
pozabijo preteklost in mislijo 
na lepšo prihodnost. 
mmmsmmmmm A. B O S A K 

Klub Vrtiljak ima 400 članoi 
Ob letošnjem 200. Vrtiljaku 

polk in valčkov na Radiu Celje 
je bil ustanovljen Klub prijate
ljev Vrtiljaka polk in valčkov. 

Zahtevne organizacije se je 
lotil Stane Krajnc in jo s po
močjo sodelavcev tudi uspe
šno izpeljal. Tako je v tem 
svojevrstnem klubu že 400 
članov, največ iz laške in voj-
niške občine, pa tudi od dru
god, celo s Ptuja. V klubu so 
cele družine in celo ansambli. 
Zanimanje za klub še vedno 
raste in prav zanimivo bo vi
deti, do katere številke se bo 
vzpenjalo članstvo. 

Stane Krajnc, ki je bil izvo
ljen za prvega predsednika, je 

povedal: »Vsak član dobi svojo 
izkaznico, na prireditvi v Šen-
trupertu pa tudi spominsko 
darilo. Prvi izlet smo imeli na 
Ptuj, kjer smo si ogledali naj
starejši slovenski festival do
mače zabavne glasbe. Nato pa 
smo se poveselili v gostilni 
Arzenškov hram v Zg. Kungo-
ti. Pripravili bomo tudi novo
letno srečanje. Naš je tudi 
predlog, da bi vsak deseti Vrti
ljak polk in valčkov na Radiu 
Celje pripravili na terenu v 
drugem kraju, ki naj bi pome
nil srečanje z ljudmi. Upam 
tudi, da se bomo dogovorili s 
Kulturnim centrom v Laškem, 
da bi imeli naši člani manjši 

popust pri nakupu vstopnjt; 

koncerte domače zabav 
glasbe v Treh lilijah.« 

V ožjem odboru kluba 
tudi eden najbolj zvestih p 
slušalcev radijskega vrtilja1 

Ivan Gobec s Ptuja, kijepi 
gotovo med najboljšimi si 
venskimi poznavalci doma 
zabavne glasbe, ki se lati 
pohvali tudi z največjo in n 
popolnejšo zvokovno in d 
go dokumentacijo. 

T. VRABL, Foto: S. KRAjj 

Prvi izlet kluba Vrtiljak je uspel. 

Jubilej godbe Laško 
24. oktobra bo v dvorani 

Kulturnega centra Laško jubi
lejni koncert godbe Laško, ki 
jo zadnji dve leti vodi kapelnik 
Ivan Medved (na sliki). Godba 
bo tako proslavila že 135. 
rojstni dan in se s tem prazni
kom uvršča med najstarejše 
tovrstne godbe v Sloveniji. 

Letos so godbeniki izdali 
prvo kaseto, na kateri je vrsta 
uspešnic, ki jih igrajo ob raz
nih priložnostih. Kaseto so 
posneli kar v dvorani Kultur
nega centra Laško, z instru-
mentalisti pa sta nekaj pesmi 
zapela Matjaž Mrak in Meša
ni pevski zbor Gloria. 

V godbi je trenutno 45 čla
nov različnih starosti, ki se 
odlično ujemajo v igranju. 
Godbeniki so dosegli lep us
peh na državnem tekmovanju 
v Sežani, kjer so v 2. skupini 
osvojili zlato listino. Pobrateni 
so z godbami v Vrbovcu, Opa
tiji, Stuttgartu in Plitzhausnu, 
tesno pa sodelujejo tudi z dru
gimi godbami, posebej v Zida
nem Mostu. Nepogrešljivi so 
na vsakoletni turistični priredi
tvi Pivo in cvetje ter seveda 
športnih srečanjih celjskih ro-
kometašev in laških košarkar
jev. Večkrat so se z instrumen
ti povzpeli na sam vrh Triglava 
in muzicirali pri najvišji slo
venski planinski koči na Kre

darici. Kjerkoli se pojavijo v 
svojih značilnih zeleno-črnih 
oblačilih s slamniki na glavi, so 
prava atrakcija, piko na i pa 
pomeni njihovo imenitno igra
nje. Pri večini nastopov jih 
spremlja mažoretna skupina, 
ki jo vodi Majda Marguč. 

T. VRABL 

Nude - znanci z ulice 
Gaber, Boštjan, Jernej in 

Primož so se zbrali leta 1992 
in nastala je skupina Nude. 
Pravzaprav je takrat nastala 
skupina Everv East. Kasneje 
sta se pridružila še Vlado in 
Luka. 

Vloge in zadolžitve so si 
fantje fakole razdelili: Bošt
jan Dermol (vokal), Jernej 
Lipuš (solo kitara), Vlado 
Kroflič (sint, spremljevalni 
vokal), P r imož Pogelšek 
(bas kitara, spremljevalni vo
kal), Luka Umek (druga kita
ra, spremljevalni vokal) in Ga
ber Marolt (bobni). 

Dve tretjini skupine ima 
vsaj osnovno glasbeno izo
brazbo, kar jim je v veliko 
pomoč pri igranju in ustvarja
nju skladb. Do sedaj so spe
snili že 20 pesmi. Stil njihove

ga igranja je trendovski, neka
teri pa so jih označili za fuzzi-
fogi bend. Sledijo smernicam 
brit in indi popa, z mešanico 
rock'n'rolla in drugih stilov. 
Vsekakor težijo k poslušljivo-
sti in spevni glasbi. 

Skupina Nude se je prvič 
odpravila v studio minulo 
pomlad. Zaradi finančne stiske 
so posneli le dve pesmi: Špela 
(ni poti nazaj) in skladbo Po-
vejmizakaj, za katero so po
sneli tudi videospot. Letos so v 
studiu preživeli kar nekaj časa 
in minuli teden izdali prvenec -
CD in kaseto. Prvo ploščo je 
skupini Nude izdala Založba 
kaset in plošč RTV Slovenija. 
Naslov albuma je, po mnogih 
norih predlogih, Predigra. 

Večino besedil je napisal 
Gaber, nekaj pa tudi Boštjan 

in Primož. Uglasbili so jih vsi 
skupaj po sistemu - več glav, 
več akordov. Priredb na albu
mu ni. 

Fantje želijo stopiti iz ano
nimnosti in zaslužiti tolarje za 
novo snemanje in novo ploščo. 

SIMONA BRGLEZ 

A veš, kaj mislim? 
Skupina Wellblott pripravlja promocijo svojega drug* 

albuma z naslovom » A veš, kaj mislim?!?«. ,( 

Ob tej priložnosti bodo Matjaž, Mate, Grega in 
nazdravili petemu rojstnemu dnevu skupine. Vse tisi -
želijo proslavljati z njimi vabijo, da pridejo to sobot. 
oktobra, v Radlje ob Dravi. In če se boste tja odpraV 

avtobusom, pomislite tudi na to, da je večina skladb na 

prav v tem prevoznem sredstvu. [; 

In da bo še bolj zabavno, da bo zadišalo tudi po pi*irn j 
fešti, so fantje v goste povabili tudi skupino Halo. A ve • 
mislim? Gremo! SIMONA -B** 
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jjlCK JAGGER je ob izidu 
Ljzirane biografije Paula 
fortneva zanikal navedbe, 
frsvoj prvi joint marihua-
fcokadil leta 1966 na zaba
vo je v Kaliforniji prire-
pAUL McCA"RTNEY. Jag-

j j e to »zeleno zdravilo« 
£ poizkusil že dve leti 
F leta 1964, ko so The 
jlling Stones prvič nastopili 
iJlineriki. 
(Sredi tega meseca se bo na 
Uem kalifornijskem kon
cem prizorišču Shoreline 
Bphiteathre zgodil že enaj-
i open air festvial Bridge 
jiool Benefit, na katerem 
iani ameriški rockerji zbira-
[denar za istoimensko šolo, 
jse ukvarja z duševno priza-
Li otroki. Šolo vodi žena 
padskega rockerja NEILA 
5UNGA, slednji pa je že vseh 
ust let tudi glavni protago

nist te dobrodelne prireditve, 
na kateri bodo letos nastopili 
še Metallica, Blues Traveller, 
The Dave Mathevvs Band, Ala-
nis Morissette, Lou Reed in 
Smashing Pumpkins. 

31-letni Greg Graffin, pevec 
in idejni vodja kultne alter 
ročk zasedbe BAD RELI-
GION .se je po šestnajstih le
tih udejstvovanja na glasbeni 
sceni odločil, da objavi svoj 
prvi samostojni album. Za 
razliko od bučnih Bad Reli-
gion bo njegov LP »American 
Lesion« zvenel precej bolj 
umirjeno, s poudarkom na 
akustičnih glasbilih in politič
no obarvanih besedilih. 

Vedno popularnejši THIRD 
EYE BLIND se po izjemnem 
uspehu istoimenskega prven
ca, s katerega so dosedaj nani
zali že tri uspešnice (»Semi-
Charmed Life«, »Graduate« in 
»Losing A VVhole Year«), iz 
majhnih dvoran končno le se
lijo na velike odre. V prihod
njih mesecih bo ta kalifornij
ski kvartet namreč ogreval ob
činstvo na nekaterih koncer
tih ročk velikanov U2 in The 
Rolling Stones. 

Prejšnji teden so v daljni 
Avstraliji podeljevali nagrade 
Australian Music Industrv 
Avvards. Kar sedem nagrad 
(izmed petnajstih) je tokrat 
prejel bend SAVAGE 

GARDEN, med nagrajenci pa 
velja omeniti še letos razpadle 
Crovvded House (najbolje 
prodajan album), popastega 
Petra Andrea in pa Bee Gees, 
ki so prejeli nagrado za živ
ljenjsko delo. 

14. oktobra se bo na policah 
trgovin z nosilci zvoka znašel 
EP s petimi remixi skladbe 
»I'm Affraid Of Americans«, ki 
jo lahko v originalni verziji 
slišite tudi na letošnjem albu
mu »Earthling« pop kameleo
na DAVIDA BOWEIA. Večino 
remiksov bo prispeval legen
darni ameriški alternativec 
Trent Reznor, šef divjaških 
NINE INCH NAILS in zadnji 
dve leti poleg Briana Ena tudi 
najtesnejši prijatelj in sodela
vec Davida Bowiea. 

Letos mineva dvajset let od 
tragične smrti Marka Bolana, 
kitarista in pevca v sedemde
setih zelo popularne in vplive 
glam ročk zasedbe T.REX. Di-
skografski velikan Warner 
Bros. bo ta jubilej obeležil s 
ponovno izdajo treh albumov 
(»Messing With Mvstic«, 
»Light Of Love« in »Live 77«) , 
nekatera znana imena z ame
riške ročk scene (Joey Ramo-
ne, Jim Thirvvell, Llvod Co-
le...) pa se bodo Marka Bolana 

spomnila z dvodnevnim festi
valom, na katerem bodo poleg 
svojih skladb preigravali tudi 
uspešnice, ki jih je skupina T. 
Rex nanizala v svoji kratki, a 
nadvse uspešni karieri med 
leti 1970 in 1977. 

Več kot pol leta po razpadu 
praočetov grungea, seattleš-
kih SOUNDGARDEN, bo za
ložba A&M prihodnji mesec le 
objavila že nekaj časa napove
dovano zbirko njihovih naj
večjih uspešnic, ki bo podprta 
še z nekaterimi dosedaj neob
javljenimi posnetki in sklad
bami z B strani singlov. 

Leta 1992 razpadla, sedaj pa 
spet delujoča kultna ameriška 
alter ročk skupina JANE'S 
ADDICTION bo svoj prvi »co-
me-back« koncert odigrala v 
New Yorku na predvečer dne
va mrtvih - 31. oktobra, ko v 
Ameriki bučno praznujejo 
noč čarovnic. Ta koncert naj 
bi bil prvi v nizu mnogih, ki 
jih bodo Perry Farrell, Dave 
Navarro, Stephen Perkins in 
Flea odigrali do konca leta. 

Konec prejšnjega meseca je 
v 74. letu starosti umrl legen
darni jazz in blues pevec 
JIMMY WHINTERSPOON, 
ki je kljub temu, daje vrhunec 
svoje glasbene kariere doživel 

že konec štiridesetih in v za
četku petdesetih, še do pred 
nedavnim redno nastopal na 
vseh večjih ameriških blues 
festivalih. 

Madonna, Elton John, 
Sting, Paul Simon, Luciano 
Pavarotti in še nekateri pri nas 
manj znani glasbeniki so pris
pevali skladbe za album »Car-
nival!«, katerega izkupiček bo 
namenjen fondaciji Rainfo-
rest, ki se bori za ohranitev 
deževnih gozdov v Braziliji, 
Tajski, Novi Gvineji in na Ma
dagaskarju. 

Tiskovni predstavnik 
MICHAELA JACKSONA je 
zanikal navedbe uglednega 
ameriške časopisa New York 
Post, da še vedno priljubljeni 
Jacko in njegova žena Debbie 
Rowe pričakujeta drugega 
otroka. 

Avstralski pop-rock bend 
MEN AT WORK se bo dva
najst let po razpadu prihodnji 
mesec spet vrnil na koncertne 
odre. V zgodnjih osemdesetih 
zelo uspešen kvintet, ki se je 
proslavil z No.l uspešnicama 
»Down Under« in »Who Can It 
Be Now« ter v več milijonski 
nakladi prodanima albumo
ma »Business As Usual« in 
»Cargo«, bo najprej igral v 
Ameriki in Mehiki. Če jih bo
do tamkajšnji ljubitelji melo
dičnega sredinskega ročka 
spet vzeli za svoje, pa jih bo še 

pred koncem leta mogoče vi
deti in slišati tudi na stari 
celini. 

Ameriški grungerji ALICE 
IN CHAINS so se po lani ob
javljenem albumu »Unplug-
ged« pogreznili v globok sen. 
Nepričakovano dolge počitni
ce je izkoristil le Jerrv Can-
trell, kitarist in avtor večine 
njihovih uspešnic, ki skupaj z 
nekaterimi člani z ameriške 
funk metalske scene (Les 
Clvpool - Primus, Norwood 
Fisher - Fishbone, Rex - Pante-
ra....) pripravlja svoj prvi sa
mostojni album, ki pa bo izšel 
šele prihodnje leto. 

PETER LOVŠIN je pred ne
davnim posnel nov videospot. 
Režiser Igor Šterk (»Expres, 
expres«) in kratkonogi Pero 
Gnus sta tokrat na videotrak 
spravila zgodbo skladbe »An
gel iz nekje vmes«, ki seveda 
prihaja z albuma »Zadnji kri
žarski pohod«. 

V torek, 7. oktobra, bo v ljub
ljanski dvorani KUD France 
Prešeren nastopala ameriška al
ter countrv ročk zasedba HA-
ZELDINE, dva dni kasneje, 9. 
oktobra, pa bo v Festivalni dvo
rani koncert ameriške THE 
VvALKABOUTS. Znani seatl-
leški kvintet bo v Ljubljani po
leg svojih starejših uspešnic 
predstavil tudi skladbe s svoje
ga najnovejšega albuma »Night-
town«. STANE ŠPEGEL 

Ameriški rockerji R.E.M. so se te dni končno le zaprli v 
studio, kjer pripravljajo material za nov album. Kot producent 
tega tudi pri kritikih zelo cenjenega benda se bo tokrat prvič 
preizkusil Pat McCartv, ki je že delal s skupinami U2, Counting 
Crows in Wallflowers, z R.E.M. pa je dosedaj sodeloval le kot 
tonski mojster. 

Z novim videospotom bosta v kratkem presenetila tudi 
veseljaška hip-hop poskočneža MI2. Po zanimivem in zabavne 
videu, ki sta ga že lani posnela za njun prvi hit »Črtica«, se nam 
tokrat obeta prava mini črno-bela video kriminalka za skladbo 
»Rovanjka«, ki se nahaja tudi na njunem pred dobrima dvema 
mesecema objavljenemu debitantskem izdelku »Črtica«(Dallas 
records). MI2 (na sliki) si lahko v petek v živo ogledate v 
discoteki Pubv v Rogatcu. 

2 0 VROČIH RC 

VRTILJAK POLK IN 
VALČKOV 

ČASOVNI STROJ 
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38 IZ OTROŠKEGA SVETA 
Moje počitniško 

doživet je 
Bilo je avgusta, ko sta ati in mamica dobila 

dopust. Odločili smo se, da bomo odšli na 
celodnevni izlet. Zbudili smo se že ob sed
mih zjutraj in se odpravili na pot. 

Prvi zastavljeni cilj je bila Planica in planiš-
ka velikanka. Do tja smo se vozili kar dve uri, 
ko pa smo končno prispeli, smo se najprej 
najedli in napili, nato pa smo se odpravili na 
vrh skakalnice velikanke. Ko smo prispeli do 
odskočne mize, se je mamica zleknila na 
nekakšno tribuno, ki je bila postavljena tam. 
Z atijem pa sva odšla na vrh zaletišča in 
naročila mamici, da naju počaka. Takoj, ko 
sva prišla na vrh, sem se obrnil proti dolini in 
zavpil: »643!« Toliko je bilo namreč stopnic, 
ki so vodile do vrha skakalnice. 

Po vrnitvi v dolino smo se z 
avtom odpeljali do koče v 
dolini Tamar, ki stoji pod 
mogočnimi gorami, največja 
med njimi je Jalovec. Bilo je 
čudovito. Pred kočo smo 
vsak nekaj popili in se odpe
ljali na prečudoviti Bled, ki 
je bil tako poln z avtomobili, 
da ati ni mogel parkirati. Čez 
nekaj minut je našel prosto 
mesto na pločniku. V avtu 
sem se preoblekel v kopalke 
in se takoj vrgel v Blejsko 
jezero. No, ne takoj in tudi 
vrgel se nisem v vodo, saj je 
bila mrzla. Ko sem končno 
prišel v vodo, sem začel pla
vati in se potapljati, kajti 
vidljivost v vodi je bila zelo 
dobra. Po približno pol ure 
plavanja sem nedaleč stran 
zagledal laboda. Mamico 
sem prosil, naj mi da nekaj 
kruha, da bi ga lahko nahra
nil. Medtem, ko sem ga hra
nil, naju je ati slikal. Nato 
sem šel iz vode in se najedel. 
Čez kakšno uro sva se z ati
jem odpravila s čolnom na 
Blejski otok, mami pa si ni 
upala, ker jo je* bilo strah, da 
bi se čoln prevrnil. Do otoka 
sva veslala petnajst minut. 
Ko sva prispela tja, sva poi
skala zvonec, ki uresničuje 
želje. Ker pa v cerkev ne 
smeš v kopalkah, jaz pa sem 
jih imel na sebi, sva odvesla-
la nazaj v mesto. Ko smo se 
hoteli odpraviti na Blejski 
grad, je začelo deževati, zato 

smo se odpeljali proti domu. 
Na poti smo se ustavili še v 
pizzeriji Botana, ki je pokro
vitelj Primoža Peterke. 

Izlet je bil čudovit in 
upam, da bomo vsi skupaj to 
še kdaj ponovili. 

ALJAŽ ŠON, 
OŠ Peter Šprajc-Jur 

Žalec 

Srečanje s 
kačo 

Zagledali smo modrasa. 
Oblila me je kurja polt in 
lasje so se mi naježili. Videla 
sem njegove napete, neusmi
ljene oči. Dvignil je sprednji 
del trupa ter se pripravljal na 
napad. Najraje bi zakričala, 
vendar mi je od strahu po
bralo glas. »Mene gleda,« 
sem mislila. Najstarejši ta
bornik Primož je zašepetal: 
»Počasi se premikajmo.« Ču
tila sem, kako se mi noge kar 
same od sebe premikajo, 
vendar se spet ustavijo, ko se 
modras premakne. Kot oka-
menela strmim vanj. Najraje 
bi pobegnila domov ali ne
kam daleč stran. V glavi se 
mi prepletajo razne misli: 
»Kaj, če ne pridem nikoli 
domov?. Kaj bosta rekla oče 
in mamica?« Napeto opazu
jem Primoža, ki pograbi pa
lico. Rekel je: »Vsi se počasi 
umaknite, jaz pa bom posku
sil kaj narediti.« V nogah 
sem začutila mravljince, ki 

pa so se kmalu razlezli po 
vsem telesu. Noge so se spet 
premaknile: centimeter za 
centimetrom. Nisem si upa
la pogledati stran. Osredoto
čila sem se na Primoža in 
kačo. Primož je počasi s tre
sočimi se rokami palico 
približal modrasu. Zdaj ni 
več gledal nas, temveč pali
co. Kača je zaradi premika
nja palice ugriznila vanjo in 
nato hitro zbežala. 

Kamen se mi je kar odvalil 
s srca. Strah je izginil, če
prav sem se še tresla. V no
gah nisem več čutila mrav
ljincev in tudi hudobnih mo-
drasovih oči ne. Potihem 
sem zajokala. Od srečanja 
pomirjeni in hkrati prestra
šeni smo odšli proti šotoru. 
Ob večerji smo se pogovarja
li o modrasu. Kakšen je bil! 
Celo noč nisem spala, vendar 
sem vedela, da nam modras 
ni hotel nič hudega. Bal se je 
prav tako kot mi. 

MAJA PUŠNIK, 6. d 
OŠ Peter Šprajc - Jur 

Žalec 

Risbica je delo 3-letne Nuše iz vrtca SONCE Anice Černejeve 
v Celju. 

Sonet 
Sonce sije, a ne posije, 
glasba igra, a ne zazveni, 
roža cveti, a ne zbudi pozornosti 
srca žalostne melodije. 
Niti solze ne morejo povedati, 
kar čuti žalostno srce, 
ki nima se nikomur izpovedati, 
nikomur zaupati gorje. 

Ljubezen naj bila bi vila, 
s čarobno palčko in besedami, 
ki odide, kot je prišla bila. 

Z dobre strani ljubezen poglej, 
če razočaranje si v njej spoznal, 
ne obupaj, pojdi naprej. 

NINA HARI, 8. a 
OŠ Polzela 

ALI STE VEDELI? 

Čokolada za zaljubljene 
Kakavovec je rastlina, ki 

potrebuje visoko vlažnost 
zraka in visoke temperature 
skozi celo leto, zato so ob
močja okrog ekvatorja ideal
na za vzgojo. Drevo je viso
ko okrog 8 metrov, ločimo pa 
plemeniti in konsumni ka
kav. Plemenitega uporablja
jo za izdelovanje najboljših 
vrst čokolade, uspeva pred
vsem v južni in srednji Ame
riki ter na Cevlonu in Javi. 
Konsumni kakav je slabši, 
pridelujejo ga v Afriki. 

Nove rastline dobijo s setvi
jo semena, potem jih cepijo. 
Plod kakavovca, ki ne sme biti 
starejši od enega meseca, se 
neposredno pred setvijo odre
že na obeh koncih, uporabi se 
le seme iz sredine ploda. Se
me obdaja lepljiva snov, zato 
ga drgnejo v vodi s pepelom, 
potem pa posadijo v pesek 
tako, da polovica gleda ven. 
Na kmetiji v Indoneziji, kjer 
sem opravljala študentsko 
prakso, smo naredili meter in 
pol nad tlemi senco s palmovi
mi listi, da žgoče sonce ne bi 
izsušilo semen. Vsako jutro 
smo posevek zalivali. Po 
enem tednu naj bi vzkalilo, 
vendar so moj posevek napad
le sosedove kokoši. Semena, 
ki so preživela, pa so potrebo
vala kar 20 dni, da so vzklila! 
Takrat se je gospod Svamsu-
din, lastnik kmetije, že na
vsezgodaj smejal, da je odme
valo po celi kmetiji. Med sme

hom je pravil: »VVrong, 
vvrong!«, kar je pomenilo, da 
je nekaj narobe. Ker polovico 
semena po setvi gleda iz tal, se 
je lepo videlo, da so se uboge 
koreninice morale pošteno 
namučiti, da so prišle do zem
lje, saj sem vsa semena poseja
la narobe! Tako se zgodi, če se 
napotki za delo dajejo s po
močjo muzejskega primerka 
slovarja... 

Semena sem popravila in 
zrasle so lepe rastlinice, ki 
smo jih kmalu presadili. 

Plodovi kot kumare 
Kakavovec daje plodove do 

40 let, roditi začne po treh ali 
petih letih, odvisno od sorte. 
Plodovi rastejo tik ob deblu in 
ob močnejših vejah. So podol
govati, dolgi do 25 centime
trov in podobni kumaram, na 
kmetiji gojijo kakavovec z ru
menimi in rdečimi plodovi, ki 
so boljši. Rastlina cveti celo 
leto, zato tudi zrele plodove 
obirajo celo leto. V njih je 40 
do 60 ploščatih semen, ki so 
glavni razlog za gojitev. V to
varni semena očistijo in pre-
pražijo, da dobijo boljši okus 
in vonj. Nato jih zdrobijo, 
očistijo in zmeljejo. Iz te mase 
izdelujejo kakavov prah, ka-
kavovo maslo in čokolado. 
Glavne sestavine kakavovih 
semen so: kakavovo maslo, ki 
ga je najmanj 50 %, 30 % 
beljakovin, 17 % škroba, čre-
slovina in alkaloid teobro-
min. Teobromin podobno 
dražljivo deluje na živčevje 
kot kofein ali tein, vendar v 
veliko manjši meri. zaradi 
svoje sestave so izdelki iz ka
kava zelo hranljivi in se upo
rabljajo v prehrani otrok in 
bolnikov. Neka podobna 
snov, kot je vsebuje čokolada, 
naj bi se sproščala tudi v tele
su, ko smo zaljubljeni. Morda 
zato nesrečno zaljubljeni po
jedo toliko čokolade? 

Sušenje semen 
V proizvodnji na veliko je 

zelo pomembno obrezovanje 
drevja, da dobijo plodovi do
volj svetlobe in da se ne razvi
jejo plesni, saj imajo območ
ja gojenja kakavovca visoko 
zračno vlago. Prav tako je 
pomembno grabljenje tal, da 
se sproti odnašajo zametki 
plesni. Majhni kmetje na Su
matri pa pravijo, da za to 
nimajo dovolj časa, da kakav 
raste tudi brez tega. Na lastne 

oči sem se prepričala, j 
res... 

Kakavova semena predpn 
dajo posuše na soncu, šepn 
jih dajo fermentirati. Prife 
mentaciji izgubijo grenkoti| 
ki okus in izboljša se kvalij 
ta. Eden od načinov jej 
dajo vsebino iz ploda vp| 
stično posodo z luknjami! 
dnu in postavijo na SODO 
kjer doseže 55 stopinj Celi 
ja. Po enem tednu vzame 
semena iz posode, jih razpi 
strejo na soncu in od časai 
časa obračajo, da se enak 
merno posušijo. Ko vsebuj 
jo le še 6-7 % vode, so p 
pravljena za prodajo. Vsast 
ča je bila, da sosedovih kok 
ši ni bilo blizu mojih sem« 
sicer bi začela dvomiti, dal 
pridelava kakava izplača. 
Tudi opica Nikima, ki joj 
imel sosedov fant privezal 
na vrvici, je jedla le rambi 
tan. Nisem ji zamerila, daj 
olupke puščala po celi kmet 
ji, le da je pustila na mirum 
kakav. 

Kakavov prah oz. kakavpi 
dobivajo z mletjem pogač,! 
ostanejo po "stiskanju kakav 
vega testa. Kakovost prahu 
odvisna od količine maši 
be, ki še ostane v prahu. 0 
ber kakav ima 28-30% $ 
čobe in se od slabšega ločil 
temnejši barvi. Zaslajen* 
kav je zmes kakavovegap' 
hu in sladkorja, lahko še ml 
ka v prahu. 

Čokolado pripravljajo iẑ  
kavovega testa, ki mu do<K 
določene količine sladM 
kakavovega masla, mleto 
prahu, lešnikov ali sadja' 
začimb in dišavnic, npr. 
in vanilijo. Kakovost Čok"1 

de je v največji meri odv5 

od dodatkov. Čim več kak? 
ve mase vsebuje, tem v$ 
pek okus ima. Sladkorja; 
sme biti več kot 60 %. D°Jj 
kakavovo maslo daje pri)f 
okus in več kot ga je, hitreje 
čokolada raztopi v ustih-

Kakavovo maslo je zel" 
stojno, pridobivajo pa l 
stiskanjem kakavovega & 
Pri sobni temperaturi je 
snov svetlo rumene bar̂  
prijetnega vonja po P r a^ 
kavi in čokoladi. Dodaja)0 

pri izdelovanju boljših 
Čokolade, peciva in b° 
nov, pri pripravi polnn 
napolitanke, v zdravils^ 
kozmetiki. Q 

Plodovi kakavovca. 

Zobozdravnik sploh ni pošast 
Nekega deževnega dne je naš 

razred odšel na pregled zob k 
zobozdravniku. Nekateri so se 
že ves teden zaradi tega tresli 
kot šiba na vodi, drugi pa smo 
se samo majčkeno bali, da ne bi 
ostali brez kakšnega zoba. Tudi 
jaz nisem bila ravno pogumna 
in srečna, a sem strah premago
vala na vso moč. Marsikoga 
smo strašili z injekcijami, hudi
mi bolečinami in puljenjem, 
drugič pa smo ga tolažili, koli
kor smo mogli. Revež že ni več 
vedel, komu naj verjame. 

No, čez čas smo vsi prišli 
na vrsto. Zobozdravnik nam 
je pregledal zobe in dobili 
smo tabletke, s pomočjo ka
terih smo se že ničkolikokrat 
skregali, kdo ima lepše umite 
zobe. Zobozdravnik pa seve
da ni nikogar ugriznil, zato 
smo vsi spoznali, da ni nobe
na pošast. Tudi vi boste ver
jetno kmalu, če seveda še ni
ste. 

^ PETRA KOS, 5. b 
OŠ Peter Šprajc - Jur 

Žalec 

Kje je veter, ko ne piha? 
- pri svoji ljubici (Mateja O.); 
- na kosilu (Matjaž R.); 
- doma gleda TV (Aleš); 
- počiva v dimniku (Dagmar); 
- v naročju oblakov (Matic); 
- gre na čik pavzo (Marko J.); 
- v možganih, da ti jih izpiha (Brigita). 

Učenci 6. a in 6. c razreda 
OŠ Polzela 

Zakaj pingvinov ne zebe? 
- ker imajo suknjič (Barbara); 
- ker jih punce grejejo (Mateja O.); 
- ker imajo rezervne plašče (Boštjan); 
- ker imajo modne nogavice (Daniel); 
- ker vedno telovadijo (Nina); 
- ker nosijo pustne obleke (Jolanda); 
- ker jim sonce pripeka na črno barvo (Dagmar); 
- ker so debeli (Natalija); 
- ker pijejo viski (Aleš); 
- ker so pojedli vitergin proti mrazu (Grega K.); 
- saj jih zebe, a tega ne priznajo (Matic). 

Učenci 6. a in 6. c razreda 
OŠ Polzela 



pETICA ZA AVTOMOBILISTE 39 

Toyota lexus GS 400 le za ZDA 
JI ali manj je znano, da 

Lota skoraj izjemno us-
' a v ZDA, kjer pa so ja
ške avtomobilske tovar

no a n t a ^ ° z e w pomem-
Na drugi strani Atlanti-

'f0yoto poznajo predvsem 
L e n u Lexus, pri nas pa je 
Le za dve izvedenki avto-
Ela višjega razreda, torej 
Jj,s GS 300 in 400. 
L nedavno končnem frank-
jjjicem avtomobilskem sa-
EjeTovota predstavila ne
bo spremenjeno in obnov-
§, izvedenko lexusa GS 
E ni P a bilo videti izveden-
[GS 400. Po sedanjih napo
j i pa ima ta tovarna s tem 
Lnobilom precej ambi-
|ne načrte prav v ZDA. 
f zaradi tega obnovljenega 
L a GS 400 niso predstavili 
»rankfurtu, pač pa bo ta 
fomobil v spremenjeni po
gina voljo na velikem avto
mobilskem salonu v Detroitu 
i začetku prihodnjega leta. 
(akšna poteza je po svoje ra
nljiva, kajti lexus GS 400 
ujbi bil po sedanjih napove
dma voljo le v ZDA. Nasploh 
(jTovoti računajo, da se jim 
ovprihodnjem letu posreči

lo na ameriškem trgu prodati 
17 tisoč lexusov, kar je zelo 
ambiciozna številka - ne glede 
na velikost ameriškega avto
mobilskega prostora. Po drugi 
strani pri Tovoti načrtujejo 
začetek prodaje tovote RX 
300, avtomobila, ki naj bi 
konkuriral mercedesu razre
da M, ki ga nemška avtomo
bilska tovarna izdeluje v ZDA. 

Na sliki: tovota lexus GS 
300. 

Honda in njen imidž 
Honda je med vsemi japonskimi avtomobilskimi tovar

nami tista, ki ji je nekdanje udejstvovanje v dirkah za 
formulo 1 prineslo veliko ali največ. Na splošno pa je 
lako, da imajo japonske avtomobilske tovarne dokaj 
enak položaj oziroma ugled, vendar hoče to Honda po 
novem spremeniti. 
Tako naj bi tovarna zlasti na evropskih trgih začela uvajati 

posebno prepoznavno strategijo, kar naj bi pomenilo, da se 
loče izločiti iz dokaj enotne in brezoblične gmote japonskih 
avtomobilskih proizvajalcev. Radi bi torej poudarili lastno 
blagovno znamko, saj naj bi po njihovih ugotovitvah evrop
ski kupec menil, da so japonski avtomobili sicer zanesljivi in 
dobro narejeni, vendar bolj dolgočasni. Zato naj bi hondo 
CRV in nedavno predstavljeni kupe integro tvpe R ob pomoči 

i znane berlinske oglaševalske agencije še bolj približali 
i predvsem evropskemu kupcu. Ali se bo to posrečilo, seveda 
Se ni znano, znano pa je, da naj bi za to akcijo porabili kar 40 
milijonov mark. 

Tesnejše sodelovanje? 
Nemški Mercedes Benz in južnokorejska avtomobilska 

'"varna SsangYong že precej časa sodelujeta, poleg tega pa 
Nemška tovarna delna lastnica omenjene tovarne (njen 
astniški delež je 2,4 odstotka). SsangYong zaradi tega 
«hko vgrajuje nekatere Mercedesove motorje v svoje avto
mobile (terenski musso je tako na voljo prav z nemškimi 
selškimi agregati), po drugi strani pa obe tovarni napove
dujeta razširitev sedanjega sodelovanja. 
Tako naj bi SsangYong po novem izdeloval nekatere Mercede-

! 0 V e avtomobile, namenjene azijskemu trgu. Pri SsangYongu 
davijo, da bi bilo takšno sodelovanje zanje koristno, saj sami 
* sedaj nimajo dovolj denarja, da bi sicer razširili svojo 
^oizvodnjo. Po drugi strani tudi menijo, da bi bilo nekoliko 
esPametno, če bi, tako pravijo, Mercedes v Nemčiji izdeloval 
•tornobile in jih potem prodajal na azijske trge. Sicer pa naj bi 
J^l SsangYong po sedanjih podatkih nekako štiri milijone 
°larjev dolga, kar se sicer zdi malo, a očitno preveč za to 

*%ko avtomobilsko hišo. 

GM prvi med tovarnami, 
Azi ja med celinami 

Lani je največ osebnih avtomobilov in gospodarskih 
vozil nastalo znotraj koncema General Motors, kjer so 
izdelali nič manj kot 8,4 milijona vozil. Precej zaostaja 
druga ameriška avtomobilska tovarna, to je Ford, kjer so 
lani izdelali 6,7 milijona vozil. 

Japonska Toveta je tretja, saj je lani naredila 4,7 milijona 
vozil. Prva evropska tovarna je nemški Volksvvagen, kjer so 
lani naredili 3,9 milijona osebnih avtomobilov in gospodar
skih vozil, medtem ko je ameriški Chrvsler na petem mestu 
(2,8 milijona). Japonski Nissan komaj kaj zaostaja, saj je 
naredil 2,7, italijanski Fiat pa 2,5 milijona vozil. Za temi so 
po velikosti produkcije uvrščeni še Honda (2,0 milijona), 
Peugeot in Citroen (1,9), pa Mitsubishi, ki je prav tako 
izdelal 1,9 milijona vozil. Renault je lani prodal 1,8 milijona 
vozil, Suzuki pa 1,7, medtem ko je Hvundai po tej statistiki 
izdelal 1,2 milijona vozil. 

Največ vozil pa so lani izdelali v Aziji, in sicer 31,7 
odstotka vseh, medtem ko so jih v Zahodni Evropi 30,2 
odstotka. V Severni Ameriki je nastalo 27,8 odstotka vozil, v 
južni Ameriki 4,3 in v Vzhodni Evropi prav tako 4,3 
odstotka, medtem ko je Afrika s proizvodnjo 0,9 odstotka 
vsej izdelanih vozil pač daleč v ozadju. 
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Leta 2000 novi mini rover 
Britanski Rover je že nekaj 

let v 80 odstotni lasti nemš
kega BMVV, pri čemer je ven
darle res, da je bil nekoč ta 
posel razglašen za posel sto
letja, sedaj pa vse kaže, da so 
bile te ocene močno pretira
ne. Pred nedavnim je namreč 
matični BMW priznal, da na 
dobiček pri Roverju ni raču
nati pred koncem tisočletja, 
pa čeprav drži, da je v letoš
njega pol leta tovarna izvozila 
za pet odstotkov več avtomo
bilov kot lani v tem času. 

Slabo za Rover je med dru
gim tudi to, da je v zadnjih 
mesecih britanski funt skoraj 
precenjen, to pa je podražilo 
avtomobile, kar seveda trgovi
ni ni v izjemen prid. Kljub temu 
pa je očitno, da Rover ob po
moči nemške avtomobilske hi
še dela velike korake naprej in 
ima v žepu nekaj načrtov ozi
roma novih avtomobilov, s ka
terimi naj bi si izboljšal svoj 
položaj. 

Tako je prav že velikokrat 
omenjeni salon v Frankfurtu 
tovarna izkoristila za predsta
vitev povsem novega minija. Ta 
legendarni avtomobil je nekoč 
nastajal tudi v Sloveniji (v no
vomeškem IMV, ki se je kasne
je preimenoval v Revoz), Ro
ver pa novo izvedenko napo
veduje za leto 2000. Jasno je, da 
bo novi mini ohranil bistvene 

značilnosti svojega predhodni
ka (relativna majhna dolžina, 
skromna notranja prostor
nost, pa dobre vozne lastno
sti), bo pa seveda tehnično so
dobnejši in naprednejši. Kako 
bo z motorji, seveda še ni zna
no, vsekakor pa je bolj ali manj 
očitno, da se bo novi mini do
kazoval s tistim, kar je bilo ob 
njegovi prvi predstavitvi sredi 
petdesetih let izjemno - prečno 
nameščenem motorju. 

Novi mini 

Opel in njegovi načrti 
Videti je tako, kot bi si večina avtomobilskih tovarn izbrala 

poletje za predstavitev svojih globalnih strateških načrtov. 
To velja tudi za Opel, ki mu v zadnjem času ne gre vse dobro 

od tok. Tako naj bi tovarna do leta 2001 predstavila kar 26 novih 
avtomobilov, kar ustreza načrtu, ki si ga je pred leti zamislil in 
tudi izpeljal Paolo Cantarella, nekdanji prvi človek Fiata Auto. 
Pri Oplu bodo veliko pozornosti namenili ne le osebnim, pač pa 
tudi lahkim gospodarskim vozilom, saj bodo do omenjenega 
leta predstavili kar osem novih vozil. Kot pravijo pri tovarni, 
bodo že letos za uresničitev teh načrtov investirali kar dve 
milijardi mark. 

Abtovi dodatki za audi A 6 
Celjsko podjetje A2S Spektra Orbit, ki sicer prodaja audije 

in volkswagne, je pa hkrati uradni predstavnik nemškega 
tunerja ABT za Slovenijo, že ponuja tako imenovani kit 
dodatkov za audija A6. 

Tako so za ta avtomobil na voljo športni blažilniki, ki znižajo 
avtomobil za 35 ali 45 milimetrov, lita platišča in izpušne cevi iz 
nerjavečih materialov. Za dodatnih 280 tisoč tolarjev je mogoče 
povečati tudi moč 1,8-litrskega motorja, ki v običajni varianti 
zmore 150, s predelavo pa kar 193 KM. S pomočjo dodatkov 
ABT povečajo tudi moč 1,9-litrskega dizelskega turbo motorja z 
običajnih 110 na 132 KM. Kot pravijo pri celjskem podjetju, bodo 
nekaj kasneje ponujali tudi dodatke za povečanje moči 1,8-
litrskega turbo motorja z običajnih 150 na 215 KM, pri različici 
quattro pa naj bi imel ta motor kar 310 KM. 

Audijev T D I V 6 
in BMW TDS V 8 

Dizelski oziroma turobodi-
zelski motorji z različnimi 
sistemi vbrizgavanja goriva 
so v veliki modi, predvsem pa 
je očitno, da zaradi izjemnega 
napredka postajajo povsem 
enakovredni bencinskim 
agregatom, pri porabi pa so 
vsekakor skromnejši. 

To je tudi najpomembnejši 
razlog njihove priljubljenosti in 
neprestanega povečevanja dele
ža avtomobilov z dizelskim mo
torjem na zahodnoevropskih tr
gih. Zanimivo je, da so tukaj 
vodilne nemške avtomobilske 
tovarne, pa čeprav je delež avto
mobilov z dizelskim motorjem v 
Nemčiji denimo bistveno manjši 
kot v Franciji ali morda v Italiji. 
Audi in BMW se bosta tudi zara
di tega kmalu predstavila z dve
ma novima tovrstnima motorje
ma. Treba je reči, da je Audi 
korak naprej, saj za svoj največji 
avtomobil, to je audi A8, že po
nuja turbodizelski šestvaljnik 

TDI z neposrednim vbrizgava
njem goriva. Ta motor ponuja 
pri gibni prostornini 2496 kubič
nih centimetrov kar 110 KVV/150 
KM pri 4000 vrtljajih v minuti, 
medtem ko je navora kar za 310 
Nm že pri 1500 vrtljajih v minuti. 
Po tovarniških podatkih zmore 
audi A8 s tem motorjem največ
jo hitrost 220 km/h, poraba pa je 
največja v mestu (10,3 litra), naj
manjša pa ob zmerni vožnji po 
avtocestah, kjer menda ne pre
seže šest litrov. 

BMW se ob tem šele priprav
lja na predstavitev podobnega 
motorja. Tokrat so se odločili 
za osemvaljnik z gibno pro
stornino 4,4 litra in domnevno 
močjo 210 KM in navorom 440 
Nm. Kdaj bo ta motor na voljo 
v beemvejih, še ni znano, pač 
pa bo mtinchenska tovarna 
kmalu začela ponujati svoje av
tomobile z dvolitrskim turbo-
dizelskim motorjem, ki bo 
zmogel nekako 130 KM. 

Po limuzini še station 
wagon 

Med najuspešnejšimi japonskimi tovarnami na evropskjj 
tleh je Nissan. Ta se je »zasidral« predvsem v Veliki Britan| 
kjer ima svoj raziskovalni center in tovarno, v kateri izdeluje« 
micro in primero. Ob lani na novo predstavljeni primeril 
limuzinski podobi je sedaj tovarna postavila na ogled š( 
karavana oziroma station vvagon. 

Zanimivo pri tem avtomobilu je predvsem to, da gaj 
oblikovala mlada francoska oblikovalka, ki je do leta 1994 delali 
študiju italijanske Pininfarine. Primero SVV je mogoče po znafil 
nostih primerjati z audijem A4 avant, pa BMW serije 3 touringi 
podobnimi evropskimi avtomobili, po sedanjih načrtih naj bi avti 
poganjali bencinski agregati z močmi od 115 do največ 150 KM,a 
večino evropskih trgov pa bo avto pripeljal spomladi ozirom 
marca prihodnje leto. 

Nissan primera station vvagon 

Prihodnje leto alfa 156 
Italijanska avtomobilska 

tovarna Alfa Romeo se pri
pravlja na predstavitev svoje
ga pomembnega avtomobila. 
To bo alfa 156, limuzina, s 
katero bodo zamenjali seda
njo alfo 155, vsekakor avto
mobil, ki doslej ni bil prav 
pretirano uspešen. 

Za novi avto, ki mu pravijo 
tudi giulietta, je po sedaj objav
ljenih fotografijah vsekakor ze
lo prijetna oblikovalska stvari
tev, ki ji seveda ne manjka 
prepoznavnosti. Avtomobila je 
v dolžino za 4,4 metra, motor
jev pa naj bi bilo šest - štirje 
bencinski in dva dizelska. Po
vsem nov med temi motorji bo 
V6 z gibno prostornino 2,5 litra 
in močjo 190 KM, pri čemer naj 
bi avtomobilu s tem agregatom 
dodali še šestopenjski ročni 
menjalnik, medtem ko bosta 

nova tudi dva turbodizel! 
agregata. Prvi bo pri gibni P 
stornini 1,9 litra ponujal naj 
109 KM, drugi pa pri gibni P1 

stornini 2,4 litra 136KM.( 

vsem drugem so precej 
nosti namenili podvozju te 

avtomobila. Avto naj bi se 
mreč oblikoval predvsem 2 
tančno in lahkotno vodljiv 
jo, lega naj bi bila zelo dol 
pogon pa seveda na pre< 
kolesni par. Prednja in zad1 

prema bosta zaradi tega 
novo skonstruirani, pri čefl 
so si zadnjo premo spos0<* 
pri alfi GTV oziroma spide'-
tovarni ob tem zagotavljajo.^ 
naj bi bila ta alfa tudi v kalj 
vostnem pogledu povsem P 
merljiva z drugimi avtornot? 
srednjega razreda, na trg P3 

pripeljala v začetku prihod11' 
ga leta. 

Alfa romeo 156. 
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Dvokolesniki 
preplavljajo svet 

Moto sejem Milane '97 - V ospredje prihajajo superšportni in potovalni motocikli 

djcionalni, letos že 55. 
„, koles, mopedov in mo-
iJov v Milanu, s 1900 raz-
jjavci iz 32 držav in z 
lOOO obiskovalci iz skoraj 
rfa sveta, je tej množici dal 
;'eij: »Dvokolesniška indu-
ja preplavlja svet.« 

Tradicionalne evropske drža-
irtjelovalke so vse močnejše, 
jjani so znova posegli v naj-
jjjsupersport razred (Aprilia, 
fAgusta, Laverda). Japonci 
^osredotočili na najzahtev-

Itehnologije, ki rojevajo vse 
in hitrejše motocikl*. Cho-
iboom se počasi umirja. V 
dje prihajajo superšportni 
ovalni motocikli. Industri-
uterjev počasi prehaja v 

jekubaturne razrede z izdel-
loponujajo presenetljive voz-
fctnosti, veliko mero udobja 
otročje lahko upravljanje. Iz
java preprostih motociklov in 
iiterjev se seli v eksotične de
le. Prodati čim več in narediti 
to manj stroški postaja vodi-
Jrigavavto industriji že dolgo 
iznajo. V motociklizmu na 
EČO konfekcijska velikoserij-
aindustrija nima prihodnosti, 
odi kupcev, ki zahtevajo pre
baven in tehnično dovršen 
•Cikel. 
Štirikratni svetovni prvaki v 
| d u 125 in 250 cem so se 
iti v litrski razred. Aprilia 
SVMille z 997 kubičnim Ro-
Bovim dvovaljnikom z valje-
ipod kotom 60 stopinj, 128 
»f pri 9.250 v/min, elektron
ih vbrizgom in s 189 kg je 
b od pravih superšportni-
narejenih v Italiji. Aprilia je 

spoznavna zaradi nenavadne 
ftovne rešitve zadka in pred-
*§adela s tremi lučmi, enoj ne
slišnega lonca in digitalne 
totrolne plošče. 
Maloserijski izdelovalec bu-
^ (in dragih) motociklov, ki 
"•naslednje leto praznoval 25 

letnico obstoja, je na osnovi 
dvovaljnika iz Suzukija TL 1000 
naredil Bimoto SB 8R, ki je 
eden najlažjih dvovaljnih su-
peršportnikov (179 kg)-. Modu
larni struženi alu okvir, zadnja 
vzmetna roka in zunanjost iz 
karbona so Bimotino delo tako 
kot predelave dvovaljnika, ki je 
od originala močnejši za 10 ko
njev. 

Cagiva je nove čase po finanč
nem zlomu začela zelo smelo. 
Funbike Canvon z zračno hlaje
nim 900 kubičnim Ducatijevim 
dvovaljnikom bo končno prišel 
iz proizvodnje. Canvon 600 se 
bo prodajal v več grafikah. Ne 
manjka niti filmski primerek iz 
Spilbergove dinozavrske uspe
šnice. Še svež naked bike Planet 
125 so pokazali v 12 barvah. V 
rdeče srebrni pa je zasijala po
novno rojena moto znamkaMV 
Agusta, ki je v lasti Cagive. Okoli 
F4, tako se imenuje nov motoci-
kel, se je trlo na stotine ljudski 
so po dolgih letih premora ob
čudovali prvi italijanski štirivalj
ni superšportnik. Čisto na krat
ko: 749 cem, 126 KM, 180 kg, 275 
km/h, USD vilica z 49 mm kra
ki, enoročna nihajka zadaj, 
spredaj par 310 mm kolutov s 
šestbatnimi zavornimi čeljust
mi...Viva Italia! 

Husqvarna, ki je prav tako v 
Cagivini lasti, je izpolnila lanski 
dolg. Hard enduro TE 610 z 
električnim zaganjačem in WRE 
125 z novim dvovaljnikom sta 
že na voljo. 

Ducati se je finančno ločil od 
Cagive in preimenoval v Ducati 
Motor. V slogu tradicije so upo
rabili ime 900 SS za nov šport 
motocikel z zelo lepo zuna
njostjo in znano pogonsko teh
niko. Monster je na voljo v razli
čici S z veliko kevlarja in z malim 
vetrnim ščitnikom. 

Honda je letos varčevala z no
vostmi. Lahek potovalnikDeauvil-
le všečnih oblik in z integriranimi 
kovčki, gnan s povečanim dvovalj

nikom iz modela Transalp je edina 
prava novost. Choperja VT1100 in 
600 sta lepotno predelana in prila
gojena novim modnim zapove
dim. Maxi skuter Foresight je na 
voljo s cenejšim 125 cem dvotakt-
nikom. Nov šport skuter X8 RS je 
prvi velikoserijski izdelek z alumi
nijastim monoblok okvirjem. 

Kavvasaki ZX-9 R ima s 
predhodnikom skupno samo 
ime. Štirivaljnik je lažji, manj
ših zunanjih mer, alu okvir s 
krajšo medosno razdaljo je laž
ji, vzmetenje je popolnoma na
stavljivo, kraki USD vilice so 
večjih premerov, zavorne če
ljusti so šestbatne, teža je zre-
ducirana na 183 kg, sama zuna
njost pa je oblikovana po vzoru 
motocikla ZX 6 R. Choper VN 
1500 je na voljo v najprestiž-
nejši eruiser preobleki s serij
sko vgrajenimi kovčki, vetr
nim ščitnikom, cevno zaščito 
okoli dvovaljnika, usnjenim 
sedežem in s kromiranimi le
potnimi dodatki. Zaradi pove
čane teže so vgradili dodaten 
kolut spredaj in povečali pre
mer zadnjega koluta. 

Peugeot je z maxi skuterjem 
Eliseo posegel v boj za prestiž
nega kupca, ki hoče od skuterja 
čimveč udobja. Tega je na eliseu 
na pretek. Poganjata ga povsem 
nova 125 cem (12 KM) in 150 
cem (14,4 KM) štiritaktnika ali 
dvotaktnika s 50 ali 100 cem. 
Slednji je vgrajen v novega 
Speedfighta 100. 

Piaggio, največji evropski iz
delovalec lahkih motornih ko
les, je oživil proizvodnjo legen
darne vespe PX, ki so ji izboljšali 
vzmetenje in namestili kolutno 
zavoro iz nove vespe ET 4. Zrela 
generacija je dobila skuter Li-
bertv na 16 eolskih kolesih, gnan 
z okolju prijaznim 125 cem štiri-
taktnikom. Gilera, ki je pod 
okriljem Piaggia, je lani pred
stavljen skuter Runner ponu

dila s 125 cem (15 KM) in 180 
cem (21 KM) vodno hlajenima 
dvotaknikoma. Runner FXR se 
od modela 50 loči po dodanem 
vetrnem ščitniku, večji zavorni 
čeljusti spredaj, povečani bob-
nasti zavori zadaj, večjem izpu
šnem loncu in močnejšem žaro
metu. 

Pri Suzukiju so držali oblju
bo. Lani predstavljen TL 1000 je 
na voljo v racing različici, kar 
pomeni 10 konjev več, popoln 
oklep z znižanim vetrnim ščitni
kom in nov škatlast alu okvir 
namesto paličnega. Bolj poto-
valniška kot športna sta nova 
GSX 600 in 750 F, ki ju odlikuje 
udobno in sproščeno sedenje,-
gladke ukrivljene linije in preiz
kušeni oljno-zračno hlajeni po
gonski agregati. Največji izmed 
intruderjev je dobil naslednika. 
Cruiser VL1500 je za 50 kg težji, 
daljši, nižji in obilnejši v vsakem 
sestavnem delu. 

YZF R1 se imenuje nova 1000-
kubična Yamaha s šokantnim 
prednjim delom, ki močno spo
minja na Ducatija 916. Tovarna 
navaja 177 kg suhe teže motoci
kla in 150 KM pri 10.000 vrtljajih. 
Odlično razmerje teža/moč je 
bilo doseženo z Deltabox okvir
jem druge generacije in z upora
bo lahkih materialov. Štiritaktni 
krosar YZ 400 F je že narejen v 
hard enduro preobleki, večja 
TT 600 pa v tekmovalni različici 
R. Choper Drag Star 650 Classic 
je od osnovnega modela boga
tejši za udobnejši sedež, nastav
ljanje zadnjega vzmetenja, širše 
in spredaj 16 namesto 19 palčne 
pnevmatike pokrite z večjim 
blatnikom. Nekaj podobnega je 
doletelo maxi skuter Majesv 
DX. Kratica pomeni tisti stari 
dober DeLuxe, ki prinaša manj
še (zadaj kolut, nova sedežna 
preobleka, grafika merilnikov in 
še kaj), a všečne spremembe. 

TEODOR JESIH 

Bimota SB8R 

Aprilia RSV Mille 1000 

Peugeot Elyseo 

Suzuki GXS 600 in 7SO F 

YamahaYZFR-l 

Gilera Runner FX 125 
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KULTURA BIVANJA 

Jedilnica - družinsko svetišče 
V vsakem domu obstaja vsaj ena sre

diščna točka, ki pomeni skupno zato
čišče, prostor, kjer se dan za dnem 
zberejo vsi dužinski člani in vedno 
znova izmenjajo izkušnje, občutke, ve
selje in tegobe. 
mmmimmmmimmmmmmmfimmmmK 

Ta prostor - je
dilni kot ali kar 
družinska miza, 
ki združuje so
cialne in biološke 
obrede, je nad
vse pomemben 
vidik vsakega 
doma in zasluži 
veliko pozorno
sti pri načrtova
nju in dekoraciji. 

Formalna jedil
nica - kot popol
noma ločen pro
stor - je bila v 
zgodovini opreme le kratkotrajna muha. 
V 18. stoletju je bila v navadi »pomična 
pojedina«; manjše mize so služile v ta 
namen v kateremkoli prostoru, po tre
nutni želji in potrebi. Kam in zakaj je 
izginila formalna jedilnica, se sprašujejo 
tradicionalisti. 

V Evropi se je formalna jedilnica ukore-
ninila nekako v drugi polovici devetnaj
stega stoletja, vzporedno s celo vrsto zelo 
strogih pravil o kulturi prehranjevanja in 
družabnem bontonu. Verjetno je občutek 
pomanjkanja takega prostora pri nekate
rih tradicionalistih globoko povezan z 
izgubo formalnih pravil, ki so se tudi 
izgubila kot nujna posledica tega razvoja. 

Obedovanje je v svoji namembnosti že 
zdavnaj prekoračilo osnovni namen 
zgolj prehranjevanja, saj vsebuje poleg 
zadovoljevanja bioloških potreb še zelo 
pomemben družabni vidik. V družbah, 
kjer sta obstoj in trdnost družinske 
skupnosti primarnega pomena, je obred 
družinskega skupnega obeda ob doma
či mizi skoraj svetinja. Ob tem se postavi 
vprašanje: kje naj bi to bilo? 

V idealnem primeru naj bo pozicija 
takšnega prostora v takšni atmosferi in 
tako prijetnem okolju, kot je namen funk
cije same. Prav v tem pa se verjetno 
skriva odgovor na vprašanje, kam in 
zakaj so izginile jedilnice, saj so bile z 

vsemi formalnostmi in togostmi vse prej 
kot prijetne, družabne in domače. Sobe, 
ki niso pogosto uporabljene, izgubijo ob
čutek animacije in ne »dihajo«, postanejo 
t.i. mrtvi prostori v nasprotju s tistimi, v 
katerih se zadržujemo večji del dneva. 

Jedilnica kot poseben 
prostor 

Če imate dovolj prostora, je jedilnica 
lahko pravo razkošje, dobro pa je, če ima 
še kakšno dodatno funkcijo, kar bo vse
kakor bistveno obogatilo atmosfersko 
animacijo tega prostora. Lahko je primer 
tudi knjižnica ali prostor, kjer bodo otroci 
v miru napisali domačo nalogo. 

V primeru, če je vaša jedilnica prostor 
zase in služi izključno prvenstvenemu 
namenu, boste morali v izgradnjo at
mosfere vložiti malo več truda in domi
selnosti. Posebno pomembna je izbira 
barvnih spektrov, saj nekatere barve 
zaradi občutkov, ki jih vzbujajo v podza
vesti, niso primerne za izgradnjo dru
žabnih momentov oziroma lahko vzbu
dijo nelagodne vtise. Zelo kričeče barve 
(oranžna, vijolična, rdeča) zato niso pri
merne za jedilni kot. Topli, umirjeni in 
naravni toni so najbolj priporočljivi, če 
pa že želimo vnesti barvne kombinacije 
živih spektrov, naj bodo le-ti v obliki 
dekorativnih poudarkov ali v manjšem 
obsegu. 

Piše: 
DARJA HUGHES, 

dipl. designer 

OZIMNICA 

Napolnimo shrambe 
S pripravo ozimnice nam 

bo kuhanje pozimi delalo 
manj preglavic, naša druži
na pa bo bolje prehranjena. 
Sedaj je čas, da se založimo z 
zimskimi solatami, saj lahko 
na vrtu dobimo, kar potre
bujemo. Več bo zaloge pri 
hiši, laže se bomo pozimi 
pravilno prehranjevali. 

Kisan strožji f ižol 
Potrebujemo: 5 kg stročje-

ga fižola, 75 g soli, 10 dag 
sladkorja. 

Priprava: očiščen stročji fi
žol prelomimo na pol, še bolj
še pa je, če ga narežemo po 
dolgem, ker se hitreje skisa. 
Tako pripravljenega denemo 
postopoma na široko cedilo 
ali rešeto in ga postavimo nad 
vrelo vodo za kakih 5 minut, 
da upade in se tudi nekoliko 
zmehča. Fižol zmešamo s so
ljo in ohladimo, nato pa na
polnimo z njim kozarec ali 
lonec. Fižol dobro potlačimo, 
da izstopi voda, nato ga obte-

žimo in zalijemo s prevreto in 
ohlajeno vodo. Postavimo ga v 
prostor, ki ima približno 12-18 
stopinj C. Ko je skisan, ga 
prenesemo v hladnejši pro
stor. Oskrbujemo ga kot kislo 
zelje. 

Šalotke v kisu 
Potrebujemo: 1 kg šalotk, 

poper v zrnih, nekaj hrena, 11 
kisa, 2 dag soli. 

Priprava: olupljene šalotke 
na hitro operemo, osušimo in 
suhe vložimo v kozarce. Vmes 
dajemo koščke hrena. Kis pre-
vremo s soljo in poprom ter 
ohladimo. Zlijemo na šalotke. 
Čez 8 dni kis odlijemo, ga 
ponovno prevremo in ohlaje
no zlijemo nazaj. Kozarec do
bro zavežemo. 

Paradižnik v 
steklenicah 

Zrele paradižnike operemo, 
jim potrgamo peclje in zreže-
mo na polovice. Dušimo jih 
brez vode tako dolgo, da se 
sesedejo, nato jih pretlačimo, 

da odstranimo seme in lupini-
co. 

Dobljeno maso kuhamo ta
ko dolgo, da se zgosti in jo 
nato nalijemo do roba stekle
nic in pokrijemo z gumijasti
mi kapicami. Steklenice in ka
pice ter vse drugo pripravimo 
in razkužimo.Tako konzervi
ran paradižnik uporabljamo 
kot mezgo za vse vrste jedi, 
nekoliko razredčenega z vodo 
in osoljenega pa tudi kot osve
žujočo pijačo. 

Paradižnik in 
paprika za džuvec 

Potrebujemo: 2 kg lepega 
čvrstega paradižnika, 2 kg me
snatih paprik-babur, 8 do 10 
dag soli. 

Priprava: opran paradižnik 
zrežemo na bolj debele rezi
ne. Paprike operemo, jim izre-
žemo pecelj in semenje ter jih 
nato zrežemo na bolj tanke 
kolobarje. Dušimo jih v last
nem soku približno 10 minut, 
jim dodamo pripravljen para
dižnik in skupno dušimo še 
četrt ure. Na koncu solimo. 
Nadevamo v majhne, dobro 
pomite in ogrete kozarce in 
zavežemo s celofanom, ki ga 
razkužimo z alkoholom. Ko
zarce dobro ovijemo, da se 

vsebina pasterizira od lastne 
toplote. 

Pozimi nam bo takšen para
dižnik s papriko dobrodošel 
za džuveč, za juhe, dodajamo 
ga k enolončnim jedem in raz
nim omakam. 

Zelene paprike z 
zel jem, belim ali 

rdečim 
Zelje, belo ali rdeče zrežemo 

na rezance kot za solato in ga 
osolimo. Premešamo in pokri
to pustimo nekaj ur. Medtem 
očistimo paprike. Na vrhu lepo 
odrežemo del paprike kot za 
pokrovček, pecelj pustimo, le 
malo ga prikrajšamo. Izdolbe-
mo semenje, paprike operemo 
in dobro odcedimo. Zelje rahlo 
ožmemo in ga nadevamo v pa
prike, ki jih pokrijemo s po
krovčki. Zložimo jih v velik 
kozarec. Vmes okrasimo z ša-
lotko, stroki česna, kolesci hre
na in nekaj malega gorčičnih 
semen. Vse te začimbe dajejo 
poseben okus, pomagajo pa 
tudi konzervirati. Pod vratom 
kozarca denemo navzkriž dve 
trščici, da se paprike ne dvig
nejo. Zalijemo s prekuhanim 
in ohlajenim kisom. Paprike z 
zeljem ponudimo kot solato ali 
kot prilogo k različnemu mesu. 

SADJE 

Jabolko - naš 
jesenski sadež 

Jabolko je sadež našega 
kulturnega kroga, naših 
bajk, mitov in zgodovine. 
Usidrano je v našo podza
vest kot pojem zdravega ži
vila. V zadnjem času se ob 
veliki ponudbi južnega sad
ja tega premalo zavedamo. 

Osnovna sestavina jabolka 
je voda. Plodovi vsebujejo 11 
do 14 odstotkov skupnih 
sladkorjev. Zaradi visoke 
vsebnosti fruktoze lahko ja
bolka uživajo tudi diabetiki. V 
plodovih je do 0,7 odstotkov 
organskih kislin, ki ustvarjajo 
svež in harmoničen okus. Bis
tvena prehranska vrednost 
jabolk je v snoveh, ki so pri
sotne v majhnih količinah, a 
so nujno potrebne za usklaje
no delovanje našega organiz
ma. Med naslednje sodijo: vi
tamini, mineralne in balastne 
snovi, ki uravnavajo prebav
ne funkcije v našem organiz
mu, zmanjšujejo nivo hole
sterola vežejo toksične snovi 
in jih odvajajo iz telesa. Raz
lični encimi pa krepijo naš 
imunski sistem. Tako jabolko 
pomaga k uravnoteženi vsak
danji prehrani. 

Zdravju koristen sadež pa 
je potrebno tudi zdravo pri
delati. Sodoben potrošnik želi 
uživati zdravo sadje in živeti v 
čistem in zdravem okolju. 
Idealno bi bilo, če bi pridelali 
sadje brez vsakršne uporabe 
kemičnih sredstev v popolno
ma zdravem okolju. Vsi pa 
radi kupujemo jabolka, ki so 
prijetnega videza in okusa. 
Tako brez uporabe kemije, 
žal, ne gre. 

Toda sadjarski strokovnjaki 
so poiskali za okolje in ljudi, 
tehnologijo in potrebam trga 
najprimernejšo obliko - t.i. in
tegrirano pridelava sadja. Tak
šna pridelava je strogo nadzo
rovana in dovoljuje samo tista 
kemična sredstva, ki so naravi 
in okolju prijazna. Poleg tega 

so vsi tehnološki ukrepi, | 
tudi sam sistem nasada, tes: 
vključeni in povezani z ra 
vo. S takim načinom pridela 
so v letih 1973-77 začeli v 1 
Leta 1991 so se jim pridml 
tudi slovenski sadjarji. V S 
veniji se je leta 1991 v integri 
no pridelavo vključilo 29 j 
delovalcev s 320 ha nasad 
Danes ta pridelava deluje 
okvirju GIZ (gospodarsko-! 
teresnega združenja) Sadja 
tva Slovenije, kot proizvod] 
tržna skupnost SIPS in šnj 
187 članov s 1500 ha nasadi 
Njen zaščitni znak je siničkai 
kratica SIPS, ki pomeni SI 
vensko Integrirano Prideta 
Sadja. Pridelovalci, vključeni 
SIPS, si prizadevajo, da siri 
postane pojem zdravega i 
kvalitetnega slovenskega SJ 
ja in dobi vodilno mesto« 
slovenskem trgu s sadjem. 

Eden izmed prvih člani 
SIPS je tudi Meja, kmetijsi 
podjetje Šentjur d.d.. Njej 
proizvodnja obsega 60 ha ji 
lanovih nasadov. Plantaže i 
razprostirajo na Ponikvi P 
Šentjurju, v okolici rojstnei 
doma škofa Antona Mart'1 

Slomška. Zato se tudi jaboll 
imenujejo Slomška jabolk 
Letno pridelajo okoli dva J 
soč ton jabolk. Nekaj pridaf 
prodajo v času obiranja, j!' 
ga prodajajo vsak dan od 
do 17. ure. 

Glavnino pridelka pa SJ 
diščijo in prodajajo vsak"' 
od 7. do 15. ure v hladili 
Slom. To je ena izmed naj"1 

dernejših hladilnic v Slovel" 
Kvalitetno skladiščenje o* 
goča, da Slomška jab° 
ohranjajo svežino in p0^, 
skozi vse leto. Tako laf 
porabnikom ponudijo ) a 

ko vsak dan v letu. 
Zato naj spet zadiši po 

bolkah, po skoraj pozab') 
domačnosti in zadišalo b" 
di po boljšem počutju 
zdravju. ., 
M M M N M ALENKA FE^ 
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NEDELJSKO KOSILO 

wgljem Juria s kruhovi
mi kockami 

0ev narastek z mesno 
sekanico, krompirjevi 

hlebčki, 
insen paradižnik, solata 
lavne rezine s šadojevo 
i kremo 

jpargljevajuha 
l()(rebujemo: 50 dag šparg-
, 5 dag masla, 4 dag moke, 
Jdjan zelen peteršilj, jušna 

sprava: šparglje operemo, 
00, odstranimo vse, kar 
leseno. Olupke in vse, kar 
•odstranili, posebej skuha-
[pretlačimo in damo v juho. 
»la maslu rumeno spražimo 
cko, prežganje razredčimo, 
jjamo na koščke narezane 
gfglje, pretlačene ali prece-
«e olupke in kuhamo do 
ithkega. Dodamo jušno koc-
1 solimo in na koncu zame
no peteršilj. Kruhove kocke 
jitrežemo posebej, po želji si 
ame vsak sam. 

Kruhove kocke 
Potrebujemo: 15 dag belega 
liha, nekaj žlic olja. 
Priprava: kruh narežemo na 
ajhne kocke, na vroči maščo-
jih rumeno prepražimo. Po
ležemo še tople'. 

Rižev narastek z 
mesno sekanico 
Potrebujemo: 5 dag masla, 3 
ice sesekljane čebule, 1/2 1 
la, 1 liter juhe ali juhe iz 
sne kocke, sol, poper, sese-
jan peteršilj, 2 žlici kisle 
Mane, 3 jajca, alufolijo. 
Nadev: 4 dag maščobe, 2 
iti sesekljane čebule, 40 dag 
ietega mesa, 1 dl pšeničnega 
teba, 2 stroka strtega česna, 
dl juhe, sol, poper, peteršilj, 
jajce, 2 žlici smetane. 
Model srninega hrbta ali kak 
H model obložen z alufoli-

Priprava: na maslu stekla-
("spražimo čebulo, dodamo 
i malo pražimo, prilijemo 
•k solimo, dodamo poper 
N majhnem ognju kuhamo 
iminut. Riž ohladimo, za-
âmo jajce, smetano in pe-

Rj- Z rižem obložimo pri-
tavljen model za prst debelo, 
H riža prihranimo, da z 
^ pokrijemo mesno seka
jo. 
^a mesno sekanico spraži-

tor>a maščobi čebulo, doda-
* Česen, takoj nato meso, 
p Poper in med mešanjem, 

e s ° pražimo. Ko se posuši 
*$ni sok, prilijemo nekaj 
,c)uhe in ponovno dušimo. 

Potrebi ponovimo, odvi
li6 od starosti mesa. Zame-
^? še zdrob, ga malo praži
li ' n prilijemo juho. Kuha
nj ^e 15 minut, nato meso 
^s tavimo. V ohlajeno meso 
pešamo jajce, smetano in 
H^ilj. Z rižem obloženi 
Pot napolnimo s sekanico, 
^ r ' i emo jo s prihranjenim 
^ in narastek rumeno za-

p ri 200 stopinjah. 
iw uPorabo ga zvrnemo na 
i, e t tožnik. Po narastku po-

s peteršiljem ali nare-
Nov ^robnjakom in okrog 
L žirno krompirjeve hlebč-
^ e r dušen paradižnik. 

Krompirjevi hlebčki 
Potrebujemo: 60 dag krom

pirja, sol, 5 dag masla, 2 jajci, 
1 dag kvasa, 25 dag moke, 
maščoba za cvrenje. 

Priprava: kuhan in olupljen 
krompir pretlačimo, še med 
vročega zamešamo maslo, sol, 
med mlačnega nadrobimo 
kvas, dodamo jajci, moko in 
gladko zmešamo. Vzhajano te
sto zvaljamo za prst na debelo, 
s krapovim obodcem izkroži-
mo hlebček. Ko so ponovno 
vzhajani, jih ocvremo. 

Dušeni paradižniki 
Potrebujemo: 8 paradižni

kov, sol, 1 žlica olja, 2 žlici 
masla, 3 stroki strtega česna, 
sesekljan peteršilj, 2 žlici nari-
banega sira. 

Priprava: paradižnike ope
remo, očistimo, prerežemo, 
iztisnemo seme in narežemo 
na krhlje. Na vroče olje damo 
česen in paradižnike, premeša
mo, osolimo, pokapljamo z 
maslom, pokrijemo in na 
majhnem ognju dušimo do 
mehkega. Medtem jih nekaj
krat premešamo. Na koncu pa
radižnike potresemo s peterši
ljem in sirom. 

Kavne rezine s 
šadojevo kremo 

Potrebujemo: vmešano testo 
iz 10 dag masla, 3* jajc, 12 dag 
sladkorja, 1,5 dl mleka, 1 žlice 
ruma, 22 dag moke, pol pecil
nega in ohlajene sladke, črne 
kave za vlaženje. 

Šadojeva krema: 3 dl mleka, 
1 žličko Ness kave ali 3 dl 
močne črne kave, 3 jajca, 10 
dag sladkorja, 5 lističev želati-
ne, 3 do 5 dl sladke smetane. 

Priprava: maslo penasto 
vmešamo, izmenjaje dodaja
mo sladkor in rumenjake. Do
damo mleko, rum, polovico 
moke in zmešamo. Na testo 
razravnamo sneg beljakov in 
po snegu potresemo moko po
mešano s pecilnim praškom. 
Zmešamo in testo vlijemo v 
namazan in moko potresen 
model. Pečemo 40 minut pri 
200 stopinjah Celzija. Ohlaje
no testo dvakrat prerežemo, 
kolobarje navlažimo s kavo, 
namažemo s kremo, zložimo 
enega na drugega. Po želji rezi
ne namažemo tudi na vrhu in 
okrasimo s penjeno sladko 
smetano. Rezine damo za ne
kaj ur y hladilnik. 

Želatino namočimo v vodo. 
Mleko ali kavo zavremo. V kot
liček ali v lonček damo jajca in 
sladkor, spenimo z metlico, 
med mešanjem prilivamo mle
ko ali kavo, dodamo Ness kavo, 
želatino in v vodni kopeli stepa
mo, da se šado zgosti, pazimo 
pa, da se ne sesiri. Ohlajen šado, 
tik preden začne želirati, vliva
mo med mešanjem v stepeno 
sladko smetano. Po okusu do
damo žlico ruma, po okusu pa 
dosladkamo. 

Piše: sestra VENDELINA 

PREHRANA ZA ZDRAVJE 

Varoval« pred boleznimi 
Pomen prehrane pri na

stanku in preprečevanju bo
lezni je znan že veliko let. 
Še vedno se glede tega po
javljajo različna, tudi nas
protujoča si mnenja. Zanes
ljivo zaščito pred nastan
kom nekaterih bolezni nu
dijo antioksidanti. 

Za življenje s kisikom pla
čujemo visoko ceno - poš
kodbe celic z reaktivnimi 
»stranskimi produkti«, ki jih 
imenujemo prosti radikali. 
Prosti radikali neizogibno 
nastajajo v vsakem živem bit
ju. Pred nastankom napadal
nih prostih radikalov in za 
nevtralizacijo že nastalih se 
je z evolucijo razvil zaščitni 
sistem - antioksidanti, ki pre
prečujejo škodo, ki bi jo pro
sti radikali lahko povzročili. 
Prosti radikali poškodujejo 
celične membrane in notra
njost celic, kar sodeluje pri 
razvoju številnih kroničnih 
bolezni (bolezni srca in oži
lja, siva mrena, rak, revma-
toidni artritis, sladkorna bo
lezen, pospeševanje procesa 
staranja idr.). Oba sistema -
antioksidanti in prosti radi
kali - sta v ravnovesju, dokler 
harmonije in s tem tudi 
zdravja ne prekine premoč 
prostih radikalov. To se lahko 
zgodi zaradi prevlade prostih 
radikalov (kajenje, onesna
ženo okolje, stresi, konzer
vansi, nekatera zdravila, se
vanje...) ali pa je zaradi pre
majhne količine antioksidan-
tov obrambna sposobnost or
ganizma prešibka. 

Za uspešen bolj proti pro
stim radikalom mora biti v 
organizmu vedno prisotna 
dovolj velika količina antiok-
sidantov. Na količino nekate
rih ne moremo vplivati, ker 
jih naše telo dela samo, neka
tere lahko dobimo s hrano. 

Pa poglejmo, katere si lah
ko priskrbimo. 

Karotenoidi (beta karoten, 
provitamin A) se v največji 
količini nahajajo v sočivju 
oranžne barve - korenje, me
lone, marelice, mango, para
dižnik in v temno zeleni zele
njavi - špinača, v rumenjaku. 
Zmanjšujejo tveganje nastan
ka raka na pljučih, v ustni 
votlini, požiralniku, želod
cu, zavirajo razvoj sive mre
ne. 

Vitamin E je izredno mo
čen antioksidant. Je sestavni 
del vseh bioloških membran 
(te obdajajo celice) in jih šči
ti pred napadom prostih radi
kalov. Tako ščiti pred strupe
nimi in radioaktivnimi snov
mi, nekaterimi tumorji, pred 
razvojem ateroskleroze in 
tromboze, ščiti pljuča pred 
onesnaženim zrakom in ciga
retnim dimom. Največ ga je v 
hladno stisnjenih rastlinskih 
oljih (olje pšeničnih kalč-
kov), oreških, neoluščenih 
žitaricah, sončničnih goli-
cah. Pri kuhanju se ne uniči. 

Vitamin C večina živali sa
ma »proizvaja« iz glukoze. 
Ljudje pa ga zaradi prirojene 
napake, nastale z mutacijo 
med evolucijo, nismo spo
sobni sintetizirati. Moramo 
ga vnašati v organizem s hra
no. Ščiti pred rakom želodca 
in pljuč, deluje protivnetno. 
Največ ga je v svežem sadju 

(črni ribez, pomaranče, li
mone), krompirju (krompir 
z rdečo lupino vsebuje enkrat 
več vitamina C kot »nava
den«), brokoliju, brstičnem 
ohrovtu, zelju... Več vitamina 
C morajo zaužiti nosečnice in 
kadilci (en vdih cigaretnega 
dima vsebuje približno 1015 
radikalov). Pri kuhanju ga iz
gubimo 50 odstotkov. 

Selen je v majhnih količi
nah nujen za normalno delo
vanje človeškega organizma. 
Ime je dobil po Seleni, boginji 
Lune. Sodeluje pri presnovi 
ščitničnega hormona tiroksi-
na, varuje membrane in notra
njost celic pred napadom pro
stih radikalov, pomemben je 
za normalno delovanje srca, 
jeter, varuje pred rakom. Naj
demo ga največ v ribah, mor
skih sadežih, mesu, jajcih, 
neoluščene žitarice. 

Koencim Q 10 lovi proste 
radikale prav na mestu, kjer 
ti v največji meri nastajajo. 
Človeški organizem ga do 
dvajsetega leta lahko dela tu
di sam, potem pa se s starost
jo ta sposobnost močno 
zmanjšuje. Mnogi znanstve
niki danes menijo, da je sta
ranje in z njim povezano na
raščanje kroničnih bolezni 
povezano s prevlado prostih 
radikalov nad obrambo, ki jo 
nudijo antioksidanti. Nahaja 
se v mesu (govedina, sardi
ne), mlečnih izdelkih, jajcih, 
neoluščenih žitaricah. 

Vsekakor so antioksidanti 
snovi, ki varujejo naše zdrav
je in bodo v prihodnosti odi
grali pomembno vlogo v me
dicinskih raziskavah. 

NATAŠA JAN, 
dipl. biolog 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Navadna 
kisl ica' 

Navadna kislica (Rumex 
acetosa L.) spada v družino 
dresnovk, ki je razširjena v 
zmerno toplem podnebju se
verne poloble. Zajema kakih 
30 rodov z 900 vrstami. Tudi 
rod kislic zajema okrog 150 
vrst. 

Kislica je do meter visoka, 
dvodomna rastlina. V zemlji 
ima kratko, močno in mesna
to koreniko s številnimi kore
ninicami. Iz nje poganja po
končno, brazdasto in proti vr
hu razvejano steblo. Pritlični 
listi so jajčasto podolgovati in 
dolgopecljati. Stebelni listi so 
celorobi, puščičasti ali kopja-
sti. Drobni rdečkasti cvetovi 
so združeni v vretenčastih soc
vetjih. Cveti v maju in juniju. 

Raste po travnikih, na nji
vah, v redkih gozdovih, vlaž
nih obrežjih in drugih travna
tih pobočjih, ki poleti rdeče 
žarijo zaradi obilice kislic. 

Vsebuje oksalno kislino, an-
trakinonske glikozide, karo-
tenoide, smole, rudninske so
li, sluzi, vitamin C itd. 

Nabiramo mlade liste in 
zrelo seme. Nabrano posuši
mo v senci na prepihu ali v 
sušilniku. 

Kislico danes uporablja 
ljudsko zdravilstvo za zdrav
ljenje okužb, vročine, skorbu-
ta. Vse njene snovi delujejo 
osvežilno, ženejo na vodo, 
zbijajo vročino, spodbujajo 
tek, čistijo kri, krepčajo in 
pospešujejo prebavo. 

Za čaj vzamemo eno veliko 
žlico posušenih listov in jih 
prelijemo s pol litra mrzle 
vode in kuhamo 10 minut. 
Nato pokrijemo, odstavimo 
in pustimo, da se čaj ohladi. 

Ljudsko zdravilstvo zdravi s 
tem čajem pomanjkljivo delo
vanje ledvic in prebavil, pa 
tudi želodčne in črevesne te
žave. Čaj pijemo počasi po 
požirkih ves dan. Z njim lah
ko tudi grgramo pri gnojenju v 
ustih in grlu in ga uporablja
mo za obkladke pri mozolja-
vosti, izpuščajih in ognojkih. 

Ljudsko zdravilstvo priporo
ča tudi sok iz svežih listov za 
zdravilo pri zlati žili ter celo pri 
griži in raznih obolenjih jeter. 

Čaj si lahko pripravljamo 
tudi iz posušenih kisličnih se
men. Eno veliko žlico semen 
prelijemo s skodelico mrzle 
vode in počasi segrejemo do 
vrenja. Kuhamo še pet minut, 
nato pokrijemo in pustimo, 
da se čaj popolnoma ohladi. 
Nato precedimo in čaj pijemo 
dvakrat na dan po jedi. Čaj 
lajša težave s hemeroidi, ure
juje nepravilno prebavo, 
krepča in odganja gliste. 

Mlade sveže liste pa lahko 
pripravljamo kot prikuho, ki 
spodbuja tek, čisti kri in krep
ča. 

Ker vsebuje navadna kislica 
precej oksalne kisline, jo ne 
smejo uporabljati vsi tisti, ki 
jih mučijo protin, artritis, led
vični pesek in kamni. V preve
likih zaužitih količinah pov
zroča slabost in bruhanje. 

Piše: BORIS JAGODIC 

LEPOTA IN ZDRAVJE 

Voda in vitamini 
Magična naravna kombinacija, ki pripomore k ohranja

nju in spodbujanju zdravja in vitalnosti, so voda in vitami
ni. Od znotraj in od zunaj ali z obeh strani hkrati. 

Medtem ko smo doslej vitaminske raztopine predvsem 
uživali in jih organizmu ponujali preko prebavnega trakta, 
ameriški strokovnjaki odkrivajo in vse bolj poudarjajo 
pomen lokalnega delovanja vlage in vitaminsko-mineralnih 
sestavin. Tako naj bi si vsi, katerih koža in sluznice težijo k 
prezgodnjemu gubanju, izsušenosti in staranju, privoščili 
masko iz raztopine E in C vitamina, k mladostnemu videzu 
(napeti koži in podkožju) pripomorejo tudi vitaminske 
obloge z akesroftolom (vitamin A ) , izsušeni koži pa prija 
oljna raztopina vitamina D (lahko tudi v kombinaciji z 
vitaminom A ) . 

Tudi maske in obloge iz različnega sadja in zelenjave 
vsebujejo optimalno naravno mešanico sokov, sadnih kislin, 
vitaminov in mineralov, ki so pravi balzam, zdravilo, hrani
lo in poživilo za kožo in podkožje. Lasišču pa prijajo 
vitaminsko mineralne obloge, ki spodbujajo obnovo in rast 
las. 

BIO 
KOLEDAR 
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46 FEUTON - ROMAN 

Popoldne naju je sončni 
odblesk z zlatih streh templja 
zvabil na 15 kilometrov odda
ljeno goro. Tempelj What 
Phra Suthep leži v njenem 
bregu 1650 metrov visoko. Do 
svetih prostorov sva stopila 
preko 348 stopnic, ki jih stra-
žita dva grozljiva zmaja, ne
marno razvlečena po celi dol
žini stopnišča. Resnici na lju
bo je potrebno reči, da je azij
ski zmaj v očeh evropskega 
duha bolj podoben neskonč
no dolgi kači z zverskim gob
cem. 

Lične stavbe na marmorna
tem dvorišču za obzidjem so 
bile narejene v 14. stoletju. 
Največja znamenitost svetiš
ča je 32 metrov visoka stupa, 
sestavljena iz bakrenih in 
bronastih plošč, ki so vse po 
vrsti pozlačene. V teh drago
cenih zrcalih se lovi sonce, 
nato pa ogledala njegove sil
ne žarke pošiljajo vse do pre
stolnice severa, mesta Chiang 
Mai. Orlovsko gnezdo, čudo
vito razgledno ploščad, ki v 
svojem zahodnem svetišču 
skriva tudi večji kip sedečega 
Bude iz čistega zlata, sva za
pustila, ko so tempelj zaprli, 
pravzaprav sva bila iz njega 
izgnana. Ker so vsi turisti izgi
nili in z njimi tudi taksiji, sva 
se lotila stopanja. Imela sva 

srečo. Prodajalka kakijev, ki 
je služila kruh ob templju, se 
je s svojim tovorom odprav
ljala za kupci v mesto, da bi 
tako podaljšala delavnik poz
no v noč. Preden sva se pri
družila kakiju v pletenem ko
šu in kovinskem lavorju na 
zadnjem delu tovomjačka, 
sva se pogodila za ceno pre
voza z gostobesedno bra-
njevko. Kot vse druge stvari 
je potrebno v Aziji plačati tudi 
avtoštop. Vožnja v mesto je 
trajala ravno toliko časa, da 
sva se nasitila sladkih sade
žev in že sva stala na cesti ob 
ostankih mestnega obzidja. 
Še vedno sem zrl v zadnjo 
steno oddaljujočega avtomo
bila, ko me je zadela strela z 
jasnega neba. Srce se mi je 
pretrgalo. Na tovornjačku se 
je odpeljal moj mali nahrbt
nik s fotoaparatom. Pomagal 
ni ne tek za avtomobilom niti 
občutek žalosti in onemogle
ga besa. Občutek globoke kri
vice, da sem za trenutek ne
pazljivosti plačal previsoko 
ceno, se je priplazil vame in 
naredil iz mene utrujeno cu
njo. Preostanek dneva sva 
obiskala vse tržnice severne 
prestolnice, obrnila nešteto 
košar s sadjem in pogledala 
številnim branj evkam narav
nost v oči. Vse je bilo zaman. 

Na koncu sem odtaval še na 
policijsko postajo, tako za 
vsak primer, če bi nova lastni
ka fotoaparata dobila napad 
poštenosti. Začuden policist, 
ki je le težko razumel mojo 
neverjetno zgodbo, mi ni vlil 
nobenega upanja. 

Še vedno žalosten, vendar 
sprijaznjen z izgubo, sva sku

paj s prijateljem hodila proti 
domu po ulici, polni stojnic z 
pisanim trgovskim blagom, 
hrano in podobno kramarijo, 
namenjeno zapravljivim turi
stom. Naenkrat sva obstala. 
Kot magnet naju je pritegnila 
belo emajlirana posoda, iz 
katere, so se smejali sončni 
kakiji. Pogled navzgor je od

kril znano žensko. Začudenje 
je bilo obojestransko. Na mo
ji strani veselo, branjevka pa 
ni mogla skriti kislega na
smeška. Ker se je ženska ob
dala z zidom nevednosti, sva 
pograbila njenega moža, ki je 
pokazal več razuma in naju 
odpeljal do avtomobila. Na
hrbtnik je sicer kazal sledove 
hitrega pregleda, vendar v 
njem ni manjkalo ničesar. Bil 
je moj srečen dan in to sem 
začutil že zjutraj. Prvi del noči 
sva preživela v restavraciji 
Stari Chiang Mai. V njej so ob 
dobri tajski hrani nastopala 
dekleta različnih narodnost
nih skupin iz severa dežele. 
To pot so plesala samo zame. 

Tajska, ki je približno tako 
velika kot Francija, leži v 

osrčju jugovzhodne 
Kljub njeni velikosti j ^ f 
membnosti jo vse P r

n ! 
poznamo. 

Območje i "4 
trikotnika na severu j e n

a t ( 

ji predel dežele. Nižje ^ 
verovzhodu, leži planof3'' 
rat, ki je zaradi neredJ,^ 
davin revnejša. Tu Živi sv" I 
tretjina tajskega prebivaij 
ki se pravzaprav \ ^ \ 
ljudstvo Lao. V pretekl0sJ 
bili povezani tako z l a o ! 
in siamskim kraljestvo^ 
tradiciji so bili precej S a i l 

stoj ni in so celo nasprO|0 

osrednji vladi. 
Proti jugu dospemo 

liko osrednjo ravnino z t(. 
Chao Phrava. Ta svet j e 

ven, do kamor seže A 
Včasih so se tu razprostir 
obširni gozdovi, ki pa S o | 
do danes skoraj do zadnji 
drevesa zamenjala riževar 
lja. Večina prometa se OOJJ 
po mreži potokov in kani 
Tajci iz te rodovitne ravnj 
so pravi Siamci, to so ded 
izročila siamske države 
obdobja Avutthave. V vgj 
Bangkoka se dežela mod 
zoži in nadaljuje v malajj 
polotok. Tu so bogata rudi 
nahajališča in majhne plani 
že gumijevca. Na severna 
delu, nad ozko ožino Kra, 
polotok delita tako Taji 
kot Burma. Obe državi di 
gorska veriga. Ker v temsiJ 
tu ni cest, so te gore za a 
dobnega popotnika M 
prepreka, kot so bile ne« 
za tajske in burmanske vo 
ske. Zaradi lege je ob obi 
veliko slikovitih ribiških vas 
Na jugu polotoka, ob meji 
Malezijo, živi nekaj milijoni 
Malezijcev, ki so skoraj i 
muslimanske vere. Kokosovi orehi so temelj gospodarstva na otoku Koh Samui. 

Kar pomnim, je mati na sveti večer pekla krvavice; zakaj 
vedno le-te in nikoli kaj drugega, ne vem. Pomnim pa, da so 
čudovito dišale, bile zelo mastne in še kako hrustljave. Prav 
tako je vsakič med večerjo in odhodom k polnočnicam pripravi
la lipov čaj z rumom. Oče je mešal sladkor v čaju tako, da je 
zadeval z žličko ob skodelico, kot bi potrkaval. Še zdaj, ko 
imam že skoraj sedem križev na plečih, kadarkoli in kjerkoli 
slišim trkanje žličke ob skodelico, se spomnim na sveti večer. 

Najlepši trenutek večera je bil, ko je mati privila petrolejko, 
da je nastala skoraj tema in prižgala svečke na drevescu, 
počasi, s svečko za svečko, se je vedno bolj razprševala mehka 
svetloba. Na malih steklenih kroglicah so se zrcalili plamenčki 
sveč kot drobne zvezdice. Vonj gorečih sveč, smreke, jabolk in 
keksov se je pomešal med seboj v vonj, ki ga ne vsrkava le telo, 
ampak seže v globino duše - ne samo otroške. Ko so vse svečke 
zagorele, je oče zaigral na orglice: »Sveta noč, blažena noč...« 

Pozno zvečer sta prišla Uramška. 
»Čeprav se na nocojšnji večer ne hodi na obiske, sva le prišla, 

saj smo pod eno streho. Vidva imata drobiž, zato je pri vaju lepo 
in veselo, midva pa sva tako sama, posebno nocoj,« je menil 
stric. Zdelo se mi je, da se mu. je glas rahlo tresel, ko je govoril. 

K polnočnicami smo šli vsi, razen očeta. Stric je šel naprej z 
vetrno svetilko v roki. Kljub leseni nogi je dobro gazil visok 
sneg. Za njim sta šli sestri in jaz, zadnji pa mati in teta. Sneg je 
še kar naletaval. Oddahnili smo si, ko smo prišli na cesto. Bila 
je dobro splužena. Od tam naprej je bila hoja do cerkve 
prijetna. Po okoliških hribih so streljali s karbidom. Tu in tam 
pajezagrmel tudi kakšen možnar. Po dolini so bile vidne lučke, 
ki so se pomikale proti tej ali oni cerkvi. V Sedražje so nekateri 
prišli tudi z baklami. Cerkvica je imela le dva zvona, vendar je 
potrkavalo, kot bi bili najmanj trije. V cerkvi je bilo mrzlo, 
orgle razglašene, pevci na koru so neubrano peli. Župnik, star 
kot je bil, ni mogel peti maše, le bral jo je. Kljub vsemu, ali 
morda prav zaradi vsega tega, me je obšel prijeten občutek kot 
pozneje nikoli več, da smo bili tam resnično vsi enaki, da se je v 
tisto malo cerkvico za tisto uro povrnilo prakrščanstvo. 

Na poti domov sem se zbal, da bo stric omagal; snežilo je brez 
prestanka. Vzel sem mu svetilko iz roke, hodil naprej in svetil 

tik pred njim. Doma nas je oče pričakal z vročim čajem; zelo se 
mi je prilegel. 

Na Štefanovo, popoldan, so k Uramškovima prišli Pižorl, 
Matičer, Cokal in neki stričev znanec Miha, majhen suh človek; 
govoril je s pomenljivim glasom. Pižorl je prinesel s seboj Štefan 
izabele, Cokal pa pol hlebca črvivega kruha, kot so v šali rekli 
belemu kruhu z vmeseno rožičevo moko. 

»Letos nas bo zametlo,« je menil Cokal, ko je vstopil in otresel 
sneg s sebe. 

»To še nič ni,« seje oglasil Miha, »ko sem bil na Dobriču pod 
Goro Oljko za pastirja, ga je zapadlo čez glavo.« 

»Kajpak, če si se postavil nanjo.« Vsi so se zasmejali. 
»Onega leta, okoli pusta je bilo, ko sem bil še vajenec,« je 

pristavil stric, »ga je pa res zapadlo do pasu odraslega moža, 
česar bi se ne spominjal, če ne bi z mojstrom delal na kvatrno 
sredo po pustu do pozne noči. Morala sva končati škornje za 
nekega trgovca do naslednjega dne. Nenadoma, sredi dela, me 
je mojster osorno vprašal, zakaj ga dregam, jaz ga pa brez 
potrebe še pogledati nisem upal, kaj šele, da bi ga dregal. 
Nedolgo za tem je hudo zarezal, češ naj mu dam mir, sicer mi 
bo primazal eno okoli ušes. Ustrašil sem se; mislil sem, da se 
mu meša. Ko sva se spet zatopila vsak v svoje delo, je mojster 
nenadoma telebnil s stolčka, kakor je bil dolg in širok. Skoraj 
prav tako hitro se je pobral in me z vso močjo klofnil, da me je 
vrglo s stolčka, kot malo prej njega. Kriče me je grdo zmerjal in 
mi grozil, da me bo nagnal domov. Rotil sem ga, da se ga niti 
dotaknil nisem. Končno mi je menda verjel, kajti urno je odšel 
iz hiše in se vrnil v obraz bel ko kreda. Zapovedal mi je, naj 
stopim ven in napodim zajce iz detelje. Zgroženo sem ga gledal, 
dokler me ni prijel za ovratnik, me pri vratih sunil na piano in 
zarjul, naj razženem zajce. Jaz pa nisem videl ničesar drugega 
kot veliko snega. Gazil sem ga, dokler me ni poklical nazaj. Bil 
sem do prsi zasnežen. Mojster je rekel, da ni bilo prav, ker sva 
delala na kvatrno noč, zato da ga je strašilo. Takoj sva se 
odpravila v posteljo. No, prav zaradi tega dogodka nisem 
pozabil, kako veliko snega je bilo tisto zimo.« 

»Še dobro, da nisi skoprnel od strahu, kakor bi Esenbachovo 
skoraj zadela kap, zaradi užaljenosti,« je menil oče in nadalje

val: »Zadnjič sem pri Esenbachu polagal nova tla v kiMi 
Malo po popoldnevu, ko so v veliki kuhinji sedeli za mizo žel 
komiji in čakali na kosilo, je prišel star berač in gos) 
Esenbachovo ponižno prosil za južino. 

»Kar tjakaj za mizo sedi,« je rekla in pokazala na malo m 
v kotu kuhinje, kije bila baje določena samo za berače. Dob$i 
isto jed kot ostali, tudi poobedek. Ko si je z robcem temeft 
obrisal usta in goste brke, je s klobukom v roki vstal od ma 
stopil pred gospo in rekel: 

»Gospa Esenbach, Bog vam poplačaj za dobro kosilo, bil® 
že zelo lačen.« 

Nenadoma je postala v obraz vsa zaripla in pričela kM 
kot iz uma: 

»Kaj si pa drzneš, da me za dano dobroto zmerjaš z gosp 
Gospa je dandanes že vsaka vlačuga. Če hočeš pri meni m 
še kaj za pod zob, potem nikar ne pozabi, da sera j 
milostljiva gospa Ema von Esenbach.« 

Berač je zadobival vedno bolj osupel obraz, oči pa so 
skoraj izstopile. Ko je končala, ji je čisto mirno rekel: 

»Gospa, še enkrat boglonaj za južino. Kar pa se milostljM 
tiče vam povem, da vam iz zadnjice prav tako smrdi, j 
vsakemu smrtniku. No, pa zbogom!« 

Na glavo si je poveznil oguljen klobuk in vzravnano odM 
kuhinje. Gospa seje prijela za prsi, začela loviti sapo, obrazft 
pomodrel. Starejši komi je stekel v lekarno in prinesel steklem 
kafrnega špirita, ji z njim natrl čelo ter ji dal vsebino poduhati' 
je prišla k sebi in se pomirila, ga je nejevoljno pogledala in r$j 

»Navsezadnje ima morda prav.« 
»Milostljiva gospa von Esenbach, kako se morete tako » 

poniževati?« 
»Že dobro, že dobro! Zdaj pa pojdite na delo!« je rekla.« 1 

»Nazdravimo ji, naj bo kakršnakoli, dobrih rok pa je k-* 
vzkliknil Cokal, segel po steklenici in vsem dotočil viw 
kozarce. Ko so jih v dušku izpraznili, gaje teta prosila, najP0 

tisto zgodbo o očetovstvu. Nekoliko je okleval, jo hudoM® 
pogledal, si s hrbtom kazalca desne rokepogladil kratke'3 

po obeh straneh, se odkrhnil in rekel: 
»Saj jo že vsi poznate.« 
»Matičer in Miha še ne,« je smeje odgovorila. Zdelo se fl11' 
da je ona tista, ki bi jo najrajši slišala. 

»Pa naj bo,« seje namuznil in začel: 
»Bil sem še mlad, neresen in prost kot ptič, ko sta me o&. 

mati začela nagovarjati, naj se oženim. Mene pa ženitev® 
prav nič mikala, čeprav sem imel deklica, da se je vsak rad 
za njo. Mikala pa me je Kapletova gostilna, kamor s ĵ 
sosedovima ob nedeljah popoldne pogosto zahajal, kajti toP 
bil tudi ples, če je vanjo zašel potepuški godec Talent ss 

razglašeno harmoniko, katere zaleglo cviljenje je kaj 
primamilo prenekatero tamkajšnjih lahkoživih deklin. 
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M o d n a j e s e n v X L p r o p o r c i h 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

J!̂ na oblačila? Novica 
i b o s t e v e s e m poskočile 

tj zaradi tega ali onega 
2 a vihate nos nad zad

eta strastno oprijeto in 
,|0 razkrivajočo modo. 

C temu, da so modni 
Ljalci svoje letošnje ideje 

netljivo poenotili, pa jih 
endarle mogoče nadgraditi 
<teto različnih izpeljank. 

[ f f f 0 in minimalizmu očit-
\oz\, da se bosta vsak hip 
jopila«, kajti na modno 
jino je pljusknila želja po 
Irianju novih proporcev, 
Lačnih rezov, asimetrij, 
trij-
(iekateri poznavalci v bliž-
ôdni prihodnosti celo na-

tfdujejo brezkompromisen 
p e C suhljatih, v oprijete cu-
; oblečenih silhuet, tako 

Ilnih za devetdeseta leta. 
mestila jih bo t.i. linija 
i samozavestno ignorira 
ipnjene, prepasane paso-
apete obline pod prete-

oblačili. Filozofija 
losti, ki jo obožujemo 

pri domačih haljah, ohlapnih 
puloverjih, širokih rokavih, 
toplih volnenih materialih, 
dolžinah krepko čez kolena, 
se torej seli na modne steze in 
nam prebuja asociacijo na 
osemdeseta leta. 

Široke, prevelike hlače, re-
brasto vzorčaste ležerne plete
nine, pod katere in nad katere 
lahko oblečemo še marsikaj, 
vrečasto krojeni plašči, ki so 
videti za kakšno številko pre
veliki, lahko ne le prijetno gre
jejo, temveč tudi marsikaj pri
krijejo... 

Kar prijazen je tale »XL« 
modni utrinek, kajne? 

Barvni pozdrav jeseni -
s sponkami in prameni v laseh 

Čeprav vidi moda letoš-
i jesen manj v barvah 
snskega listja in bolj v 
mesljivi, neproblematič-
isivini ter odtenkih jago-
cja, višnje, burgundca, 
ive in zrnc granatnega 
lolka, so barve vendarle 

11 Morda prav zato, da do-
•lnijo rdečo žlahtnost in 

1 oživi j o konvencionalno 
' »ino. 
j f i — " 
Tisti drobceni, a naši duši 
smerno topli spremljevalci 

1 fega modnega vsakdana pa 
1 seveda - modni dodatki, 

! m 
. h kaj je lepšega, kot na
gniti se vsak dan drugač

ni, bolj sveži, razigrani podobi 
v ogledalu? Če že z nakupom 
novih čevljev in obleke slabo 
kaže, pa si privoščite nekaj 
najnovejših trendov - na la
seh! 

Se spominjate pravljice o 
Sneguljčici in čudovitem glav
niku, s katerim se je hudobna 
kraljica želela znebiti svoje pa
storke, ker je bila lepša od nje? 

No, iz stare pravljice se vrača
jo v novo modo glavnički za v 
lase - seveda niso zastrupljeni, 
delujejo pa lahko prav Čarob
no privlačno. Le nekoliko dalj
še lasno okrasje potrebujete 
zanj. Tudi znameniti naglavni 
obroč , ki je v šestdesetih letih 
skupaj s »hulahopom« obno-
rel takratna pin-up dekleta in 
ves vesoljni svet, se vrača. V 
družbi razigranih, včasih ži-
vopisanih sponk, ki jih lahko 
pripnete tudi na čisto kratke 
lase. 

In še bolj atraktivna, zares 
nova domislica: barvasti pra
meni v laseh. Pa nikar ne mi
slite, da je za takšno podobo 
potreben frizer! Tudi na na
šem tržišču so se že pojavile 
barvaste maskare, podobne 
kot za trepalnice, le da so na
menjene za ustvarjanje mla
dostnih, barvastih lasnih pra
menov. 

Vsak dan si lahko premaže
te tanek (najbolj modni so 
čimbolj tanki) pramen las z 
drugo, obleki usklajeno bar
vo. Ko pa se je ali se jih naveli
čate - preprosto glavo pod tuš 
in zopet boste »naravno-eno-
barvne«. Ali pa - začnite zno
va. 

Zabavna, efektna, super 
modna domislica, vendar z 
eno omejitvijo: več kot ima 
ženska let, manj pisanih pra
menov naj bo v laseh... 

Novo iz sveta modnih dišav: 

Escada Acte 2 En f leur 
Veste, kaj pravijo v 

Escadi za njihov nov 
parfum Acte 2 En 
fleurs? Da je to veter 
sadnih in cvetličnih not 
posebnega užitka. Ko 
ga odkrivate, bi lahko 
dejali: robidnica zbuja 
poželenje, kisla kle-
mentina se iskri, šopek 
belega jasmina, frezije, 
kovačnika z dotikom va-
nilije pa daje več blago-
sti in očarljivega vonja, 
kot je sploh možno. Iz 
stekleničke kar brsti za
peljiva svežina, to je no
va verzija transparentne 
ambre. ESCADA ACTE 
2 EN FLEURS. 

MODA V LASEH 

Striženje po meri 
posameznika 

Ponovno se mi je 
ponudila priložnost 
opraviti »advanced 
course«, kar pomeni 
najvišjo stopnjo izo
braževanja pri vo
dilnem svetovnem 
frizerskem koncer-
nu Toni&Guv. To
krat sem obiskal 
akademijo v Stutt-
gartu, ki je ena od 
njihovih osmih aka
demij v svetu. 

Še posebej zani
mivo je bilo zaradi 
bližnje osrednje sve
tovne frizerske pri
reditve »Salon International«, 
ki se vsako leto odvija v Lon
donu in predstavi novo modo, 
ki nas spremlja vse leto. Obde
lali smo tehnike striženja in 
barvanja, s katerimi se bo To
ni&Guv sredi oktobra predsta
vil na tej prireditvi. 

Pri najnovejši tehniki in ob
liki je zelo pomembno, da ju 
prilagodimo osebi (personali-
zacija), ne pa, da jima prilaga
jamo osebo. 

Gre za tehnike striženja, ki so 
kombinacija trdih in mehkih 
linij, dajejo pa zelo surov videz. 
Torej videz, ki nikakor ne sme 
dati sveže oblikovan izgled. Li
nije so med seboj večinoma ne
povezane, kar pa ne pomeni 
asimetrije. Osnovna tehnika 
striženja mora biti izpeljana ze
lo čisto in disciplinirano, moč
no pa začinjena z personaliza-
cijskimi tehnikami striženja. 

Na barvnem področju je 
ogromno delnih barvanj, preli
vanj, senčenj, toplo-hladnih 
efektov, v glavnem gre za kom
binacije. Kontrasti med seboj 
niso več tako močni, prej rahli 
ali skoraj neopazni. Vsekakor 

je osnovno pravilo, da morata 
barvna tehnika in striženje dati 
celoto, torej prilagoditi in zdru
žiti eno z drugim. 

Inspiracije za novo kolekcijo 
dobijo z opazovanjem ljudi, z 
ulic, saj je znano, da Toni&Guv 
ponujajo modo, ki je uporabna 
za vsakdanje delo v salonu, 
torej za na ulico. Zanimiva je 
tudi informacija, da Toni&Guv 
stalno sodeluje z vrhunskimi 
svetovnimi modnimi kreatorji 
kot so Versace, Gucci, Calvin 
Klein, Helmut Lang, Vivienne 
Westwood, kar dovolj pove o 
njihovi kakovosti. 

KRISTIJAN PETEK 

Anketno nagradno vprašanje oktobra: 
KAKŠNA »ŠLAMPARIJA« (vprašanje tudi za moške!) VAS 

NA ŽENSKAH NAJBOLJ MOTI? 
a) prekratka in preozka krila na premočnih nogah; 
b) odrgnjene in pošvedrane pete na čevljih; 
c) bežeče zanke na nogavici; 
d) okrušen lak na nohtih, površen ali razmazan make up. 
e) , 
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TRAČNICE 

Obisk pri botrih 
Na nedavnem protestnem shodu delavcev kovinske industrije v Ljubljani so bili dokaj številni 

udeleženci z našega območja. Pred slovenskim parlamentom so opozarjali na stečaje in 
odpuščanja v številnih podjetjih na Celjskem, nekatera od teh so že bivša. Morda pa so na ta 
način končno tudi odgovorni v republiki slišali za Železarno, Emo, Klimo, Ferralit, Zlatarno in 
druge, če jih že delavci krivijo, da so botri njihovih propadov!? 

Kdo je lepši? 
Franc Pangirl, direktor Celjskih sejmov, Borutu Pahorju, 

predsedniku ZLSD: »Gospod Pahor, mi lahko zaupate, kje se 
oblačite? Tudi jaz bi rad bil enkrat najlepše oblečeni Slovenec 
(ali pa vsaj najlepši Celjan).« 

Na obroke 
Kakšna je razlika med šent

jurskim občinskim in alban
skim parlamentom? V alban
skem se nekateri res streljajo, 
v šentjurskem pa se najbolj 
vztrajni ubijajo na obroke (za 
kar potrebujejo izjemno veliko 
časa). Na hudo davkoplače
valko nesrečo so poletja krat
ka, zato se bo šentjursko fen-
tanje začelo kmalu ponavlja
ti. V nedogled. 

Šolskiprizidek 
Prevorjani so dobili pred 

dnevi trdne obljube o gradnji 
nove podružnične šole. Še več, 
predstavniki oblasti so jim 
(pod točko razno) obljubili za 
leto 2020 celo šolski prizidek. 
Po vsem skupaj je upati, da 
bodo kraj v prihodnjih letih 
osrečevali z občasnimi reduk
cijami električnega toka (ko 
bo dovolj elektrike pa z žgeč
kljivim TV-programom). 

Zgledi vlečejo 
V resno bitko za funkcijo 

predsednika Slovenije se na
merava podati še en zanimiv 
človek z našega območja. Gre 
za Franca Janžka iz okolice 
Rogaške Slatine, izseljenca v 
Nemčiji, ki se je pri sloven
skem varuhu človekovih pra
vic že pozanimal za postopek 
in pogoje. V javnosti je znan 
po tem, da po cestah javno 
manifestira prijateljstvo^ med 
ZDA, Izraelom, Slovenijo in 
drugimi državami. S svojimi 
napisi ter zastavami je že obi
skal tudi Slovenijo. 

AMADEUS POROČA 

Brez kloniranja ne gre 
Ekskluzivno in posebej za vas sem izbrskal nadvse presenet

ljiv, toda zanesljiv podatek. V vladi so se namreč odločili, da 
bodo ilegalno klonirali Einsteina. Z njegovo pomočjo bodo 
zanesljivo sestavili oziroma izračunali proračun. Ker je vest 
pricurljala tudi v opozicijo, so se takoj pojavili ostri protesti. 
Proti kloniranju sicer nimajo nič, pravijo pa, da je pri matema
tiki Einstein pogrnil in da zaradi tega proračuna še nekaj časa 
ne bo. Mi, navadni državljani, lahko le ugibamo, kaj se bo iz 
tega izcimilo. 

ZANIMIVOSTI 

170 let stara trta 
V središču idilične vasi Gotovlje v Savinjski d0j. 

stoletnih lipah stoji stara Mlinar jeva domačija, s"'1 

gospodar Miro Rotovnik je ob stari hiši že zgradil nov { 
pa mu je bilo trdno staro kmečko domovanje porušiti ° ' s 

Po dolgem premisleku so se odločili, da bodo staro \ 
preuredili za potrebe kmečkega turizma in svojo i ' 
preuredili v kmetijo odprtih vrat. Seveda so morali Q r } 
pravo papirnato vojno, vložiti veliko sredstev, sedaj p a i 
domačija tik pred tem, da odpre vrata gostom. Staro hj 
krasi še ena posebnost. To je več kot 170 let star/ 
samorodnice izabele. Gospodar jo skrbno neguje, zato §e vJ 
rodi in po njegovih besedah je ena najstarejših, če ne najsta, 
v Savinjski dolini. T. 

Nova podoba stare kmečke hiše, ki jo krasi trta, pred njo pa gospodar Miro RotovnM 

Cvet in sad na 
eni veji 

Letošnja jesen je zares nenavadna. 
Toplake in sončna, tako da spodbuja 
nenavadne reakcije narave. Tako je 
hruška Zvoneta Reberška v Latkovi 
vasi ob plodovih, ki jih bodo vsak čas 
obrali, pognala cvet. Čeprav je cvetje 
bujno in ga obletavajo čebele, nima 
nobenega upanja, da bi obrodilo sad. 
Pozno cvetje je pač obsojeno, da 
hitro in brezplodno oveni. Tudi to je 
igra narave. 

T. TAVČAR 

(Od)kloni 
Zdaj že pesmi pišejo poslanci, 
ne s sejami le dolgo v noč, 
morijo nas še s tem zaspanci, 
kot da bi njih domet-bil vsemogoč. 

Med tem pa vse se naokrog dogaja 
in stavke skoraj so že del vsakdana, 
živi pač kakor ve in zna navadna raja, 
in kakšen kip - spomin na partizana. 
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